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Z á p i s n i c a 

zo 45. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

aj formou videokonferencie 

 

 

Dátum a miesto konania: Nitra, 08.09.2022  

Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny 30 poslancov 

Ospravedlnení:   p. Vančo  

Neskorší príchod:  p. Buršáková  

 

 

 

 

P R O G R A M:  
 

 

1. Otvorenie 

 

2. Voľba pracovných komisií 

 

3. Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ zo dňa                             

14.12.1995 v bode a), b), c)                  mat. č. 19 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 44/2016-MZ zo dňa                            

10.03.2016                                   mat. č. 522/2016 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 335/2016-MZ zo dňa                            

13.10.2016                                    mat. č. 906/2017 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 385/2017-MZ zo dňa                            

14.12.2017                     mat. č. 1253/2017 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 313/2018-MZ zo dňa                            

18.10.2018 v bode a) II, d)      mat. č. 1605/2018 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 79/2020-MZ zo dňa                            

26.05.2020                      mat. č. 527/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 145/2020-MZ zo dňa                            

18.06.2020                      mat. č. 555/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 149/2020-MZ zo dňa                         

18.06.2020 v bode 1 B), 2), 3)                mat. č. 559/2020 



3 
 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 35/2021-MZ zo dňa                            

04.02.2021                                  mat. č. 757/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 36/2021-MZ zo dňa                            

04.02.2021                                  mat. č. 758/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2021-MZ zo dňa                         

17.03.2021        mat. č. 801/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2021-MZ zo dňa                            

22.04.2021        mat. č. 843/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 352/2021-MZ zo dňa                            

28.10.2021            mat. č. 1008/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 377/2021-MZ zo dňa                            

18.11.2021             mat. č. 1021/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 417/2021-MZ zo dňa                            

16.12.2021  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 27/2022-MZ zo dňa                            

27.01.2022             mat. č. 1034/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 38/2022-MZ zo dňa                            

27.01.2022              

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 43/2022-MZ zo dňa                            

10.02.2022 v bode 6), 7)       mat. č. 1099/2022 

             

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 89/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022  

       

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022            mat. č. 1121/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 102/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022             mat. č. 1048/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 139/2022-MZ zo dňa                            

21.04.2022        mat. č. 1166/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 171/2022-MZ zo dňa                            

21.04.2022              mat. č. 1189/2022 
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Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 194/2022-MZ zo dňa                            

26.05.2022            mat. č. 1265/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 206/2022-MZ zo dňa                            

26.05.2022 v bode a), b), c), d)      mat. č. 1186/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 305/2022-MZ zo dňa                            

23.06.2022            mat. č. 1289/2022 

 

4. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra 

(prenájom pozemku pred BD na Rázusovej ul. 12 – 14) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1329/2022 

 

5. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra - prenájom 

nebytového priestoru na Mestskej tržnici v Nitre (Karol Tarr ml.) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1334/2022 

 

6. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Gabriela 

Hamarová, Golianovská 424/6, 949 07 Nitra) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1311/2022 

 

7. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (novovytvorený 

pozemok „C“ KN parc. č. 2410/12 v k. ú. Nitra – Juhás, Fecko) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1312/2022 

 

8. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Jozef Duchoň, 

Golianovská 423/4, 949 07 Nitra) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1310/2022 

 

9. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Štefan Ivančík 

s manž., Golianovská 3436/2A, 949 07 Nitra) 

Spravodajca: p. Ján Greššo        mat. č. 1308/2022 

 

10. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Pixxla, s. r. o. – 

prenájom pozemku – k. ú. Zobor)  

Spravodajca: p. Peter Oremus         mat. č. 1303/2022 

 

11. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Peter Kapri 

a manž., Golianovská 422/2, 949 07 Nitra) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1309/2022 

 

12. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Slavomír Dubský) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1301/2022 
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13. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Horné 

Krškany (Helena Tvrdoňová) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1300/2022 

 

14. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj 

pozemku v kat. úz. Zobor, Ul. Radová) 

Spravodajca: p. Filip Barbarič         mat. č. 1259/2022 

 

15. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (prenájom časti 

pozemku parcely registra C KN č. 33, k. ú. Horné Krškany – Bc. Michaela Bulková 

Bratková) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1294/2022 

 

16. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj 

pozemku v kat. území Dolné Krškany – Anna Pilová) 

Spravodajca: p. Peter Mezei          mat. č. 1298/2022 

 

17. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 263/2022-MZ zo dňa 

23. júna 2022 (zámer zámeny nehnuteľností s Rímskokatolíckou cirkvou) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1325/2022 

 

18. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Zobor, 

kat. úz. Nitra, kat. úz. Horné Krškany a kat. úz. V. Janíkovce (zámena nehnuteľností 

s Rímskokatolíckou cirkvou Biskupstvom Nitra a Rímskokatolíckou cirkvou Sídelnou 

kapitulou Nitra) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1324/2022 

 

19. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 363/2017-MZ zo dňa 

23.11.2017 (Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitry 

- pozemky pod lanovou dráhou v k. ú. Zobor) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1314/2022 

 

20. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 384/2021-MZ zo dňa 

18.11.2021 (prenájom pozemkov pre mobilné odberové miesta na diagnostiku                  

Covid-19) 

Spravodajca: p. Daniel Balko      mat. č. 1320/2022 

 

21. Návrh na nakladanie s majetkom Mesta Nitra (prenájom pozemkov pre mobilné 

odberné miesta na diagnostiku Covid-19) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1321/2022 

 

22. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Nitra (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Zobor vo vlastníctve A. Pécsiho) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1335/2022 
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23. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5299/1 v kat. úz. Nitra na ul. 

Hornočermánska  

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1304/2022 

 

24. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj nehnuteľností – časť areálu a haly (N-ADOVA) v k. ú. 

Horné Krškany“ 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1313/2022 

 

25. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1167 – orná pôda o výmere 

8245 m2 v k. ú. Horné Krškany“ 

Spravodajca: p. Peter Oremus       mat. č. 1319/2022 

 

26. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra 

(odpredaj a prenájom pozemkov pre vlastníkov BD na ul. J. Kráľa č. 102 a 104) 

Spravodajca: p. Ján Greššo      mat. č. 1249/2022 

 

27. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Benkova, Nitra a ZŠ kráľa 

Svätopluka, Nitra  

Spravodajca: p. Ján Greššo         mat. č. 1290/2022 

 

28. Návrh na ukončenie Zmluvy o výpožičke č. 525 40/002/2021 ZV, č. j. 1222/2021/OM 

v znení Dodatku č. 1 s následkom straty účinnosti Zmluvy o nájme nehnuteľností 

a zriadení predkupného práva č. 525 40/003/2021, č. j. 1221/2021/OM pre nájomcu, 

Kreatívne centrum s. r. o., so sídlom Karpatské námestie 10 A, 831 06 Bratislava 

Spravodajca: p. Ján Greššo         mat. č. 1257/2022-1 

 

29. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Spoločenstvo 4 

bytových jednotiek, Hodžova 44, Nitra) 

Spravodajca: p. Ján Greššo      mat. č. 1302/2022 

 

30. Návrh na odkúpenie plynárenského zariadenia do vlastníctva Mesta Nitra za účelom 

jeho odstránenia (NTL pripojovací plynovod DN 50 PN 2kPa)                 

Spravodajca: p. Ján Greššo         mat. č. 1328/2022 

 

31. Návrh na zmenu uznesenia č. 111/2022-MZ zo dňa 16.3.2022 o odpredaji bytov, 

spoločných častí domu, spoločných zariadení domu a pozemku 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1299/2022 

 

 



7 
 

32. Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-MZ zo dňa 16.12.2022 - zámer nakladania 

s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. úz. Mlynárce, 

Kmeťova ul. pod vodojemom) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1332/2022 

 

33. Návrh na zmenu uznesenia č. 271/2020-MZ (Návrh na zriadenie vecného bremena 

v kat. území Horné Krškany – Ing. Róbert Križan s manž.) 

Spravodajca: p. Peter Oremus     mat. č. 1322/2022 

 

34. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 281/2021-MZ zo dňa 

09.09.2021 (Vargová - prenájom pozemku – kat. úz.  Párovské Háje) 

Spravodajca: p. Peter Oremus      mat. č. 1296/2022 

 

35. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 31/2022-MZ zo dňa 

27.01.2022 (Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra – 

prenájom nebytového priestoru na Mestskej tržnici v Nitre – Anna Lazarčíková 

HOLLAZ) 

Spravodajca: p. Ján Vančo              mat. č. 1297/2022 

 

36. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (OPREA 

spol. s r. o., Ing. Macega s manž. - odpredaj pozemkov – k. ú. Horné Krškany) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1295/2022 

 

37. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Pavol 

Miko s manž., Ľaliová 2, 949 01 Nitra) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1196/2022-1 

 

38. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj 

parcely registra „C“ KN č. 5347/16 v kat. úz. Nitra, Cabanova ul.) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1305/2022 

 

39. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Miroslav 

Král s manž., Hanulova 611/11, 949 01 Nitra) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1315/2022 

 

40. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Chrenová (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Mlynárce so spoločnosťou PDB Group,                

s. r. o., Nám. J. Murgaša 1, 921 01 Piešťany) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1318/2022 

 

41. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (v kat. 

území Dražovce – Mgr. Pavol Ďurka) 

Spravodajca: p. Ján Greššo         mat. č. 1323/2022 
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42. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj 

pozemkov v kat. úz. Nitra, Ul. Kostolná) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1337/2022 

 

43. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (domy                  

na ul. Misionárska 1 a 3 v Nitre) 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1339/2022 

 

44. Návrh  Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 4/2022 o pohrebiskách mesta 

Nitra a ich prevádzkovom poriadku 

Spravodajca: p. Ján Greššo        mat. č. 1336/2022 

 

45. Správa o výsledku kontroly použitia finančných prostriedkov poskytnutých 

z rozpočtu mesta pre Súkromnú základnú umeleckú školu Heleny Madariovej  

(bez spravodajcu)        mat. č. 1291/2022 

 

46. Správa o výsledku kontroly dodržiavania finančných limitov pri zákazkách malého 

rozsahu v oblasti údržby majetku vo vlastníctve mesta Nitry v Službyte, s. r. o. 

(bez spravodajcu)        mat. č. 1292/2022 

 

47. Návrh na poskytnutie kapitálovej dotácie TJ AC Nitra na vzniknuté nevyhnutné 

výdavky počas rekonštrukcie havarijného stavu zápasníckej haly J. Strnisku 

Spravodajca: p. Oliver Pravda      mat. č. 1331/2022 

 

48. Návrh na pridelenie dotácie na energie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022                               

pre Telovýchovnú jednotu AC Nitra 

Spravodajca: p. Oliver Pravda       mat. č. 1330/2022 

 

49. Návrh na rozpočtové opatrenie v rozpočte príspevkovej organizácie Správa zariadení 

sociálnych služieb na rok 2022 

Spravodajca: p. Ján Greššo       mat. č. 1326/2022 

 

50. Návrh možností financovania stavby „Výťah SZSS“ – Zariadenie sociálnych služieb 

Zobor  

Návrh možností financovania projektu – modernizácia Zariadenia sociálnych služieb 

Zobor 

Spravodajca: p. Ján Greššo       mat. č. 1333/2022 

 

51. Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022 

Spravodajca: p. Ján Greššo       mat. č. 1306/2022 
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52. Návrh na určenie výšky nájmu v nájomných bytoch v Bytovom dome C-307, 33 b. j., 

Tokajská ul., k. ú. Mlynárce, obstaraných z verejných prostriedkov v zmysle VZN                  

č. 1/2022 o sociálnych bytoch 

Spravodajca: p. Miloslav Špoták     mat. č. 1327/2022 

 

53. Informatívna správa k plneniu Akčného plánu na riešenie spoločenských problémov 

obyvateľov mestských častí Dražovce a Horné a Dolné Krškany 

Spravodajca: p. Miloslav Špoták       mat. č. 1293/2022 

 

54. Informatívna správa k žiadosti o poskytnutie príspevku z mechanizmu Plánu obnovy  

na výstavbu, stavebné úpravy alebo rekonštrukciu cyklistickej infraštruktúry: 

„Cyklotrasa Vodná – Zelokvet v Nitre“ 

Spravodajca: p. Ján Vančo       mat. č. 1316/2022 

 

55. Informatívna správa o príprave Nitrianskych vianočných trhov 2022 

Spravodajca: p. Ján Vančo      mat. č. 1340/2022 

 

56. Interpelácie 

 

57. Diskusia 

 

58. Návrh na uznesenie 

 

59. Záver 
 

 

 

1. Otvorenie 

 

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

Otváram rokovanie 45. zasadnutia (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre, na ktorom Vás 

všetkých srdečne vítam. Pripomínam, že dnešné zasadnutie sa uskutoční aj formou 

videokonferencie.  

 

 

Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 30 poslancov, to znamená, že 

mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 

Skôr než pristúpime k pracovnej časti rokovania, chcel by som Vás informovať, že novým 

vedúcim Strediska mestských služieb sa  dňom 07.09.2022 stal JUDr. Miroslav Šimala, 

PhD.. Zároveň mu pri tejto príležitosti prajem veľa pracovných, ale aj osobných úspechov. 

 

 

2. Voľba pracovných komisií 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie, ktorá bude dozerať                                        

na hlasovanie o uzneseniach počas celého rokovania a priebežne písomne spracovávať 

uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania.  

 

Odporúčam ju zriadiť z poslancov mestského zastupiteľstva v tomto zložení: 

 

predseda návrhovej komisie:   p. Miloslav Hatala 

členovia  návrhovej komisie:   p. Peter Bakay 

                                                 p. Marta Rácová 

 p. Miroslav Gut 

 p. Róbert Rathouský 

 

Má niekto z radov poslancov mestského zastupiteľstva  pripomienky alebo pozmeňujúci návrh? 

Kto súhlasí s takýmto zložením návrhovej komisie? 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhu na založenie návrhovej komisie  

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Ďakujem. Konštatujem, že návrhová komisia bola /jednomyseľne/ schválená. Žiadam týmto 

členov návrhovej komisie, aby začali svoju činnosť. 

 

 

Ďalej predkladám návrh na voľbu poslanca povereného viesť 45. zasadnutie mestského 

zastupiteľstva v prípadoch uvedených v § 12, ods. 2, 3, 5, 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení.  
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Na túto funkciu navrhujem poslanca mestského zastupiteľstva:  p. Romana Ágha. 

 

Má niekto z radov poslancov mestského zastupiteľstva  pripomienky alebo pozmeňujúci návrh? 

 

Kto súhlasí s návrhom, aby povereným poslancom na 45. (riadnom) zasadnutí sa stal              p. 

Roman Ágh? 

 

Hlasovanie č. 2 o návrhu, aby povereným poslancom viesť 45. zasadnutie MZ v prípadoch 

uvedených v § 12, ods. 2, 3, 5, 6 zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení bol p Roman Ágh 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Ďakujem. Konštatujem, že poslanca p. Romana Ágha mestské zastupiteľstvo poverilo                             

na vedenie zastupiteľstva v prípadoch určených zákonom o obecnom zriadení. 

   

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 

Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola spolu                                                  

s materiálmi zaslaná do cloudového úložiska. Pozvánka Vám bola doručená aj v písomnej 

podobe do osobných priečinkov poslancov. 

 

Tri dni pred zasadnutím ste do cloudového úložiska obdržali nasledovné materiály: 

 

- mat. č. 1341/2022 „Návrh poradovníka žiadateľov o prenájom 1-izbových nájomných bytov  

obstaraných z verejných prostriedkov“, 

 

- mat. č. 1338/2022 „Informatívna správa o úprave výšky sadzby za služby poskytované 

s prenájmom nebytových priestorov na Mestskej tržnici v Nitre“, 

 

ktoré navrhujem v prečítanom poradí zaradiť za pôvodný bod 28 (ako nové body 29, 30). 

 

- mat. č. 1307/2022 „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2022“,  

 

ktorý navrhujem zaradiť za pôvodný bod 2 (ako nový bod 3). 

 

V prípade zaradenia navrhovaných bodov do programu rokovania sa číslovanie ostatných 

bodov posúva. 
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Dodatočne ste obdržali:  

 

- mat. č. 1342/2022 „Návrh na pridelenie dotácie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022                  

pre Čermánsky futbalový klub“,  

 

ktorý navrhujem zaradiť za pôvodný bod 3 (za mat. č. 1331/2022). A predtým navrhujem 

zaradiť bod „Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022“ mat. č. 

1306/2022.  

 

Máme tu viacerých hostí, ktorí čakajú na tieto materiály. To znamená, že si najskôr dáme 

„Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022“. Potom si dáme 

informatívnu správu ohľadne dotácie na ČFK a potom si dáme Rozpočtové opatrenia 

a nasledovne bude Kontrola plnenia uznesenia. Ešte mi tu avizujú, že pred Rozpočtové 

opatrenia potrebujeme predradiť taktiež pridelenie dotácie čo sa týka Telovýchovnej jednoty 

AC Nitra. Ešte raz, navrhujem nasledovne. Prejdeme si plnenie rozpočtu, následne predradíme 

materiál, kde sa hovorí o poskytnutie kapitálovej dotácii a to je „Návrh na poskytnutie 

kapitálovej dotácie TJ AC Nitra na vzniknuté nevyhnutné výdavky počas rekonštrukcie 

havarijného stavu zápasníckej haly J. Strnisku“, mat. č. 1331/2022. Následne si dáme 

„Návrh na pridelenie dotácie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky 

futbalový klub“, mat. č. 1342/2022 a potom „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte 

Mesta Nitry na rok 2022“, mat. č. 1307/2022. 

 

Predmetný materiál Vám bol dnes ráno rozdaný aj v písomnej forme. Upozorňujem, že materiál 

Vám nebol doručený v súlade s rokovacím poriadkom MZ, napriek tomu Vás žiadam o jeho 

zaradenie, čo sa týka Návrh pridelenie dotácii pre ČFK. Dôvody sú uvedené v dôvodovej správe 

predmetného materiálu. 

 

Ďalej navrhujem vypustiť z programu pôvodný bod pod por. č. 48 „Návrh na pridelenie 

dotácie  na energie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Telovýchovnú jednotu AC Nitra“, 

mat. č. 1330/2022, a to z dôvodu, že táto žiadosť je už neaktuálna. 

 

       Upozorňujem, že všetky vyššie uvedené materiály, ktoré sú navrhnuté na zaradenie                

do programu dnešného rokovania neboli prerokované v MR.  

 

Ďalšie materiály, ktoré neboli prerokované v mestskej rade, a preto na ich zaradenie                     

potvrdenie do programu je v súlade s rokovacím poriadkom mestského zastupiteľstva potrebný 

súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov sú materiály uvedené v programe pod 

pôvodnými por. číslami: 19, 22, 32 a zámery 36 až 43 (okrem bodu pod por. č. 41). 

 

Ide o nasledovné materiály: 

 

- por. č. 19 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 363/2017-MZ zo 

dňa 23.11.2017 (Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitry 

- pozemky pod lanovou dráhou v k. ú. Zobor)“, mat. č. 1314/2022, 



13 
 

- por. č. 22 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Nitra (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Zobor vo vlastníctve A. Pécsiho)“, mat. č. 

1335/2022, 

 

- por. č. 32 „Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-MZ zo dňa 16.12.2022 - zámer 

nakladania s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. úz. 

Mlynárce, Kmeťova ul. pod vodojemom)“, mat. č. 1332/2022 

 

a zámery pod poradovými číslami: 

        

- por. č. 36 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(OPREA spol. s r. o., Ing. Macega s manž. - odpredaj pozemkov – k. ú. Horné Krškany)“, 

- mat. č. 1295/2022, 

 

- por. č. 37 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Pavol 

Miko s manž., Ľaliová 2, 949 01 Nitra)“, mat. č. 1196/2022-1, 

 

- por. č. 38 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5347/16 v kat. úz. Nitra, Cabanova ul.)“, mat. č. 

1305/2022, 

 

- por. č. 39 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(Miroslav Král s manž., Hanulova 611/11, 949 01 Nitra)“, mat. č. 1315/2022, 

 

- por. č. 40 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra                     

v k. ú. Chrenová (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Mlynárce so spoločnosťou PDB Group,  

s. r. o., Nám. J. Murgaša 1, 921 01 Piešťany)“, mat. č. 1318/2022,   

  

- por. č. 42 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry 

(odpredaj pozemkov v kat. úz. Nitra, Ul. Kostolná)“, mat. č. 1337/2022, 

 

- por. č. 43 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (domy 

na ul. Misionárska 1 a 3 v Nitre)“, mat. č. 1339/2022, 

        

Ďalej ste do cloudového úložiska obdržali: 

 

- prílohy k mat. č. 1322/2022, k mat. č. 1298/2022, 

 

- „Stanoviská VMČ a mestskej rady k materiálom predkladaným MZ v Nitre na zasadnutie 

dňa 08.09.2022“. 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva k takto predloženému návrhu  pripomienky, 

prípadne iný návrh na zmenu programu? 

 

p. Dovičovič - takže zase sme svedkami chaosu nepripravenosti zastupiteľstva. Tradičný chaos, 

aký sme zažívali posledné roky. Zmätky, prehadzovanie. Ja sa chcem spýtať pán primátor, 

prečo si zaradil bod vyhodnotenie rozpočtu za prvý polrok ako bod 51 a dnes ho zrazu navrhuješ 

presunúť. To ste nevedeli, keď ste zostavovali ten program? Alebo, čo je dôvod, aby sme to 

presúvali? Ja navrhujem, aby bod zostal tam, kde je uvedený v programe a zaň, aby bol zaradený 

materiál Návrh na rozpočtové opatrenia, to je jedna vec. Ďalšia vec, materiál "Návrh na 

pridelenie dotácie z rozpočtu mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky futbalový klub". To je 

ďalšia ukážka chaosu na mestskom úrade, pretože nevidím žiadny dôvod zaraďovať nový 

materiál, keď v rozpočtových opatreniach je v kapitole odboru školstva mládeže a športu hneď 

prvá položka 642001 dotácie ČFK. Takže nie je žiadny dôvod na to, aby sme tu mali ďalší 

materiál, pokiaľ je záujem túto dotáciu zvýšiť o 20 tisíc alebo navýšiť na 20 tisíc, stačí 

jednoduchý pozmeňovací návrh v rámci prerokovávania návrhu na rozpočtové opatrenia. Čiže 

chaos nieže pokračuje chaos sa stupňuje. Nevidím žiadny dôvod na takéto šachy s programom 

zastupiteľstva, ktorí všetci poslanci dostali v riadnom termíne 10 dní pred rokovaním 

zastupiteľstva. Takže ja navrhujem, aby sme ponechali "Vyhodnotenie rozpočtu za prvý polrok 

tam, kde je zaradený v programe, ako bod číslo 51 a zaň zaradili materiál "Návrh na rozpočtové 

opatrenia" číslo je 1307/2022. A materiál týkajúci sa návrhu na pridelenie dotácií nie je žiadny 

dôvod zaraďovať do programu, pretože tento problém, alebo resp. tento zámer navýšiť dotáciu 

pre ČFK je súčasťou návrhu na rozpočtové opatrenia. A pokiaľ príde k zmenám programu, tak 

žiadam pri tomto chaose, aby bol vypracovaný a rozdaný poslancom nový program rokovania 

dnešného mestského zastupiteľstva. 

p. primátor - pred zahájením mestského zastupiteľstva som zvolal predsedov na poradu 

klubov. Bohužiaľ ste sa ho nemohli zúčastniť. Zúčastnili sa ho dvaja členovia vášho klubu, kde 

som vysvetlil dôvody, prečo chcem predradiť rozpočtové opatrenia alebo resp. ich dať na 

začiatok tejto schôdze. Ale poviem to teda pre všetkých. Chcem ho dať kvôli tomu, že tu máme 

hostí, ktorých sa to dotýka a ktorí sa k tomu asi budú chcieť aj vyjadriť v prípade budú chcieť 

na to na prípadné otázky odpovedať. Pri mojom návrhu, aby rozpočtové opatrenia boli zaradené 

na začiatok tejto schôdzi, padol návrh pána poslanca Štefeka, aby sme teda všetky ekonomické 

témy, tzn. aj vyhodnotenie plnenia rozpočtu mesta Nitry dali teda v jednom balíku a začali 

vyhodnotením plnenia rozpočtu mesta Nitry. Taká bola informácia na grémiu alebo z grémia. 

Ďalej. Materiály, ktoré hovoria o dotáciách štandardne chodia na mestské zastupiteľstvom. Tak, 

ako tu máme materiál ohľadom návrhu na poskytnutie kapitálovej dotácií TJ AC Nitra, čo bol 

pôvodný bod alebo je pôvodný bod 47, tak mám za to, že keď ideme rokovať o takejto dotácii, 

ktorá je nazvem to, že v tomto čase, resp. je to mimoriadna dotácia, tak mám za to, že je úplne 

v poriadku zaradiť materiál, kde sa k tomu rozvedie aj široká diskusia, alebo môže. Za týmto 

účelom sú tu aj predstavitelia ČFK a preto som taktiež ten materiál chcel predradí na začiatok, 

nech nemusia čakať do bodu 51, ktorý nevieme, kedy vlastne príde. Takže chcel som im 

vyhovieť. Bol by som rád, keby sme tieto ekonomické materiály prerokovali na začiatku 



15 
 

schôdze a potom sa venovali ďalším veciam, nech aj zainteresované osoby tu nemusia čakať s 

nami ešte celý deň. Takže toto bol jediný dôvod toho, prečo som chcel predradiť tieto materiály.  

p. Laurinec Šmehilová - asi potom by bolo dobré pán primátor, ten tvoj návrh zopakovať, že 

ako by mali ísť tie rozpočtové teda materiály v poradí, ako majú byť predradené, ale že v poradí. 

Ale k tomu som nechcela diskutovať. Ja som chcela diskutovať k inému. My sme mali 23. 

augusta zasadnutie sociálnej komisie a tam sme prerokovávali žiadosť Centra Slniečko 

ohľadom zmluvy o prenájme na polovicu domu na Bioveckej a sme sa dohodli so zástupcami 

s pánom riaditeľom Službytu, že keďže súčasná zmluva im končí teraz na jeseň neviem, či v 

septembri alebo v októbri, ale zdá sa, mi, že v septembri, že bude predložené do tohto 

zastupiteľstva vlastne návrh tej novej zmluvy, a nie je. Tak sa chcem spýtať, pána riaditeľa 

Službytu, že prečo nepredložil ten materiál podľa našej dohody do zastupiteľstva? 

p. Bielik - ja som neviem dohodu takúto nebral. My sme čakali, že ešte po tej dohode príde zo 

strany Slniečka k žiadosti, my takú žiadosť nemáme, máme len námietky, prečo nepodpísali 

existujúcu zmluvu. Ale viem to zistiť v priebehu dňa niečo bližšie od kolegov. 

p. primátor - dobre, tak poprosím, využime potom materiály, ktoré sa vás netýkajú, by sme 

zistili, čo sa stalo v tejto veci.  

p. Laurinec Šmehilová - táto odpoveď pre mňa nie je úplne akceptovateľná, pretože komisia 

prijala uznesenie k tomu. 

p. Oremus - súhlasím s pánom Dovičovičom, že naozaj zase sme svedkami toho chaosu a 

nepripravenosti rokovania zastupiteľstva. Je zaujímavé, keď tu boli v minulosti zastupiteľstva 

a boli tu závažné témy, tí ľudia si museli počkať, až keď prišiel daný bod programu, museli tu 

byť častokrát aj pol dňa, celý deň. Vtedy to bolo v poriadku. Dnes to musíme urobiť týmto 

štýlom, ako to predvádzate. Takže len tu vidíme, čo je pre vás priorita. To, že ja som vás pred 

týždňom žiadal o stretnutie kvôli situácii, ktorá je naozaj kritická v rámci areálu FC Nitra, ste 

odignorovali, úplne ste mali na saláme. A túto, keď teda svojim protežantom chcete pomôcť, 

tak tam úplne ideme na hulváta krížom krážom porušujeme všetko možné len, aby sme splnili 

to, čo sme sa zaviazali. Takže toto je môj názor, poprosím vás ešte raz, keby ste zopakovali tie 

prvé body programu, ako chcete urobiť.  

p. primátor - ja len zareagujem, že na vašu žiadosť nasledovne reagoval môj viceprimátor pán 

Balko, keďže ja som nebol v tých dňoch k dispozícii. Zopakujem teda ako by mal znieť ten 

návrh, tzn, že teraz by sme mali pokračovať vyhodnotenie plnenia rozpočtu, nasledovať by mala 

zápasnícka hala potom dotácia ČFK a potom rozpočtové opatrenia. Ja to poviem možno aj 

číselne ešte pre pre istotu, to znamená, že 1306/2022, 1331/2022, 1342/2022 a potom 

1307/2022. Ešte raz, hovorím vyhodnotenie plnenie rozpočtu nasledovať by mala zápasnícka 

hala potom ČFK a potom rozpočet. Vyhodnotenie je 51, zápasnícka hala je 47. A potom je ČFK 

nový a potom rozpočtové opatrenia nový. 

p. Ágh - ja osobne veľmi oceňujem pozitívnu zmenu, ktorá má za následok to, že obyvatelia 

tohto mesta nemusia zbytočne čakať počas celého mestského zastupiteľstva na to, kým sa vôbec 

dostanú k bodu, ktorý sa ich týka. To, že sa to dialo v minulosti takto neznamená, že to bolo 

dobré. Myslím si, že naopak, mali by sme vyjsť v ústrety obyvateľom, ktorí tu dnes sú a ktorí 

chcú byť pri prerokovaní materiálu, ktorých sa týkajú a možno k nim niečo povedať. 
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p. Ajdariová - ja by som chcela zareagovať na pána Ágha. Ja sa teším k tejto pozitívnej zmene, 

len je veľmi smutné, že teda prišla na sklonku tohto volebného obdobia. Štyri roky sme tu boli. 

p. Obertáš - Roman, ja som ťa pozorne počúval, rovnako môže povedať občan, ktorý si 

naplánoval prísť sem na diskusiu a zapojiť sa do diskusie budú opatrenia rozpočtové, ktoré boli 

pôvodne zaradené úplne inde, tzn. teda niekoho môžeme protežovať, že dobre je tu teraz 

prítomní, ale čo tí ľudia, čo si naplánovali dovolenku a chcú dôjsť ku konkrétnemu materiálu 

sa vyjadriť, ako občania majú právo. Znamená všetko pekné, že smerujeme k občanom, ale 

smerujeme len jednotlivcom, ktorí tu teda majú nejakú požiadavku, ale rovnako sa aj ostatní 

obyvatelia môžu zapojiť do diskusie každému jednému materiálu. Takže takéto skoky robiť                    

z konca na začiatok, lebo niekto chce, nepripadá mi to voči občanom férové voči všetkým 

občanom. 

p. Dovičovič - ponechať bod 51 v programe Vyhodnotenie rozpočtu za prvý polrok 2022 tak, 

ako bol ako je v programe navrhnutom uvedený a zaň zaradiť návrh na rozpočtové opatrenia, 

myslím 1307/2022. Program nie je a nemá byť trhací kalendár, keď sa predkladateľ programu 

rozhodol, že najskôr budú prerokovávané majetkové body, tak nech to tak zostane a nech si               

z nás nerobí dobrý deň. 

 

Ak nie sú (ďalšie) pripomienky, dávam hlasovať o zaradení navrhovaných bodov                                

do programu: 

 

Hlasovanie č. 3 o pozmeňovacom návrhu p. Dovičoviča – ponechať  

- mat. č. 1306/2022 „Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022“ tak,        

ako je v programe uvedený a zaň zaradiť   

- mat. č. 1307/2022 „Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2022“ 

 

prezentácia – 26 

za – 16 

proti – 3 

zdržal sa – 7 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 4 o návrhu zaradiť do programu – mat. č. 1342/2022 „Návrh na pridelenie dotácie 

z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky futbalový klub“ 

 

prezentácia – 27 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 
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Hlasovanie č.  o návrhu zaradiť do programu 

- mat. č. 1341/2022 „Návrh poradovníka žiadateľov o prenájom 1-izbových nájomných bytov 

obstaraných z verejných prostriedkov“, 

- mat. č. 1338/2022 „Informatívna správa o úprave výšky sadzby za služby poskytované                         

s prenájmom nebytových priestorov na Mestskej tržnici v Nitre“ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 6 o návrhu vyradiť z programu – mat. č. 1330/2022 „Návrh na pridelenie dotácie                          

na energie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Telovýchovnú jednotu AC Nitra“ 

 

prezentácia – 25 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 7 o návrhu potvrdiť materiály v programe en block 

- mat. č. 1314/2022 „Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre                                  

č. 363/2017-MZ zo dňa 23.11.2017 (Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami                             

vo vlastníctve Mesta Nitry - pozemky pod lanovou dráhou v k. ú. Zobor)“, 

- mat. č. 1335/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta 

Nitra v k. ú. Nitra (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Zobor vo vlastníctve A. Pécsiho)“, 

- mat. č. 1332/2022 „Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-MZ zo dňa 16.12.2022 - zámer 

nakladania s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. úz. 

Mlynárce, Kmeťova ul. pod vodojemom)“,  

- mat. č. 1295/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(OPREA spol. s r. o., Ing. Macega s manž. - odpredaj pozemkov – k. ú. Horné Krškany)“, 

- mat. č. 1196/2022-1 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta 

Nitra (Pavol Miko s manž., Ľaliová 2, 949 01 Nitra)“, 

- mat. č. 1305/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5347/16 v kat. úz. Nitra, Cabanova ul.)“,  

- mat. č. 1315/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra 

(Miroslav Král s manž., Hanulova 611/11, 949 01 Nitra)“  

- mat. č. 1318/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta 

Nitra v k. ú. Chrenová (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Mlynárce so spoločnosťou PDB 

Group, s. r. o., Nám. J. Murgaša 1, 921 01 Piešťany)“ 

- mat. č. 1337/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry 

(odpredaj pozemkov v kat. úz. Nitra, Ul. Kostolná)“  
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- mat. č. 1339/2022 „Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta 

Nitra (domy na ul. Misionárska 1 a 3 v Nitre)“ 

 

prezentácia – 26 

za – 26 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

                       

Hlasovanie č. 8 o programe ako celku vrátane schválených zmien 

 

prezentácia – 25 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

Ďakujem. Konštatujem, že dnešný program rokovania bol  schválený a budeme sa ním riadiť. 

 

Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania určujem poslancov: 

 

 

p. Františka Hollého 

a 

p.  Jarmilu Královú 

 

 

Overovateľmi zápisnice 42. zasadnutia (mimoriadneho) mestského zastupiteľstva konaného 

dňa 16.05.2022 a z pokračovania 42. zasadnutia konaného dňa 07.06.2022 boli p. Štefan 

Štefek a p. Pavol Obertáš. 

 

Zápisnicu doposiaľ neoveril p. Obertáš. Žiadam p. Obertáša, aby uviedol stanovisko                                  

k zápisnici. 

 

p. Obertáš – zápisnicu som si pozorne prečítal a nás na súhlasu, že bola spísaná s priebehom 

rokovania som ju podpísal. 

 

Keďže pripomienky nie sú, považujem týmto zápisnicu zo 42. zasadnutia (mimoriadneho) 

mestského zastupiteľstva za schválenú. 

 

                            



19 
 

Overovateľmi zápisnice 43. zasadnutia (mimoriadneho) mestského zastupiteľstva konaného 

dňa 13.06.2022 boli p. Štefan Štefek a p. Pavol Obertáš. Žiadam overovateľov, aby uviedli 

stanovisko k zápisnici. 

 

p. Obertáš – zápisnicu som si pozorne prečítal a keďže bola spísaná s priebehom rokovania 

náznak súhlasu som ju podpísal. 

 

p. Štefek – môžem konštatovať, že zápisnica bola spísaná v súlade s rokovaním, čo som potvrdil 

aj svojím podpisom. 

 

Keďže pripomienky nie sú, považujem týmto zápisnicu zo 43. zasadnutia za schválenú. 

 

Overovateľmi zápisnice 44. zasadnutia (riadneho) mestského zastupiteľstva konaného dňa 

23.06.2022 boli p. Ladislav Turba a p. Petra Ajdariová. Žiadam overovateľov, aby uviedli 

stanovisko k zápisnici. 

 

p. Ajdariová – zápisnicu som prečítala a keďže bola v súlade s rokovaním s priebehom 

rokovania mestského zastupiteľstva, tak som ju aj podpísala. 

 

p. primátor – pán poslanec Turba si odskočil, tak sa vrátime k tomu neskôr.  

 

 

3. Návrh na pridelenie dotácie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky 

futbalový klub         mat. č. 1342/2022 

 

Materiál uviedol Mgr. Róbert Šiška, referent pre šport.  

 

p. Šiška - predkladáme materiál 1042 návrh na pridelenie dotácie z rozpočtu mesta Nitry                        

na rok 2002 pre Čermanský futbalový klub zároveň by som chcel touto cestou poprosiť, či by 

si niektorý z prítomných poslancov neosvojil zmenu návrhu na uznesenie, nakoľko prišlo                         

k nedorozumeniu pri tvorbe materiálu a je tam nesúlad medzi uvedenou sumou, ktorá je                          

k dispozícii v rozpočte a rozpočtovým presunom, ktorý bude schválený. Tá suma, teda návrh 

na uznesenie by znel. "Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo návrh na pridelenie dotácie 

z rozpočtu mesta Nitry na rok 2022 pre Čermanský futbalový klub na činnosť vo výške 

6.800 EUR a schvaľuje návrh na pridelenie dotácie pre Čermanánský futbalový klub na činnosť 

vo vo výške 6.800 EUR." Materiál je predložený z dôvodu žiadosti Čermanského futbalového 

klubu, ktorý avizuje zvýšenie počtu členov o jednu tretinu pôvodného stavu a z toho plynúce 

náklady, ktoré z toho vyplývajú. 

 

p. Greššo - v prvom rade si rád osvojím túto formálnu chybu, ale pokiaľ teda ma pamäť 

neklame žiadosť bola na 20 tisíc. My im teraz chceme pomôcť sumou 6.800 EUR, čo mne 

osobne príde, tak málo, že takáto suma im nepomôže. Ja by som naozaj bol za to, aby sme 

vyhoveli ČFK v plnej výške, aby tá suma bola tých 20 tisíc. Preto by som bol veľmi rád, aby 

sme doplnili toto uznesenie o ukladaciu časť pre prednostu nájsť v rozpočte zvyšnú sumu                     
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pre ČFK a teda, aby tá suma tej dotácie bola reálne tých 20 tisíc nie 6.800 EUR ako sa spomína 

v materiáli. Predložím doplňujúci návrh k uzneseniu písomne.  

 

p. Balko - tiež sa prikláňam k tomu istému názoru, čo aj pán Greššo. Ale by som poprosil 

dôvodovú správu zosúladiť so žiadosťou. Lebo tu máme v dôvodovej správe návrh                                    

na pridelenie dotácie na energie z rozpočtu mesta. Dôvodová správa v tom materiáli, čo máme. 

Pre telovýchovnú jednotu AC.  

 

p. primátor - pán poslanec Hollý, to je iný materiál, to je AC Nitra a teraz sme ČFK. Ten 

materiál máte na stole.  

 

p. Balko - takže neviem o tom, ako to je. Obidva materiály, teda obidve požiadavky sú v jednom 

materiáli. Ja to tu tak mám. No, ale tam je energie. A energie vôbec by sa nemali vo všetkých 

športových zariadeniach prepláca Nitrianska investičná. Podľa môjho vedomia.  

 

p. primátor - dobre. Pán poslanec hovorí dobre. Na druhej strane je dôvodová správa, kde je 

AC Nitra. 

 

p. Balko - čiže zosúladiť treba toto dokopy.1 342 čítam dobre. 

 

p. Šiška - v dôvodovej správe je uvedené číslo materiálu 1330, ktorý bol stiahnutý. Tento 

materiál pojednával o dotácie na energie pre TAC, ale keďže TAC dostalo vyúčtovanie energie, 

kde im vrátili peniaze, tak tá žiadosť sa stala neaktuálna. A uviedli sme teda, že tieto finančné 

prostriedky, ktoré boli určené na dotáciu pre TAC, teda môžu byť použité na dotáciu pre ČFK. 

Len preto sa tam nachádza toto číslo materiálu v tej dôvodovej správe. 

 

p. Hollý - tým pádom bude 20 plus 6.800?  

 

p. Šiška - nie k dispozícii je 6.800 aj tu rozpočtové opatrenie tam je pripravované na 6.800. Ale 

žiadosť ČFK je na 20 tisíc, ale k dispozícii teda v rozpočte podľa mojich informácií je 

6.800 EUR. 

 

p. Balko - dobre, rozumiem teraz. 

 

p. Oremus - takže presne toto som chcel povedať, že vlastne my finančne k dispozícii máme  

v rámci uvoľnenia už predtým schválené dotácie, ktorú teda sťahujeme tých 6.800 pre 

Telovýchovnu jednotu AC Nitra. Takže my máme k dispozícii len túto sumu. A to bol vlastne 

aj môj zámer povedať v rámci toho to, že okej môžeme teda pomáhať len v tom rozmere, čo 

máme k dispozícii. A napriek tomu, čo ČFK urobilo ako sa správalo, čo spravilo v rámci areálu 

FC Nitra. Napriek tomu, ako poslanec a človek, ktorý, fandí športu a podporuje, tak ja 

zahlasujem za ten materiál. To chcem povedať po prvé. To znamená, že mali by sme sa 

odosobniť od osobných vecí a naozaj podporovať šport v našom meste. Treba však dodať, že 

doteraz sme nedostali dotáciu pre FC Nitra, ktorú sme schválili ešte v júni 23. júna na 

zastupiteľstve. Doteraz nebola ešte uhradená na účet občianske združenia FC Nitra. Aby ste 
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vedeli poslanci, čiže ako sa tu narába s rozhodnutiami a s našimi uzneseniami a budem sa na to 

pýtať v rámci aj kontroly plnenia uznesenia, že ako je toto možné. Ja zvolávam kvôli tomu 

stretnutie. Úplne ignorácia túto naháňame, aby podpísal zmluvu pán Refka s mestom. Teraz, on 

nechce tie peniaze poslať, že nech si to pošle mesto tomu občianskemu združeniu, čo toto je, 

aký chaos v riadení. Tak my prijmeme uznesenie ako poslanci a tu si niekto svojvoľne robí, čo 

chce. Takže, som rád teda, že to bolo takto vysvetlené tá dotácia. A hovorím za mňa napriek 

tomu, čo sa udialo v rámci vzťahov ČFK, že si nabrali žiakov dorastencov a nevedia to finančne 

zvládať napriek tomu to ja podporiť tento návrh a túto dotáciu 6.800 euro, aby videli tú 

veľkorysosť, ako by sa mali správať aj oni na druhej strane.  

 

p. Štefek - možnože predstavitelia ČFK, tým, čo tu vidia, aký tu je priebeh diskusie, či pri 

schvaľovaní a zaraďovaní materiálu by mohli tak nadobudnúť pocit, že sú tu poslanci, ktorí sú 

proti ČFK alebo proti AC alebo proti neviem, čomu môžem. Ubezpečiť všetkých športovcov v 

Nitre, že tu nesedia všetci len populisti, ale sme tu viacerí, čo roky sme sa okolo športu motali, 

roky sme na šport prispievali, takže dokonca by som povedal, že veľmi presne ovládame 

situáciu aj v iných športových klubov v našom meste teraz. Ale takto pripravený materiál na 

rokovanie mestského zastupiteľstva, také sa nedeje ani na obecnom zastupiteľstvo vo 

Fekišovciach. A znásilňujeme to a predraďujeme to a ešte pred kontrolu uznesenia to dáme, čo 

sa stalo prvýkrát. Ja som 20 rokov poslanec a prvýkrát sa stalo, že je nejaký materiál predradený 

ešte dokonca pred kontrolu plnenia uznesenia. A ešte dokonca tento materiál napísaný v 

utajenom režime. 1/3 z akého počtu? Ten veľký počet, ktorý tam prišiel nato ČFK stihol sa v 

júni prihlásiť do rôznych súťaží? To by som poprosil keby predstavitelia povedali, že aká je tá 

1/3, koľko to prináša nových členov do tohto klubu? Ja im držím palce, veľa som aj ja v 

minulosti spolu s kolegami zo zastupiteľstva pomáhal tomuto klubu aj s jeho teda bývalým 

prezidentom. Takže píšme materiál polopaticky, tak ako je, aká tretina z akého veľké množstvo 

nových členov? To nevieme napísať, nevieme sa vyjadriť číselne, že koľko? A rovnako ma 

zaujíma čí sú zaradené to veľké množstvo a ten počet družstiev, či je normálne v rámci nového 

súťažného ročníka normálne zaradené a v akých súťažiach? Toto som ja žiadal aj na júnovom 

rokovaní, keď sme zvažovali, čo ideme robiť z areálom FC Nitra, kde tu bolo teda niekoľko 

žiadostí rôznych klubov a tiež sme žiadali ak si pamätáte, že prosím vás doplňte, že aké súťaže 

vôbec idete, kto hrať? A poprosím predstaviteľov ČFK v dobrom to samozrejme, že hovorím a 

dúfam, že to nemajú za zlé, že keď sa povie, koľko je to veľké množstvo, čo teda číselne 

vyjadruje zlomkovo jednu tretinu pôvodného stavu a aké súťaže hrajú? Samozrejme nemám 

problém s podporou. Predpokladám teda, že to bolo vybilancované, že ostalo nám na dotáciu 

pre športové kluby to, čo sme mali dať a AC na energie tých 6 tisíc, teraz neviem presne koľko, 

tak to sme asi im chceli dať, pokiaľ sa nájde v rozpočte viac, tak nech sa páči. Len poprosím 

odpovede na tieto otázky. 

 

p. primátor - áno je to, tak tá suma bola odvodená práve od tej sumy, ktorú sme mali alokovanú 

na pomoc s energiami pre zápasníkov, ale keďže tam prišlo k vyúčtovaniu a tie peniaze im boli 

vrátené, tak, tak nám v podstate ostali a tým, že sme ich našli a vedeli vyčleniť z rozpočtu, tak 

to bola tá najjednoduchšia cesta, ako momentálne pomoc ČFK a práve s tým nárastom hráčov 

a hračiek. Ja za malú chvíľku teda dám slovo aj predstaviteľom ČFK, ktorí budú môcť teda mať 

priestor sa vyjadriť.  
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p. Dovičovič - myslím si, že málokto si tu pamätá, že voľakedy na Čermáni hrávalo Dynamo 

Čermáň aj ja za Dynamo Čermáň. Ja nemám problém žiadny šport podporiť .A v tomto prípade 

konkrétne Čermánsky futbalový klub. Ale táto diskusia ukazuje, čo je to tu za chaos neporiadok, 

pretože prvá vec. Pán primátor hovorí, že mali sme vyčlenených 6 285 pre AC Nitra, no nemali 

sme nič vyčlenené, mali sme predložený na dnešné rokovanie materiál, aby sme tých 6 

285 EUR vyčlenili. Ten bol dneska z rokovania stiahnutý. Takže teraz tu lietajú sumy 6 285. 

Inak je zaujímavé, že pozerám podľa dôvodovej správy mesto Nitra zrejme zamestnáva na 

Mestskom úrade aj jasnovidcov, lebo prečítam, čo je v dôvodovej správe uvedené. "Aktuálna 

suma, ktorú možno použiť na tento účel z rozpočtu mesta Nitra činí 6 285 EUR, ktorá bola 

uvoľnená po stiahnutí materiálu číslo 1330." Materiál, ako čítam bol vyhotovený 6. 9. a jeho 

autor vedel, že 8. 9. zastupiteľstvo stiahne materiál. Neviem, odkiaľ to vedel, ale dobre. Návrh 

je, že máme k dispozícii 6 285 preto chceme vyčleniť 20 tisíc. Kde je 13 715 EUR, nevie nikto. 

Teraz zase zaznelo, že to má byť 6 800, ktoré sú v materiáli návrh na rozpočtové opatrenia pod 

položkou 642001 v kapitole odboru školstva mládeže a športu. Takže, koľko vlastne navrhuje 

MsÚ, aby bolo vyčlenených? Lebo z tohto chaosu to vôbec nie je zrejmé. Naviac pán poslanec 

Greššo avizoval, že predloží návrh na to, aby bola vyčlenená na tento účel z mestského rozpočtu 

suma 20 tisíc. Celé toto ukazuje, že akým nezmyslom je takéto zaraďovanie krížom krážom 

bodov. Logika veci by hovorila, že najskôr sa oboznámime s tým, v akom stave je mestský 

rozpočet. Potom môžeme prerokovať žiadosť o dotáciu a potom ju môžeme v rozpočtových 

opatreniach schváliť. Tento zmätok pri návrhu programu predkladaní programu na samotnom 

zastupiteľstve a zmenách v nich len vytvára chaos a dojem, že nevieme ani len o, čo ide. Takže 

poprosím, akú sumu navrhuje MsÚ, alebo akú sumu navrhuje predkladateľ materiálu, pán 

primátor vyčleniť na dotáciu pre ČFK na základe žiadosti, ktorú ČFK podalo na mesto. 

 

p. primátor - pán poslanec Dovičovič, máte absolútnu pravdu, práve preto sme po grémiu 

navrhovali, aby najskôr bolo prejednané plnenie rozpočtu a až potom sme prešli k týmto 

materiálom. Ale však vy sám ste bol proti tomu, tak teraz si trošku rozporujeme. Ale vráťme sa 

k meritu veci. Meritu veci je stav ČFK, stav nášho nitrianskeho futbalu a nie to, že má materiál 

nejaké technické chyby, však to sa stáva. Je to umenie možného. Tí zamestnanci naozaj robia 

pod veľkým stresom. Ja sa ich zastanem, veľakrát sú to požiadavky na poslednú chvíľu a 

jednoducho radšej urobme formálnu chybu, ale dajme do zastupiteľstva, ktoré je o pár dní, ako 

čakajme ďalší mesiac na zastupiteľstvo a tým pádom držme v neistote naše miestne kluby. 

Takže ja sa ospravedlňujem za technické nezrovnalosti, ktoré sú v tomto materiáli, ale 

jednoducho to patrí k životu. Ja pevne verím, že mi to prepáčite, lebo v tomto prípade ten účel 

na, čo to je alebo prečo to bolo robené určite vyšší ako nejaká technická chyba alebo to, že sme 

to predkladali na poslednú chvíľu.  

 

p. Dovičovič - k životu patrí aj poriadok. 3,5 roka skoro 4 roky tu počúvame o nastavovaní 

procesov a skvelom fungovaní úradu. A výsledkom je, že zastupiteľstvo, čo zastupiteľstvo sa 

situácia s prípravou materiálu zhoršuje. Pán primátor, program dnešného rokovania si navrhol 

ty, nie ja, ani nikto z poslancov nenavrhol zaradiť vyhodnotenie rozpočtu za prvý polrok ako 

bod 51. Nikto z nás to nebol, bol si to ty. Dnes, zase to navrhuješ prehadzovať, resp. si navrhol. 

A takýmto spôsobom sa jednoducho fungovať nedá. To nie je o tom, že či túto konkrétnu sumu 
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mám schváliť. Každé jedno zastupiteľstvo, je tu chaos, zmätok a anarchia, len preto, že takto je 

to zastupiteľstvo nepripravené. 

 

p. primátor - ďakujem pán poslanec, opätovne s vami musím nesúhlasiť v tomto prípade. A 

poďme sa, prosím vrátiť k meritu veci, čo je dotácia na ČFK.  

 

p. Greššo - s Milošovým názorom súhlasím tiež, ale chcem vecne. Tie peniaze, ktoré sú dnes 

žiadané a ktoré dnes myslím si, že všetci chceme schváliť a chceme pomôcť Čermanskému 

futbalovému klubu idú primárne pre potreby našich detí. Čiže tam asi je úplne jasné, že chceme 

pomôcť futbalu a mladým, malým futbalistom, ktorí. Sa tomuto športu venujú. Z dôvodu, aby 

som nejakým spôsobom neoddialil poskytnutie tejto dotácie, tak, ako si to spomenul aj ty a 

povedal to aj pán vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu Daniš navrhujem doplniť toto 

uznesenie, a to v prvom rade teda opraviť tú sumu, aby nekolidovala potom s následným 

rozpočtovým opatrením, čiže z tej sumy 6 285 EUR, ktorá sa objavuje v materiáli ju opraviť na 

sumu 6 800 EUR, ktorá je rovnako uvedená v nasledujúcom materiáli alebo v materiáli, ktorý 

budeme dneska prerokovávať v rozpočtových opatreniach pod položkou 642001 dotácia pre 

ČFK na činnosť 6 800 EUR. Čiže to je prvá časť doplňujúceho návrhu a ďalšia časť 

doplňujúceho návrhu, samozrejme pôvodné uznesenie ostáva a dopĺňa sa "Mestské 

zastupiteľstvo, ukladá prednostovi MsÚ pripraviť rozpočtové opatrenia a predložiť ho na 

najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva na doplnenie žiadanej dotácie pre ČFK vo výške 

13 200 EUR, čo je celková suma žiadaná na tých 20 tisíc eur. Ja si myslím, že tieto peniaze 

nebudú nijako zle minuté v rukách pána Benčíka, ale budú použité len na chod ČFK, ktorému 

sa klub rozrastá aj teda žiaľ vďaka problémom FC Nitra. A ja ubezpečujem osobne, že ak prídu 

podobné požiadavky zo strany iných klubov, ktoré pôsobia v našom areáli futbalovom, ja 

budem určite za to, aby sme tieto kluby podporili, pretože cieľom je udržať deti pri futbale a 

hrať ten futbal v Nitre, aj keď momentálne teda nie je úplne na výslní, ten futbal, ale pevne 

verím, že sa dostane znovu do nejakých koľají takých na, ktoré sme boli pred niekoľkými rokmi 

až desiatkami rokov zvyknutí. 

 

p. Košťál - pán primátor, kolegyne, kolegovia, ja budem na mojich predrečníkov reagovať. Ale 

tiež sa stotožňujem s tým, aby boli dofinancované prostriedky, čiže v krátkosti. Budem 

reagovať na pána Štefeka, tiež ma zaujíma, koľko detí registrovaných futbalistov alebo 

futbalistiek rôznych mládežnícky družstvách, k nim nastúpili v priebehu tohto kalendárneho 

roka? Ako iste možno viete viacerí alebo neviete, tak každý registrovaný futbalista rôznych 

mládežníckych, by som povedal družstvách sa registruje na futbalovom zväze a majú z toho 

tiež nemalé finančné prostriedky. Čiže by ma tiež presne zaujímalo, že koľko tých tých 

registrovaných futbalistov, futbalistiek rôznych mládežníckych súťažiach, rôznych ligách, čo 

neviem doteraz, koľko ich je? Čiže toto je tiež jedna dôležitá informácia, ktorej by sme mali 

vedieť. A za ďalšie ak dobre mám informáciu k 30. septembru tu ešte stále prestúpi. Takže 

konečne číslo, koľko ich oficiálne bude mať o akýkoľvek futbalový klub ešte nevieme, čiže 

môžu kvázi odísť, nemôžu, môžu sa prehlásiť. Ale tiež by som chcel vedieť, ako hovoril pán 

poslanec Štefek, že koľko tých detí prišlo, v akých súťažiach sú, aby sme presne vedeli to číslo? 

Lebo z médií, čo bolo povedané, ich bolo 45 detí, čo odišlo z FC Nitra. 
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p. primátor - tu treba povedať, že prestupy sú teraz jedine s tým, že to povolí ich pôvodný 

klub, že áno. Dám slovo pánovi Benčíkovi aj pánovi Strenkovi. Je všeobecný súhlas z ich 

vystúpení 5 minút? Áno, ďakujem páni, máte slovo. 

 

p. Benčík - tak mrzí ma táto situácia, čo sa tu deje, asi to tu máte pravidelne. Bolo tu viacero 

otázok, viacero možno aj takých indícií pre mňa po prvé nie je problém si zobrať dovolenku. 

Ja som nie som profesionál. Takže keď niekto povie, že to bude o štvrtej, budem tu o štvrtej, 

keď niekto povie, že tu mám byť o druhej, tak tu bude o druhej. Keď s tým niekto má, problém 

môže mi to povedať. Toto všetko, čo mi robíme, robíme tu pre deti, môžem sa aj teatrálne 

niekde tiež postaviť, rozprávať o tom, že ako by sme to chceli robiť. Robíme to nejakých 12 

mesiacov. S tým, že počet detí pán Štefek, pán Košťál, bol minulý rok 240. Momentálne máme 

360, 370 detí s tým, že v piatok máme ďalší nábor. V kategórii Ú7 máme 70 detí s tým, že 

samozrejme tie nie sú ešte registrované, pretože je to prípravka. V kategórii Ú9 je to 30 detí, 

ktoré hrajú A, B druhú ligu. Rovnako v kategórii Ú10 v kategórii Ú11 A, B sú to 2 družstvá, 

nakoľko sa hrá systém 5+1. Rozdelili sme to kvôli tomu, aby si každý hráč nášho klubu zahral 

zápasy a nemali len tréningy. S tým, že samozrejme, ak môžem vymenovať každú jednu 

kategóriu Ú12 - 25 detí hrajú na veľké ihrisko 11+. Samozrejme náhradníci, niektorí sa 

nedostanú na ihrisko, ale samozrejme dali sme príležitosť každému dieťaťu, kto chce prísť na 

ČFK Nitra alebo ČFK Nitra pripojiť sa k nášmu projektu nie je problém. Príde, bude hrať 

dostane všetko, čo dostáva každý jeden hráč. Ú13 - 25 hráčov, Ú14 -18 hráčov, Ú15 - 18 hráčov 

mladší ,starší dorast po 22 hráčov, samozrejme nejaký jeden, dvaja sú tam, ktorí sú tam zranení, 

ktorí nie sú zranení. Ja viem, že niektorých to nemusí zaujíma, pretože niektorí sa nedotýkajú, 

alebo nedostávajú do kontaktu so športom. To znamená, že z nejakých približne 240 sme na 

360 registrovaných hráčov momentálne, tak ako povedal pán primátor. Je možné všetko len na 

hosťovanie, pretože do 15. 7. boli prestupy. Samozrejme, my sme povedali, kto bude chcieť 

prísť, nikoho sme neobvolávali pán Oremus, nikomu sme nehovorili, aby prišiel k nám. Každý 

je slobodný človek aspoň si myslím tu na Slovensku, keď niekto chce prísť, príde a povie, že 

chce hrať za ČFK Nitra, ja mu nepoviem nie. Samozrejme sú dohody, ktoré sa plnia sú dohody, 

ktoré sa neplnia. Evidentne. Pozná sa s viacerými ľuďmi, som slušný človek, keď niekto povie, 

že je protežovaný, môžem pozrieť. V kariére niektorí boli viac protežovaní, ako som bol ja, ale 

to už sa nebudem do toho rozprávať. Môžem sa dostať k tomu, že samozrejme prišli dievčatá, 

ktorým som povedal, keď budete dievčatá chcieť prísť, nepríďte prosím vás 15. 7. pretože je to 

posledný deň. Ja som na dovolenke. Z Chorvátska som utekal domov. Neviem, kto z vás by to 

spravil. Prišlo 56 dievčeniec. Ja viem pán Štefek, vy sa smejete ale mne to je srdcu blízke tak, 

že niekto si tu robí z toho srandu. Tie dievčatá hrajú. Mesiac som chodil každý druhý deň do 

Bratislavy. Hrajú prvú ligu. Prvú ligu, ktorú v Nitre nehrá, nikto. Ja viem, že je to ženský futbal. 

Vo svete je to veľký boom. U nás sa to až tak nepozerá, ale môže byť, že za rok za dva bude o 

tom vedieť viacero ľudí. S tým, že hrajú prvú ligu, ženy hrajú druhú ligu, je to kategória VÚ15 

- 25 dievčeniec. Momentálne včera som mal ďalší desať telefonátov, že dievčence chcú hrať 

futbal. Ja viem. Čo mám teraz povedať? Poviem dobre, kľudne hrajte dievčatá, prinesieme 

ďalšieho trénera. Samozrejme tie náklady, všetko, ja nie som profesionál. Ja to robím po 

pracovnej dobe. Ja viem, že niektorí alebo niektoré kluby sú profesionálne. Neviem, ako sa 

chovajú, alebo ako sa správajú voči svojim ľuďom, alebo k deťom, to už je na nich. Ja na nikoho 

neútočím. Pán Oremus, na nikoho. Ale keď hovoríte o správaní a slušnom správaní a v 
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poslednej dobe, čo robíte vy, klobúk dole pred vami, ako poslancom, ale nevadí. Všetko je v 

poriadku. S tým, že kľudne môžeme si to pozrieť, kto bude mať záujem, je tam 360 detí 

momentálne. Samozrejme, keď niekto príde ešte na hosťovanie do konca septembra, je 

možnosť. Ide o to, máme jedno ihrisko. V marci sme posielali viacerým poslancom na vedenie 

mesta žiadosť o to, že to jedno ihrisko nám stačiť nebude pri počte hráčov a počte mužstiev, 

ktorých je 18 momentálne. Nevieme tu inak spraviť. Samozrejme zo Západoslovenského 

futbalového zväzu nám povedali, že to sa nebude dať stíhať. Ja viem môžeme to zrušiť, zrušme 

to a je pokoj. Ja, keď poviem, ja mám z toho len problémy, ale mňa to teší, že tie deti majú a 

môžu pokračovať, alebo v niečom, aj keď to má problémy. Vieme, že nitriansky futbal má 

problémy. Nie je to myslím si, že žiadne tajomstvo. Ale ja chcem ponúknuť, lebo mne tak vždy 

tak hovorili, že vráť to, čo si dostal. To znamená, že tých 360 detí, nech má možnosť pokračovať 

a hrať futbal. Keď niekto povie, že prestane hrať, tak prestane hra futbal. My z toho nerobíme 

žiadnu vedu, my sme úplne transparentný klub. Každý jeden rodič dostal číslo účtu, na ktoré 

posiela každý mesiac poplatok. Pri najmenších je to 25 euro pri tých väčších je to 30 euro, 

dorasty 17, 19 samozrejme tie poplatky majú znížené, pretože tak, ako aj pán Štefek hovoril sa 

vyzná v tom, pozná to. Ja viem, že je tu 30 poslancov, ktorí s tým nemajú kontakt. Ale každý 

jeden hocikto z vás môže prísť. Ukážeme vám transparentne každé jedno euro kam ide. Nikto 

si z nášho účtu nemôže vybrať nič. Všetko máme podchytené s tým, že každý jeden kto povie. 

Samozrejme, môže sa pozrieť, uvidí. Za nejakých 12 alebo 14 mesiacov sa nám podarilo to. 

Štyridsať rokov alebo ja neviem tridsaťpäť rokov boli kabíny na Čermáni v katastrofálnom 

stave. Písali sme Nitrianskej investičnej minulú jeseň, tieklo nám do kabín, padala nám omietka 

na hlavu, všetko je to v poriadku. Ja to beriem, je ťažká doba. Otázka je, keď na nejaké dieťa 

padne omietka, či keď to bude váš syn alebo vaše dievča, či to bude všetko v poriadku. Ja viem, 

získali sme, hlásili sme sa do výziev, ktoré boli otvorené každý jeden z vás alebo každý jeden 

klub sa mohol do tých výziev pridá. My sme sa pridali, aj keď nám na začiatku povedali, že 

nebudeme určite úspešní. Vybavili sme. Neviem presne teraz, koľko to je cez 200 tisíc eur na 

budovu, ktorá je vo vlastníctve mesta, nie vo vlastníctve nás. To znamená, my to nerobíme pre 

nás osobne, robíme to pre mesto a pre deti, ktoré hrajú futbal. To je základ, ktorý samozrejme 

aj s podporou vás, pretože nejaká podpora musela prísť aj z mesta v spolupráci s tým, že fond 

na podporu športu potrebuje aj spoluprácu s mestom. Všetko je to podchytené o všetkom máte 

prehľad. Nič nie je tajomstvom. To, že niekto povie, že naše deti alebo ako sa správajú na 

štadióne pod hradom. Neviem, ja som tam chodil pravidelne. Bol som veľmi rád, že sú tam a 

že majú možnosť trénovať. Ja osobne aspoň tí, ktorí ma poznáte viete, že keď niekto robí nejaké 

hlúposti, bude určite upozornený na to, ale niekomu alebo niečo rozprávať, že deti z ČFK robia 

tam problémy, tam problémy, to by som bol veľmi nerád, keby toto niekto využíval. A po prvé, 

tiež by som mohol prísť zobrať so sebou 350 detí, postaviť vám ich tu pred MsÚ a povedať, že 

starajte sa. Ale nie je to môj štýl práce. To znamená, že tých 20 tisíc neviem ako to je, ako sa 

tu podávajú nejaké žiadosti, keď to budem vedieť. Samozrejme ja som písal takisto aj v marci 

alebo v apríli, že potrebujeme ihrisko, bolo mi volané, že samozrejme na Základnej škole 

Škultétyho je telocvičňa. Viete to sú také veci. Ja to všetko beriem len, treba sa na to pozrieť aj 

očami tých detí a očami tých rodičov, ktorí tiež niečo očakávajú, pretože povedia viete, ako je 

to niekto zaplatí 25 eur a povie, že, ale však vy nič nerobíte. Našťastie u nás každý jeden zápas, 

každý jeden tréning je tam tréner a som tam ja s pánom Straňákom. Dostali sme tento rok 

dotáciu o 30% menšiu ako po iné roky. Ja to všetko beriem. Ja viem, že je ťažká doba. Ale ide 
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o to, že sme aj tak ponúkli deň detí, ponúkli sme tým deťom, takú istú starostlivosť, akú 

dostávali po iné roky. Samozrejme v spolupráci aj s pracovníkmi mesta sme sa prihlásili do 

ďalších výziev. Ja robím maximum, čo viem. Keď niekto povie, že je to zlé. My chceme ísť 

inou cestou, chceme ísť cestou. Neviem, možno príde nejaký milionár. Posledných dvadsať, 

tridsať rokov ho čakáme, ale nevidím, že by niekto sem prišiel s tým, že chce niekto investovať, 

alebo niečo robiť. Poctivou prácou sa dá niečo spraviť jedine to. Tých 20 tisíc eur nás 

nezachráni. Pán Oremus, my prežijeme, keď poviete, že 20 tisíc, nám nedáte, zajtra je tiež deň. 

Zajtra je piatok a ideme ďalej. Ja len k tomu, že my tie peniaze používame, využívame, 

samozrejme, keď prídu dievčatá, ktoré hrajú Ú15, Ú19 príde s Dunajskou Stredou zápas. Ja 

viem, vás to nemusí zaujímať, ale musíme ich žiaľbohu poslať do kabín, ktoré sú spred 

štyridsiatich rokov. Nevadí, spravíme to len, ako vyzeráme potom voči celému Slovensku. 

Prídu hráčky Slovan Bratislava. Ja viem, že to nie je Slovan Bratislava s pánom Weissom, 

ktorého niektorí poznáte, ale aj tak je to nejaké znamenie, že áno hráme prvú ligu. Ale otázka 

je, kde ju hráme a ako ju hráme. Máme tu druholigové dorasty. Pán Oremus, tiež útočil na nás, 

čo my máme všetko robiť. My sme nikomu nič zlé nespravili a bol by som nerád, keby niekto 

povedal, že my na niekoho útočíme, alebo niekomu kradneme deti, alebo takéto nejaké veci. 

Bola dohoda s mestom. Každé jedno dieťa, ktoré príde bude chcieť hrať u nás bude hrať u nás. 

Ja nikomu nepoviem nie a nikoho vyhradzovať z nášho klubu nebudem. To bolo asi k tomu. Ja 

viem, že sú také veci, ktorých je tu trošku veľa, len hovorím, že sa to tak nakopilo a mrzí ma 

to, pretože keď sa to spája ČFK Nitra, pretože hovorím dnes sme začali rekonštrukciu, ktorá 

bude trvať minimálne pol roka. Nič sme neutajovali. O ihrisko sme žiadali už v marci. Aká je 

situácia v iných kluboch, to už ja neriešim. Iba to som chcel povedať, že nie je to jednoduché. 

Ako hovorím, keď niekomu vadí, že to bolo o desiatej, či o ôsmej, či o deviatej mne, keď 

poviete, budem tu o tretej. Ja som na to zvyknutý a slová o protešantoch, by som ešte rád a 

nebudem sa k tomu vyjadrovať, pretože ma to mrzí, lebo ja som v živote protežovaný, nikdy 

nebol.  

 

p. Štefek - Heňo, trošku ma mrzí tvoj útočný tón pri tejto debate. Tu nesedí 31 poslancov 

nepriateľov ČFK. Všetci sme hlasovali za zaradenie toho materiálu. A ty nie si vynovatý za to, 

že akou formou a v akej kvalite bol materiál predložený. A prepáč, my tu nebudeme hlasovacia 

mašinéria, že sem niekto niečo dá a my tu budeme ako hlupáci za to dvíhať ruky. A to som 

povedal pri mojom prvom príspevku, že sa to nebude páčiť, čo asi budeme hovoriť ČFK. A 

počas tvojho príhovoru čo si ty povedal, som si premietal dvadsaťpäťročné pôsobenie môjho a 

mojej rodiny pri futbale v Janikovciach a FC Nitra. Ja som v lete 2016 vtedy som sa usmial, 

prerušil dovolenku a som sa letecky vrátil na Slovensku kvôli FC Nitra v lete 2016. Nechal som 

rodinu tam, kde sme boli. Ja som sa vrátil naspäť a potom som sa o dva dni vrátil naspäť za 

nimi. Takže poznám to, keď si zarytý a zanietený funkcionár viem, čo to je. Viem, ako sme v 

minulosti ja, Miloš Dovičovič, Marta Rácová a Tóno Kretter v roku 2005 tu presadili, že energie 

prejdú na mesto, pretože dovtedy energie si musel každý klub platiť sám, aj ČFK, Janíkovce, 

Dražovce. Ja by som ti mohol rozprávať, čo sme už na úseku futbalu tu urobili. Takže naozaj 

trošku má mrzí ten útočný tón, ale aj to bolo v tom zanietení. Beriem to veď pred takýmto 

plénom zastupiteľstva, možno vystúpil prvýkrát. Verím, že nie je posledný. A nám je jasné, ja 

som to povedal aj v júni, keď sme preberali, kto pôjde na FC, kto nie, že 360 futbalistov a 

futbalistiek na ČFK na 1,5 hracej plochy to jednoducho je nemysliteľné. To by tam mohli 
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trénovať od rána do večera 22 hodiny, aby ste urobili taký rozpis kto kedy bude na ploche, že 

to je nemysliteľné, že sa tým budeme musieť zaoberať. A teda nechcem povedať, že nájsť iné 

pôsobisko, ale vymyslieť tak, aby to bolo dobre. Takže ešte raz aj za mojich kolegov hovorím 

ti, tu nemáš 31 nepriateľov v pléne tohto zastupiteľstva. A každý samozrejme, že bojuje za svoj 

klub. A my nemáme 31 rovnakých názor na vec, každý má svoju hlavu a svoj názor.  

 

p. Rathouský - ja takisto, ako poslanec za mestskú časť Čermaň vidím potrebu sa vyjadriť k 

tejto téme, pretože zaznelo tu mnoho všelijakých argumentov, ale ja chcem pridať svoj pohľad 

na tento futbalový klub. Určite z môjho pohľadu prišlo k významnej kvalitatívnej zmene s tým, 

že nové vedenie naozaj zmenilo mnohé veci, ktoré dovtedy fungovali inak. A ja v krátkosti 

naozaj musím to veľmi pozitívne hodnotiť. My sa jednak stretávame aj na čermanskom 

futbalovom klube ako výbor mestskej časti, čiže sme tam bezprostredne zainteresovaní na tom, 

ako to tam vyzerá. A skutočne slová o dezolátnom stave šatní a padajúcej omietke a tečúcej 

vode sú pravdivé a reálne. To znamená, že jednoznačne ten stav vyžaduje riešenie a to, že sa k 

tomu dospelo až teraz je síce fajn, ale však nikdy nie je neskoro. Ďalšiu vec, ktorú chcem 

povedať. Však hovoríme tu o budúcnosti nitrianskeho futbalu. Ja som presvedčený o tom, že tá 

budúcnosť začína práve v týchto kluboch, ktoré teraz vychovávajú ďalšiu futbalovú mládež. Aj 

keď nie som žiadny odborník, ale jednoducho my si musíme počkať, kým sa Nitra znovu vráti 

tam, kde bola a kam aj patrí. A toto sú práve tie kroky, ktoré k tomu povedú. Takže za mňa ja 

takisto vyzývam všetkých, aby podporili tento futbalový klub a umožnili vlastne urobiť a 

dokončiť to, čo sa tam vlastne pred rokom začalo. A vlastne teda určite máju aj moju podporu 

tieto dotácie a opatrenia a rád budem za ne hlasovať. 

 

p. Oremus - my si to musíme však povedať, že čo chceme, či chceme mať štyri, päť dedinských 

klubov v rámci mesta alebo chceme mať jeden špičkový a potom ďalšie kluby, ktoré sú na 

nižších úrovniach, pretože finančne vidíme sami, že to neutiahneme, ako mesto. To je proste 

nereálne. A z hľadiska toho športového je ťažko si myslieť, že ČFK teraz behom dvoch, troch 

rokov sa dostane na úroveň dnes nazvime to stagnujúcej FC Nitra, pretože ten proces budovania 

mládeže a všetkého, to je otázka desaťročí. A ďalšia vec si treba uvedomiť, že či chceme vlastne 

klub, ktorý bol na sídlisku premiestniť do centra mesta pod hrad. To sú všetko veci, ktoré musíte 

mať na zreteli ako poslanci a podľa toho sa rozhodovať. k pánovi Benčíkovi len toľko, no ty si 

sa rozhodol, že budeš toľko detí k sebe angažovať a teraz zrazu vidíš, že hop s tým sú spojené 

náklady a na to si mal myslieť vtedy, keď si toto robil. A nehnevaj sa, protirečíš si vo veľa 

veciach, hovoríš o tom, ako ti vadí, že na ČFK padá omietka, ale nevadí ti dať deti do 

robotníckych šatní na FC Nitra, ktoré sú od minulého roka protokolom bezpečnostného 

technika zatvorené, pretože sú tam vážne ohrozenia života detí, to ti nevadí. Ďalej hovoríš o 

tom, ako si ty neprehováral, nikto. A tvoj kolega Tibor Straňák bol načapaný v šatni, kde, kde 

boli dievčatá pätnástka, devätnástka, kde ich prehováral, aby išli na ČFK. O tom sú jasné 

dôkazy. Ďalej, za brankára, ktorý u nás vychytal tretiu ligu. Pardon brankára, ktorý u nás by bol 

tretí a nechytal by prvú ligu, tak sme ho bez problémov pustili na ČFK na recipročne, čo bola 

dohoda, že pustite pána Drančáka mladého ste to neurobili, ste to zamietli. Takže o týchto 

veciach by sme tu mohli hovoriť veľa. Ty sa vieš predať Heňo. Toto je tvoja veľká danosť, 

vždy si sa vedel predať, a tak si to prezentoval aj tu, ale proste fakty nepustia. A preto treba 

naozaj zvážiť, čo chceme urobiť, či chceme si navzájom škodiť v rámci toho areálu, alebo ČFK 
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klub tak, ako je na Čermáni, na Klokočine umiestnený. A je vlastne miestom, kde teda tí rodičia 

s radosťou tie deti dajú a všemožne vám pomôžeme, aby ste tie deti vychovali, čo najlepšie a 

tých najlepších potom posúvali ďalej do FC Nitra, aby sme vlastne rešpektovali tú hierarchiu, 

ktorá bola nastavená a ktorá fungovala a vďaka tomu sme boli výkladnou skriňou mládeže a 

potom mládež sa vlastne uplatňovala v seniorských družstvách. Tak toto by sme mali znova 

nastaviť. Prejdem teraz túto k veciam vedenia mesta Nitra. Bohužiaľ nesie obrovskú vinu za to, 

čo sa udialo na FC Nitra obrovský podiel viny, aj keď oni si to nepriznávajú, ale vidíme to na 

konkrétnostiach. Odkedy ja sa osobne angažujem v rámci fungovania FC Nitra od mája tohto 

roku, to je to neuveriteľné, čo sa deje na tých poradách, a tak ďalej, z ktorých nie je žiadny 

výstup, kde prichádzate s nápadmi, len sa zobudíte, prídete niečo buchnete do placu, potom 

vám odborníci na to argumentujú, že to je hlúposť a vy aj tak si idete svoje. Keď sme tu mali 

materiál nájomnú zmluvu so Sereďou, vtedy ste to sem dávali. Ale to, že, že pán Hattas si 

zmysle na začiatku júla, že dáme tam všetky kluby do areálu. Už na to ste zastupiteľstvo 

nepotrebovali, aby sme to túto prejednávali, aby sme povedali tie úskalia a tie riziká, ktoré sú s 

tým spojené a ktoré teraz musí Nitrianska investičná riešiť a ktoré nevyrieši, proste. To tu musia 

vyriešiť poslanci. Poslanci schválili nájomnú zmluvu FC Nitra a vy ju nerešpektujete a robíte 

si po svojom svojvoľne, čo chcete. Dobre nebudem ďalej naťahovať debatu.  

 

p. Košťál - v tomto roku bolo už niekoľko stretnutí na pôde mesta Nitry, kde sa mohli všetci 

poslanci zúčastniť. Môžem tu vymenovať, kto tam chodil týchto, ktorí mal záujem o futbal ako 

taký v meste Nitra. Vtedy sme si dožadovali tieto údaje, čo som teraz žiadal od pána Benčíka, 

koľko detí mal, vymenoval k dnešnému dňu neevidujem od iných klubov, ale teraz presne 

vidieť, ako hovorili viacerí predo mnou, že tento klub s takýmto množstvom momentálne 

registrovaných futbalistov v rôznych mládežníckych kategóriách nemá šancu utiahnuť to 

ihrisko. Ako bolo povedané je to 1,5 ihriska a to, keby hrajú od rána do večera, to ihrisko zderú. 

Poviem otvorene, môžu ho celé vymeniť a to každý rok. Preto tu bola zase otázka inak položená, 

že na ČFK Nitra ako domovský stánok a teda vlastne požiadali o to, aby mohli využívať 

priestory na FC Nitra AS. Moja otázka znie, že ďalej možno na ďalších, že v ako to je v štádiu, 

kde tu budú hrávať, aký tam je harmonogram? Tieto veci, čo boli. Povedal som výsledkom tých 

stretnutia, čo sme sa stretávali na týchto stretnutiach, ako to dopadlo, lebo o tieto by som 

povedal, priestory požiadali viaceré mužstvá. Takže ja k dnešnému dňu aspoň ako také 

výsledky mám a chcel by som vedieť aj ďalšie.  

 

p. Balko - odznelo tu veľa rôznych vecí, ja by som sa vrátil k meritu dnešného materiálu. Ten 

materiál je žiadosť ČFK o dotáciu, ktorá je odôvodnená tým, že im oproti minulému roku o 

50 %, keď som to počul nie o 30% ale o 50 % narástlo väčší počet detí, čiže to je vlastne merito, 

o ktorom dneska rozprávame. To, že nás zaujíma, či tí hráči sú registrovaní, všetko sú oprávnené 

veci, zistili sme, áno, sú veď to vieme. Ja plne podporujem, ak sa nájde aj tých 20 tisíc a verím, 

že budeme hľadať tých ďalších. Dnes aspoň schválime, dúfam teda, že schválime to, čo je 

momentálne na stole. Je to príklad, ktorý sme hovorili, že kluby, ktoré naozaj dokážu 

financovať transparentne, ktoré veci robia otvorene, ktoré dokážu si získavať dôveru, sú kluby 

športové, ktoré by mali byť v našom záujme, aby sme im pomáhali, aby sme ich držali. To je 

jednoducho spôsob, ktorý sme sa snažili posledné štyri roky tu myslím si, dodržiavať. A 

myslím, že tým som povedal úplne jasne všetko aj na iné naznačené otázky. Čo sa týka druhých 
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otázok, ktoré Peťo dal. Áno, je pravda tá, že už funguje systém zdieľaných ihrísk, ale to by som 

naozaj poprosil, keby nejakú stručnú informáciu buď pán Demo alebo pán Refka mohli dať, 

aby ste aj vy ostatní vedeli, že tá dohoda, ktorá bola o tom, aby na areáli FC Nitra nebol naozaj 

prázdny, aby bol využívaný s tým že prednostné právo platí stále pre FC Nitra jeho tímy, ale 

keďže ich má menej ako mával, tak voľné miesta sa využívajú pre ostatných, ale naozaj o tom 

najlepšie budú vedieť povedať daní páni, takže to by som poprosil ich o doplnenie. A naozaj 

zbytočne už to nemusíme rozvíjať, pamätajme si, že máme ešte celý deň dnes pred sebou. A 

vlastne táto podstata tejto diskusii bola o tom, či si myslíme, že žiadosť ČFK Nitry o dotáciu je 

oprávnená alebo nie je a na to myslím už každý z nás dostal sám odpoveď.  

 

p. Obertáš - pán Balko, ja som vás počúval. FC Nitra má právo teda užívať prvotné a majú už 

podpísanú zmluvu s mestom? Lebo však na poslednom stretnutí boli, teda diskutabilné otázky. 

Je platná, nie je platná užívajú v rámci právneho vzťahu, alebo je to také, že poviete vy teda, že 

majú prvotné právo, ale pritom na základe ničoho. Je platná zmluva, nie je platná zmluva? 

Skúste mi na to niekto odpovedať. 

 

p. Refka - takže pár informácií. Odkedy Nitrianska investičná dostala do správy z vedenia 

mesta, celý tento areál, tak udiali sa nejaké zmeny. Museli sme prijať nejakých zamestnancov. 

Jedným z týchto zamestnancov sa stal aj pán Igor Demo, ktorý momentálne má na starosti 

rozpis hracích plôch a všetkých časov, ktoré sú na danom štadióne, aby sa to všetko 

koordinovalo tak, ako treba. Na otázku pána poslanca Obertáša. Táto zmluva z našej strany je 

ako ukončená. Bavili sme sa o tom aj s FC Nitra. Tí zas tvrdia, že pokračuje, čiže je to také 

sporné. Na základe týchto protikladov sedíme s protistranou a vyjasňujeme si dané veci, že 

jednoznačne to musí byť takto a takto. Momentálne pôsobia v danom areáli, pričom za to 

pôsobenie nám poskytujú v službách alebo služby, čiže tie traktory a iné veci, ktoré sa vyžadujú 

na starostlivosť o celý športový areál.  

 

p. Demo - takže vzhľadom k tej situácii, aká je v areáli mestskom štadióne je to chaos musím 

povedať, lebo sú tam štyria kohúti na jednom smetisku. Ale aj napriek tomu ja som do funkcií 

nastúpil 12.7. kde sa pravidelne v piatok stretávame všetci zástupcovia všetkých klubov a v 

piatok riešime rozdelenie všetkých možných plôch, či je to už hlavné ihrisko, pomocné, umelá 

tráva, alebo ďalšie tie vedľajšie plochy. Čiže zatiaľ to funguje. Trošku sa to uvoľnilo aj nie, že 

tým bohužiaľ FC Nitra nezložilo sedemnástku, devätnástku, čiže tie plochy, tie časy, tie 

tréningové časy sú tam teraz k dispozícii. Takže zatiaľ nenastal žiadny problém, ale z 

dlhodobého hľadiska si to neviem takto predstaviť. 

 

p. Obertáš - pán Refka, teda, ak som správne porozumel, to je skoro mesiac, sa nevie teda či 

je právoplatná zmluva tá prvotná uzavretá s FC Nitra. Ostatné kluby teda tým pádom majú 

zmluvu na užívanie nemajú, lebo ako nevidím dôvod, aby sme mesiac dohadovali, či teda máme 

právnikov ani teraz si vie zaplatiť, teda mala tam aj pána Ďurana a ten by mal jasne. Prípadne 

nech rozhodne súd, ale toto je také bezvládie. Doslova chaos, ako povedal pán Demo, že resp. 

je tam FC na základe, že oni tvrdia, okej, majú platnú nájomnú zmluvu. Majiteľ celého 

futbalového štadióna Nitrianska investičná tvrdí, že nemá platnú zmluvu a kde je prosím vás 
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teda nejaké zdravý rozum a teda zároveň aj nejaké rozuzlenie tohto celého. Lebo keď sa niečo 

stane, tak načo sa budeme odvolávať? 

 

p. Refka - pán poslanec Obertáš, takto. Všetky ostatné kluby majú podpísané rámcové zmluvy. 

FC Nitra dostala túto rámcovú zmluvu len do dnešného dňa ju odmietli podpísať. Rámcová 

zmluva, vlastne slúži na to, že všetky kluby, ktoré tieto zmluvy majú vrátane FC, môžu sa 

zúčastňovať týchto tréningov a zápasov v celom športovom areáli s tým, že je tam napísané a 

prioritou by malo má mať FC Nitra a škola, kde sú športové triedy pre deti. Momentálne, sa to 

doriešuje, čiže doriešujem to ja, ako konateľ spoločnosti s vedením FC Nitra dávame si do 

poriadku tieto veci. A je tam vlastne momentálne len hra o tie slovíčka, ktoré sú tam, čiže o tú 

akadémiu, ktorú jeden si vykladá, tak a druhý si vykladá tak. Čiže na základe toho je pochybenie 

tejto zmluvy. 

 

p. Obertáš - a teda, ak počúvam FC Nitra nič nepodpísalo. To znamená, že oni trvajú na 

platnosti tej pôvodnej zmluvy. A keď teda rozhodne súd, tak my sme uzavreli zmluvy s 

ostatnými klubmi a teda neprávom sme možno do toho vstúpili, lebo doteraz nemáme nejaké 

právne stanovisko. A to mohlo byť teda aj súčasťou možno nejakého materiálu k tomuto, že 

teda deje vlastne pravda. Skutočne, lebo teda užíva niekto nezákonne by som povedal, možno 

to len futbalový štadión a futbalové ihriska. Teda buď jedna strana alebo druhá strana. Buď 

majú teda platné tri podpísané zmluvy tie futbalové kluby a okej a je pravda na našej strane 

mesta, alebo teda to, čo tvrdí FC a tým pádom mesto zas možno nezákonne nedajbože, teda 

zazmluvnilo ďalšie tri kluby a má nárok na to FC. Ako toto mi troška neberie hlava, priznám 

sa, že teda buď sa povie, áno, ideme takto, lebo toto je to správne a právne poriadku, alebo teda 

budeme sa tu hrať, že štyri kluby boli oslovené, tri podpísali a štvrtý nepristúpil, ale máme 

prenajatý štadión štyrom klubom, neviem. 

 

p. Ágh - ja by som poprosil, keby sme sa venovali meritu veci. Ja neviem, kde táto diskusia 

tieto otázky presne vedie vzťahu k materiálu, ktorý je predložený, ale zatiaľ pre mňa osobne 

my to neprináša žiadnu hodnotu rozhodovaní o tom, či pridelíme alebo nepridelíme dotáciu 

Čermánskeho futbalového klubu. Tak prosím vás venujme sa tomu, čo máme predložené na 

stole. 

 

p. Oremus - nedá mi, aby som ešte nedoplnil určité veci, lebo správne pán Obertáš poznamenal 

túto časť ohľadne nájomných zmlúv, kde si všetci spomíname, ako prebehlo to zastupiteľstvo 

v máji, keď sme tu o jeden hlas neschválili nájomnú zmluvu s ŠK Sereď a práve naopak o jeden 

hlas bola schválená nájomná zmluva na ostatné plochy pre FC Nitra. Pre objasnenie na tých 

poradách, vedenie rozporovalo to, že FC Nitra nedodržalo dve veci a to, že nezískalo akadémiu. 

Tam vieme argumentovať naozaj aj doložiť papiere, že my sme štatút akadémie získali na konci 

mája v odvolacom konaní na Slovenskom futbalovom zväze. To, že v júni výsledok A mužstva 

sa ovplyvnil športovo, ďalej tie licenčné kritériá a my sme klesli zo štatútu akadémii na ÚTM - 

útvar talentovanej mládeže, nájomná zmluva nepojednáva, že, musí si klub aj udržať ten štatút 

akadémii po nejakú dobu. A druhá vec, ktorá tam bola rozporovaná, bola ohľadne energií, kde 

jednoznačne tu všetci, pokiaľ si pamätáte, sme sedeli vzadu ako poslanci, kde sme sa dohodli, 

že staré energie, dlhy na energiách mesto zaplatí. Na základe toho aj pán Gut vybavoval 
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mimoriadne pripojenie na elektrickú energiu, pretože to bolo životne dôležité aj kvôli iným 

veciam životu na štadióne a rekonštrukcii, ktorá sa robila na zápasníckej hale. Bohužiaľ, 

vedenie mesta pri prvých problémoch pri napĺňaní týchto záväzkov z toho zdupkalo a povedal, 

nech si to rieši FC Nitra a my využijeme to, že pán Gut vybavil to, čo vybavil a budeme to už 

užívať a budeme riešiť len od tohto momentu ďalej. Takže toto sú veci, ktoré sú naozaj závažné, 

že my sa tu na niečom dohodneme, ako poslanci prijmeme k tomu uznesenia a potom sa tie 

uznesenia nerešpektujú. A toto sa deje permanentne celé štyri roky. Takže treba si toto povedať 

a naozaj to vyriešiť. Ďalej si, zoberme. Sme tu riešili nájomný vzťah s ŠK Sereď a s FC Nitra. 

Boli uvedené aj sadzby, teda toho nájmu. Teraz tu majú, že vraj podpísané rámcové zmluvy s 

mestskými klubmi Nitry. Ale o sadzbách kto má rozhodovať ďalej na aké obdobie budú 

podpísané? Ako to môže svojvoľne rozhodnúť konateľ Nitrianskej investičnej? To znamená, 

že jednoznačne tieto veci tu mali byť. O tomto sme mali diskutovať, malo byť zvolané 

mimoriadne zastupiteľstvo a my sme mali rozhodnúť o tom, že či to vôbec dopustíme, aby tam 

boli štyri kluby v jednom areáli a za akých podmienok. A nie nie sa to urobilo týmto štýlom. A 

to je vyslovene politické rozhodnutie svojvoľné primátora Hattasa, ktorý toto urobil ako revanš 

za to, že mu nevyšiel ten zámer s nájomnú zmluvou pre ŠK Sereď. Vyslovene toto bola 

svojvoľná vec, ktorú spravil a na ňu teraz doplácame všetci a riešime zase klbko problémov, 

ktoré tam je a s ktorým si nevedia dať rady. 

 

p. Balko - skúsme sa naozaj vrátiť k meritu veci, nech tu nesedíme k jednému bodu celý deň.  

 

p. Štefek - a to som chcel aj práve povedať Dano. Vyše hodinová diskusia k tomuto bodu je len 

výsledkom toho, v akej kvalite bol pripravený materiál. Veď to povedal Miloš v úvode tohto 

dnešného rokovania. To znamená, že kľudne poriešiť ako zmenou v rozpočtovom opatrení a 

vôbec takýto materiál byť pripravený úplne to mohlo ísť ďaleko rýchlejším spôsobom. A musím 

povedať, že ma mrzí, že tu teraz v sále sedia traja bývalí ligisti FC Nitra. Peťo Oremus, Igor 

Demo a Heňo Benčík a musím povedať, že každý si hovorí svoje. A ja som to predvídal, že to 

tak bude to, čo povedal Igor Demo, že je tam teda chaos pri rozdeľovaní tých hracích plôch a 

tak ďalej. Veď nemôžete päť hracích plôch, ktoré majú kapacitu, nejakú možno tých 360, čo 

má teraz Heňo Benčík na Čermáni. Tam dať 900 hráčov a poďme to deliť. To je zase od rána 

od šiestej do noci do desiatej. Tu jednoducho toto tento chaos túto a vôbec na situáciu vo futbale 

v Nitre nesie toto vedenie mesta. To si môžete teraz hovoriť, že vy ste futbal zachránili, lebo 

tam sa hrá. Dokonca chcem sa poďakovať za pozvanie na nedeľňajší zápas. Som sa bál, že sa 

nedajú kúpiť lístky, ale teda chvalabohu, máme tu pozvanie z vedenia, že môžeme ísť sa pozrieť 

na FC Nitra a Lukáčovce. Takže veľmi si to vážim. Takže toto je výsledok toho tej štvorročnej 

nečinnosti, pretože FC 0. Ja to podporím aj tých 20 tisíc, keď sa nájde samozrejme, že 

podporím, ale to takto ďalej nemôže ísť, treba sa posadiť za jeden rokovací stôl a povedať si, 

čo ideme robiť ďalej, len to už nemôžte robiť vy, čo sedíte za vrch stolom, lebo to, ako ste to 

robili, tak toto je výsledok toho celého. Takže držím ČFK palce, držím AC Nitra palce, držím 

FC Nitra palce aj všetkým ostatným klubu a vôbec všetkým športom v našom, áno Miloš, držím 

aj Janikovciam palce samozrejme. Momentálne to nejako nejde, ale verím, že sa teda rozhýbu. 

Ale to, v akom stave sa nachádza dnešná situácia, myslím si, že aj so všetkými športami v Nitre, 

tak je výsledok vašej práce.  
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Hlasovanie č. 9 o pozmeňovacom návrhu p. Grešša - opravuje sa suma zo „6 285,-€“                             

na „6 800,-€ 

u k l a d á  

prednostovi mestského úradu 

pripraviť rozpočtové opatrenie a predložiť ho na najbližšie zasadnutie MZ na doplnenie 

žiadanej dotácie pre ČFK vo výške 13 200,-€ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 10 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na pridelenie dotácie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky futbalový klub 

s c h v a ľ u j e 

pridelenie dotácie z rozpočtu Mesta Nitry na rok 2022 pre Čermánsky futbalový klub vrátane 

nasledovného doplňujúceho návrhu: 

- opravuje sa suma zo „6 285,-€“ na „6 800,-€ 

u k l a d á  

prednostovi mestského úradu 

pripraviť rozpočtové opatrenie a predložiť ho na najbližšie zasadnutie MZ na doplnenie 

žiadanej dotácie pre ČFK vo výške 13 200,-€ 

 

U z n e s e n i e    číslo 307/2022-MZ 
 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

p. Špoták - chcem vás požiadať teraz ešte o jednu zmenu programu, nakoľko hostia                                         

k pôvodnému bodu 32 z Ministerstva vnútra, z Krajského riaditeľstva Policajného zboru,                           

z Okresného úradu boli prizvaní na čas okolo 10,15 a natiahla sa nám diskusia, tak predradiť 

pôvodný bod 32 vlastne na aktuálny bod, ktorý nasleduje, čiže myslím, že bod 3 alebo bod 4. 

Čiže poprosím vás o hlasovanie o tomto predradení, nakoľko sú to hosťa aj z Bratislavy. 

 

 

Hlasovanie č. 11 o predradení mat. č. 1332/2022 - „Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-

MZ zo dňa 16.12.2022 - zámer nakladania s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry 

(odpredaj pozemku v kat. úz. Mlynárce, Kmeťova ul. pod vodojemom)“ 
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prezentácia – 19 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

4. Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-MZ zo dňa 16.12.2022 - zámer nakladania 

s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. úz. Mlynárce, 

Kmeťova ul. pod vodojemom)       mat. č. 1332/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)   

 

p. Balko - len poprosím, opravte ma, ak sa mýlim, ale ja som v tej textovej časti, ktorú si meniť 

nenašiel sumu, za ktorú sa to bude predávať, resp. odkaz, že to bude za aktuálnu cenu podľa 

znaleckého posudku, lebo tam prílohy síce máme, že to je 551 tisíc EUR, ale nevidím to v tej 

textovej časti, čiže potreboval by som vedieť odpoveď, že za akú cenu, akým spôsobom sa to 

predá.  

 

p. Némová - áno, keďže ide o zámer, tak cena tam nebola daná, môže sa do tohto zámeru 

doplniť, že odpredaj bude za cenu podľa znaleckého posudku. V materiáli už máte aj uvedenú 

hodnotu tohto znaleckého. Čiže pri schvaľovaní už konkrétneho odpredaja bude tam cena tohto 

znaleckého posudku, teraz je to len zmena zámeru. 

 

p. Obertáš - ja by som sa položiť otázku. Predkupné právo za tú istú cenu v prípade, že sa 

nebude realizovať nič na pozemku? Lebo je tam len predkupné právo, ale či za tú istú cenu má 

mesto Nitra? Toto som tam nenašiel. A zároveň sa chcem spýtať, tam bol návrh, že desať rokov. 

Vlastne my si blokujeme desať rokov pozemok, keď teda v prípade, že ministerstvo nebude nič 

riešiť desať rokov, máme blokovaný, no my máme. Oni, keď odkúpia mne je to jasne, to je ich. 

My máme predkupné právo. Ale je tam vlastne blokácia pozemku na dosť dlhé obdobie, resp. 

možno nám páni povedia, aký je zámer toho, že dostať ja neviem priebehu piatich rokov príklad, 

že bude aj s povoleniami vlastne celé centrum vystavené. Možno toto by sme potrebovali 

ozrejmiť. 

 

p. Némová - ak je to vôľa poslancov, môže sa do uznesenia doplniť, teda aj to, ako som 

hovorila, že odpredaj bude realizovaný za cenu podľa znaleckého posudku, ktorý je uvedený v 

materiáli. Čiže číslo toho znaleckého a taktiež predkupné právo pre mesto Nitra v prípade, že 

iba v cene bude vybudované, môže sa zmeniť, prípadne aj počet rokov. A doplniť nakoniec 

uznesenia za tú istú cenu.  

 

p. Mezei - chcem sa spýtať, že akým spôsobom vzhľadom na to, že sa jedná o dosť exponovanú 

polohu, bude zabezpečená nejaká architektonická kvalita, akým spôsobom bude garantovaná?  
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p. Štefek - samozrejme, že je to lokalita, kde by niekedy v budúcnosti mohol vyrásť aj bytový 

dom, takže verím, že si to tam toto územie nijako neobmedzíme touto stavbou. Nemám problém 

s tým materiálom, keď tam sa budú dopĺňať tie požiadavky, čo moji predrečníci teda navrhli. 

Chcem sa spýtať, kde je pán Hattas? Niežeby mi chýbal, ale prepáčte, zvolal zastupiteľstvo, má 

tu sedieť a keď teda má nejaké iné dôležitejšie, čo môže mať, tak ma povedať, prepáčte, 

ospravedlňujem sa z tohto rokovania a odovzdávam vedenie zastupiteľstva niekomu. To 

znamená, že ja by som mohol považovať túto časť, čo doteraz tu rokujeme za nelegálnu. 

Prepáčte, ale to toto káže elementárna slušnosť. Tak skúste na toto povedať, že čo. 

 

p. Špoták - pán primátor išiel na otvorenie myslím, že Ferát. O chvíľu príde späť.  

 

p. Polaček - som riaditeľ Krajského riaditeľstva Policajného zboru v Nitre a spolu s riaditeľom 

centra podpory sa zúčastňujeme na druhom mestskom zastupiteľstve v súvislosti so zámerom 

výstavby integrovaného bezpečnostného centra. K vašim otázkam v prípade, že sa nám podarí 

dohodnúť na kúpe odpredaji pozemku výstavba tohto vysoko špecializovaného a moderného 

centra by mala byť realizovaná z finančných prostriedkov plánu obnovy. To znamená najneskôr 

do roku 2026. Ja nepredpokladám, že Ministerstvo vnútra si bude držať ľadom nejaký pozemok 

chodiť ho kosiť obhospodarovať, keď na to nebudeme mať peniaze, to je prvá vec. Druhá vec 

v prípade, že nás plánu obnovy sa to zmení, tak prechádzame na financovanie cez povinné 

zmluvné poistenie, ale zase sa bavíme o tom, že ten čas nemôžme naťahovať, pretože tak ako 

Mestská polícia mesta Nitra je v nevyhovujúcich priestoroch, tak Štátna polícia je v 

nevyhovujúcich priestoroch, tak Okresný úrad, tiesňová linka 112 je v nevyhovujúcich 

priestoroch, čiže robíme všetko pre to, aby ten pozemok sme využili, čo najskôr a aby v Nitre 

bolo postavené moderné technologické dielo, ktoré má slúžiť občanom a zabezpečovanie 

ústavných práv na ochranu občanov. Čo sa týka samotnej architektúry túto zopár obrázkov, 

ktoré máme prezentácie, ako to vyzerá v Európe, či už Česká republika, Estónsko, Maďarsko. 

Konkrétne architektonické riešenie, vám teraz neviem ukázať, ale predpokladám, že kolega, 

ktorý bude prezentovať na avizovanej mimoriadnej schôdzi k odkúpeniu pozemku, nám 

prinesie nejaké prvotné črty toho, ako to bude vyzerať, má to byť jednotné v rámci celej 

Slovenskej republiky. To znamená, že v prvom kole sa majú stavať takéto takéto strediská dve. 

Jedno stredisko, už je teraz rozhodnuté, že bude v Košiciach a druhé stredisko sa rozhoduje 

podľa vytvorených vhodných priestorov, či to bude v Nitre alebo v Banskej Bystrici. Takže my 

v tomto kole robíme všetko pre to, aby to bolo v Nitre. A dúfam, že to aj tak dopadne, že to 

bude postavené v Nitre a bude to slúžiť primárne obyvateľom mesta Nitra a obyvateľom kraja 

Nitra.  

 

p. Šinka - moje meno je Zoltán Šinka. Ja som riaditeľom centra podpory v Nitre, čiže za úsek 

za sekciou ekonomiky a vlastne nehnuteľnosti. Tak, ako to odznelo od slov pána riaditeľa 

policajného zboru. Bavíme sa o integrovanom bezpečnostnom centre, moderného radu. K 

tomuto zámeru a k zmene tých parciel alebo tej výmery by som chcel toľko povedať, že áno, 

pôvodný plán bol menšia parcelka, ale tam by sme rástli do výšky. Tu však zachytili sme tú 

históriu, že tam bola nejaká petícia, keď som sedel na na zastupiteľstve mestskej časť 

Klokočina. Kde vlastne bola tam petícia, že nemôže ísť do výšky, nakoľko by tam nebol výhľad 

na Zobor. My z toho dôvodu sme tam nastavil limit do výšky štyroch poschodí, ale tým, že tým, 
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že je to na svahu a je to vlastne utopené na tom svahu, takže tie reálne štyri poschodia ani 

nebudú reálne štyri poschodia, ale bude to nižšie. Čiže vlastne týmto garantujeme, že výška 

nepôjde vyššie ako štyri poschodia reálne od toho prízemia. Preto tá plocha trošku narástla, aby 

sme tam všetky tieto zložky, či už sú to záchranné zložky, Policajný zbor, hasiči a pokiaľ viem 

tak ešte aj mesto tam bude mať teda Mestská polícia kamerové systémy z tých moderných 

autobusov a vlastne tie, ktoré tam monitorujete. Čo sa týka ceny toho pozemku tu odznela 

otázka, tak áno, bol tam spravený znalecký posudok, kde výšku vlastne poznáme s tým, ale že 

vlastne na mimoriadnom zastupiteľstve sa ešte o tej sume budeme baviť a rokovať. Je tam a 

nesmieme zabudnúť, že je tam prenesený výkon štátu, kde vlastne Ministerstvo vnútra, keď 

predáva pozemky pre obce a mesta, je tam určité percento z toho znaleckého posudku. O tom 

sa budeme baviť na to mimoriadnom. Ale ešte raz hovorím, že je to vlastne pre účel náš 

všetkých občanov a je to penzijný výkon štátu vlastne v tomto slova zmysle treba, tak potom aj 

toto brať ako na zreteľ. K predkupnému právu na predchádzajúcich výboroch sme sa bavili, 

áno, stanovili sme to na desať rokov. Ale ako to odznelo aj z úst pána riaditeľa Krajského 

policajného zboru v Nitre. My sme ohraničení časom na ten rok 2026 do toho roku, keď tá 

výstavba nebude realizovaná a nič sa tam nebude hýbať, tak vlastne my príde o veľký balík 

peňazí z plánu obnovy. Toto si Ministerstvo vnútra nemôže dovoliť. Takže preto hovorím, že 

ja sa od toho termínu alebo od toho času výstavby a dodržania tých termínov nebojím. A ešte 

možno k tým trom IBC. O presných sumách nechcem teraz hovoriť, lebo plán obnovy niekde 

hovorí o 52 miliónoch niekde hovorí o 48 miliónoch na celé Slovensko. Z toho sa majú 

vybudovať tri bezpečnostné centrá alebo dve. Ide o to, že Košice sú jasné, tam podarilo sa 

Ministerstvo vnútra odkúpiť pozemok od mesta Košice, kde vlastne už sa pracuje na projekte. 

A prečo sa teraz bavíme o tom, že Bystrica alebo Nitra. Nesmieme zabúdať na to, že v Bystrici 

pred dvoma alebo troma rokmi bola nemala investícia na rekonštrukciu integrovaného 

záchranného systému, ktorá momentálne už je vo výrazne modernizovanom štýle. A v Nitre 

oproti na Okresnom úrade máme integrovaný záchranný systém na veľmi, dá sa povedať možno 

na Slovensku na najnižšej úrovni, malé priestory, ľudia sa tam natlačení a hlavne celé tieto 

zložky, ktoré tu odzneli alebo sú v tomto projekte nie sú zahrnuté. To znamená, že minimálne 

policajný zbor sedí niekde inde v pod Kalváriou, hasiči, neviem, či tam sedia všetci záchranári. 

A takisto potom koordinácia týchto mimoriadnych udalosti, keď nastane nejaká havarijná 

situácia vážnejšia, tak tá kooperácia týchto ľudí je oveľa ťažšia. Takže vlastne je to lepšie určite 

výhodnejšie a ako aj ten projekt hovorí, alebo keď ste videli ten vizuál, takže keď sú tieto sily 

koordinované a vysielane tieto zložky, či už sú to hasiči, policajti z jedného miesta. Čiže jedná 

sa tu vlastne o tú integrovanú koordináciu. 

 

p. Mezei - ja sa vrátim teda k tej architektonické kvalite toho priestoru, pretože je to veľmi 

exponované miesto, ako ste teda mali možnosť aj vidieť a boli tam nejaké petície a pod. A 

myslím, že aj v súlade s nejakým zvyšovaním dôveryhodnosti verejných inštitúcií by bolo dobré 

zvážiť možno v spolupráci s komorou architektov nastreliť takzvané aurbanisticko-

archeologickú súťaž, ktorá hľadá vždycky najvhodnejšie riešenie pre dané miesto a nie je to 

nejakým typizovaným riešením, ktoré je často nedôstojné a nevhodné najmä vo vzťahu k tomu 

danému prostrediu a tie typizované riešenia dopadajú často tak, že sú veľmi takým arogantným 

prístupom v danej lokalite. To, čo ste hovorili z hľadiska nejakého časového, tak ten priestor 

tam na to je a bol by to určite veľký krok vpred z hľadiska dôvery, jednak aj ministerstvo a 
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jednak prinášanie nejaké kvality toho riešenia. A bolo by teda fajn si dať nejaké stretnutie na 

komore architektov, kde vám vysvetlia výhody takéhoto riešenia, čo vám to vie priniesť. My 

napr. ako mesto Nitra sme takto išli pri obnove kina Palace, ktoré vlastne včera bolo odovzdané 

aj realizátorovi. A prinieslo nám to, že pôvodne nejaké zázemia technické a sociálne mali byť 

na úrovni tej sály. A tým, že tí riešitelia prišli s možnosťou dať to do zeme, ktorú tam dovtedy 

nikto nevidel, tak pomohli tú sálu nafúknuť a doniesť tam ďalšiu variabilitu tých priestorov do 

budúcna. Čiže aj u vás môže dôjsť k niečomu, čo vám prinesie nejakú pridanú hodnotu, ale 

hovorím uverenej inštitúcie je to často ja o tej dôveryhodnosti. Takže určite toto odporúčam a 

viem v tomto byť nápomocný.  

 

p. Šinka - možno k tomu projektu, čo ste naznačili a aj tieto súvislosti, tak určite na tom 

mimoriadnom zastupiteľstve projekt bude bližšie odprezentovaný aj zo sekcie krízového 

riadenia, ktorý dneska ráno nám ohlásili nejakú udalosť, kvôli čomu tu nemohli byť. A bude 

tam aj prezentácia nielen takáto worďácka, ale aj power pointe. A samozrejme samotný projekt, 

keď tento pozemok Ministerstvo vnútra získa a keď začne pracovať na projekte, tak ja pevne 

verím, že to bude komunikované s mestom aj so všetkými týmito konkrétnymi a dotknutými 

orgánmi a časťou mesta. Takže tam v tom problém nevidím. Ešte možno k tej sume, čo som 

nedokončil, že 42 alebo 48 alebo 52 miliónov. Tú pevnú sumu nepoznám, ale na Nitru to 

prichádza na 17-18 miliónov. Čiže vlastne o takúto investíciu bojujeme a vidíme v tom 

jedinečnú šancu z toho plánu obnovy a vôbec získať takúto investíciu a naozaj mať moderné 

pracovisko, ktoré musím podotknúť, že zároveň je aj záložňou pre Bratislavu. Tým, že 

Bratislava je metropola, všeobecne je známe, že metropole nemôžu z plánu obnovy nič takéto 

stavať to, asi všetci poznáte a viete. Čiže dostatočnej vzdialenosti od Bratislavy nechcú riešiť 

Trnavu, ale Nitru a je to taká vzdialenosť, že ani nie príliš ďaleko, ani príliš blízko, takže pre 

nich tá Nitra je naozaj záložňou aj pre Bratislavu. To znamená, že, ak sa niečo udeje, nejaké 

myslím, že prekopané káble optiky stratia spojenie, či v Bratislave, tak budeme my pre nich 

záložňou alebo naopak, čiže preto tá Nitra je v tomto prípade dostatočne privilegovaná v tomto 

projekte.  

 

p. Obertáš - len taká otázočka, že vlastne vy tam plánujete urobiť dispečing pre tieto zložky, 

alebo tam sa presunú normálne celé skupiny ľudí vlastne všetci požiarnici, všetci policajti, že 

sa presunú do týchto priestorov? Pretože potom, čo bude s priestormi napr. požiarnici, čo majú 

na Klokočine dole, ktoré boli aj rekonštruované, kde je aj vybavenie, prístup blízko hneď na 

sídlisko, takisto polícia, ktorá je na Pieskovej ulici, myslím, že tam majú luxusné priestory. Že 

čo bude potom s týmito budovami? 

 

p. Polaček - toto centrum má v sebe zahŕňať len riadenie. To znamená príjem tiesňových liniek 

a vysielanie záchranných zložiek. Všetky zložky ostávajú tam, kde sú zložky z Kalvárie z 

nevyhovujúcich priestorov, zložky z Okresného úradu z nevyhovujúcich priestorov, zložky z 

Mestskej polície z nevyhovujúcich priestorov sa presťahujú do nových vyhovujúcich 

priestorov. 

 

p. primátor - je to pre nás riešenie momentálneho stavu aj na mestskej polícii, kde momentálne 

nemáme už priestor pre to, aby sme dávali ďalšie monitorovať ďalšie obrazovky, takže nám to 
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rieši aj naše vlastné kapacitné problémy, ktoré máme na Mestskej polícii. Takže ja to kvitujem 

a podporujem. 

  

Hlasovanie č. 12 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia č. 444/2021-MZ zo dňa 16.12.2021 - zámer nakladania                     

s  nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. úz. Mlynárce, Kmeťova 

ul. pod vodojemom) 

s c h v a ľ u j e 
nasledovne: 
 
-   v schvaľovacej a ukladacej časti uznesenia vypustiť celé pôvodné znenie: 
 
„spôsobom prípadu osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb.                            
o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
zámer odpredaja časti pozemku o výmere cca 2500 m2 z parcely reg. C KN č. 559/7 – zast. 
plocha a nádvorie o celkovej výmere 8105 m2 zapísanej v  LV č. 7194 vo vlastníctve Mesta 
Nitra v podiele 1/1,  v prospech záujemcu – Ministerstvo vnútra SR, Pribinova č. 2, 812 72 
Bratislava, IČO: 00 151 866, v podiele 1/1.  
Presnú výmeru oddeleného pozemku stanoví geometrický plán. 
Dôvodom odpredaja je, že Ministerstvo vnútra SR Bratislava prejavilo záujem o pozemok 
zaradený v  prebytočnom majetku mesta za účelom vybudovania Integrovaného 
bezpečnostného centra, ktorého súčasťou sú aj priestory pre mestskú políciu. 
Náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností bude znášať nadobúdateľ. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov 
              T: 31.05.2022 
              K: MR“      
 
a nahradiť ho znením: 
„spôsobom prípadu osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb.                            
o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
zámer odpredaja novovytvorených pozemkov parc. reg. C KN č. 425/132 – ostatná plocha 
o výmere 1 189  m2 a parc. reg. C KN č. 425/133 – ostatná plocha o výmere 11 m2 oddelených 
z parcely reg. C KN č. 425/78 – ostatná plocha o celkovej výmere 13102 m2                                                    
a  novovytvoreného pozemku parc. reg. 559/21 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere  5069 
m2 oddeleného z pozemku parc. reg. C KN č. 559/7 – zastavaná plocha a nádvorie o celkovej 
výmere 8105 m2, zapísané v  LV č. 7194 kat. úz. Mlynárce vo vlastníctve Mesta Nitra v podiele 
1/1,  v prospech záujemcu – Ministerstvo vnútra SR, Pribinova č. 2, 812 72 Bratislava, IČO: 
00 151 866, v podiele 1/1, na základe návrhu neovereného geometrického plánu č. 5402/2022 
vyhotoveného ZOG s. r. o., Kozmonautická 5, 821 02 Bratislava, IČO: 47 61 09 72 (záber  
predstavuje spolu výmeru 6269 m2), s podmienkou zriadenia vecného bremena predkupného 
práva pre Mesto Nitra v prípade, ak IBC nebude vybudované do 10 rokov. 
 
Dôvodom odpredaja je, že Ministerstvo vnútra SR Bratislava prejavilo záujem o pozemok 
zaradený v  prebytočnom majetku mesta za účelom vybudovania Integrovaného 
bezpečnostného centra, ktorého súčasťou sú aj priestory pre mestskú políciu. 
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Náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností a vyhotovením geometrického plánu 
bude znášať nadobúdateľ. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov 
             T: 31.10.2022 
             K: MR“      
 

U z n e s e n i e    číslo 308/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený.   

 

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

 

 Teraz pristúpime k prvému bodu rokovania. Kontrolu plnenia uznesení MZ vykoná              

Ing. Andrea Trojanovičová. 

 

p. Trojanovičová - predkladáme kontrolné správy k plneniu uznesení uvedených v prehľade. 

Pri uzneseniach pod poradovým číslom 15 to je uznesenie č. 417/2021, pod poradovým číslom 

18 uznesenie 43/2022 a uznesenie pod poradovým číslom 19 to je uznesenie 89/2022. K týmto 

uzneseniam nie je predložená písomná správa, ale tieto uznesenia sú splnené. Pod poradovým 

číslom 15 materiálom 1285/2022 na zasadnutí dňa 23. 6. 2022, pod poradovým číslom 17 

materiálom 1336/2022 v prehľade je nesprávne číslo materiálu. A pod poradovým číslom 19 je 

splnené uznesenie materiálom 1293/2022 toto by bolo potrebné si osvojiť.  

 

5. Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ zo dňa                             

14.12.1995 v bode a), b), c)                  mat. č. 19 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 44/2016-MZ zo dňa                            

10.03.2016                                    mat. č. 522/2016 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 335/2016-MZ zo dňa                            

13.10.2016                                     mat. č. 906/2017 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 385/2017-MZ zo dňa                            

14.12.2017                      mat. č. 1253/2017 
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Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 313/2018-MZ zo dňa                            

18.10.2018 v bode a) II, d)       mat. č. 1605/2018 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 79/2020-MZ zo dňa                            

26.05.2020                       mat. č. 527/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 145/2020-MZ zo dňa                            

18.06.2020                       mat. č. 555/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 149/2020-MZ zo dňa                            

18.06.2020 v bode 1 B), 2), 3)                mat. č. 559/2020 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 35/2021-MZ zo dňa                            

04.02.2021                                   mat. č. 757/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 36/2021-MZ zo dňa                            

04.02.2021                                   mat. č. 758/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2021-MZ zo dňa                            

17.03.2021         mat. č. 801/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2021-MZ zo dňa                            

22.04.2021         mat. č. 843/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 352/2021-MZ zo dňa                            

28.10.2021             mat. č. 1008/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 377/2021-MZ zo dňa                        

18.11.2021              mat. č. 1021/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 417/2021-MZ zo dňa                            

16.12.2021  

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 27/2022-MZ zo dňa                            

27.01.2022              mat. č. 1034/2021 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 38/2022-MZ zo dňa                            

27.01.2022              

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 43/2022-MZ zo dňa                            

10.02.2022 v bode 6), 7)       mat. č. 1099/2022 

             

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 89/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022  
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Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022             mat. č. 1121/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 102/2022-MZ zo dňa                            

16.03.2022              mat. č. 1048/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 139/2022-MZ zo dňa                            

21.04.2022         mat. č. 1166/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 171/2022-MZ zo dňa                            

21.04.2022               mat. č. 1189/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 194/2022-MZ zo dňa                            

26.05.2022             mat. č. 1265/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 206/2022-MZ zo dňa                            

26.05.2022 v bode a), b), c), d)      mat. č. 1186/2022 

 

Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 305/2022-MZ zo dňa                            

23.06.2022             mat. č. 1289/2022 

 

 

p. Greššo - osvojujem si návrhy, ktoré predniesla pani Trojanovičová. 

 

p. Kretter - budem hovoriť dvom uzneseniam, ktoré sa tu kontrolujú. A to je uznesenie 1265, 

ktoré v máji uložilo konateľovi Nitrianskej investičnej, aby spracoval nadcenenie možnej 

úpravy šatní a detského kútika pod tribúnou za účelom, aby bol širší priestor pre deti, ktoré tam 

trénujú. V podstate pred chvíľou sme tu hovorili o tom, ako sú tu ihriská využívané, ako tie 

ihriská nestačia chvíľami určitých momentoch. Samozrejme tieto ihriská potrebujú aj šatne. A 

k tým nechcem hovoriť, je tiež veľa problémov a sme diskutovali. A jednému z návrhov je aj 

ten, ktorý som predložil. No a čítam uznesenie vyhodnotenie. Prosím vás, ja som takéto niečo 

ešte nevidel. Kým pozerám plnenie nič a pod tým je napísané, že uznesenie sa plní. Tak, čo sa 

urobilo za to uznesenie, že sa plní? Nič sa neplní. 3,5 mesiaca, mal konateľ pán Refka času na 

to, aby toto zabezpečil. Ja som tu dlho, ale ešte som sa nestretol s takou ignoranciou jedného 

konateľa hociktorej našej mestskej organizácie voči mestskému zastupiteľstvu. Toto je 

skutočne nonsens. Ja k tomuto prikladám návrh ešte uznesenia, ktoré by ste mohli vysvietiť 

1265. A to prečítam "Mestské zastupiteľstvo konštatuje, že uznesenie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre číslo 194/2022-MZ zo dňa 26. 5. 22 nie je splnené. A ukladá Františkovi Refkovi, 

konateľovi Nitrianskej investičnej predložiť jeho plnenie 27. 9. 22 na Mestskú radu a 6. 10. na 

Mestské zastupiteľstvo." No a druhý materiál sa týka trošku viac, poviem, uznesenia 1289, čiže 

návrhy zvýšenie úrovne kontroly výkonu prác, kvality prác, údržba verejnej zelene. Ja chcem 

povedať, toľko chcem tu niekoľko takých doplnkov dať a niekoľko myšlienok, stanovísk. Je to 

skutočne prvý raz, čo takýto komplexný materiál, aspoň teda v náznakoch komplexný sa 

objavuje, dostáva. Ja ďakujem za to, že sa vypracoval. To, že takýto materiál je aktuálny 
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potvrdzuje i diskusia v ostatných zasadnutiach komisie životného prostredia. Kontrola sa 

vykonáva pri ich prác, no má rezervy ako v postupe, ale niekedy i prístupe príslušného 

zodpovedného referenta. Nechcem zdržovať, uvádzať konkrétne príklady iste, že by som ich 

vedel uviesť, ale aj možno niektorí ďalší poslanci. Navrhnutým opatrenia. Plán kontroly a jeho 

odpočet vedúcemu OŽP bude skutočne viesť k rešpektovaniu pokynov vedúceho. Nemôže byť 

tak, ako bolo pri tejto kosbe. Vedúci dá pokyn, aby sa prioritne kosilo okolo pieskovísk pri 

hlavných cestných ťahoch. No a samozrejme hlavným cestným ťahom je pravda aj Dlhá ulica 

v časti od Bajkalskej smerom na Janíkovce, no a tie sa kosili v podstate predvčerom, čiže 

štrnásty, trinásty kalendárny deň od tohto pokynu. Chýba mi trošku materiál, neberte to ako 

kritiku, ale odporúčam doplniť tam využitie elektronického denníka. Začal ale, aby mal tú 

účinnosť, to je výborné. Uplatňovanie voči dodávateľom za porušenie zmluvných podmienok 

sa za ostatné dva roky nevyskytlo a zrejme sa im bojíme dať tú sankciu alebo niečo iného. Na 

ďalšie posilniť, pýtať ďalšieho pracovníka len na trvalý celoročný úväzok, nie je jednoznačné 

skôr diskutabilné, čo bude robiť tento človek v tomto období, tým zaraďovaním napr. bolo by 

aktuálne v lete toto a v zimnom období môžu ísť aj do údržby zimnej jedna z týchto možností. 

Keď naposledy tí dvaja pracovníci boli kontrolóri jeden riadili našich postov a tiež opilovanie 

čiastočne o opilovanie stromov. Maximálne myslím si, s tým druhým sa dá tak naplno povedať 

nasadiť ho na tie tri, štyri mesiace v sezóne. To hádam by bola taká pomoc, ale nie trvalý 

úväzok. Pokiaľ sa týka dodávateľov ako, ktorí pýtajú peniaze. Chcú mať vyrovnané nejak ešte 

vylepšené tie ceny, tak v podstate možno im dať len jednu odpoveď takto. Ja som si urobil 

prepočet na porovnanie nákladov na tie hlavné práce na jednotlivé položky a môžem vám 

povedať, že vlastne u týchto súčasných položiek a predchádzajúcich je rozdiel 50, 80, 100, 150 

aj 200 %. Čiže oni si tam a nehovorím o tom, nakoľko si navýšili tie ďalšie práce, čiže tu nie, 

čo diskutovať. Vedeli, že tá zmluva sa robí na 4 roky a že sa zvýšili ceny benzínu tým musí 

každý podnikateľ rátať. No a ešte jedna veta. Položka - kosenie, to je hlavná položka práce 

týchto. Doslova znie - kosenie trávneho porastu s naložením a odvozom do kompostárne. 

Súčasná prax plne toleruje a plne tolerovaná mestom je, že porast sa pokosí, tráva zostane ležať 

na zemi a tu zostáva natrvalo. To sa bežne už. I tu dodávatelia majú tiež úsporu v podstate na 

tom PHM, čiže platíme im aj viac než odpracujú. Isteže na takéto zmeny žiaľbohu budeme asi 

musieť si zvyknúť. Myslím tie, že to skosí a ostane tam. Nerobia to všetci, ale väčšina áno. Ale 

v podstate niektoré veci sa budú vyvíjať na rok bude robená nová zmluva, tak prosím, aby boli 

urobené zohľadnené, ako mnohokrát prezentoval na našej komisii vedúci odboru a plne budú 

zohľadnené. No a na záver predkladám ešte uznesenie - "Mestské zastupiteľstvo berie na 

vedomie návrh opatrení na zvýšenie úrovne kontroly výkonu kvality prác údržby, verejnej 

zelene s pripomienkami." To myslím ešte s tými pripomienkami realizácie uznesenia doplniť.  

 

p. Obertáš - ja by som si dovolil dať dohromady viac tých bodov v rámci plnenia uznesení. V 

prvom rade, keď tam máme predkladané projekty, určite dôjde aj k úprave uznesenia, nakoľko 

nikde nemáme ani spomínané regionálne centrum podpory učiteľov. Je to projekt, ktorú 

podpísal zmluvu, primátor 725  tisíc s dopadom na mestský rozpočet. Žiadne dodatky zatiaľ 

neboli robené, tak to potom v rámci diskusie určite predložím návrh hlavnej kontrolórke na 

vykonanie kontroly, pretože podľa môjho názoru došlo k porušeniu zákona o obecnom zriadení 

podpisom tejto zmluvy, ale k tomu až v diskusii. Potom sa chcem spýtať opätovne uznesenie 

kontrola verejných obstarávaní obchodných súťaží. Prečo kreatívne centrum porušilo uznesenie 
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a minimálne pri jednej súťaži bez poslancov vybralo zákazku? To je možno to na, ktorú 

dostanem odpoveď od pani riaditeľky. Nevidím tam žiadneho poslanca minimálne pri jednej 

súťaži nominovaného v rámci zákaziek. To by som poprosil odpoveď. Ideme ďalej, čo sa týka 

odvodnenia Červenovej, teraz to bude na investičné oddelenie po väčšinou. Odvodne 

Červeňovej teda bolo zrealizované, je v tabuľke v rámci vyplnenia investičných akcií, ale boli 

tam ohlasy, že či tam bola nejaká reklamácia vykonaná alebo opätovne tam voda stala aj po 

realizácii? Takže poprosím na záznam. Ďalej, rovnako mám skúsenosti. Odbor investičný, ja 

neviem odbor dopravy. Škultétyho, druhá etapa naháňame, naháňame aj peniaze sa našli. Pýtam 

sa priebežne teda aj u referenta na investičnom oddelení, čo je zo Škultétyho, teda 

pripomienkovali sa nejaké veci do projektu. Keď sa pýtam na investičnom, že teda či tie veci 

boli dopracované v rámci Škultétyho druhej etapy súvislá oprava, tak mi bolo oznámené 16. 8. 

odišiel mail pánovi Maruniakovi, aby sa potvrdila nejaká dokumentácia. Pán Maruniak 

preposlal Pánskemu. A keď som sa tento týždeň pýtal pána Panského, či sa vôbec tejto 

dokumentácii venoval samozrejme, že nie. To znamená, že takto nám tu stoja investičné akcie. 

Lebo predpokladám, že mal dosť úradníkov a sleduje nejaké lehoty a teda naháňa kolegov, 

zamestnancov úradu, aby teda, čo najrýchlejšie doručil nejaké vyjadrenie nie konečne aj tí 

poslanci za tie štyri roky niečo spravili a v rámci investičných akcií. Takže toto je moja 

skúsenosť. Bohužiaľ, že tu sa zabúda až by som povedal možno úmyselne na niektoré akcie, 

ale to je asi silné slovo. Ďalej by som chcel podotknúť Základná škola Škutétyho - rekonštrukcia 

jedálne. Medializované myslím, že aj TV Markíza, aj rodičia písali výpadok zo stravovania. Tá 

Tabuľka neviem, kedy sa predkladá, ale je tam tak smiešne uvedené, že začiatok rekonštrukcie 

6. 2022 ukončenie rekonštrukcie 8. 2022. A teda máme deklarované, že 25. októbra ukončia 

práce. Tak neviem kto robil tabuľku na investičnom, ale teda poprosím nie Ctrl c a Ctrl v, ale 

vyslovene možno aktuálne veci. Keďže vieme o nejakých veciach a nech neklame a 

nezavádzame možno tými údajmi aj poslancov, keď realita je úplne niekde inde. Zároveň v tých 

projektoch. Borina tančiareň, bolo nám oznámené teda, že bude urobená súťaž. Chcem sa 

spýtať, prečo nebola tá tančiareň zahrnutá do projektovej dokumentácie, ak bola, prečo sa 

nevysúťažila v rámci celého projektu, prečo ideme na Borine tančiareň súťažiť znova a 

vyčleňovať na to nejaké finančné prostriedky? Poprosím odpoveď. Ďalej, či vôbec Tehelná - 

bytové domy už konečne došlo k podpisu nejakej zmluvy, alebo stále prebiehajú len rokovania? 

A teda vizualizácia vedenia mesta je postaví 220 bytov, ale my nemáme ešte ani zmluvu 

podpísanú. A posledná vec odkaz pre starostu. Máme teda plnenie uznesenia. A ja mám aj také 

informácie, že teda vyslovene zamestnanci napr. strediska Mestských služieb sú iniciovaní, že 

len venovať sa odkladom, resp. podnetom Odkazu pre starostu. Ja sa spýtam, keď nás 

kontaktuje občan ako poslanca, že má nejaký havarijný stav na detskom ihrisku, máme napísať 

na odkaz pre starostu aj my ako poslanci? Alebo nám teda zdvihne, či už vedúci, alebo referent 

Mestských služieb a budeme riešiť život ohrozujúce nejaké závady v našich mestských častiach 

normálne ako doteraz a nebude sa tu prezentovať, že odkaz pre starostu je prvoradý, až potom 

sú nejaké požiadavky poslancov. Požiadavky poslancov nejdú z roztopaše. Požiadavky idú na 

základe podnetov obyvateľov. Takže poprosím vážené vedenie mesta Odkaz pre starostu je 

fajn, ale pokiaľ sú nejaké život ohrozujúce veci, myslím, že stredisko Mestských služieb by 

malo byť v prvom rade kontaktované až potom čakať, kým dôjde mail odkaz pre starostu, niekto 

ho vybaví a pošle ho na stredisko Mestských služieb.  
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p. Špoták - zareagujem na dve veci. Jedna to, že predkladané projekty tam je napísané, že 

predkladané projektové dokumentácie. Tak boli doteraz predkladané projektové dokumentácie 

investičným akciám. A druhá vec to je síce procesná vec týkajúce sa skôr prednostu, ale napr. 

podnety poslancov zamestnancom úradu v zmysle právomoci Mestského zastupiteľstva nie je 

možné dávať, takže, musí to ísť buď cez Mestské zastupiteľstvo, alebo cez prednostu. 

 

p. prednosta - čo sa týka Odkazu pre starostu. Odkaz pre starostu je prioritný zdroj záznamov 

o podnetoch zo strany obyvateľov. A neviem pán poslanec, či narážate na konkrétny príklad, 

kedy život ohrozujúci stav vám niekto odmietol vyriešiť zo strediska Mestských služieb kvôli 

odkazu pre starostu. Som presvedčený stopercentne presvedčený, že nie, ale počkám si, či máte 

konkrétny príklad, pretože život ohrozujúce stavy, vždy sme komunikovali, že majú prednosť 

pred akýmikoľvek inými podnetmi. Zároveň Odkaz pre starostu nie je zoznam podnetov od 

zamestnancov MsÚ alebo od poslancov z ktorejkoľvek strany, ale je to zoznam podnetov od 

obyvateľov a ich váha je tým pádom podľa mňa úplne rovnaká, ako zoznam podnetov od 

obyvateľov cez členov výborov mestských častí, a tak ďalej. Čiže tieto podnety by sa mali 

zaraďovať za seba, pokiaľ nie sú život ohrozujúce. Tie vždy majú samozrejme prednosť pred 

akýmikoľvek inými podnetmi. Čo sa týka tančiarne. Neviem, či chce pán Jazvinský k tomuto. 

Pokiaľ si dobre pamätám, tak projekt na Borinu je staršieho dátumu príprava tohto projektu, 

čiže nevieme, prečo tam tančiareň nebola zahrnutá do pripravovanej projektovej dokumentácie. 

Zároveň, keď sa ide revitalizovať táto teda Borina ako taká nedáva veľký zmysel umiestňovať 

nové prvky na zničený povrch kvôli tomu sme sa rozhodli nechať z revitalizovať aj aj túto 

plochu tančiarne. Čiže ako keby vyasfaltovať ju nanovo a lebo, keď už tam dáme iné prvky, tak 

už sa to nebude dať urobiť. Nie je to životne dôležitá vec ta tančiareň, pán poslanec Oremus. A 

zároveň, keď tam ideme niečo, keď tam ideme revitalizovať tú plochu tak, keby sme to 

neurobili, keby sme dali naozaj tie prvky na starú asfaltovú plochu nepochybne by sa našiel 

niekto, kto by nám vytkol, že keď sa to robilo, prečo sa to neurobilo celé a bolo by to oprávnené. 

To je pravda. K ďalším otázkam, keď už odpovedáme. Pán Refka, prosím vás k šatniam na FC 

Nitra ku vašej kontrole plnenia uznesení. 

 

p. Refka - tento materiál bol spracovaný alebo podaný takto na základe toho, že bolo tam oveľa 

viacej vecí, ktoré bolo treba riešiť ohľadne detského kútika. Prvé bolo to, že keď sme prišli na 

tú tvaromiestnu obhliadku, tak celý detský kútik je bez všetkých sietí, čiže museli sa vytýčiť 

siete. Keď sa vytýčili siete, v akej sú vzdialenosti od detského kútika, ohlásili sme projektanta, 

ktorý spravil rozpočet. Ten do zberu materiálu ešte nebol na svete a momentálne tento rozpočet 

už je na svete. Preto dám v písomnej forme do ďalšieho mestského zastupiteľstva, mestskej 

rady. Pre zaujímavosť samotný projekt bude vychádzať okolo 7 tisíc euro a nakoľko celý detský 

kútik je bez hygienických zariadení, bez kanalizácie, bez vody, tak realizácia, aby vyšla cca 

okolo 200 tisíc euro.  

 

p. Lančarič - ďakujem veľmi pekne za podnety. Opakovane sme sa na túto tému bavili na 

ostatných komisiách pre životné prostredie, takže v rámci možností tak, ako to spadá jednak do 

našej kompetencie a personálnych možností, tak budeme na tieto podnety reflektovať.  
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p. Matula - čo sa týka odvodnenia Červeňová, tak v tom prípade sa jednalo o prívalový dážď. 

Tá sakvácia na dážď je nastavená kapacitou štyroch metrov kubických v ostatných prípadov 

funguje perfektne. Takže možno ste vystihli prívalový dážď, kedy to naozaj nepostačovalo. Čo 

sa týka Škultétyho jedálne, tam sa to v podstate skladá z dvoch etáp. Prvá etapa bola vysúťažená 

ešte v roku 2020. Naďalej potom bola doprojektktovaná vzduchotechnika. A druhá etapa bola 

vysúťažená myslím si, že v júni, alebo máji v roku tohto roku. Realizácia začala alebo 

stavenisko bolo odovzdané myslím, že 25. júla. Bolo to z toho dôvodu, že sme museli ešte riešiť 

toho prvého dodávateľa, ktorý bol vysúťažený v roku 2020 a mal požiadavku na navýšenie 

niektorých cien, čiže to sme museli riešiť, aby nám neodstúpil. Čiže teraz v podstate sa realizuje 

celá tá investičná akcia s dvoma dodávateľmi. A všetko napovedá tomu, že bude od toho 25. 

októbra ukončená táto investičná akcia. To bolo nejaké zdržanie, že nezačali sme už v júni, ale 

začali sme v podstate až v tom júli. To, že tie tabuľky neopravili bolo asi nedopatrením. Ale tí, 

čo sú vlastne zainteresovaní, riaditeľka, aj odbor školstva tí boli informovaní o tom. Čo sa týka 

tančiarni už vlastne bolo povedané. Žiaľ, vtedy v podstate to bol zelený projekt, ktorý riešil 

hlavne výsadbu zelene a chodník. Tá plocha asfaltová bola riešená až v tomto roku v júni. 

Spracovať projektu dokumentáciu. Je tam ohláška. Bežalo verejné obstarávanie. Žiaľ, teraz 

aktuálne bola neúspešná budeme ju musieť opakovať. Je to malá plocha v podstate pre tie firmy 

nie je až taká zaujímavá. Ale je to dobre zrealizovať, lebo keď sa tam spraví chodník, už tam 

problém dostať z finišerom, preto to bolo zapojené teraz, aby sme to spravili potom už to nebude 

možné a samozrejme obyvatelia by sa dožadovali rekonštrukcie aj tej aj tej plochy.  

 

p. Maruniak - čo sa týka parkoviska na Škultéty ulici. Návrh dopravného značenia, ktorý 

vlastne sme mali predložený, bol poslaný v zmysle cestného zákona na dopravný inšpektorát. 

Stade nám vlastne prišlo späť stanovisko, ktoré usmerňuje nás, aby sme vlastne projektovú 

dokumentáciu upravili. To išlo vlastne priamo projektantovi, tá úprava alebo požiadavka k 

úprave. Poslal nám zmenenú projektovú dokumentáciu a koncom budúceho týždňa by sa mal 

zastaviť. Takže nie je pravda, že sa s tým nič nerobí, ale pracujeme na tom.  

 

p. Jazvinský - v rámci kontroly plnenia uznesení vám bola predložená správa, v akom stave sa 

nachádza projekt. Momentálne sme so spoločnosťou Dynamic Real riešení budúcej kúpnej 

zmluvy. Zo strany spoločnosti Dynamic Real bola vznesená zásadná požiadavka, a to sa týkala 

navýšenia ceny pri realizácii tejto výstavby bytových domov, 220 bytových jednotiek, ktoré sú 

teda nezlučiteľné s uznesením prijatým 10. februára tohto roku. My na základe predloženého 

návrhu rozpočtu, ktoré sme obdržali od spoločnosti Dynamic Real sme postúpili kroky, ktorými 

sa snažíme posúdiť oprávnenosť týchto nákladov a to tak, že sme oslovili rozpočtára cez odbor 

investičnej výstavby, ktorý spracováva aktualizáciu rozpočtu. Rovnako sme požiadali 

vzhľadom na to, že to bolo súťažené cez verejné obstarávanie úrad pre verejné obstarávanie so 

žiadosťou o metodické usmernenie. Ako sa vysporiada s touto otázkou navýšenia ceny a otázok 

týkajúcich sa valorizačnej doložky v navrhovanej budúcej kúpnej zmluve. A rovnako cez 

referát Štátneho fondu rozvoja bývania sme požiadali Ministerstvo dopravy a výstavby 

Slovenskej republiky a štátny fond rozvoja bývania o otázku rovnako valorizačnej doložky v 

budúcej kúpnej zmluve. 
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p. Obertáš - poprosím ešte kreatívne centrum, aby sa vyjadrilo v rámci toho nedodržania 

uznesenia prizvaný poslanec pri obchodnej súťaži. A zároveň teda budem reagovať. Pán 

Špoták, je tam aj uznesenie, kde odbor projektového riadenia by mal predkladať zoznam 

všetkých projektov. Pani Glovňová mi odpísala, že konzultovala toto aj s odborom 

projektového riadenia. Nevidím tam tento projekt, to čo predkladajú oni. A zároveň hovorím, 

dám uznesenie v rámci diskusie potom k tomuto. Pán prednosta, odkaz pre starostu. Ja všetko 

akceptujem, ale teda túto odznela jedna vec, že kedykoľvek, keď dostane poslanec a od občana 

podnet na nejaký havarijný stav život ohrozujúci, nie je problém, môžeme zavolať a pán vedúci 

Strediska mestských služieb, alebo ktorýkoľvek referent na mestských službách dvihne ten 

telefón a bude sa snažiť doriešiť ten podnet. Ja nehovorím o nejakých lavičkách. Ale bohužiaľ, 

pán prednosta, na rovinu na záznam od viacerých zamestnancov sa dozvedám na Stredisku 

mestských služieb, takéto sú príkazy, príkazy od vás mám prednosta. Takže áno, nekrúťte stými 

očami teraz. Na rovinu vám to hovorím. Ja nebudem zneužívať Stredisko mestských služieb, 

ale keď sú nejaké podnety, kde teraz vyslovene je nejaký klinec na hracom prvku, tak bohužiaľ, 

musíme to doriešiť aj my cez stredisko mestský, cez telefonát. A čo sa týka pán Maruniak. Ja 

si vás vážim zatiaľ a tá realita bola taká, aká bola. Tento týždeň otvoril mail pán Panský a teda 

s čudovaním povedal, že pozrie sa na ten návrh projektovej dokumentácie, aby vám mohol 

odpovedať. Takže toto je to, kde by sa mohlo konečne začať sledovať ako dlho má kolega, 

úradník na úrade možno na vybavenie nejaké stanovisko. Ja viem, že lehota, KDI je jedna vec, 

ale druhá vec, že na úrade nejaké lehoty by nemuseli byť, lebo potom sa vyhovára odbor 

investičného, že nie je to dodané odboru dopravy, odbor investičného sa vyhovára, že je prvá 

na verejnom obstarávaní a takto sa tu naháňame a dva roky riešime niečo.  

 

p. prednosta - pán poslanec, nemôžem nereagovať, pretože odkazujete na tretie osoby, ktoré 

vám nejakým spôsobom niečo povedali. Myslím, že už aj bývalý poverený vedúci Strediska 

mestských služieb tiež dostal informáciu a môže to potvrdiť, že životu ohrozujúce stavy majú 

riešiť prednostne. Platí to stále, takže, keď vám niekto povedal, samozrejme nebudete 

konkretizovať, lebo to by bolo príliš ako už pre vás na tenkom ľade, kto to bol a odkiaľ sa to k 

vám dostalo. Tak nie, nikdy som nepovedal, že odkaz pre starostu má prednosť pred život 

ohrozujúcimi stavmi a ktokoľvek, kto to šíri tak buď nastala nejaký posun v komunikácii alebo 

nehovorí pravdu. 

 

p. primátor - je zaujímavé, že to hovoríte práve vy, čo tu torpédujete zamestnancov, doslovne 

ich šikanujete. To, že ich častokrát krát tlačíte do kúta to, že častokrát prekračujete svoje 

právomoci poslanca to, že to hovoríte práve vy. 

 

p. Dovičovič - tak ako pán prednosta povedal, že nemôže nereagovať, nemôžem nereagovať, 

ani ja. Mohol by nám niekto prezradiť, kto dal pokyn pracovníkom Strediska mestských služieb 

kosiť a zametať cyklotrasu, ktorá mala byť slávnostne otvorená napriek tomu, že všetci dobre 

vedeli, že nie je skolaudovaná. Kto im dal ten pokyn? Prečo vtedy sa našiel čas na to, aby to 

spravili urgentne, od koho išiel ten pokyn prosím? 

 

p. primátor - dobre vrátime sa naspäť ku kontrole plnenia uznesení. Toto si môžeme dať 

kľudne v diskusii.  
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p. Vitek - ja by som chcel pána Obertáša spýtať, že či by vedel konkretizovať konkrétne verejné 

obstarávanie, lebo v podstate myslím teraz neviem presne, že podľa smernice o verejnom 

obstarávaní je povinnosť prizývať poslancov Mestského zastupiteľstva pripolimitných, 

nadlimitných zákazkách. Pokiaľ viem, kreatívne centrum teraz v blízkej dobe takéto zákazky 

nerealizovalo, čiže pokiaľ bola realizovaná, tak, čo si ja posledné pamätám bola na zhotoviteľa 

kina Palace a tam bol pán poslanec Mezei súčasťou komisie. 

 

p. Oremus - začnem najskôr tým, čo pán konateľ Nitrianskej investičnej hovoril pánovi 

Kretterovi ohľadne toho detského kútika. Podľa môjho názoru táto informácia, ktorú si podal 

pán Refka, je totálne od brucha strelená. Dole v tých šatniach, ktoré využívajú starí páni FC 

Nitra, normálne je prívod vody, kanalizácia. Hore je detský kútik bol postavený vlastne 

svojpomocne FC Nitra. A tá rekonštrukcia toho tej spodnej časti podľa mňa určite by nebola 

200 tisíc euro. Takže pokiaľ si nesplníme svoje povinnosti, tak radšej to férovo priznajme a 

povedzme, že bol som vyťažený a teda pripravím to o dva týždne a nie takéto od brucha tu 

hádžeme informácie poslancom. Druhá vec. Chcem tu odpoveď, kedy konečne pošlete 19 tisíc 

euro občianskemu združeniu FC Nitra? Nebudem tu počúvať žiadne pingpongy, že ideme to 

riešiť tak a tak. Poprosím odpoveď pána Refku a pána Daniša, kedy Občianske združenie 

dostane tie peniaze, ktoré sme tu, ako poslanci 23. júna schválili v rozpočtovom opatrení. Je 2,5 

mesiaca! Žiadam okamžitú odpoveď na toto! 

 

p. Gut - ja by som sa kratučko zastavil pri bode 10 z kontroly uznesení, kde máme teda ideový 

návrh na vyriešenie tej našej bývalej jedálne v Elitexte. Ja by som chcel v každom prípade z 

tohto titulu poďakovať spracovateľom za pomoc a za podporu pri hľadaní lepšieho využitia 

tejto dnes trošku schátralej budovy. Ale verím, že je v nás dostatočný potenciál rozvinúť túto 

myšlienku a posunúť ju v budúcnosti do realizácie, aby skutočne v každej mestskej časti sme 

mali aj takúto rozšírenú infraštruktúru. Takže verím, že ste si to preštudovali viacerí a tento 

ideový návrh dostane najväčšiu podporu. Ešte raz ďakujem spracovateľom, či už je to vedúci 

projektového odboru, alebo pani vedúca odboru sociálnych služieb, tak veľká vďaka aj za 

krškančanov. Verím, že sa nám to spoločne podarí. 

 

p. Košťál - ja budem skôr reagovať na zvýšenie úrovne kontrole výkonu prác verejnej zelene, 

kde návrh opatrení bod 4 hovorí - uplatňovanie sankcií vyplývajúcich z realizačných zmlúv 

voči dodávateľov pri opakovanom porušení zmluvných podmienok kvality prác, zodpovedných 

pracovníkov. Mám tu niekoľko sťažností, ktoré boli evidované na odbor životného prostredia 

doktorovi Lančaričovi. Poprosil by som, bolo to už niekoľkokrát ten istý človek, bola tam 

prizvaná Mestská polícia, je to zaevidované, boli po poškodené autá, neboli to urobené správne 

postupy, nemali byť plachty. Opakovane ma kontaktujú, nerobia si svoju prácu. Poprosím o 

vyvodenie zodpovednosti.  

 

p. Dovičovič - takže ešte raz zopakujem otázku. Kto konkrétne menovite dal pokyn, aby 

pracovníci Strediska mestských služieb kosili a zametali cyklotrasu, ktoré jej otvorenie bolo 

avizované na 6. augusta, čo sa konať nemohlo a nakoniec ani nekonalo, pretože táto cyklotrasa 

nebola skolaudovaná. 
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p. prednosta - myslím si, že budeme uplatňovať určite sankcie. Problém je v tom, že častokrát 

sa dozvedáte vy o tom, že niekto porušil zmluvu, ale my sa to dozvieme proste s odstupom 

niekoľkých dní. Neskôr vtedy sa to už ťažko uplatňuje, čiže áno, keď sa my dozvieme, že niekto 

porušil zmluvu, tak tie sankcie uplatňovať budeme. 

 

p. Lančarič - to, že opakovane jeden občan mal zafrkané auto trávou, sme sa dozvedeli včera 

z jeho mailu. My sme to riešili pri prvom upozornení zo strany občana, takže sme ho 

nakontaktovali na správcu daného rajóna, pretože správcovia majú povinnosť a majú na to 

poistky, že keď sa niečo stane, tak majú tú škodu nahradiť. A zároveň išlo plošné upozornenie 

na to, aby všetci dodávatelia zelene používali dôsledne takéto plachty na zabránenie škodám. 

To, že občan sa nevedel na správcu nakontaktovať, som sa dozvedel dnes od pána poslanca. 

Takže samozrejme budeme to riešiť. Neviem zareagovať inak, pretože polovica informácií, 

ktorá bola v rámci vyjadrenia povedaná, tak som sa ju dozvedel v reálnom čase práve teraz. 

 

p. prednosta - čo sa týka dotácie FC Nitra, resp. zaslania 19 tisíc euro od pána Daniša mám 

informáciu, že mesto Nitrianske investičné vyplatilo všetko, čo malo vyplatiť, takže teraz je 

otázka na pána Refku. 

 

p. Refka - takže postupne. Prvé je vlastne ten detský kútik, ako som spomínal, takže všetko to 

dostanete bude príloha rozpočtu od projektanta, kde to bude vyčíslené, koľko by to vyšlo s tým, 

že bude tam potom daná suma, čo projektanta písomne, že projekt by vyšiel 7 tisíc euro. Bod 

číslo 2 sú šatne. Šatne sa súťažili. Zmluva je podpísaná, vychádza teraz platiť 2 tisíc euro 

mesačne bez DPH, čiže 8 tisíc do konca roka bez DPH. Na základe tohto obstarania bola vlastne 

uzatvorená zmluva. Iné obstaranie nebolo, tak celý rozdiel 22 tisíc Nitrianska investičná poslala 

naspäť mestu a ten je momentálne na mestskom účte. 

 

p. Oremus - ešte raz. Sme tu schválili uznesenie v rámci rozpočtového opatrenia, kde sme dali 

dotáciu 30 tisíc na šatňové kontajnery s tým, že prvá polovica roka bude v zmysle priloženej 

nájomnej zmluvy, ktoré má spravené Občianske združenie FC Nitra s tou dotyčnou firmou, 

ktorá vlastní kontajnery zaplatí Nitrianska investičná prvý polrok a druhý polrok urobí ona si 

zmluvu s tým prevádzkovateľom šatňových kontajnerov. Ešte raz žiadam o naplnenie tohto 

uznesenia, ktoré sme prijali. To, že vy ste vysúťažili až teraz od 1. 9. šatňové kontajnery, tak to 

znamená, že zaplatí nám od 1. januára do 31. 8. Tú sumu, ktorú my v zmysle nájomnej zmluvy 

sme s touto spoločnosťou mali. A neviem, čo tu teraz vraciate zase peniaze naspäť. Vy ste 

dostali tú dotáciu, taká tu bola dohoda, tak sme sa dohodli a schválili to poslanci, čo teraz 

vymýšľate, zas to vraciate naspäť. Poprosím aj pána Daniša o vyjadrenie. 

 

p. Králová - ja nebudem dlho zdržiavať, lebo je pokročili čas, ale naozaj by som a nedá mi 

nezareagovať na mojich kolegov, ktorí sa tu vyjadrovali k údržbe verejnej zelene. V zmluvách 

sú napísané určité podmienky, ktoré sú. Ako predsedníčka komisie životného prostredia naozaj 

musím konštatovať, že nie je vo všetkých prípadoch, je to realizované v súlade so zmluvami. 

A, čo sa tu riešilo aj to, že majú ľudia poškodené vozidlá a pod. dostávam niekoľko podnetov, 

ktoré následne preposielam a komunikujem teda aj s vedením mesta. Bolo tam viac vecí, ktoré 

nie sú dodržiavané. Nie som spokojná napr. s kvalitou prekopávania pieskovísk v jednotlivých 
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mestských častiach. Nie som spokojná s vyhrabávaním pokosenej trávy, ktorá zostáva na 

daných plochách, ktoré sú. Ja sa pýtam, ako je toto kontrolované, pretože jej niekoľko fotografi 

od obyvateľov, ktorí to zasielajú permanentne. A je zodpovedný pracovník, ktorý za túto 

činnosť zodpovedá. Ďalšia vec, ktorá sa mi nepáči, je to napr., že teraz bola vyhlásená kosba, 

je to v poriadku, my sme pripomienkovali, že teda nesúhlasíme s týmto termínom, mohol by sa 

posunúť dobre kosba, začala. Ja sa pýtam, prečo začala o jeden deň skôr, keď vyhlásená na 

daný dátum? Kto dodal k tomuto pokyn, kto dodal k tomuto podnet? Diskutovali sme to značne 

mailami, teda celá komisia. Dokonca začala. Termín kosby sme diskutovali, no a nakoniec 

začala o deň skôr. Naozaj, ako to už odznelo, bolo povedané, že majú byť primárne kosené 

plochy, ktoré sú prerastené a plochy v okolí detských pieskovísk. Boli tam pokyny, ktoré budú 

kosené, ja mám x videí, kde sú kosené plochy, na ktorých nie je absolútne žiadna tráva, 

absolútne sú tam holiny, normálne je tam suchá zem, ktorá práši. Ja mám tých videí kvantum, 

nebudem ich tu premietať nie je na to dostatok času, ale kto bude mať záujem aj kľudne ukážem. 

Ja sa pýtam, kto toto kontroluje a akým spôsobom sa toto rieši? Ja som tie videá posielala v ten 

istý deň a v tom momente, keď sa to dialo do hodiny, tam boli. Ako sa toto vyriešilo? Mňa to 

naozaj zaujíma, pretože riešime to dlhodobo verila som, že keď začne teda nové obdobie, kedy 

budú noví dodávatelia údržby verejnej zelene, že sa to zlepší. Sľubovali sme to obyvateľom a 

táto problematika naozaj nejakým spôsobom je v štádiu, v akom bola aj predtým, keď boli 

bývalí dodávatelia údržby verejnej zelene. Nechcela som to tu rozoberať v minulosti, ale naozaj 

my teraz už nedalo a musela som to povedať. 

 

p. Košťál - teraz k tomu ja nerozumiem, tam mi to prosím vás vysvetlite. Pán doktor Lančarič 

povedal, že mal jeden podnet a predsedkyňa komisie má x desiatok žiadostí, videí, ktoré 

automaticky preposiela na mesto Nitra. Tak teraz ja neviem, či rozumiem jednému alebo 

druhému. Kde je ten pes zakopaný, lebo na jednej strane tu hovorí pán Lančarič, že mal odo 

mňa jednu vec a teraz povie predsedníčka, že má desiatky podnetov, desiatky videí, ktoré 

promptne preposiela. A teraz vidíme, že niekde sa to stráca v meste. 

 

p. Králová - ja by som možno uviedla na správnu mieru, že preposielam to osobám, ktorých 

sa to priamo týka, hej. To znamená, že či už cez whatsapovú správu, či už cez SMS správu, 

proste nejakým spôsobom to riešim, prípadne telefonicky. Takže naozaj nejakým spôsobom 

informácie o tomto sú. Dokonca poslednú kosbu a nastavenie kosby sme naozaj intenzívne 

riešili mailami kompletne celá komisia. Myslím, že to dosvedčia členovia komisie. 

 

p. Oremus - žiadam odpoveď na moju otázku ohľadne nesplneného uznesenia Mestského 

zastupiteľstva ohľadne dotácie.  

 

p. Daniš - k tej otázke ohľadom toho vracania príspevku a v podstate dôsledkom toho je 

materiály, ktoré máte teraz v zastupiteľstve, že žiadame, aby boli dotácie samostatne 

schvaľované materiálom, kde je popísaný presne ich účel, keďže tá dotácia predtým bola 

popísala všeobecne, že to je na kontajneri a nebol tam popísaný účel, že je to možnosť aj 

refundácia platieb, aj na nové. Takže bolo doporučené predkladateľovi minulého opatrenia 

pánovi Oremusovi, nech požiada prípadne o rozšírenie účelu dotácie, čo žiaľ my sme nedostali 
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takúto požiadavku. Takže dá sa to vrátenie stopnúť tým, že sa rozšíri účel dotácie na 

refundovanie časti už vynaloženého nájomného.  

 

p. Oremus - ak si dobre všetci spomínate, ja som dával ten materiál na základe toho bolo potom 

rozpočtové opatrenie ohľadne tých kontajnerov. Takže poprosím pána Refku, aby zmluvu, 

ktorú podpísal s mestom, aby rozšíril o tú vetičku refundácie a aby to okamžite zrealizoval, 

okamžite! Keď treba, tak idem dať uznesenie nato, alebo mi poviete, že to zagarantujete.  

 

p. Králová - ešte som zabudla jednu vec v tom svojom predchádzajúcom príspevku. Chcela 

som sa spýtať na komisii životného prostredia sme dali uznesenie týkajúce sa čistenia 

obrubníkov. Vieme, že v meste teda máme obrubníky a ostrovčeky, ktoré patria 

Samosprávnemu kraju mestu Nitra, ale to obyvateľa nezaujíma jeho zaujíma to, že je tam proste 

vysoká burina, ktoré naozaj vyzerá zle. Dali sme tam uznesenie myslím, že na predchádzajúcom 

nie na po ostatnom zasadnutí komisie prednostovi, aby zvolal stretnutie správcov komunikácií, 

kde sa o tomto porozprávame nejakým spôsobom nájdeme riešenie, aby to mesto vyzeralo 

pekne a aby sme tam nemali také živé ploty a rôznu zeleň, ktorá tam naozaj žiaduca nie je. 

Doteraz to stretnutie nebolo zvolané. My by sme ako komisia na ňom radi boli. Ja sa chcem 

spýtať, či takéto niečo bude alebo to pôjde niekam do stratena? 

 

p. prednosta - k dvom veciam ohľadne kosby. Čo sa týka kosenia chodníkov priznám sa, že si 

nepamätám takéto uznesenie, že by sa ku mne dostalo, preverím si ho. Každopádne bez ohľadu 

na uznesenie komisie sme sa začali viac venovať práve o údržbe týchto obrubníkov a okrajov 

chodníkov, aby presne nevyzerali ako živé ploty. Čiže bez ohľadu na to naozaj toto riešime, 

máme na každý deň, na každý týždeň plán kosenia buriny na chodníkoch, resp. obrubníkoch. 

Takže naozaj zameriavame sa na to. Čo sa týka kosby, áno, bol som aj ja na komisii životného 

prostredia, kde sme sa tomuto venovali, riešili sme aj to, že preveríme, prečo sa začala kosba o 

deň skôr. Zároveň komisia žiadala posunúť kosbu o týždeň. Ja som bol celkom aj naklonení 

tomu, že tú kosbu môžeme posunúť na neskôr, lebo na Klokočine som napr. nevnímal potrebu 

začať kosiť teda hneď. Spätne o asi päť, sedem dní neskôr som si uvedomil, že bolo potrebné 

tú kosbu začať v ten deň, pretože trvala myslím pätnásť dní, ak si dobre pamätám. Za tých päť 

dní situácia na Klokočine z toho, že nebolo treba kosiť, sa zhoršila natoľko, že bolo treba kosiť 

urgentne, takže ja vnímam veľmi pozitívne ten termín začiatku kosby, ktorý bol ohlásený. Za 

toto by som chcel teda pochváliť zodpovedných zamestnancov, že naozaj podľa mňa ten termín 

zvolili veľmi vhodne.  

 

p. Lančarič - len na vysvetlenie, čo sa týka podnetu poškodenia auta, ktorý sme dostali mailom, 

tak o tom jednom podnete som hovoril nie o všetkých stovkách, ktoré posiela pani poslankyňa. 

Čo sa týka podnetov, ktoré posielajú poslanci. Hospodári sa na dvesto sedemdesiatich piatich 

hektároch je nevyhnutné alebo vôbec nedá sa na 100 % ten výkon zabezpečiť v jednom čase na 

všetkých plochách. Keď prídu poslanecké podnety, ktoré upozorňujú na povedzme nejaké 

nedostatky alebo zníženú kvalitu, riešia sa operatívne. Poslanci sú vždy upovedomení o 

odstránení tohto nedostatku. Je to podporené buď mailom, alebo je to podporené 

fotodokumentáciou. Čo sa týka skorého termínu kosby, tzn, že firmy nastúpili na kosbu na 

výkon kosby. Myslím, že dve firmy o deň skôr. Tak v reakcii na to sme si dali spracovať právny 
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výklad zmluvy, realizačnej, či takéto konanie podlieha alebo nepodlieha sankčnému konaniu v 

zmysle zmluvy. Odpoveď je taká, že zmluva nezakazuje nastúpiť skôr, keď je vyhlásený termín 

kosby a je známy a nepodlieha to sankčnému konaniu. Máme takýto právny výklad zmluvy, 

tzn. to, že dve firmy nastúpili o nejaký pol deň skôr, tak v podstate problém by nastal vtedy, 

keby nedodržali termín kosby, že by kosili po termíne. Myslím si. Ale to, že v podstate bola 

veľká diskusia na komisii životného prostredia a potom následne v ďalšom týždni dovolím si 

tvrdiť, že totožní poslanci sa pýtali, prečo niektoré plochy už nie sú pokosené a či budú 

pokosené, tak to hovorí len o tom, že ten termín bol zvolený vhodne. 

 

p. Králová - áno, ale pokiaľ chce nejaká firma nastúpiť skôr, možno by bolo korektné, keby to 

niekde bolo aspoň medzi poslancami, alebo pracovníkmi známe, pretože nás sa na to pýtajú 

obyvatelia. A pokiaľ nastúpi firma skôr bolo tam jasne napísané, že sa prednostne kosia 

prerastené plochy a plochy okolo pieskovísk. Kosila sa plocha mám z toho video, kde tráva 

takmer žiadna nebola. Naozaj sa mi veľmi ťažko obyvateľom vysvetľuje, že nie je vyhlásený 

ešte termín kosby, kosba začína od zajtra s takýmito podmienkami a nejakým spôsobom sa kosí 

holina. Ja naozaj neviem, ako sa mám potom k tomu postaviť, a čo im mám povedať. 

 

p. Kretter - ja sa len pripájam k slovám pani poslankyne, skutočne má pravdu. Tu darmo robiť, 

treba právny výklad, či môžu oni ho deň skôr chodiť, či môžu oni si robiť, čo chcú. Prosím vás, 

konečne nech máme s týmito dodávateľmi, ktorí s nami by som povedal robia temer, čo chcú a 

kedy chcú. Zásady, že prosím tu je zmluva, tu rešpektujte, majú tam 15 dní na to, vyhlásili sme 

úradne. Ale niekto nastúpi dva dni predtým presne, ako to povie a skosia sa dve tretiny plochy 

celej Chrenovej II. tráva. Čiže ja chcem, aby sme získali autoritu a nieže budú riadiť nás firmy. 

Ja len takú malú poznámku dám. Nehovorím, že aby sme sa vrátili k tomu, ale niekedy tí staršia 

vedia, že keď sa kosba spúšťala, tak bola zakaždým vystavená na to extra objednávka. Bola s 

nimi rámcová zmluva a následne každá kosba išla pod objednávkou. A stalo sa firme, ktorá 

bola lajdákom, že tú objednávku aj nedostala a prišiel iný to skosiť. To len toľko prosím. 

Konečne to chytiť, nemôže to riadiť nejaká firma zvonka, ktorá je bohato platená. Ale mesto 

má dosť peňazí, tak žiaden problém oni sú bohato platení. Keď niekto téza rozkopanie 

pieskovísk na dvoch sídliskách 6 tisíc euro a my to máme podpísané tak, ako okej. 

 

p. Lančarič - ja len možnože by som chcel trošku posunúť túto diskusiu. Ceny vyšli z verejného 

obstarávania z verejnej súťaže, bolo to medzinárodnom vestníku, tzn. neurčuje tú niekto 

cenotvorbu, tie ceny boli vysúťažené. Takže toto k tomu. Čo sa týka toho kosenia, kosila sa 

plocha, ktorej súčasťou bolo detské ihrisko. To znamená, že keď tam tá firma bola, tak kosila 

okolie detského ihriska od chodníka po chodník. Nevykosili dva metre od detského ihriska nešli 

preč. Toto sa stalo tam. A zároveň možnože v rámci toho posunutia diskusie naozaj aj na 

ostatnej komisii sme sa bavili aj o iných témach trošku o tom, že nám hrozí zvýšenie poplatku 

za komunálny odpad od budúceho roka. Priame náklady mesta vzhľadom na nové legislatívne 

povinnosti rozmedzí od 1,2 po 2 milióny. To, že platíme dažďovú vodu za viac ako 1 milión. 

Takže možnože od tej kosby, keby sme sa aj vedeli posunúť k takýmto témam, ktoré neúmerne 

zaťažujú mestský rozpočet.  
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p. Kretter - súhlasím s tým, čo povedal pán Ing. Lančarič. on nebol ešte ani pri tých výberoch, 

vtedy nebol v tejto funkcii. Ale treba povedať, bolo to výberové konanie, kde na každú lokalitu 

sa jedna firma prihlásila. Čiže to je výberové konanie monopolné. 

 

p. Oremus - v zmysle inštrukcie pána Daniša predkladám návrh uznesenia - "Mestské 

zastupiteľstvo ukladá riaditeľovi Nitrianskej investičnej doplniť zmluvu o dotácii s mestom 

Nitra na šatové kontajnery o možnosť refundácie nákladov občianskemu združeniu FC Nitra 

mládež. A zrealizovať okamžite platbu tomuto občianskemu združeniu v zmysle rozpočtové 

opatrenia schváleného 23. júna 2022."  

 

p. primátor - zároveň toto uznesenie určite treba preveriť minimálne s pani hlavnú kontrolórku, 

keďže sa jedná o dotácie, ktoré budú použité takýmto nie úplne tradičným spôsobom. A zároveň 

sme si aj presne hovorili o tom občianskom združení, že nie je v rukách rodičov týchto 

mládežníkov, ale starých funkcionárov. To ja len na to, aby sme mali kompletnú informáciu, 

kam chceme posielať informácie, aby sme nezabudli na to.  

 

p. Dovičovič - takže tretíkrát, kto nariadil pracovníkom Strediska mestských služieb kosiť a 

zametať cyklotrasu pred akciou slávnostné otvorenie cyklotrasy napriek tomu, že bolo jasné, že 

tá trasa nie je skolaudovaná? Kto to pracovníkom nariadil? Poprosím meno toho, kto z MsÚ 

tento pokyn dal. 

 

p. primátor - skúsim odpovedať. Ja neviem konkrétne, kto rozdával v týchto veciach rozkazy, 

ale bolo jednoznačné, že keď ideme teda slávnostne dať do užívania túto cyklotrasu 

obyvateľom, že ju dáme aj do poriadku. To, ako sa s tým vysporiadali naši zamestnanci. To už 

je druhé, ale môže to dať ešte preveriť.  

 

p. Dovičovič - pevne verím, že sa to neudialo z vlastnej iniciatívy, lebo potom by to mali dostať 

tí pracovníci k náhrade. A druhá vec je. Počúvali sme o tom, že kto môže a kto nemôže dávať 

pokyny, kto, môže žiadať od zamestnancov. Poslanec, nemôže sme sa dozvedeli. Môže 

predpokladám zrejme, že nadriadený pracovník, áno. Takže dal tento pokyn, pán inžinier 

Muzika, ako poverený vedúci Strediska mestských služieb alebo ho dal niekto iný? 

 

p. primátor - pán poslanec nedisponujem týmito informáciami.  

 

Hlasovanie č. 13 o osvojenom návrhu p. Grešša  

- mat. č. 1099/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 43/2022-

MZ zo dňa 10.02.2022 v bode 6), 7)“     

- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 89/2022-MZ zo dňa 

16.03.2022“  

- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 417/2021-MZ zo dňa 

16.12.2021“  

- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 38/2022-MZ zo dňa 

27.01.2022“              
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- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 89/2022-MZ zo dňa 

16.03.2022“ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 14 o doplňujúcom návrhu p. Krettera k mat. č. 1289/2022 – „Kontrola plnenia 

uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 305/2022-MZ zo dňa 23.06.2022“ 

 

prezentácia – 21 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 15 o doplňujúcom návrhu p. Krettera k mat. č. 1265/2022 - „Kontrola plnenia 

uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 194/2022-MZ zo dňa 26.05.2022“ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 16 o doplňujúcom návrhu p. Oremusa k mat. č. 1265/2022 - „Kontrola plnenia 

uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 194/2022-MZ zo dňa 26.05.2022 

 

prezentácia – 22 

za – 15 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 17 o návrhu na uznesenie ako celku 

- mat. č. 19 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 181/95-MZ                   

zo dňa 14.12.1995 v bode a), b), c)“ - uzn. č. 309/2022-MZ     

- mat. č. 522/2016 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 44/2016-

MZ zo dňa 10.03.2016“ - uzn. č. 310/2022-MZ                              

- mat. č. 906/2017 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 335/2016-

MZ zo dňa 13.10.2016“ - uzn. č. 311/2022-MZ                              
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- mat. č. 1253/2017 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

385/2017-MZ zo dňa 14.12.2017“ - uzn. č. 312/2022-MZ     

- mat. č. 1605/2018 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

313/2018-MZ zo dňa 18.10.2018 v bode a) II, d)“ - uzn. č. 313/2022-MZ   

- mat. č. 527/2020 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 79/2020-

MZ zo dňa 26.05.2020“ - uzn. č. 314/2022-MZ                      

- mat. č. 555/2020 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 145/2020-

MZ zo dňa 18.06.2020“ - uzn. č. 315/2022-MZ       

- mat. č. 559/2020 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 149/2020-

MZ zo dňa 18.06.2020 v bode 1 B), 2), 3)“ - uzn. č. 316/2022-MZ           

- mat. č. 757/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 35/2021-

MZ zo dňa 04.02.2021“ - uzn. č. 317/2022-MZ                                 

- mat. č. 758/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 36/2021-

MZ zo dňa 04.02.2021“ - uzn. č. 318/2022-MZ                                

- mat. č. 801/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 100/2021-

MZ zo dňa 17.03.2021“ - uzn. č. 319/2022-MZ      

- mat. č. 843/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 147/2021-

MZ zo dňa 22.04.2021“ - uzn. č. 320/2022-MZ      

- mat. č. 1008/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

352/2021-MZ zo dňa 28.10.2021“ - uzn. č. 321/2022-MZ    

- mat. č. 1021/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

377/2021-MZ zo dňa 18.11.2021“ - uzn. č. 322/2022-MZ    

- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 417/2021-MZ                        

zo dňa 16.12.2021“ - uzn. č. 323/2022-MZ 

- mat. č. 1034/2021 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 27/2022-

MZ zo dňa 27.01.2022“ - uzn. č. 324/2022-MZ            

- Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 38/2022-MZ zo dňa 

27.01.2022“ - uzn. č. 325/2022-MZ             

- mat. č. 1099/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 43/2022-

MZ zo dňa 10.02.2022 v bode 6), 7)“ - uzn. č. 326/2022-MZ     

- „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 89/2022-MZ zo dňa 

16.03.2022“ - uzn. č. 327/2022-MZ       

- mat. č. 1121/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

100/2022-MZ zo dňa 16.03.2022“ - uzn. č. 328/2022-MZ    

- mat. č. 1048/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

102/2022-MZ zo dňa 16.03.2022“ - uzn. č. 329/2022-MZ     

- mat. č. 1166/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

139/2022-MZ zo dňa 21.04.2022“ - uzn. č. 330/2022-MZ     

- mat. č. 1189/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

171/2022-MZ zo dňa 21.04.2022“ - uzn. č. 331/2022-MZ        

- mat. č. 1265/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

194/2022-MZ zo dňa 26.05.2022“ - uzn. č. 332/2022-MZ       

- mat. č. 1186/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

206/2022-MZ zo dňa 26.05.2022 v bode a), b), c), d)“ - uzn. č. 333/2022-MZ  
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- mat. č. 1289/2022 „Kontrola plnenia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 

305/2022-MZ zo dňa 23.06.2022“ - uzn. č. 334/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

6. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra 

(prenájom pozemku pred BD na Rázusovej ul. 12 – 14)   mat. č. 1329/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus  

 

p. Mezei - chcem sa vás spýtať, či z odboru majetku boli kontaktovaní tí ostatní majitelia v tej 

bytovke, že či oni majú záujem? Alebo teda boli iba títo nejakí výnimoční, že títo majú nárok 

na tie parkovacie miesta, pretože myslím, že určite viac ľudí v tej bytovke by ocenilo, aby tam 

malo parkovacie miesto a zároveň je to trošku takí precedens.  

 

p. Némová - mám informáciu, že ostatní majú garáže. Len v tomto bytovom dome 12, 14 

nemajú kde parkovať, lebo nemajú garážové miesta. 

 

p. Obertáš - ja si pamätám pred rokom v júni tento materiál bol a ja som bol dokonca s pánom 

poslancom Ághom v dohadovacej komisii, a teda došli sme k tomu riešeniu, že sa pristúpi 

predĺžiť tu nájomnú zmluvu na rok s tým, že mesto Nitra dorieši rezidentské parkovanie. Máme 

september, nemáme doriešené rezidentské parkovanie. A ja si teda dovolím predložiť 

pozmeňovací návrh - ,,Mestské zastupiteľstvo v Nitre neschvaľuje spôsobom prípadu hodného 

osobitného zreteľa." Nebudem to celé čítať, lebo máme to uložené v znení a ,,ukladá 

prednostovi MsÚ v Nitre na najbližšie zastupiteľstvo predložiť návrh riešenia statickej dopravy 

na Krčméryho ulici za účelom doriešenia parkovania pre obyvateľov Rázusovej 12-14." Podľa 

mňa nie je mysliteľné a chcem poukázať na skutočnosť, že nie je rovný vzťah, keď iní za 

rovnakú vec neplatia napr. Wilsonovo nábrežie a my ideme teraz spoplatniť. A zároveň tiež je 

to taký fakt, že pokiaľ dáme obyvateľom tohto mesta odpoveď, že nemôžu si zakúpiť a prenajať 

parkovacie miesto, lebo je nedostatok parkovacích miest. A my tu robíme precedens s tým, že 

tento precedens mal byť doriešený, teda do konca júna. Tento precedens nie je doriešený, tak 

preto predkladám tento návrh s tým, že zruší sa nájomná zmluva, ale zároveň uložíme teda 

prednostovi, aby na najbližšie zastupiteľstvo predložil, teda to riešenie statickej dopravy a 

zohľadnil aj to možnosť doriešenia parkovania pre obyvateľov týchto dvoch bytových domov. 
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p. Dovičovič - ja mám jednu prosbu k pani Némovej, aby nám nečítala celý materiál, ale tak, 

ako si ju požiadal, aby ho uviedla, lebo to všetko, aké bolo stanovisko komisie, dopravy to, 

hento, to všetko máme v materiáli, to netreba čítať. Máme 40 majetkových bodov. 

 

p. Kretter - pán Obertáš naznačil, že tu vzniká určitý precedens z ponuky niekomu 

prenajmeme, niekomu nie. Tak ja tiež si myslím treba nad týmto pracovať, ako to riešiť. Ale 

všimol som si, že tu dostávame do absolútnej výhody dvoch ľudí, ktorí to ani nebývajú. Keď si 

pozriete adresy dvoch ľudí. Jeden v Lukoch a ďalší v zlatých Moravciach. Čiže keď aj by došlo 

k nejakému o nemu, tak asi by sme mali týmto ľuďom trošku dať iné sadzby, aspoň raz také, 

pretože oni ani neprispievajú daňou, teda, ktoré prichádzajú zo štátu. Čiže toto prosím, aby sme 

riešili komplexne. A títo cudzí prosím by mali mať trochu asi inú sadzbu. 

 

p. Košťál -toto čítam zamietavé stanovisko výboru mestské časti číslo 2 za Staré Mesto. Odbor 

dopravy to neodporúča, ale keďže finančná komisia to odporúča, dáte iba jedno schvaľuje. 

Prečo tu nie je neschvaľuje pri tomto materiáli? Však, keby to jednoznačne smerovalo v 

materiáli, kde všetci súhlasia, alebo nesúhlasia tak to úplne chápem. Nechápem, prečo tu 

nemôže byť toto.  

 

p. Obertáš - tak ja ešte by som chcel na záver poprosiť všetkých kolegov poslancov. Myslíme 

to asi všetci úprimne chceme, aby sa doriešilo parkovanie, to znamená, že tá podmienka je 

uložená v mojom pozmeňováku, aby teda MsÚ predložil aj návrh toho riešenia, tak by som 

poprosil o podporu. Samozrejme je to na každom jednom. 

     

 

 Hlasovanie č. 18 o doplňujúcom návrhu p. Obertáša – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo                       

 

U z n e s e n i e    číslo 335/2022-MZ 

 

prezentácia – 18 

za – 15 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

7. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra - prenájom 

nebytového priestoru na Mestskej tržnici v Nitre (Karol Tarr ml.) 

mat. č. 1334/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus      

 

p. Špoták – navrhujem cenu, ktorú navrhla komisia pre financovanie 60,-€/m2/rok 
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Hlasovanie č. 19 o osvojenom návrhu p. Špotáka – za nájomné vo výške 60,- €/m2/rok 

 

prezentácia – 4 

za – 3 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Hlasovanie bolo zmätočné. 

 

Hlasovanie č. 20 o osvojenom návrhu p. Špotáka – za nájomné vo výške 60,- €/m2/rok 

 

prezentácia – 20 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 21 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                       

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra – prenájom nebytového 
priestoru na Mestskej tržnici v Nitre (Karol Tarr ml.)  
s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) Zákona SNR 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
prenájom nebytového priestoru č. 355 o výmere 32,20 m2 v kamennej budove Mestskej tržnice 
na Štefánikovej tr. 50 v Nitre stavba súp. č. 74 na pozemku reg. „C“ KN parc.                                          
č. 2041 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 7611 m2 v k. ú. Nitra na LV č. 3681                                  
vo vlastníctve Mesta Nitra za nájomné vo výške 60,- €/m2/rok pre Karola Tarra ml., Štúrova 
638/68, 952 01 Vráble, IČO: 52 320 910 na dobu neurčitú s 3-mesačnou výpovednou lehotou. 
 
Dôvodom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť, že Karol Tarr ml. prebral 
cukrársku výrobu vrátane zariadenia a vybavenia v nebytovom priestore č. 355 po poslednej 
nájomníčke Ingrid Pážikovej - INGE. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                          T: 30.11.2022 
                                                                                                          K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 336/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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8. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Gabriela 

Hamarová, Golianovská 424/6, 949 07 Nitra)     mat. č. 1311/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus       

 

Hlasovanie č. 22 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Gabriela Hamarová, 

Golianovská 424/6, 949 07 Nitra) 

s c h v a ľ u j e   
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov    
odpredaj novovytvoreného pozemku „C“ KN parc. č. 361/42 – zastav. plocha o výmere 109 m2 
odčleneného GP č. 285/2022, a to časť o výmere 84 m2 od pozemku „E“ KN parc.                                          
č. 361/1 – zastav. plocha o celkovej výmere 24054 m2 a časť o výmere 25 m2 od pozemku      
„E“ KN parc. č. 358 – orná pôda o celkovej výmere 201 m2 v k. ú. Veľké Janíkovce zapísané 
na LV č. 2614 vo vlastníctve Mesta Nitra, pre Gabrielu Hamarovú, bytom Golianovská 424/6, 
949 07 Nitra za kúpnu cenu podľa znaleckého posudku, t. j. 50,03 €/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť,                                     
že predmetné časti pozemkov má v oplotení svojich pozemkov a užíva ich ako súčasť záhrady 
na výsadbu ovocných stromov. 
Žiadateľka je výlučnou vlastníčkou susedných nehnuteľností, a to pozemku „C“ KN parc.                        
č. 357/3 a stavby s. č. 424 – rodinný dom na pozemku „C“ KN parc. č. 357/3 v k. ú. Veľké 
Janíkovce v podiele 1/1, zapísaných na LV č. 15.  
Kupujúci uhradí náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
 
u k l a d á  
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                    T: 31.01.2023 
          K: MR  
 

U z n e s e n i e    číslo 337/2022-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

9. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (novovytvorený 

pozemok „C“ KN parc. č. 2410/12 v k. ú. Nitra – Juhás, Fecko) 

mat. č. 1312/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
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Spravodajca: p. Peter Oremus  

 

p. primátor - do rozpravy je prihlásený pán Juhás. Je všeobecný súhlas, že môže vystúpiť v 

rozprave. Áno, ďakujem.  

 

p. Juhás - my sme sa videli na predošlom zastupiteľstve, kde bol posudzovaný rovnaký návrh. 

Všeobecne vznikla požiadavka, aby sme riešili aj priľahlé územie a kultivovali prostredia. Náš 

pán architekt vypracoval návrh riešenia kultivovania prostredia. Pozeráte sa na roh Kavcovej, 

a to je na ulici, ktorá potom ide ďalej na Klokočinu. V súčasnosti je tam trávnik, keď odbočíte 

z kruhového objazdu z centra mesta, tak po ľavej ruke vidíte taký cíp vlastne, kde sa odbáča na 

Kavcovú ulicu. My sme navrhli na naše náklady, aby sme zhotovili nejaké parkové riešenie vo 

vzťahu k tomuto územiu, aby bolo nejakým kultivovaným prostredím aj pre ostatných 

obyvateľov, ktorí tam žijú v tej časti. Navrhli sme chodník od zastávky MHD, ktorý by križoval 

vlastne smerom hore ku Kaucovej ulici, kde by bolo mierne parkové sedenie, na nejaké 

kolobežkovanie pre deti a pod. nejaká plocha. Taká tam chýba kvázi pešia zóna, ale veľmi malá, 

lebo tá plocha, ten pozemok nie je veľký a súčasne sme tam navrhli nejakú oddychovú zónu 

trávnikového riešenia. Celý tento zámer bol predložený našim architektom komisii. Komisia sa 

však k nim, pokiaľ viem nezaoberala. Zaoberala sa dopravným riešením, čo samozrejme, my 

plne rešpektujeme, len nás mrzí, že už pri prvom hodnotení, keď sme boli na zastupiteľstve a 

komisia neprišla s požiadavkami na dopravné riešenie napojenia a rozšírenia Kaucovej ulice 

smerom do centra mesta alebo vlastne tú ulicu celú. My sa tomu vôbec nebránime, veľmi radi 

budeme kultivovať aj teda naše náklady tak, ako bolo zhodnotené v komisii zhotovíme cestu. 

Ja len by som chcel pekne poprosiť, teda mám dve žiadosti. Jedna žiadosť je teda, aby sa dnes 

o tomto nehlasovalo, lebo tie požiadavky sme na poslednom stretnutí nemali, aby sme 

vypracovali aj nejaké dopravné riešenie. Samozrejme ho vypracujeme. Takže to je moja prvá 

požiadavka, aby sa nehlasovalo predmetnom uznesení a odložilo, prípadne na ďalšie 

zastupiteľstvo. A tá možno podstatnejšia požiadavka je, že či by mesto vedelo označiť nejakú 

osobu, s kým môžeme komunikovať tento zámer, aby sme neprojektovali donekonečna. 

Neviem, či to možné je, ja nemám skúsenosť, aby sme naozaj to dopravné riešenie robili v 

kooperácii s mestom, keďže bude na mestských pozemkoch a my ho zhotovíme na naše 

náklady. My sa tomu vôbec nebránime. Sme si vedomí toho, že je to tam potrebné urobiť, ale 

naozaj by sme chceli vedieť s kým jednať, aby sa opäť nestalo, že prídeme na ďalšie 

zastupiteľstvo a komisia predloží opäť nejaké ďalšie, že potrebuje a chce niečo dopracovať k 

tomuto návrhu. Takže za mňa len toľko, ak sú otázky kľudne.  

 

p. Moravčík - ja žasnem, čo počúvam. To nemá s kým investor konzultovať svoj zámer?  

 

p. Juhás - bolo povedané, že komisia je neverejná, ktorá to schvaľuje. Čiže nevieme s kým. 

 

p. Moravčík - podľa mňa je komisia poradným orgánom nerozhoduje o ničom. Máme hlavného 

architekta, máme odbor dopravy, to sú tí relevantní ľudia, s ktorými treba komunikovať. Som 

prekvapený, že ste neboli takto smerovaný. A pokiaľ niekto iný si neosvojí ten váš návrh, tak 

ja by som potom predložil pozmeňovací na to, že vrátime materiál na dopracovanie. 
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p. Špoták - tak ja predkladám ten návrh vrátiť na dopracovanie tento materiál na tie konzultácie.  

 

p. primátor - a tak ako bolo povedané ideálne zvolať stretnutie útvaru hlavného architekta, 

odbor dopravy s týmto projektom to sú dvaja, relevantní páni. Jeden sa vás už momentálne aj 

ujme. 

   

Hlasovanie č. 23 o návrhu p. Špotáka vracia na prepracovanie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (novovytvorený 

pozemok „C“ KN parc. č. 2410/12 v k. ú. Nitra – Juhás, Fecko) a vracia materiál na 

dopracovanie  

 

U z n e s e n i e    číslo 338/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

10. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Jozef Duchoň, 

Golianovská 423/4, 949 07 Nitra)      mat. č. 1310/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

Hlasovanie č. 24 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Jozef Duchoň, Golianovská 

423/4, 949 07 Nitra) 

s c h v a ľ u j e   
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov    
odpredaj novovytvoreného pozemku „C“ KN parc. č. 361/41 – zastav. plocha o výmere 74 m2 
odčleneného GP č. 285/2022 od pozemku „E“ KN parc. č. 361/1 – zastav. plocha o výmere 
24054 m2 zapísaný na LV č. 2614 v k. ú. Veľké Janíkovce vo vlastníctve Mesta Nitra,                             
pre Jozefa Duchoňa, bytom Golianovská 423/4, 949 07 Nitra za kúpnu cenu podľa znaleckého 
posudku, t. j. 50,03 €/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť,                                       
že predmetnú časť pozemku má v oplotení svojich pozemkov a užíva ho ako súčasť záhrady        
na výsadbu ovocných stromov. 
Žiadateľ je výlučným vlastníkom susedných nehnuteľností, a to pozemku „C“ KN parc.                             
č. 357/2 a stavby s. č. 423 – Dom na pozemku „C“ KN parc. č. 357/2 v k. ú. Veľké Janíkovce 
v podiele 1/1, zapísaných na LV č. 11.  
Kupujúci uhradí náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
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u k l a d á  
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                     T: 31.01.2023 
           K: MR  
 

U z n e s e n i e    číslo 339/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

11. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Štefan Ivančík 

s manž., Golianovská 3436/2A, 949 07 Nitra)    mat. č. 1308/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo      

 

Hlasovanie č. 25 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Štefan Ivančík s manž., 

Golianovská 3736/2A, 949 07 Nitra) 

s c h v a ľ u j e   
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov    
odpredaj novovytvoreného pozemku „C“ KN parc. č. 361/39 – zastav. plocha o výmere 63 m2 
odčleneného GP č. 285/2022 od pozemku „E“ KN parc. č. 361/1 – zastav. plocha o výmere 
24054 m2 zapísaný na LV č. 2614 v k. ú. Veľké Janíkovce vo vlastníctve Mesta Nitra,                             
pre  Štefana Ivančíka s manž., obaja bytom Golianovská 3736/2A, 949 07 Nitra za kúpnu cenu 
podľa znaleckého posudku, t. j. 50,03 €/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť,                                      
že predmetná časť pozemku sa nachádza za pozemkami v ich vlastníctve a predošlí majitelia    
ho užívali viac ako 30 rokov. Pozemok majú v oplotení svojich pozemkov, tak ako ho mali aj 
predošlí majitelia a užívajú ho ako súčasť záhrady na výsadbu ovocných stromov. 
Žiadatelia sú podielovými spoluvlastníkmi susedných nehnuteľností, a to pozemkov „C“ KN 
parc. č. 357/5 a 357/6 v k. ú. Veľké Janíkovce, každý v podiele ½-ina, zapísaných na LV                          
č. 3478 a bezpodieloví spoluvlastníci stavby s. č. 3736 – rodinný dom na pozemku „C“ KN 
parc. č. 357/6 v k. ú. Veľké Janíkovce v podiele 1/1 zapísanej na LV č. 3542. 
Kupujúci uhradia náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
u k l a d á  
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
             T: 31.01.2023 
           K: MR  
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U z n e s e n i e    číslo 340/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

 

12. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Pixxla, s. r. o. – 

prenájom pozemku – k. ú. Zobor)      mat. č. 1303/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

p. Špoták – cenu navrhujem v zmysle platného cenníka mesta Nitra tak, ako je uvedené                         

v materiáli, čiže 24,75 €/m2/rok. To je stavba prevádzky, čo je dohromady 618,75 eur na rok.   

 

Hlasovanie č. 26 o doplňujúcom návrhu p. Špotáka – za nájomné vo výške 24,75 €/m2/rok 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 27 o návrhu na uznesenie ako celku– Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra  (Pixxla s. r. o. – prenájom 

pozemku – k. ú. Zobor) 

s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
prenájom časti pozemku o výmere 25 m2  z pozemku parcela registra C KN č. 1144 – vodná 
plocha o výmere 5512 m2, vedeného v liste vlastníctva č. 3079, vo vlastníctve Mesta Nitra,            
v kat. úz. Zobor, na dobu určitú 3 roky, za nájomné vo výške 24,75 €/m2/rok, pre spoločnosť 
Pixxla s. r. o., so sídlom Vajnorská 135, 831 04 Bratislava, IČO: 53 658 981  a zároveň aj 
ukončenie platnosti nájomnej zmluvy v prípade naplnenia výpovedných dôvodov alebo 
odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomnej zmluvy podľa 
schvaľovacej časti uznesenia, za účelom umiestnenia a prevádzkovania mobilnej sauny. 
Dôvodom prenájmu spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je, že dizajn mobilnej sauny 
zapadá do prírodného prostredia zoborského jazierka. Spoločnosť Pixxla s. r. o. prevádzkuje 
sauny na viacerých miestach SR, a tak prispieva k zdravému životnému štýlu obyvateľov. 
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u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie nájomnej zmluvy a ukončenie jej platnosti výpoveďou v prípade 
naplnenia výpovedných dôvodov alebo odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia 
v zmysle nájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
     T: 30.11.2022 
             K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 341/2022-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

   

13. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Peter Kapri 

a manž., Golianovská 422/2, 949 07 Nitra)    mat. č. 1309/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus    

 

Hlasovanie č. 28 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Peter Kapri s manž., 

Golianovská 422/2, 949 07 Nitra) 

s c h v a ľ u j e   
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov    
odpredaj novovytvoreného pozemku „C“ KN parc. č. 361/40 – zastav. plocha o výmere 115 m2 
odčleneného GP č. 285/2022 od pozemku „E“ KN parc. č. 361/1 – zastav. plocha o výmere 
24054 m2 zapísaný na LV č. 2614 v k. ú. Veľké Janíkovce vo vlastníctve Mesta Nitra, pre Petra 
Kapriho s manž., obaja bytom Golianovská 422/2, 949 07 Nitra za kúpnu cenu podľa 
znaleckého posudku, t. j. 50,03 €/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť,                                    
že predmetnú časť pozemku majú v oplotení svojich pozemkov a užívajú ho ako súčasť záhrady 
na výsadbu ovocných stromov. 
Žiadatelia sú bezpodielovými spoluvlastníkmi susedných nehnuteľností, a to pozemkov „C“KN 
parc. č. 357/1 a 357/4 a stavby s. č. 422 – rodinný dom na pozemku „C“ KN parc. č. 357/4     
v k. ú. Veľké Janíkovce v podiele 1/1, zapísaných na LV č. 281.  
Kupujúci uhradia náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
u k l a d á  
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                    T: 31.01.2023 
                    K: MR  
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U z n e s e n i e    číslo 342/2022-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

 

14. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Slavomír 

Dubský)          mat. č. 1301/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

p. Obertáš - ja by som v podstate chcel zhrnúť jedno. Týmto krokom, pokiaľ to prebehne ako 

schválenie, tak zlegalizujeme viac menej čiernu stavbu. Dobre pamätám, že či vieme, že do 

čoho ideme. Bol som na komisii majetku, bolo mi vysvetlené celý stav, celá situácia a teda 

mesto bojuje proti čiernym stavbám a momentálnym krokom ideme zlegalizovať. Skúste mi k 

tomu dať nejaké vyjadrenie, či sa tomu nedá inak postupovať a pod.? 

 

p. primátor - nie, mesto nebude legalizovať čiernu stavbu, ale dovolí stavebníkovi, aby si 

mohol stavbu zlegalizovať. Mali sme viacero rozpráv s týmto majiteľom, alebo žiadateľom, 

ktorý teda deklarovalo, že by veľmi rád mal tam ten prístup na to horné poschodie a taktiež aj 

ten balkón, ktorý tam má pristavaný a že je tam problematické si to vyriešiť iným spôsobom. 

On by teda tie veci dal, veľmi rád na komplet, aby to mal hotové. Zároveň aj tá suma, za ktorú 

mu tu ponúkame svedčí práve o tom, že ako konal v tejto veci. Takže ja mám za to, že vyriešme, 

pokiaľ sa to dá zároveň, pokiaľ máme správne informácie, tak je to aj v súlade s územným 

plánom. A ja hovorím, že poďme to dať radšej do poriadku, ako to mať ďalšie roky jednoducho 

nedoriešenú nedoriešenú stavbu, ktorá nám tam bude špatiť na našom sídlisku.  

 

p. Greššo - ja len chcem povedať, že samotný stavebný zákon nás vlastne nepriamo núti k 

tomu, aby sme, aj keď čierne stavby využili všetky možnosti na ich legalizáciu. V prípade 

Podzámskej sme tiež využívali všetky možnosti na legalizáciu, lenže tam to nebolo možné, hej. 

Čiže netreba porovnávať tieto dve stavby podľa mňa. A to, čo si ty hovoril, tak tá suma tých 

500 eur je naozaj takým mementom, že teda neschvaľujeme tento postup. Ale je podľa mňa 

ďaleko horšie mať na území mesta čierne stavby a nemať z nich teda osoh v podobe daní z 

nehnuteľnosti, ako sa tváriť, že budeme postupovať inak. 

 

p. primátor - myslím, že v krátko období pribudnú ďalšie kaviarničky, pekárničky, ktoré majú 

terasy a tiež by si to chceli dať do poriadku, takže budeme mať takéto materiály vlastne možno 

aj viacero. A ja hovorím, že pokiaľ je to vo verejnom záujme, tak poďme im vyhovieť, lebo tie 
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priestory tam buď budú chátrať, alebo si ich môžeme zhodnocovať. Samozrejme, že pokiaľ je 

to v súlade s územným plánom. Tak poďme tomu nejakým spôsobom vyhovieť.  

 

p. Obertáš - Janko, ako si spomínal Podzámku, tam mám taký pocit, že sme mali aj materiál, 

kde mesto chcelo financovať zrútenie vlastne celého toho kontajnerového domu, ak teda dobre 

narážam nato. To znamená, že my sme chceli, ako mesto dokonca a bolo navrhnuté vyčleniť 

peniaze a zrútiť celú tú čiernu stavbu, čo v tomto prípade asi nerobíme. A moja technická 

otázka, prečo si dotyčný žiadateľ nevie vybudovať schodisko z prízemia cez svoje priestory 

bytové alebo nebytové, alebo aké to klasifikované? Prečo musí byť jediný prístup z nášho 

mestského pozemku? 

 

p. Greššo - ospravedlňujem sa, že si takto tu pinkáme faktické. Pointa je. To už si zašiel veľmi 

ďaleko Pali. Keď sme riešili odstránenie stavby, už bolo rozhodnutie súdu o tom, že stavba má 

byť odstránená. Ale predtým prebiehal proces, resp. Stavebný úrad zahájil proces o dodatočnej 

legalizácii stavby a stavebník, ktorý ju staval neposkytol súčinnosť stavebnému úradu, tým 

pádom ten proces bol ďaleko dlhší ako ten výsledok, o ktorom ty hovoríš teraz. Čiže to nie je 

úplne porovnateľná vec. 

 

p. Kretter - ja by som pri pohľade na tieto obidva návrhy túto myšlienku, pokiaľ ten návrh, 

aby schválil odpredaj pozemku pod tou jeho terasou, a tak ďalej, chcem predložiť doplňujúci 

návrh. Nakoniec bodu 1, za slová, úplne na samý koniec schvaľovacej časti uznesenia dať ešte 

slová s tým, že "kupujúci zaplatí pri jej podpise minimálne 50 % kúpnej sumy". Čiže týmto ho 

chcem v podstate hneď zaviazať, aby platil za to a nie, že potom ešte príde do ďalšieho 

zastupiteľstva, že bude splátkový kalendár a pod. To je prvý návrh. A druhú otázku mám v 

druhej časti. Chcem sa opýtať pani Némovej. Viem, že toto tu chodí už viac ako dva roky. 

Funguje to tam viac ako dva roky a je nejaký predpis myslím, ktorý hovorí, keď sa mýlim, 

upozornite ma, alebo opravte, že keď niekto nelegálne, alebo s nesúhlasom vlastníka mesta 

užíva pozemok. Je povinný nájom za posledné dva roky zaplatiť. Nie je to tu nikde napísané, 

čiže to mohlo byť aspoň tu niekde v poznámke možno v tej dôvodovej správe, že okrem tohto 

dva roky naspäť nájomné bude musieť byť za to zaplatené. Ako je to pani vedúca? 

 

p. Némová - čiže k tomu bodu 1 - odpredaj. Pán Dubský nežiadal o žiadny splátkový kalendár, 

ktorý umožňujú naše zásady, preto tu je povinnosť a pri podpise kúpnej zmluvy dostane faktúru 

a bude to musieť uhradiť na základe faktúry do štrnástich dní v bode 2. Čiže sa mi to zdá byť 

zbytočné. On myslím, že vie, aká cena ho čaká a koľko má uhradiť. Tak by som už nevstupovala 

do toho uznesenia. 

 

p. Kretter - tak navrhujem v tom svojom návrhu s tým, že kupujúci zaplatí pri podpise 100% 

kúpnej ceny do tých 14 dní. Pre istotu. Dobre, ja berieme na vedomie, čo hovorí pani Nemová 

a verím, že odbor bude takto postupovať. A v tom svojom druhom návrhu, že kupujúci pri jej 

podpise zaplatí 100% kúpnej ceny.  

 

p. Némová - čiže myslím pán poslanec, že do bodu 1 k tej kúpe netreba dávať nič. On dostane, 

keď podpíše kúpnu zmluvu, dostane faktúru a je povinný uhradiť plnú výšku. V bode 2 môže 
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zastupiteľstvo schváliť spätne dva roky nájom za bezdôvodné obohatenia, ako užívanie toho 

pozemku. Čiže ak máte taký návrh je potrebné doplniť do bodu 2 to je ten prenájom pod terasou, 

za tú vetu na dobu neurčitú trojmesačnou výpovednou lehotou za nájomné vo výške 40,63 euro 

za meter štvorcový a rok za podmienky úhrady užívania tohto pozemku ako bezdôvodného 

obohatenia dva roky spätne. Dva roky spätne si môžeme nárokovať, ak teda trváte na tom je 

potrebné to dať aj písomne tú zmenu uznesenia. 

 

p. Štefek - Tonko, ten pán Dubský donesie zajtra tie peniaze, keď bude treba, lebo sa zbaví 

zásadného problému, ktorý má. Tu netreba riešiť žiadnu zálohu, ani neviem, akú platbu. Keď 

mu teraz zavolajú, že doneste to rýchlo sem do pokladní, tak dnes to zloží. A zase tu niečo 

znásilňujeme, pretože tu je stanovisko výboru mestskej časti a aj staré, aj aktuálne, že 

nesúhlasia. Aký tu je verejný záujem? A povedzte mi, aký je toto prípad hodný osobitného 

zreteľa? Keby tu bolo podporované petíciu občanov, že s tým súhlasia alebo s podpismi tých 

okolitých. Ale však väčšina z vás má mail, že tí občania okolitých bytov, bytových domov 

nesúhlasia. Aký je toto verejný záujem? Mestská rada tá tiež len prerokovala. Tá tiež sa 

neuzniesla na niečom, že by to potlačila. Ja rozumiem, že treba to raz vyriešiť, ale toto určite 

nie je verejný záujem. Chápem, že nám chýbajú aj peniaze z predaja kapitálových, alebo teda 

kapitálový príjem nám chýba každopádne z predaja majetku. Toto nie je verejný záujem. A ja 

teda držím stanovisko výboru mestskej časti. A dávam návrh „neschváliť“. 

 

p. primátor - dávate teda procedurálny návrh hlasovať o druhej?  

 

p. Štefek - nie, druhá je prenájom. VMČ nesúhlasí ani s tým, ani s tým. 

 

p. Némová - aby som to upresnila, čiže tento odpredaj už konkrétny, ktorý je tu predložený v 

uznesení, je na základe schváleného zámeru odpredaja, ktorý bol schválený 26. mája 2022 

uznesením 210/2022. Čiže mestské zastupiteľstvo vtedy schválilo zámer odpredať pánovi 

Dubskému pozemky pod tým schodiskom tak, ako je to uvedené v návrhu v bode 1. Prenájom 

v podstate sa riešil klasicky aj do mestskej rady, aj do zastupiteľstva. Ale zámer odpredaja bol 

schválený v máji. 

 

p. Kretter - sťahujem ten svoj návrh, čo som hovoril 50 % to je jedna vec. Nedávam žiadnu 

pripomienku k prvému bodu uznesenia. A v tom druhom mi tu pani Nemová potvrdzuje, že ani 

za tie dva roky posledné užívanie nedostaneme nič, lebo to nie je v tomto uznesení. Potom je 

toto nedôsledne pripravený materiál. X ľuďom toto robíme. Spomínam si tam nejakú záhradku. 

Niekto zobral a my mu dáme dva roky naspäť nájom. Toto funguje dlhšiu dobu a teraz to 

dostane takto, môže sa úplne smiať každý z nás. Čiže buď nech mi to napíše ja sa pod to 

podpíšem, ako návrh uznesenia, zmenu uznesenia, ale nedajme sa. 

 

p. Némová - pán poslanec Kretter, vy ste ma asi celkom nepochopili. Ja som povedala, že v 

tom bode 2, ak neprejde predaj, ak sa zmení schvaľuje na neschvaľuje, tak neprejde, ani predaj, 

ani prenájom. Len to som povedala, čiže nebude, ani predané, ani prenájom. To, že chcete 

doplniť v bode 2, ak sa pôjde schvaľovať podľa toho, ako je to pripravené, to znamená, že sa 
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schváli v bode 1 odpredaj a v bode 2 prenájom pod terasou do bodu 2 môžete vy doplniť, že 

žiadate dva roky spätne. 

 

p. Kretter - dôvodom prenájmu v tomto bode je napísané - prípadom osobitného zreteľa je 

skutočnosť, že mesto získa finančné prostriedky do rozpočtu za užívanie pozemku, ktorý 

žiadateľ atď.. Čiže som prekvapený tým, že odborný útvar sem nedáva aj tú možnosť, ktorú 

používame ďalšie dva roky. To by bolo už potom ten osobitný význam, takto máme len bežný 

význam. Dostaneme nájomné od októbra. 

 

p. primátor - ďakujem, že ste na to upozornili. Ja som s tým úplne OK, malo by to tam byť.  

 

Hlasovanie č. 29 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka – Mestské zastupiteľstvo neschvaľuje 

odpredaj 

 

prezentácia – 23 

za – 11 

proti – 1 

zdržal sa – 11 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 30 o návrhu p. Krettera na uznesenie – doplniť na koniec textu bodu 1 za slová 

„ časti uznesenia ešte text: s tým, že kupujúci zaplatí pri jej podpise minimálne 50% kúpnej 

ceny“ 

 

prezentácia – 24 

za – 21 

proti – 3 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený.   

 

Hlasovanie č. 31 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo  

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra  (Slavomír Dubský)  

s c h v a ľ u j e    

1. spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 

Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 

     odpredaj novovytvorenej parcely registra „C“ KN č. 2283/4 – zastavaná plocha o výmere 

28m2, oddelenej geometrickým plánom číslo 154/2022 z parcely registra „C“ KN č. 2283/1 – 

ostatné plochy o celkovej výmere 4194 m2 v katastrálnom území Nitra, zapísanej v liste 

vlastníctva č. 3681, vlastník Mesto Nitra, na ktorej je umiestnené externé schodisko a balkón 

tvoriace súčasť stavby súpisné číslo 2029 na parcele registra „C“ KN č. 2283/2 v kat. úz. Nitra, 

pre Slavomíra Dubského, Fándlyho 754/22, 926 01 Sereď, za kúpnu cenu vo výške 500,- €/m2 

+ DPH.   

     Dôvodom  odpredaja spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť, že 

žiadateľ zabezpečil realizáciu externého schodiska ako jediného prístupu k prístavbe bytu na 



67 
 

poschodí stavby súpisné číslo 2029, postavenej na parcele registra „C“ KN č. 2283/2 v kat. úz. 

Nitra a tiež visutého balkóna k tejto stavbe, ktorú obýva a od roku 2017 sa snaží získať právny 

vzťah k pozemku pod stavbou schodiska pre kolaudáciu stavby bytu.  

     Kupujúci uhradí náklady spojené s vyhotovením geometrického plánu, vkladom kúpnej 

zmluvy do katastra nehnuteľností a prípadné trovy exekučného konania spojeného 

s odstránením nepovolených zmien stavby súpisné číslo 2029 na pozemku registra „C“ KN 

parc. č. 2283/2 v kat. úz. Nitra s tým, že kupujúci zaplatí pri jej podpise minimálne 50% kúpnej 

ceny“    

u k l a d á       

vedúcemu odboru majetku 

zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 

                                    T: 31.10.2023 

                   K: MR 

 

prezentácia – 25 

za – 15 

proti – 10 

zdržal sa – 0 

Návrh nebol schválený. 

 

p. primátor - dohodovacia komisia p. poslanec Greššo a p. poslanec Hollý. 

Takže informácia z dohodovacej komisie, ktorú som dostal je, že dohodovacia komisia sa 

dohodla, že - "Mestské zastupiteľstvo vracia na dopracovanie a pripraviť materiál zvlášť na 

prenájom a zvlášť na odpredaj do najbližšieho zastupiteľstva." Nemusí byť najbližšie, nejak to 

stíhame. A zapracovať pozmeňujúci návrh pána Krettera do návrhu prenájmu. 

 

Hlasovanie č. 32 o návrhu dohodovacej komisie na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Slavomír 

Dubský) a vracia materiál na dopracovanie - materiál rozdeliť na dve časti a zapracovať 

pozmeňujúci návrh p. Krettera  

 

U z n e s e n i e    číslo 343/2022-MZ 

 

prezentácia – 27 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

15. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Horné 

Krškany (Helena Tvrdoňová)       mat. č. 1300/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
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Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

p. Špoták – navrhujem tam cenu, akú navrhla komisia pre financovanie, a to 35,-€/m2 + DPH. 

 

Hlasovanie č. 33 o doplňujúcom návrhu p. Špotáka – za kúpnu cenu vo výške 35,-€/m2 + DPH. 

 

prezentácia – 26 

za – 26 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 34 o návrhu  na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Horné 

Krškany (Helena Tvrdoňová) 

s c h v a ľ u j e   
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
odpredaj parcely registra „C“ KN č. 490/1 – záhrada o výmere 202 m2 v kat. úz. Horné Krškany, 
zapísanej v liste vlastníctva č. 7185, vlastník Mesto Nitra, pre Helenu Tvrdoňovú, bytom Bočná 
121/7, 94905 Nitra, za kúpnu cenu vo výške 35,-€/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja nehnuteľností spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je 
skutočnosť, že žiadateľka dlhodobo užíva parcelu registra „C“ KN č. 490/1 v kat. úz. Horné 
Krškany, ktorý oplotila, zabezpečuje jej prístup k rodinnému domu a má záujem o majetkovo 
právne usporiadanie predmetného pozemku, ktorý je pre Mesto Nitra nevyužiteľný. 
 
Kupujúci uhradí náklady spojené s vkladom kúpnej zmluvy do katastra nehnuteľností.   
 
u k l a d á  
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia  
           T: 
31.03.2023 
           K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 344/2022-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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16. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj 

pozemku v kat. úz. Zobor, Ul. Radová)     mat. č. 1259/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Filip Barbarič    

 

Hlasovanie č. 35 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemku v kat. 

úz. Zobor, Ul. Radová) 

s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb.                                
o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
odpredaj parcely reg. C KN č. 4027/33 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 66 m2  v kat. 
úz. Zobor, zapísanú vo vlastníctve Mesta Nitry podľa LV č. 3079, pre Ing. Jozefa Pavloviča 
a Ing. Oľgu Pavlovičovú, bytom Radová 46, 949 01 Nitra, do bezpodielového spoluvlastníctva 
v podiele 1/1, za kúpnu cenu 83,23 EUR/m2 + DPH. 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu osobitného zreteľa je, že pozemok je priľahlým 
k nehnuteľnostiam vo vlastníctve žiadateľov – nachádza sa medzi  pozemkami v ich 
vlastníctve, s  ktorými tvorí celok v spoločnom oplotení. Pre Mesto Nitra je pozemok v trvalom 
užívaní žiadateľov nevyužiteľný, nakoľko je bez prístupu z verejnej komunikácie. 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie zmluvy v zmysle schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                               T: 31.08.2022 
                                                                                                                K: MR      
 

U z n e s e n i e    číslo 345/2022-MZ 

 

prezentácia – 26 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

       

 

17. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (prenájom časti 

pozemku parcely registra C KN č. 33, k. ú. Horné Krškany – Bc. Michaela Bulková 

Bratková)         mat. č. 1294/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

p. Špoták – navrhujem cenu v zmysle cenníka mesta Nitra a to vo výške 0,70 €/m2/rok, čo je 

dohromady 400,40 eur za rok.  
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Hlasovanie č. 36 o návrhu p. Špotáka – cena na uznesenie – za nájomné vo výške 0,70 €/m2/rok 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

Hlasovanie č. 37 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                       

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra  (prenájom časti pozemku 
parcely registra C KN č. 33, k. ú. Horné Krškany – Bc. Michaela Bulková Bratková)  
s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
 
prenájom časti pozemku o výmere 572 m2  z pozemku parcela registra C KN č. 33 – ostatná 
plocha o výmere 4689 m2, vedené v liste vlastníctva č. 7185, vo vlastníctve Mesto Nitra, k. ú.  
Horné Krškany, na dobu neurčitú s trojmesačnou výpovednou lehotou, za nájomné vo výške 
0,70 €/m2/rok, pre Bc. Michaelu Bulkovú Bratkovú, trvale bytom č. 18, 951 05 Paňa  a zároveň 
aj ukončenie platnosti nájomnej zmluvy v prípade naplnenia výpovedných dôvodov alebo 
odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomnej zmluvy podľa 
schvaľovacej časti uznesenia. 
Dôvodom prenájmu spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je, že predchádzajúca 
nájomkyňa p. Katarína Hrnčiarova, ktorá užívala pozemok ako záhradu v zmysle NZ č. j. 
1198/08/OM zomrela, žiadateľka p. Bc. Michaela Bulková Bratková  je jej dcéra a má záujem 
pozemok naďalej využívať ako záhradu.  
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie nájomnej zmluvy a ukončenie jej platnosti výpoveďou v prípade 
naplnenia výpovedných dôvodov alebo odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia 
v zmysle nájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                   T: 31.01.2023 
            K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 346/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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18. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj 

pozemku v kat. území Dolné Krškany – Anna Pilová)   mat. č. 1298/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Mezei   

 

p. Greššo – navrhujem cenu v zmysle návrhu komisie 50,- €/m2 + DPH. 

 

Hlasovanie č. 38 o návrhu  p. Grešša - cena – za kúpnu cenu 50,- €/m2 + DPH 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 39 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj pozemku v kat. 

území Dolné Krškany – Anna Pilová) 

s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov,  
odpredaj pozemku vo vlastníctve Mesta Nitra, v katastrálnom území Dolné Krškany, 
novovytvorenú parcelu registra C KN č. 1203/5 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1 m2, 
odčlenenú podľa GP č. 114/2020 z parcely C KN č. 1203/2, evidovanej v LV č. 980, za kúpnu 
cenu 50,- €/m2 + DPH pre Annu Pilovú, Roľnícka 528/29, 949 05 Nitra-Dolné Krškany. 
Dôvodom predaja pozemku ako spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je zámer túto 
trvale užívanú plochu, ktorá sa nachádza v oplotení žiadateľov usporiadať. 
 
Kupujúci uhradí náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
          T: 30.01.2023 
          K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 347/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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19. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 263/2022-MZ zo dňa 

23. júna 2022 (zámer zámeny nehnuteľností s Rímskokatolíckou cirkvou) 

           mat. č. 1325/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus  

 

Hlasovanie č. 40 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 263/2022-MZ zo dňa 23. júna 

2022 (zámer zámeny nehnuteľností s Rímskokatolíckou cirkvou) 

s c h v a ľ u j e 
zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 263/2022-MZ zo dňa 23. júna 2022 
nasledovne: 
 
- v schvaľovacej časti uznesenia sa vypustiť celé pôvodné znenie a nahradiť ho znením: 
„1.  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
zámer zámeny nehnuteľností vo výlučnom vlastníctve Mesta Nitra, a to: 
v kat. území Zobor, LV č. 3079 
- stavba bez súpisného čísla - horná stanica lanovky, postavená na parcele reg. „C“KN                             

č. 5477/1 
 
v kat. území Zobor, LV č. 4912 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2745 – ostatná plocha o výmere 136 m2  
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2748 – ostatná plocha o výmere 48 m2 
 
v kat. území Nitra, LV č. 6879 (Pribinovo námestie)  
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 51 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 841 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 52 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 316 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 53/1 – záhrada o výmere 757 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 252 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 144 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 255 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 200 m2 
 
v kat. území Horné Krškany, LV č. 7185 (Orechov Dvor)  
 novovytvorený pozemok reg. „C“ KN parc. č. 1279/35 – zastavaná plocha a nádvorie 

o výmere 1.100 m2 ktorý bol odčlenený Geometrickým plánom č. 63/2022, vyhotovený 
Ing. Bohuslavou Bebjakovou, zo dňa 12.08.2022 z pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1279/18 
– zastavaná plocha a nádvorie o výmere 19291 m2 

 
za nehnuteľnosti vo výlučnom vlastníctve Rímskokatolíckej cirkvi Biskupstva Nitra, 
Námestie Jána Pavla II. č. 7, 950 50 Nitra, IČO: 35593008, a to: 
 
v kat. území Zobor, LV č. 4909 (pozemok križovatka Kláštorská a Hornozoborská) 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2744/2 – záhrada o výmere 239 m2 
 
v kat. území Nitra, LV č. 3318 (areál mestského kúpaliska a Kráľovská cesta) 
- pozemok reg. „C“ KN parc. č. 147/33 – ostatná plocha o výmere 3148 m2 
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- novovytvorené parcely zamerané podľa GP č. 126/2021, úradne overeným dňa 26.01.2022, 
pod č. G1-106/2022 a to: 

- C KN č. 30/1 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 869 m2 
- C KN č. 30/6 – ostatná plocha o výmere 22 m2 
- C KN č. 30/7 – ostatná plocha o výmere 12 m2 
- C KN č. 30/9 – ostatná plocha o výmere 66 m2 

- C KN č. 30/5 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 11m2 
 
2.  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
zámer zámeny nehnuteľností vo výlučnom vlastníctve Mesta Nitra, a to: 
v kat. území Veľké Janíkovce, LV č. 2614  
– časti z pozemku reg. „E“KN parc. č. 1751/1 – orná pôda o výmere 9675 m2, ktoré tvoria 

majetkovú podstatu pozemkov bez založeného listu vlastníctva reg. „C“ KN parc.              č. 
1703/16 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 410 m2 a reg. „C“ KN parc. č. 1703/24 – 
zastavaná plocha a nádvorie o výmere 363 m2 (rozsah určí geometrický plán) 

 pozemok reg. „C“ KN parc. č. 1751/50 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 129 m2 
 
za nehnuteľnosti vo výlučnom vlastníctve Rímskokatolíckej cirkvi Sídelnej kapituly 
Nitra, Námestie Jána Pavla II. č. 7, 950 50 Nitra, IČO: 35593016, a to: 
 
v kat. území Zobor, LV č. 5020 (pozemky okolo amfiteátra) 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2364 – záhrada o výmere 796 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2362 – vinica o výmere 281 m2 
bez ďalšieho finančného vyrovnania 
 
Zámena predmetných nehnuteľností spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je z dôvodu 
vzájomného majetkovoprávneho usporiadania podľa ich reálneho využívania a takisto podľa 
plánovaných investičných aktivít oboch strán.  
Mesto Nitra touto zámenou nadobudne pozemky v areáli mestského kúpaliska, kde sú 
umiestnené bazény a spevnené plochy vo vlastníctve mesta Nitra, pozemky pod Kráľovskou 
cestou, ktorá je v majetku mesta, a Mesto Nitra vykonalo v r. 2021 jej kompletnú rekonštrukciu, 
pozemky okolo amfiteátra, na ktorých je zeleň o ktorú sa mesto dlhoročne stará a pozemok pod 
miestnou cestou - Kláštorská ulica, na ktorom je čiastočne umiestnený              aj autobusový 
prístrešok 
                                     T: 30.11.2022 
                                     K: MR“ 
 
 

U z n e s e n i e    číslo 348/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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20. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Zobor, 

kat. úz. Nitra, kat. úz. Horné Krškany a kat. úz. V. Janíkovce (zámena nehnuteľností 

s Rímskokatolíckou cirkvou Biskupstvom Nitra a Rímskokatolíckou cirkvou 

Sídelnou kapitulou Nitra)       mat. č. 1324/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

Hlasovanie č. 41 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. úz. Zobor, kat. úz. 

Nitra, kat. úz. Horné Krškany a kat. úz. Veľké Janíkovce (zámena nehnuteľností 

s Rímskokatolíckou cirkvou Biskupstvom Nitra a Rímskokatolíckou cirkvou Sídelnou 

kapitulou Nitra) 

s c h v a ľ u j e 
 
1.  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
zámenu nehnuteľností vo výlučnom vlastníctve Mesta Nitra, a to: 
 
v kat. území Zobor, LV č. 3079 
- stavba bez súpisného čísla - horná stanica lanovky, postavená na parcele reg. „C“KN č. 

5477/1 
 
v kat. území Zobor, LV č. 4912 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2745 – ostatná plocha o výmere 136 m2  
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2748 – ostatná plocha o výmere 48 m2 
 
v kat. území Nitra, LV č. 6879 (Pribinovo námestie)  
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 51 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 841 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 52 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 316 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 53/1 – záhrada o výmere 757 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 252 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 144 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 255 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 200 m2 
 
v kat. území Horné Krškany, LV č. 7185 (Orechov Dvor)  
 novovytvorený pozemok reg. „C“ KN parc. č. 1279/35 – zastavaná plocha a nádvorie 

o výmere 1.100 m2 ktorý bol odčlenený Geometrickým plánom č. 63/2022, vyhotoveným 
Ing. Bohuslavou Bebjakovou, zo dňa 12.08.2022 z pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1279/18 
– zastavaná plocha a nádvorie o výmere 19291 m2 

 
za nehnuteľnosti vo výlučnom vlastníctve Rímskokatolíckej cirkvi Biskupstva Nitra, 
Námestie Jána Pavla II. č. 7, 950 50 Nitra, IČO: 35593008, a to: 
 
v kat. území Zobor, LV č. 4909 (pozemok križovatka Kláštorská a Hornozoborská) 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2744/2 – záhrada o výmere 239 m2 
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v kat. území Nitra, LV č. 3318 (areál mestského kúpaliska a Kráľovská cesta) 
- pozemok reg. „C“ KN parc. č. 147/33 – ostatná plocha o výmere 3148 m2 
- novovytvorené parcely zamerané podľa GP č. 126/2021, úradne overeným dňa 26.01.2022, 
pod č. G1-106/2022 a to: 

- C KN č. 30/1 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 869 m2 
- C KN č. 30/6 – ostatná plocha o výmere 22 m2 
- C KN č. 30/7 – ostatná plocha o výmere 12 m2 
- C KN č. 30/9 – ostatná plocha o výmere 66 m2 

- C KN č. 30/5 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 11 m2 
 
 
2.  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
zámenu nehnuteľností vo výlučnom vlastníctve Mesta Nitra, a to: 
v kat. území Veľké Janíkovce, LV č. 2614  
- časti z pozemku reg. „E“KN parc. č. 1751/1 – orná pôda o výmere 9.675 m2, ktoré tvoria 

majetkovú podstatu pozemkov bez založeného listu vlastníctva reg. „C“ KN parc. č. 
1703/16 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 410 m2 a reg. „C“ KN parc. č. 1703/24 – 
zastavaná plocha a nádvorie o výmere 363 m2 (rozsah určí geometrický plán) 

 pozemok reg. „C“ KN parc. č. 1751/50 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 129 m2 
 
za nehnuteľnosti vo výlučnom vlastníctve Rímskokatolíckej cirkvi Sídelnej kapituly 
Nitra, Námestie Jána Pavla II. č. 7, 950 50 Nitra, IČO: 35593016, a to: 
 
 
v kat. území Zobor, LV č. 5020 (pozemky okolo amfiteátra) 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2364 – záhrada o výmere 796 m2 
 pozemok reg. „E“ KN parc. č. 2362 – vinica o výmere 281 m2 
bez ďalšieho finančného vyrovnania 
 
Zámena predmetných nehnuteľností spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je z dôvodu 
vzájomného majetkovoprávneho usporiadania podľa ich reálneho využívania a takisto podľa 
plánovaných investičných aktivít oboch strán.  
Mesto Nitra touto zámenou nadobudne pozemky v areáli mestského kúpaliska, kde sú 
umiestnené bazény a spevnené plochy vo vlastníctve mesta Nitra, pozemky pod Kráľovskou 
cestou, ktorá je v majetku mesta, a Mesto Nitra vykonalo v r. 2021 jej kompletnú rekonštrukciu, 
pozemky okolo amfiteátra, na ktorých je zeleň o ktorú sa mesto dlhoročne stará a pozemok pod 
miestnou cestou - Kláštorská ulica, na ktorom je čiastočne umiestnený aj autobusový prístrešok. 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                        T: 30.11.2022 
                                                                                                        K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 349/2022-MZ 
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prezentácia – 25 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

 

21. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 363/2017-MZ zo dňa 

23.11.2017 (Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta 

Nitry - pozemky pod lanovou dráhou v k. ú. Zobor)   mat. č. 1314/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)     

 

Hlasovanie č. 42 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 363/2017-MZ zo dňa 

23.11.2017 (Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitry - 

pozemky pod lanovou dráhou v k. ú. Zobor)  

s c h v a ľ u j e 
zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 363/2017-MZ zo dňa 23.11.2017 
nasledovne: 
- v schvaľovacej časti uznesenia sa pôvodné znenie: 
„zámer odpredať pozemky nachádzajúce sa pod bývalou lanovou dráhou v k. ú. Zobor, 
zapísané na LV č. 3079 na vlastníka Mesto Nitra, po schválení zmeny územného plánu Mesta 
Nitry, a to: 
 

- pozemok „C“ KN parc. č. 15/1 – zast. pl. a nádvorie o výmere 309 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 28/2 – ostatné plochy o výmere 388 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 2729/1 – ostatné plochy o výmere 3921 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 328/4 – zast. pl. a nádvorie o výmere 65 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 330 – ostatné plochy o výmere 134 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 345 – zast. pl. a nádvorie o výmere 204 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 326/1 – zast. pl. a nádvorie o výmere 7983 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/2 – ostatné plochy o výmere 872 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/1 – ostatné plochy o výmere 1584 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/3 – ostatné plochy o výmere 1093 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 2922 – ostatné plochy o výmere 2115 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 6-3921/7 – ostatné plochy o výmere 10 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/3 – ostatné plochy o výmere 460 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/4 – zast. pl. a nádvorie o výmere 98 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/5 – zast. pl. a nádvorie o výmere 339 m2 

spolu o výmere 5574 m2 
 
 
a1) spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona                                  
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov jednotlivým vlastníkom 



77 
 

susedných nehnuteľností pod lanovou dráhou, pričom dôvodom PHOZ je skutočnosť, že 
predmetné nehnuteľnosti (pozemky) sa nachádzajú buď v oplotení spolu s nehnuteľnosťami       
v ich vlastníctve a tak ich aj užívajú, prípadne tvoria priľahlé susedné pozemky 
a2) a v prípade, ak nebudú mať jednotliví vlastníci susedných nehnuteľností pod lanovou dráhou 
podľa bodu a1) tohto uznesenia záujem o odkúpenie predmetných nehnuteľností, tak formou 
priameho predaja, minimálne za cenu podľa znaleckého posudku, ak hodnota nehnuteľností bude 
do 40 000,- €, resp. formou OVS, ak hodnota nehnuteľnosti podľa ZP bude vyššia ako       
40.000,-€“ 
 
 
nahrádza znením: 
 
„zámer odpredať pozemky nachádzajúce sa pod bývalou lanovou dráhou v k. ú. Zobor, 
zapísané na LV č. 3079 na vlastníka Mesto Nitra, a to: 

- pozemok „C“ KN parc. č. 15/1 – zast. pl. a nádvorie o výmere 309 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 28/2 – ostatné plochy o výmere 388 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 2729/1 – ostatné plochy o výmere 3921 m2 .....  záber 127 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 328/4 – zast. pl. a nádvorie o výmere 65 m2..... záber   11 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 330 – ostatné plochy o výmere 134 m2 ............ záber 134 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 345 – zast. pl. a nádvorie o výmere 204 m2 ..... záber   20 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 326/1 – zast. pl. a nádvorie o výmere 7983 m2, záber   61 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/2 – ostatné plochy o výmere 872 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/1 – ostatné plochy o výmere 1584 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 2678/3 – ostatné plochy o výmere 1093 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 2922 – ostatné plochy o výmere 2115 m2 ........ záber   68 m2 
- pozemok „E“ KN parc. č. 6-3921/7 – ostatné plochy o výmere 10 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/3 – ostatné plochy o výmere 460 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/4 – zast. pl. a nádvorie o výmere 98 m2 
- pozemok „C“ KN parc. č. 5480/5 – zast. pl. a nádvorie o výmere 339 m2 

spolu o výmere 5574 m2  
 
 
a1) spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona                                 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov jednotlivým vlastníkom 
susedných nehnuteľností pod lanovou dráhou, pričom dôvodom PHOZ je skutočnosť, že 
predmetné nehnuteľnosti (pozemky) sa nachádzajú buď v oplotení spolu s nehnuteľnosťami     
v ich vlastníctve a tak ich aj užívajú, prípadne tvoria priľahlé susedné pozemky, za kúpnu cenu 
vo výške 100,-€/m2 + DPH  
 
 
a2) a v prípade, ak nebudú mať jednotliví vlastníci susedných nehnuteľností pod lanovou dráhou 
podľa bodu a1) tohto uznesenia záujem o odkúpenie predmetných nehnuteľností, tak formou 
priameho predaja, minimálne za cenu podľa znaleckého posudku, ak hodnota nehnuteľností bude 
do 40 000,- €, resp. formou OVS, ak hodnota nehnuteľnosti podľa ZP bude vyššia                                            
ako 40.000,-€“ 
 
- v ukladacej časti uznesenia sa pôvodné znenie: 

- „zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení   
neskorších predpisov 

                                T: 31.12.2018“ 
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nahrádza znením: 
 

- „zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení   
neskorších predpisov 

                                            T: 31.12.2023“ 
 

U z n e s e n i e    číslo 350/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

22. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 384/2021-MZ zo dňa 

18.11.2021 (prenájom pozemkov pre mobilné odberové miesta na diagnostiku                  

Covid-19)         mat. č. 1320/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Daniel Balko    

 

Hlasovanie č. 43 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 384/2021-MZ zo dňa 

18.11.2021 (Návrh na nakladanie s majetkom Mesta Nitra prenájom pozemkov pre mobilné 

odberové miesta na diagnostiku Covid–19) 

z r u š u j e 
uznesenie č. 384/2021-MZ zo dňa 18.11.2022 
 

U z n e s e n i e    číslo 351/2022-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

    

23. Návrh na nakladanie s majetkom Mesta Nitra (prenájom pozemkov pre mobilné 

odberné miesta na diagnostiku Covid-19)     mat. č. 1321/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   
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Hlasovanie č. 44 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s majetkom Mesta Nitra (prenájom pozemkov pre mobilné odberové 

miesta na diagnostiku Covid–19 ) 

s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
prenájom pozemkov vo vlastníctve Mesta Nitra pre spoločnosť  BHR medical, s. r. o., 
Štefánikova 9, 949 01 Nitra, IČO: 50 364 367 v nasledovnom rozsahu: 
 
a) časť pozemku o výmere 45 m2 z parcely reg. C KN č. 7374/4 - zastavaná plocha                                
a nádvorie o výmere 15383 m2, v k. u. Nitra, obec Nitra, Mikovíniho a Čajkovského ul.                         
na LV č.  3681  
b) časť pozemku o výmere 45 m2 z parcely reg. C KN č. 7242/15 - zastavaná plocha                           
a nádvorie o výmere 4475 m2, v k. u. Nitra, obec Nitra, Dolnočermánska ulica na LV č. 3681  
c) časť pozemku o výmere 45 m2 z parcely reg. C KN č. 152/4 - ostatná plocha o výmere 
2870 m2, v k. ú. Nitra, obec Nitra, Sihoť (pred kúpaliskom) na LV č. 3681, 
 
za účelom zriadenia a prevádzkovania mobilných odberových miest pre priamu diagnostiku 
infekčného respiračného ochorenia COVID-19 na dobu určitú do doby stanovenej v súlade 
s rozhodnutím o zvláštnom užívaní miestnych komunikácii, vydaným odborom dopravy MsÚ    
v Nitre, t. j. do 31.12.2022 za nájomné vo výške 82,18 -€/m2/rok, a zároveň aj ukončenie 
platnosti nájomnej zmluvy v súlade so spôsobmi ukončenia nájmu dohodnutými v nájomnej 
zmluve. 
 
Nájomca uhradí bezdôvodné obohatenie za užívanie parciel č. 7374/4, 7242/15, 152/4 v k. ú. 
Nitra vo výške nájmu bez právneho dôvodu od 01.09.2022 do dňa predchádzajúceho dňu 
nadobudnutia účinnosti nájomnej zmluvy.   
 
Dôvodom prenájmu predmetných častí pozemkov spôsobom prípadu hodného osobitného 
zreteľa je skutočnosť, že predmetná spoločnosť bude pre potreby verejnosti zabezpečovať 
mobilné odberové miesta v meste Nitra pre odber vzoriek biologického materiálu a následnú 
priamu diagnostiku infekčného respiračného ochorenia COVID-19 s cieľom ochrany verejného 
zdravia formou diagnostických testov. 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie nájomnej zmluvy a ukončenie jej platnosti  v súlade so spôsobmi 
ukončenia nájmu  dohodnutými v nájomnej zmluve                        
                                                                                T: 31.10.2022 
               K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 352/2022-MZ 

 

 

prezentácia – 26 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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24. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Nitra (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Zobor vo vlastníctve A. Pécsiho) 

mat. č. 1335/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)     

 

Hlasovanie č. 45 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. Nitra (zámer 

zámeny pozemkov v k. ú. Zobor vo vlastníctve A. Pécsiho) 

n e s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR č. 
138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
zámer zámeny pozemku vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra, „C“KN parc. č.       
5299/1 – orná pôda o výmere 494 m2, zapísaný na liste vlastníctva č. 3681 (Hornočermánska 
ul.)  
za pozemok vo vlastníctve Alfréda Pécsiho, Hornozoborská ul. 93B, 949 01 Nitra, v kat. území 
Zobor, „C“KN parc. č. 5668/3 - zastavaná plocha a nádvorie o výmere 529 m2, zapísaný                          
na liste vlastníctva 3919 
 

U z n e s e n i e    číslo 353/2022-MZ 

 

prezentácia – 26 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

25. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5299/1 v kat. úz. Nitra na ul. 

Hornočermánska        mat. č. 1304/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus  

 

p. Rathouský - ja si dovolím zastaviť pri tomto bode, pretože považujem za potrebné isté veci 

vysvetliť. Uvedená parcela, o ktorú sa tu jedná, bola v apríli 2021 predmetom verejnej súťaže 

spolu s ďalšími dvoma parcelami o výmere cca 7 árov, ktoré vlastne tvoria tri susedné parcely 

vo vlastníctve mesta a dve parcely veľkosti približne 7 árov sa v tom apríli 2021 predali vo 

verejnej súťaži. Kúpil ich jeden záujemca s najvyššou ponukou. A táto parcela zostala teda bez 

záujmu. Na vysvetlenie toho, že prečo sa nepredala to teda nie je podstatné, ani sa s tým nejdem 

zaoberať, ale chcel by som upriamiť pozornosť na súťažné podmienky, ktoré vlastne 

momentálne túto parcelu sprevádzajú. A chcem sa pozastaviť nad cenou. Samozrejme sme sa 
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zaoberali touto záležitosťou aj na výbore mestskej časti, kde sme vlastne aj dali odporučenie, 

ktoré chcem aj teraz vlastne tlmočiť. Cena aj tu stanovená na 63,34 EUR za meter štvorcový. 

A je to stanovené znaleckým posudkom z júla 2020. Tak jednak teda sa chcem opýtať, či je 

možné používať aj podľa mňa už pomerne zastaralý znalecký posudok? Nakoľko určite táto 

suma nezodpovedá dnešnej reálnej cene za meter štvorcový na Čermáni. A ešte chcem teda 

zdôrazniť, že tie susedné parcely sa v apríli 2021 predali za 155 EUR za meter štvorcový. 

Takže, aby sme boli v obraze. A ja zároveň chcem podať pozmeňujúci návrh na uznesenie, kde 

teda chcem, aby "minimálna kúpna cena pre tento pozemok bola určená vo výške 120 EUR za 

meter štvorcový + DPH", čo aj tak vlastne nedosiahne cenu, za ktoré boli pôvodné parcely 

predané. Myslím si, že je to je to zmyslom toho všetkého, aby sme naozaj nakladali s majetkom 

mesta hospodárne, aby sme pokiaľ je možné predávali pozemky za ich reálne ceny. Ďalšiu vec, 

ktorú ešte chcem tomu dodať. A súvisí to krátko teraz pred chvíľou s prejednávanou žiadosťou 

pána Péčiho, ktorý požiadal vlastne o výmenu svojho pozemku na Hornozoborskej, ktorá leží 

pod cestou. Požiadal o výmenu za tento pozemok. Nakoľko už bola vypísaná táto verejná súťaž, 

tak sme tú jeho žiadosť samozrejme zamietli, pretože tá už beží. Pokiaľ by sa tá parcela 

nepredala vo verejnej súťaži, tak potom vlastne príde na rad pán Péči vlastne so svojou 

žiadosťou o zámenu týchto pozemku. Takže to len na vysvetlenie. Takže ja vlastne idem podať 

na ten pozmeňujúci návrh na uznesenie, v ktorom žiadam, aby tá cena bola taká, ako som už 

spomenul. 

 

p. primátor - rozumiem a podporujem.  

 

p. Obertáš - ja som počúval kolegu Rathouského. Ja sa chcem spýtať, že či by nebolo 

rozumnejšie navrhnúť a dať vypracovať aktuálny znalecký posudok? Lebo všetci sme dostali 

od pána Koniara mail, kde podotýka aj to, že staré posudky sú teda predkladané v rámci 

majetkových vecí a sám si Robi na to poukázal, že 2020. Ja viem, že zastupiteľstvo si môže 

akúkoľvek cenu schváliť a určiť. Aby sme tu nestrieľali od boku, možno by bol najprv fakt 

nejaký znalecký posudok aktuálny spraviť, keď ty sám hovoríš, že teda zmenili sa ceny a potom 

teda možno navrhnúť nejakú cenu. Hovorím, všetci sme dostali mail od pána Koniara a dosť 

dobre tam popisuje niektoré veci, že fakt sú neaktuálne. Vieme, aké sú ceny nehnuteľností a 

neaktuálne ceny sú častokrát predkladané. Nehovorím, že to je pravidlom, ale či by to nebol 

ako návrh rozumnejšie. 

 

p. primátor - ja sa neprikláňam k tomuto názoru.  

 

p. Rácová - ja by som chcela požiadať o vysvetlenie. V materiáli sa uvádza, že k tomuto 

pozemku nie je prísun z verejnej miestnej komunikácie? Takže je alebo nie je ten pozemok, 

ktorý sa tam nachádza, to nie je cesta? Keby nám to bolo vysvetlené, pretože ak nie je prístup 

potom pozemok, ktorý nemá prístup, by sa to malo zohľadniť aj v cene, ktorú za to pýtame. 

 

p. Némová - čiže odpoviem asi najprv pani poslankyni Rácovej. To znamená, že tie parcely, 

kde reálne nie je vybudovaná reálna komunikácia, ale sú ako prístupové cesty, sú vo vlastníctve 

mesta, to je tá parcela 5299/5, ktorá lícuje tie pozemky, ktoré boli predmetom odpredaja. Čiže 

prístup je. Mesto tam tú cestu nevybudovalo, nakoľko by to bola miestna účelová komunikácia, 
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kde by si vlastne mali vybudovať tí, čo chcú tam začať stavať , čo kúpili. Čiže k tomu pozemku 

je prístup po mestských parcelách. K tej cene, čo hovoril pán poslanec Rathouský, cena je 

určená znaleckým posudkom, je to z roku 2020 síce. V podstate cenu reguluje a určuje trh. 

Tým, že predchádzajúca v tej pôvodnej OVS v 2021 sa predali tie pozemky za tú cenu 150 EUR. 

Tá pani, ktorá ich kúpila, žiadala aj tento pozemok, ale už za cenu znaleckého. V podstate 

mestské zastupiteľstvo pri schvaľovaní podmienok OVS, môže si stanoviť cenu, ktorú vlastne 

odporučí a ktorú schváli. Podmienka, že musí byť cena stanovená základným posudkom nie 

starším ako šesť mesiacov. Šesť mesiacov je v zmysle zákona len pri priamom predaji, ak by 

išlo to ponukovým konaním nie viac ako 40 tisíc euro. Čiže tu ako pán Rathouský navrhol cenu 

120 EUR za meter štvorcový + DPH, je možné upraviť tieto podmienky, ak to zastupiteľstvo 

schváli a to bude minimálna cena minimálna. 

 

p. primátor - za 150 sa predali tie minulé pozemky, takže podľa mňa tam máme nejakú 

komerčnú sumu jasne danú.  

 

p. Hatala - ja by som len chcel upozorniť na konfiguráciu toho pozemku, že to nie je podľa 

mňa celkom stavebný pozemok, ale nie som proti tej cene, lebo však to vygeneruje trh, len sa 

mi zdá trošku vysoká, ale keď máme čas, tak ten trh nám to ukáže.  

 

p. primátor - komisia, tam by mal byť predseda z výboru mestskej časti, to znamená, že 

navrhujem predsedu pána Rathouského, z VMČ ešte pána poslanca Slíža, z finančnej komisie 

pána poslanca Grešša, pána viceprimátora Balka, z vedľajšieho výboru mestskej časti pani 

poslankyňu Ajdariovú a pána poslanca Obertáša a za mestský úrad pani Ligačovú. 

 

p. Špoták - ja si osvojujem ten návrh. Ale asi by sa mali vyjadriť aj tí nominovaní.  

 

p. primátor - keď je niekto proti z tých menovaných, tak povedzte, pokiaľ nie, tak budete 

vyhodnocovať. Ja pevne verím, že úspešne túto OVS.  

 

Hlasovanie č. 46 o návrhu p. Rathouského – Minimálna kúpna cena je určená vo výške: 120,-
€ + DPH 
 

prezentácia – 24 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 47 o osvojenom návrhu p. Špotáka – komisia na otváranie a vyhodnotenie 

súťažných návrhov v zložení: 

predseda:  p. Rathouský 
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členovia:   p. Slíž 
                  p. Greššo 
                  p. Balko 
                  p. Ajdariová 
                  p. Obertáš 
                  p. Ligačová 
 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

  

Hlasovanie č. 48 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej verejnej 

súťaže: „Odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5299/1 v kat. úz. Nitra na ul. Hornočermánska“   

s c h v a ľ u j e     
súťažné podmienky pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej verejnej súťaže: 
„Odpredaj parcely registra „C“ KN č. 5299/1 v kat. úz. Nitra na ul. Hornočermánska“ 
 
podľa predloženého návrhu, vrátane nasledovných schválených zmien: 
 

- Minimálna kúpna cena je určená vo výške: 120,-€ + DPH 
v y m e n ú v a  
komisiu na otváranie a vyhodnotenie súťažných návrhov v zložení: 
predseda:  p. Rathouský 
členovia:   p. Slíž 
                  p. Greššo 
                  p. Balko 
                  p. Ajdariová 
                  p. Obertáš 
                  p. Ligačová 
 
u k l a d á   
prednostovi Mestského úradu v Nitre 
zabezpečiť vyhlásenie a realizovanie obchodnej verejnej súťaže podľa schválených súťažných 
podmienok, kvalitnú a primeranú propagáciu a publicitu OVS a inzerciu na frekventovaných 
realitných portáloch  
                               T: 30.11.2022 
         K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 354/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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26. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj nehnuteľností – časť areálu a haly (N-ADOVA) v k. ú. 

Horné Krškany“        mat. č. 1313/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

p. primátor - navrhujem členov komisie. Predseda pán poslanec Gut, členovia pán poslanec 

Greššo, pán poslanec Barbarič, pán poslanec Turba, pán poslanec Vančo a pán poslanec Balko 

alebo teda viceprimátor a za úrad pani Ligačová.  

 

p. Štefek - nemám problém podporiť verejnú obchodnú súťaž tohto priestoru. Avšak myslím 

si, že mali by sme mať ambíciu predať to za nadobúdaciu hodnotu, za, čo sme to my kúpili, 

takže dávam pozmeňujúci návrh, že "minimálna kúpna cena vrátane DPH 592 511,46 EUR". 

 

p. primátor - ja len pripomínam, že pokiaľ si správne pamätám, tak tá nadobúdacia cena tu bol 

taký malý podfuk, že áno. Takže vtedy sa tam vyrovnávali iné záväzky a celé to bolo zakryté 

kúpou N - ADOVA, pokiaľ si správne pamätám, však boli o tom medializované aj nejaké 

informácie. Takže nie som si úplne reálny, teda nie som úplne presvedčený o tom, že tá cena, 

či je vôbec dnes reálna aj po inflácii.  

 

p. Štefek - vy máte svoje videnie 7192 m² za 590 tisíc euro je 80,-€/m². Jasné, že ten pozemok 

má takú hodnotu, keď odrátame hneď tie haly, že by tam neboli. A povedzte mi všetci čo tu 

sedíte v tom čase, keď tu kafiléria bola a keď tu dnes nie je, koľko by ste dali za to, aby kafiléria 

nebola? Čo by ste dali za to? Dnes to kľudne mohla byť. Čestne sa kúpili pozemky 7 192 m² 

pozemkov a k tomu tri haly. 

 

p. primátor – tomu rečníku, ktorému ste mi prišli vy, hraničí s výpalníctvom.  

 

p. Obertáš - kafilérka nám smrdela, ale nemalo sa kúpiť za znalecký posudok predávajúceho. 

To je za mňa názor, že teda v prvom rade sme si asi my mali dať spraviť znalecký posudok a 

nie sme akceptovali znalecký posudok, ktorý predávajúci spravil. 

 

p. Špoták - ja si osvojujem navrhnutú komisiu. 

 

Hlasovanie č. 49 o doplňujúcom návrhu p. Štefeka - Minimálna kúpna cena vrátane DPH: 

592 511,46 € 

                     

prezentácia – 26 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený.   
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Hlasovanie č. 50 o osvojenom návrhu p. Špotáka – komisia na otváranie a vyhodnotenie 

súťažných návrhov v zložení: 

predseda:  p. Gut 
 
členovia:   p. Balko 
                  p. Greššo 
                  p. Barbarič 
                  p. Turba 
                  p. Vančo 
                  p. Ligačová 
 

prezentácia – 26 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 51 o návrhu  na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh  súťažných  podmienok  pre  vypracovanie  súťažného  návrhu                                     

do  obchodnej   verejnej súťaže: „Odpredaj nehnuteľností – časť areálu a haly (N-ADOVA)                   

v k. ú. Horné Krškany“ 

podľa predloženého návrhu, vrátane nasledovných schválených zmien: 
 

- Minimálna kúpna cena vrátane DPH: 592 511,46 € 
 
s c h v a ľ u j e  
súťažné   podmienky   pre   vypracovanie  súťažného  návrhu  do  obchodnej  verejnej  súťaže:  
„Odpredaj nehnuteľností – časť areálu a haly (N-ADOVA) v k. ú. Horné Krškany“  
v y m e n ú v a  
komisiu na otváranie a vyhodnotenie súťažných návrhov v zložení: 
predseda:  p. Gut 
členovia:   p. Balko 
                  p. Greššo 
                  p. Barbarič 
                  p. Turba 
                  p. Vančo 
                  p. Ligačová 
         
u k l a d á  
prednostovi Mestského úradu v Nitre  
zabezpečiť vyhlásenie a realizovanie obchodnej verejnej súťaže podľa schválených súťažných 
podmienok 
     T: 31.12.2022 
                K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 355/2022-MZ 
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prezentácia – 24 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

27. Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej 

verejnej súťaže: „Odpredaj pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1167 – orná pôda o výmere 

8245 m2 v k. ú. Horné Krškany“      mat. č. 1319/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus    

 

p. Obertáš – ja som bol aj na tej prvej komisii, ktorá vyhodnocovala a teda bude zohľadnené 

už pri tomto aj čo si plnila komisia. 

 

p. Némová – nie, v tomto návrhu dávame opakovaný návrh predaja pozemku ako celku. To 

znamená bez parcelovania. Čiže je to odpredaj čistého pozemku tak, ako bolo v prvom kole.  

 

p. Obertáš – to sme boli v komisii a dali sme odporúčanie, ktoré sa neakceptovalo a robíme to 

isté znova. Opätovne vraciame ten istý odpredaj.   

 

p. primátor – alternatíva č. 1 znie, že mestské zastupiteľstvo neschvaľuje súťažné podmienky.    

 

p. Gut – ja sa chcem spýtať v tomto bode, lebo skutočne, ja som bol už druhýkrát v komisii. 

prvýkrát to bolo ešte pred rokom 2018, kde sme skončili takýmto istým odporúčaním. A možno 

sa treba pozrieť na riešenie tohto problému z iného uhla a rozparcelovať to na menšie kúsky, 

ktoré budú kupovatelné tými menšími investormi. Keď ho teraz vrátime na dopracovanie ja by 

som bol rád keby ideme v zmysle toho odporúčania z tej komisie a spravíme niečo preto, ako 

samospráva, že nájdeme tomu zmysluplné využitie.     

 

Hlasovanie č. 52 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh súťažných podmienok pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej verejnej 

súťaže: „Odpredaj pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1167 – orná pôda o výmere 8245 m2 v k. ú. 

Horné Krškany“ 

n e s c h v a ľ u j e 
súťažné podmienky pre vypracovanie súťažného návrhu do obchodnej verejnej súťaže: 
„Odpredaj pozemku reg. „C“ KN parc. č. 1167 – orná pôda o výmere 8245 m2 v k. ú. Horné 
Krškany“ 
 

U z n e s e n i e    číslo 356/2022-MZ 
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prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

28. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území 

Nitra (odpredaj a prenájom pozemkov pre vlastníkov BD na ul. J. Kráľa č. 102 a 104) 

mat. č. 1249/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

p. Némová – komisia aj MR odporučila cenu podľa znaleckého posudku na odpredaj. A podľa 

znaleckého posudku bola to cena 96,15 €/m2 + DPH teda odporúčame na odpredaj a na 

prenájom 0,70 €/m2/rok.  

 

p. Špoták – navrhované ceny si osvojujem a navrhujem ich do uznesenia.   

 

Hlasovanie č. 53  o osvojenom návrhu  p. Špotáka – za kúpnu cenu 96,15 €/m2 + DPH. 
 

prezentácia – 22 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 54 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra (odpredaj 

a prenájom pozemkov pre vlastníkov BD na ul. J. Kráľa č. 102 a 104) 

s c h v a ľ u j e 
1. podľa § 9a ods. 8 písm. b) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov 

odpredaj pozemkov vo vlastníctve Mesta Nitra nachádzajúcich sa v kat. území Nitra, 
zapísaných na LV č. 3681, a to: 
- parcela registra C KN č. 468 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 135 m2, 
- parcela registra C KN č. 469 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 134 m2, 

a novovytvorených pozemkov vo vlastníctve Mesta Nitra, odčlenených geometrickým plánom 
č. 129/2021 vypracovaným Ing. Dičérom dňa 4.11.2021 z pozemkov v k. ú. Nitra, zapísaných 
na LV č. 3681, a to: 
- parcela registra C KN č. 466 – záhrada o výmere 755 m2,  
- parcela registra C KN č. 467 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1288 m2,  
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a) pre Ota Krátkeho, Párovská 5, 949 01 Nitra, a to: 
parcela č. 466/1 - záhrada o výmere o výmere 350 m2 v podiele 1/1 
parcela č. 466/2 - záhrada o výmere o výmere 59 m2 v podiele 1/2  
parcela č. 467/1 - zastavaná plocha o výmere 276 m2 v podiele 1/1  
parcela č. 467/2 - zastavaná plocha o výmere 73 m2 v podiele 1/2  
parcela č. 469 - zastavaná plocha a nádvorie o výmere 134 m2 (pod BD s. č. 1063) 
 
 

b) pre Martina Szaba, ul. Janka Kráľa 102 (predtým Bystrá 9), 949 01 Nitra: 
parcela č. 466/2 - záhrada o výmere 59 m2 v podiele 1/2  
parcela č. 466/3 - záhrada o výmere 184 m2 v podiele 1/1 
parcela č. 467/2 - zastavaná plocha o výmere 73 m2 v podiele 1/2  
parcela č. 467/3 - zastavaná plocha o výmere 165 m2 v podiele 1/1  
parcela č. 468 - zastav. plocha a nádvorie o výmere 135 m2 v podiele ½ (pod BD s. č. 1062) 
 
c) pre Ingrid Slučiakovú, rod. Goldnerovú, Vašinova 99/9, 949 01 Nitra: 
parcela č. 466/4 - záhrada o výmere 162 m2 v podiele 1/1  
parcela č. 467/4 - zastavaná plocha o výmere 153 m2 v podiele 1/1  
parcela č. 468 - zastav. plocha a nádvorie o výmere 135 m2 v podiele ½ (pod BD s. č. 1062) 
 
za kúpnu cenu 96,15 €/m2 + DPH. 
Kupujúci v bode a) je výlučným vlastníkom stavby súp. č. 1062 na parc. č. 468, LV č. 4877    
na ul. J. Kráľa or. č. 104. 
Kupujúci v bode b) a c) sú výlučnými vlastníkmi bytov a podielovými spoluvlastníkmi 
priestoru na spoločných častiach a spoločných zariadeniach domu, na príslušenstve, každý 
v podiele ½ obytného domu súp. č. 1062 postaveného na parc. č. 468, LV č. 4878 na ul.           J. 
Kráľa or. č. 102. 
 
2. spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona SNR       

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
prenájom zvyšných častí pozemku „C“KN parc. č. 467 - zastavaná plocha a nádvorie o výmere 
1288 m2 vo vlastníctve Mesta Nitra v kat. území Nitra zapísaného na LV č. 3681, odčlenených 
geometrickým plánom č. 129/2021 vypracovaným Ing. Dičérom dňa 4.11.2021, a to: 
- „C“KN parc. č. 467/5 – zastav. plocha o výmere 273 m2 pre Ota Krátkeho, Párovská 5,     

949 01 Nitra, 
- „C“KN parc. č. 467/6 – zastav. plocha o výmere 49 m2 (prístupová cesta) pre Ota Krátkeho, 

Párovská 5, 949 01 Nitra a  Martina. Szaba, ul. Janka Kráľa 102, 949 01 Nitra, 
- „C“KN parc. č. 467/7 – zastav. plocha o výmere 151 m2 pre Martina Szaba, ul. Janka Kráľa 

102, 949 01 Nitra, 
- „C“KN parc. č. 467/8 – zastav. plocha o výmere 148 m2 pre Ingrid Slučiakovú, rod. 

Goldnerovú, Vašinova 99/9, 949 01 Nitra, 
na dobu neurčitú za nájomné vo výške 0,70 €/m2/rok pre účely užívania spojeného 
s vlastníctvom stavieb súp. č. 1062 na parc. č. 468 a súp. č. 1063 na parc. č. 469. 
 
Pán Oto Krátky je výlučným vlastníkom bytového domu  súp. č. 1063 postaveného na parc. č. 
469, LV č. 4877 (2 byty) na ul. J. Kráľa or. č. 104. 
Pán Martin Szabo je vlastníkom bytu č. 1 na 1 posch. a pani Ingrid Slučiaková je vlastníčkou 
bytu č. 2 na 2 posch. a obaja sú zároveň podielovými spoluvlastníkmi priestoru na spoločných 
častiach a spoločných zariadeniach domu, na príslušenstve, každý v podiele ½ obytného domu 
súp. č. 1062 postaveného na parc. č. 468, LV č. 4878 na ul. J. Kráľa or. č. 102. 
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Dôvodom prenájmu spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je skutočnosť, že 
predmetné novovytvorené pozemky sú priľahlými pozemkami k bytovým domom na parc.        
č. 468 a č. 469. Vlastníci týchto bytových domov majú tieto pozemky v oplotení spolu so 
svojimi nehnuteľnosťami a dlhodobo ich užívajú. 
 
z r u š u j e 

vecné bremená na pozemkoch vo vlastníctve Mesta Nitra nachádzajúcich sa v kat. území Nitra, 
zapísaných na LV č. 3681, a to: 
- parcela registra C KN č. 466 – záhrada o výmere 755 m2,  
- parcela registra C KN č. 467 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1288 m2,  
- parcela registra C KN č. 468 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 135 m2,  
- parcela registra C KN č. 469 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 134 m2, 

v znení: 
„právo užívať p. č. 466 a p. č. 467 v prospech vlast. bytov a nebytových priestorov v byt. 
domoch s. č. 1092 na p. č. 468 (LV 4878) a s. č. 1063 na p. č. 469 (LV 4877), podľa V6634/10-
2684/11“  
„užívanie parciel č. 469, 468 v prospech vlastníkov bytov a nebytových priestorov v LV. č. 
4877,4878 592/98, 594/98“ 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť vyhotovenie  zmlúv v zmysle schvaľovacej časti uznesenia a ukončenie platnosti 
nájomných zmlúv v znení neskorších dodatkov výpoveďou v prípade naplnenia výpovedných 
dôvodov alebo odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomných 
zmlúv v znení neskorších dodatkov podľa bodu 2 schvaľovacej časti uznesenia 
                 T: 30.09.2022 
                 K: MR 
 
U z n e s e n i e    číslo 357/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 1 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

29. Návrh na odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Benkova, Nitra a ZŠ 

kráľa Svätopluka, Nitra       mat. č. 1290/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   
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Hlasovanie č. 55 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na odovzdanie nehnuteľného  majetku do správy  ZŠ Benkova, Nitra a ZŠ kráľa 

Svätopluka, Nitra 

s c h v a ľ u j e 
odovzdanie nehnuteľného majetku do správy ZŠ Benkova, Nitra a ZŠ kráľa Svätopluka, Nitra 
 
ZŠ Benkova, Nitra 
  -  technické   zhodnotenie   budovy  – rekonštrukcia podláh v obstarávacej hodnote     21.057,92 
€      
 
ZŠ kráľa Svätopluka, Nitra 
  -    technické zhodnotenie  budovy - rekonštrukcia 
 WC jedáleň: dodávka a montáž umývadiel 2  ks, wc misy 4 ks, vysprávky omietky,                
keramický obklad, dvere 2 ks, syntetický náter 
       WC dievčatá: dodávka  a  montáž  umývadiel  2  ks, vodovod,  potrubie  25 m,  wc   misy        
7 ks, vodovodné batérie  3 ks v obstarávacej hodnote 16.265,02 €  
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie dodatkov k zmluvám o odovzdaní a prevzatí majetku podľa   
schvaľovacej časti uznesenia 
                                            T: 31.10.2022 
                                            K: MR  
 

U z n e s e n i e    číslo 358/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

        

 

30. Návrh na ukončenie Zmluvy o výpožičke č. 525 40/002/2021 ZV, č. j. 1222/2021/OM 

v znení Dodatku č. 1 s následkom straty účinnosti Zmluvy o nájme nehnuteľností 

a zriadení predkupného práva č. 525 40/003/2021, č. j. 1221/2021/OM pre nájomcu, 

Kreatívne centrum s. r. o., so sídlom Karpatské námestie 10 A, 831 06 Bratislava 

mat. č. 1257/2022-1 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

p. Špoták - ja by som možno doplnil niektoré veci, keďže som bol na tom spoločnom stretnutí 

aj na stretnutí s Kreatívnym centrom s. r. o.. Zhruba objasnil, kde je ten možno hlavný problém. 

Nejaká hlavná nezhoda medzi postojom mesta služby tu a toho vypožičiavateľa. A prečo sme 
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to vlastne vrátili sem v takejto podobe. Na základe správca a komisionár Službyt, s. r. o. má ten 

postoj, že táto zmluva o výpožičke bola porušená na základe toho, že kreatívne centrum bez 

odsúhlasenia prác konalo na tomto objekte a na základe tohto a ešte ďalších dôvodov, ktoré sú 

tam uvedené. Kreatívne centrum s. r. o. zase má za to, že neporušil túto zmluvu, ale žiadalo 

súhlas od mesta na odsúhlasenie rozsahu rekonštrukčných prác a potom mohlo začať až 

vykonať práce. Samozrejme nejaké práce tam boli vykonané ich rozsah ťažko posúdiť, či je 

značný alebo menší. Ale kde spočíva stále ten problém, kde sme sa nevedeli zhodnúť na tom 

stretnutí je práve v tom rozsahu tých rekonštrukčných prác, ako to poňal Službyt, alebo mesto 

ako to poňalo Kreatívne centrum s. r. o. A to, či má byť konštruovaná budova lem do rozsahu, 

aby bola užívania schopná na výučbu alebo má byť rekonštruovaná celá budova. A na základe 

toho bola pripravená takáto nájomná zmluva a takáto zmluva o výpožičke na tento účel. Keďže 

všetky tieto fakty schvaľovala mestské zastupiteľstvo aj dĺžku prenájmu, aj tú cenu, aj celé toto 

odovzdanie, tak sme to vrátili sem, pretože len mestské zastupiteľstvo môže rozhodnúť, či teda 

rozsah rekonštrukcie má byť celá budova bývalého archívu na Kyneku, alebo teda len prevažne 

interiér na to, aby slúžil na výučbu. To je v podstate objasnenie tej prvé alternatívy. Pokiaľ by 

sme sa zhodli, teda pokiaľ by mestské zastupiteľstvo zadefinovalo, že nám stačí takýto rozsah, 

tak môžeme schváliť prvú alternatívu trošku prehliadnuť to, že tam nejaké práce boli robené, 

neboli. Môžeme taký zhovievavejší postoj zaujať spoločne sa dohodnúť z tým záujemcom na 

tom rozsahu a umožniť mu zrekonštruovať budovu a používať teda v nájme. Druhá alternatíva 

prihliada viacej na stanovisko teda správcu Službytu, že táto zmluva o výpožičke bola porušená 

a na základe konkrétne uvedených jej bodov navrhuje ju ukončiť. A v podstate, keďže ona v 

tomto čase už uplynie vlastne jej doba, takže aj tá druhá alternatíva v podstate nie je teraz dobre 

nadefinovaná. Ale môžeme ju schváliť buď takto, alebo keď ju neschválime, tak tá zmluva o 

výpožičke skončí. Neviem, či sa vám to objasnil alebo ešte viacej zamotalo, prípadne odpoviem 

otázky. Tie, ktoré viem, lebo je to naozaj veľmi komplikovaný prípad. Ťahajúci sa už len vlastne 

počas tejto doby výpožičke rok.  

 

p. Obertáš - ja som pozorne počúval, teda aj materiál som čítal, dokonca sme teda dostali do 

mailu od spoločnosti Kreatívne centrum aj projektovú dokumentáciu, stanoviská. Už samotná 

projektová dokumentácia nerieši napr. obnovu strechy, je to len čiastočná rekonštrukcia. To 

znamená, že dokonca viem, že aj na komisii bolo prezentované, že nemá kreatívne centrum 

finančné prostriedky na to, aby teda obnovilo celú budovu a za týmto účelom to bolo prenajaté, 

aj za tých podmienok, aké boli. A to, že bolo povedané, že Službyt ako komisionár teda 

podporia alternatívu dva to nie je pravda, lebo je tam potom stanovisko Službytu. A ja by som 

možno poprosil aj pána riaditeľa Bielika o vyjadrenie. Verím, že kolegovia čítali, ale dovolím 

si možno prečítať. "Službyt Nitra navrhuje takýto postup, ktorý vychádza z doterajších 

dokumentov ešte pred rokovaním mestského zastupiteľstva." Teda neviem, či je to pravda. "8. 

septembra bez zbytočného odkladu mesto Nitra, ako vlastník kultúrnej pamiatky požiada 

príslušný pamiatkový úrad o poskytnutie bezplatnej pomoci vo veci ochrany kultúrnej pamiatky 

s podobným popisom vzniknutej situácie. A oznámi ďalšie podozrenie na možné poškodenie 

kultúrnej pamiatky." Takže či takémuto niečomu už došlo bolo rokovanie nebolo pripravuje sa? 

Potom ďalej bod 2. po uplynutí dohodnutej doby výpožičky v znení dodatku vyzvať 

vypožičiavateľa Kreatívne centrum na odovzdanie predmetu vypôžičky. Tam je aj citovaný 

konkrétny bod. A myslím, že tam je potom vlastne náhrada škody a podobne. Ale ja by som asi 
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odovzdal možno slovo pánovi Bielikovi, aby mohol ozrejmí nám celú tú situáciu. A Službyt, 

aký má návrh dnes konkrétne k tomuto dátumu zhrnúť tak, aby to nebolo len z toho uznesenia, 

ktoré ste sám povedali, že teda nie je šťastne naformulované toto možno, že sa aj zmenia nejaké 

veci. A zároveň teda určite sa pozrú aj z kreatívneho centra zástupcovia, aby sa vyjadrili aj 

priamo na záznam, či sa niečo zmenilo v rámci ich finančnej situácie a teda vedeli by do obnoviť 

celého objektu, alebo nie. 

p. Špoták - zástupcovia kreatívneho centra sú aj tu, ale podľa stretnutí, ktoré sme mali povedali, 

že oni teda majú za to a na základe tej zmluvy, že nemusia rekonštruovať celú budovu ani 

strechu a pod. ale teda budú rekonštruovať ju len do rozsahu možného užívania na výučbu. Tam 

je ten základný rozpor a tak z tohto miesta sa nevieme pohnúť, aby sme sa dohodli. Ale nech 

sa páči pán Bielik, keď chcete doplniť. 

 

p. Bielik - takže z nášho pohľadu ako správcu. Tie podmienky oproti tomu, ako bolo na 

minulom zastupiteľstve aj citované, že vlastne predchádzať prácam malo predloženie 

dokumentácie, ktorá následne mala byť odsúhlasená vlastníkom mesto. My sme všetky 

dokumenty, ktoré sme doteraz obdržali, odstúpili odboru majetku. My vlastne kompetenciu o 

tom rozhodnúť nemáme. Máme za to, že pokyn k uzavretiu zmluvy bol nie na prenajatie 

priestoru, ale areálu tak v akom stave bol. Čiže k obnove celého alebo myslím aspoň tak bolo 

informované zastupiteľstvo, že ide o obnovu alebo zachránenie celkovo tejto pamiatky a tohto 

objektu. Do budúcna užívanie na tie účely, na, ktoré teda žiadateľ požiadal a vlastne my do 

dnešného dňa nemáme žiadne nové informácie, ani podklady, ktoré by sme odovzdali mestu 

len tie, ktoré už existujú. A na základe tých, ak odbor majetku posúdi, že je to dostatočné 

naplnenie zmluvy, čo podľa nášho názoru nie je tak, ako je možné dať ten predchádzajúci súhlas 

k prácam, ktoré ale mimo tohto súhlasu už prebehli. Čiže to prvé riešenie myslím si, že nie je v 

súlade ani so zmluvou výpožičke, ani vlastne tá rekonštrukcia a jej rozsah, že odsúhlasiť, že len 

interiér alebo ak sa s tým stotožnite. Je to v kompetencii zastupiteľstva, že chcete len interiér 

riešiť a vonkajšok zostane, aký je. Čo sa týka výpovede, asi je to zbytočné, lebo 20. septembra 

teraz zmluva končí a vlastne my by sme aj podľa tohto uznesenia dávali výpoveď, ktorá by 

plynula od nasledujúceho mesiaca trojmesačná, čo vlastne po ukončení zmluvy. A z nášho 

pohľadu, ak teda nejak inak zastupiteľstvo nerozhodne. Jediné riešenie je vyzvať na odovzdanie 

predmetu výpožičky a doriešiť potom, či už náhradu škodu alebo prípadné kompenzácie za 

práce, ktoré boli vykonané. 

 

p. Štefek - myslím si, že v tomto prípade sme už zašli príliš ďaleko, aby sme to odpinkali len 

tým, že však nájomná končí dvadsiateho, že nemusíme nič ani robiť, teda zmluva o pôžičke, že 

to tu nemuselo byť ani na rokovaní zastupiteľstva. Dali sme tu nejakej firme nejakú nádej, že 

školu, alebo to vzdelávanie tým ich systémom, teda, že je v Nitre vítaná, a tak ďalej a teraz ich 

v Nitre vyhadzujeme. A máme maslo na hlave asi aj my zastupiteľstvo, asi aj vedenie mesta, 

asi trošku aj Službyt, keď sa tu teraz dohadujeme, že kto, čo mal a, čo malo byť prvé či sliepka 

alebo vajce, keď jednoducho tými listinnými dokladmi, ktoré nám aj firma prezentuje mailoch 

jak pred dvoma mesiacmi, tak aj teraz, že oni žiadali o plnomocenstvo a nebolo im vyhovené. 

Už nebudem spomínať persóny, ktoré tam pôsobili, pretože mal záujem, tak si zistil. A možno 

cítiť z tohto všeličo trošku aj osobné, ale toto ja nebudem riešiť. Poďme pomeriť tie veci. 

Spochybňovali sme v júni tento rok, že či vôbec zaradený do sieť predpokladám, že ste všetci 
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mailoch obdržali dokument, že sú zaradení do sieti. Že tam teraz nepôsobia vzhľadom na to, že 

sú takéto vzťahy, ale myslím si, že to povedia oni vo svojom vystúpení, že majú trvalý záujem 

sa tu teda nejakým spôsobom etablovať. Ja si myslím, že tú budovu budú musieť udržať 

prevádzkyschopnom stave. To znamená, že sa nebude učiť dvadsať, tridsať, štyridsať žiakov a 

bude im cez deravú strechu pršať na hlavy alebo kvapkať voda. Tak len to nadefinujem, že čo 

teda od nich chceme. Nadefinujme to, keď máte teda obavu Službyt, alebo máte obavu ako 

vedenie mesta. V iných veciach obavu nemáte a keď tu máte tak nadefinujte na zastupiteľstve 

teda, že žiadame urobiť strešnú krytinu z vody, a tak ďalej. Veď nájdime ten prienik toho, čo 

chceme my a, čo chcú oni a keď je taký dopyt našich občanov po takomto vzdelávaní. Ja by 

som tam nedal moje deti do tej školy, to je vec istá. A keď taký dopyt tu je, tak to teda podporme, 

skúsme to. A oni myslím, že stále majú prejav vôli pokračovať v tom. Tak, že ja navrhujem, 

aby sme ako prvej. Mohol by som dlho rozprávať, ale dajme radšej priestor im. Ja navrhujem, 

aby sme ako prvé hlasovali o alternatíve číslo 1, to znamená, že uzavreli dodatok k výpožičke, 

skúsili to ešte. A pozrite sa, keď to nepôjde, keď sa nedohodneme, tak potom konajme, ale 

dajme im ešte tú šancu, aby teda ukázali, že prišli sem s dobrou vôľou a my tú dobrú vôľu ideme 

podporiť.  

 

p. Obertáš - pán Štefek, otázka. Vieme to teraz už nadefinovať nejakým pozmeňovákom, je 

nejaký návrh? Lebo súhlasím s tým, že pokiaľ sa zadefinuje rozsah tu, tak môže sa to viazať aj 

na nejakú zmluvu a dodatky. To zmenená, že keď navrhneme komplexnú obnovu celej budovy 

s výmenou strechy, s opravou fasády alebo s rekonštrukciou fasády, nie som stavebník, ale 

citujem, tak toto bude sväté písmo, ktoré buď podpíše spoločnosť alebo nepodpíše. 

 

p. Špoták - presne to by som povedal. Preto sme to sem vrátili, lebo práve mestské 

zastupiteľstvo rozhodovalo o tých podmienkach zmluvy. A ak si pamätám tú diskusiu, tak sa 

hovorilo o rekonštrukcii budovy nie o rekonštrukcii interiéru. My sme im neprenajímali interiér, 

ale celú budovu vrátane pozemku. A netrúfli sme si to naozaj, ani odbor majetku, ani vedenie 

povedať, že bude nám stačiť, keď to bude tento rozsah. Na druhej strane, keby sa dohodol ten 

rozsah väčší, tak možno by, tak by sme to odsúhlasili, ale takto sme to boli nútení alebo chceli 

sme to dať na zastupiteľstvo. A presne tá prvá alternatíva tam hovorí, že sa dohodne, ale ideálne 

by to bolo ako Paľo hovoríš, nadefinovať teraz aspoň teda v nejakom oblise, samozrejme 

nemôžme ísť úplne do úplných detailov a navrhnúť treba komplexnú obnovu budovy. 

 

p. Štefek - ak dovolíte ešte. Tu na úvod bude zmluva o výpožičke, možno na dva roky opäť a 

potom tu bude zmluva nájomná, nakoľko na dvadsaťosem rokov, tak sme to sľúbili? Takže toto 

by som ja odporúčal vyriešiť v tej nájomnej zmluve tento vzťah a nadefinovať im, že do piatich 

rokov musia urobiť toto, toto. To si myslím, že toto je riešiteľné. Ja som na to upozorňoval v 

júni 2020. Ste ma tu mali za nepriateľa tohto projektu. Tak keď som povedal, že tak dobre 

skúsme to za takýchto podmienok, tak teraz im nehádžme polená pod nohy. Ešte raz, si 

nemyslíte, že tam budú deti učiť a bude im pršať na hlavu. Budova bude užívaniaschopnom 

stave a v nájomnej zmluve riešme, že do piatich rokov, čo musia urobiť s fasádou. Však aj to 

ich bude predávať, ako tá budova bude vyzerať. Keď sa príde rodič pozrieť na školu, ako 

vyzerá, tak zbadá zvonku na oknách fóliu a podobne, tak sa otočí napätie a pôjde radšej na inú 

základnú školu. Takže dajme im šancu, spravme to, nadefinujme. Ja sa teraz necítim, že by som 
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tu mal definovať do pozmeňováku, že ideme robiť toto, to. Urobme ten prvý krok zmluvu o 

výpožičke spriechodníme vzťah smerom pamiatkovému. Pozrite, aké sme dostali my pokuty v 

to ďalšom materiáli, čo bude až dnes dokončíme zastupiteľstvo, za čo sme dostali my pokuty, 

že my sme nevolali k našim stavbám Krajský pamiatkový úrad, alebo archeologický výskum, 

my sme nerobili. Tak teraz ich tu nebičujme, že oni niečo porušili. Ja hovorím to preto aj takto, 

lebo v minulosti som bol v tej budove, keď tam bol archív, bol som tam, keď sa tam archív 

odsťahoval, v akom stave to zostalo. Takže, keď nechceme, aby nám to padlo na hlavu a raz 

tam tú strechu bude musieť niekto urobiť. Keď na to oni nebudú mať do piatich rokov silu, tak 

nám budú povinní budovu vrátiť. Ale dnes to ja neviem nadefinovať, mohol by som sa veľmi 

usilovať a asi by som niečo urobil, ale nemám ani šajnu, že koľko je to peňazí. Ale na druhej 

strane, keď tu čítam, že krytinu na materskej škole Platanová sme vymenili za päťdesiattisíc o 

to asi nie je taká veľká strecha, tak by to mohlo stať menej. A samozrejme treba povedať, že je 

to pamiatková budova, že na Platanovej možno päťdesiat, tu toto môže byť ďaleko viac, aj 

všetko, aj okná budú musieť byť drevené, podlahy drevené, a tak ďalej. Takže dajme im ešte 

šancu. Skúsme to, čo som povedal procedurálny návrh hlasovať, ako o prvej alternatíve číslo 1 

a poďme ďalej.  

 

p. Špoták - ja len pripomeniem, že práve vy pán Štefek ste vtedy zamedzili, aby sa tá budova 

odpredala im. Teraz by sme nemuseli riešiť žiadne podmienky rekonštrukčných prác. Áno, vy 

ste to navrhli. A, čo sa týka tých opráv, tak tu vzniká potom presne také riziko, že bude strecha 

v havarijnom stave a kto bude za ňu zodpovedný, kto ju bude mať, kto ju bude musieť opraviť 

napríklad.  

 

p. Obertáš - tak, ako som opakoval, že v podstate asi bude dobre prizvať na toto kvórum aj 

zástupcov a nech nám povedia, v akom rozsahu vedia možno, v akom časovom období vedia 

zrekonštruovať tú školu, že tu je tá pôda, kde môžeme o tom diskutovať a teda nech povedia aj 

na rovinu, keďže sú prítomní, že načo sa cítia a do čoho vedia ísť a, čo je možno pre nich 

neakceptovateľné. Lebo možno tu strávime polhodinu diskusiou a zistíme, že nepodpíšu 

zmluvu za našich podmienok. Tak vypočujme si ich dajme im slovo a k tomu sa môže nejaké 

rokovania, kto bude mať záujem s poslancov, nech dôjde k tomu záverečnému rokovaniu. 

 

p. Turba - ja by som chcel taktiež podporiť alternatívu číslo 1, keďže už sú zaradení do siete 

škôl, aby sme im dali šancu a nerušili zmluvu. Teraz už, keď niekoľko detí tam je pripravených 

chodiť do tej školy. Takže alternatíva číslo 1.  

 

p. Špoták - to sa môžem spýtať, či sú zaradení do siete, lebo asi tie podmienky nemohli splniť.  

 

p. Dovičovič - pozrite sa, Klára, fakta, Bony a Miči. Zmluva je podpísaná, v nej je jasne 

napísané, čo je predmetom výpožičky, aj čo je účelom výpožičky. Umožnenie rekonštrukcie 

predmetu výpožičky výpožičiavateľom. Predmetom výpožičky je dom, zastavaná plocha a 

nádvorie. Dom nie miestnosti v dome. A to je práve ten kameň úrazu. Okrem toho teda, že 

nedodržali podmienky o tom, že najskôr majú žiadať a až po súhlase môžu rekonštruovať. Tu 

je jasne napísané, že predmetom výpožičky je objekt celý a presne tu je to, čo si ty pán 

viceprimátor spomenul, je zjavné aj zo stanoviska, aj z toho, čo nám poslali, že oni sa 
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domnievajú, že majú rekonštruovať len miestnosti. A to je, keď im budete ísť na hlavu, tak 

budú chcieť, aby sme to opravovali my. To je jasne v ich výklad, ale tak rád si ich vypočujem. 

 

p. Rácová - predrečníci povedali veľa z toho na, čo som chcela upozorniť. Videla som, pán 

Štefek má takýto materiál zaradenie do siete tejto školy, to znamená, že, ak dostali zaradenie 

do siete regionálny úrad, týmto vlastne potvrdil, že majú splnené podmienky pre vyučovací 

proces. Takže toto by sme si akože mali uvedomiť. Vidím tam dva problémy, prvý je 

neoprávnené zásahy a úpravy, ktoré urobili, aby niesli za ne zodpovednosť, tak ako sa to tam 

píše. A druhý, aby sme posúdili, čo od nich očakávame a do akej miery oni majú zdroje a sú 

ochotní ďalej v tomto konať a nech to povedia na rovinu. Ja teda neviem, o čom ste rokovali 

pán viceprimátor, ale znovu sa dostávame k materiálu, ktorý nebol predrokovaný a ktorý nemá 

údaje, ktoré by sme potrebovali. To znamená a je veľmi dôležité, aké majú oni ciele a ambície, 

či stačia tie úpravy, ktoré urobili alebo majú ambície robiť rekonštrukciu ďalej. A v tom prípade 

nás zaujíma, čo konkrétne, v akom časovom rozsahu. A predovšetkým za podmienok, ktoré tu 

teda boli povedané, keďže ide o pamiatku. Takže bolo by dobré, keby na tieto otázky nám 

niekto zodpovedal a potom sa môžeme rozhodnúť medzi tými dvoma alternatívami. Ale myslím 

si, tiež, že by som sa skôr priklonila k alternatíve číslo 1. Ale rada by som si vypočula, teda ich 

pohľad na to. 

 

p. Špoták - poprosím o vyjadrenie záujemcu predstaviteľa Kreatívneho centra, s. r. r.. Je 

všeobecný súhlas o jeho vystúpenie v rozsahu päť minút? 

 

p. Leitner - ako bolo spomenuté v tomto rozhovore, alebo v tomto úvode máme stále seriózny 

záujem otvoriť školu na adrese Ovocinárska 29 tak, ako sme spomínali, škola je zaradená v sieti 

škôl a školských zariadení. Nie je uvedená do prevádzky kvôli tomu, pretože jeden doklad je 

to, čo vydávajú hasiči, hygiena, inšpektorát práce, a tak ďalej s tým, že či táto budova by bola 

možná po určitých úpravách a po zrekonštruovaní, či by bolo možné prevádzkovať pre potreby 

Základnej školy. A druhý krok je mať všetky tie podmienky splnené pre hygienu hasičov, 

inšpektorát, práce, a tak ďalej v zmysle stavebného zákona. Takže máme naďalej seriózny 

záujem otvoriť školu na Ovocinárskej 29. Ešte máte nejaké otázky prosím? 

 

p. Špoták - určite, hlavná otázka je na ten rozsah rekonštrukčných prác.  

 

p. Leitner - áno, my sme mali za to, že v zmluve o výpožičke bolo napísané, že zrekonštruovať 

priestory pre potreby súkromnej Základnej školy pre prevádzkovanie výchovno-vzdelávacieho 

procesu. Sme pripravení zrekonštruovať priestory v budove pre potreby výchovno-

vzdelávacieho procesu. A keď spomínal pán Štefek, že by sa jednalo o výmenu nejakej krytiny, 

alebo výmenu, obnovu tej fasády, spredu, zozadu, samozrejme aj nám záleží na tom, aby tá 

budova mala slušný vzhľad aj kvôli nášmu vlastnému pocitu, ale samozrejme aj kvôli ľuďom a 

kvôli rodičom, ktorí budú chodiť do školy. Čiže ten horizont tých piatich rokov, čo ste 

spomenuli pán Štefek, ten by bol prijateľný pre nás, čo sa týka výmeny strechy a obnovy tej 

fasády. Finančné zdroje vlastné z podnikania. Máme niekoľko škôl, takže vieme sa v tom 

pohybovať. Rekonštruujeme veľkú budovu v Banskej Bystrici MKP, takže máme skúsenosti s 

rekonštrukciou. Nebojíme sa toho vieme to zrekonštruovať tak, ako som teraz sľúbil.  
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p. Obertáš - takže ak som správne pochopil dva roky zmluva o výpožičke, tak jak pán Štefan 

navrhuje a v podstate potom, keby bola schválená a platná teda zmluva o nájme tam, aby vás 

zaviazala, že do troch rokov od platnosti zmluvy o nájme urobíte opravu alebo resp. 

rekonštrukciu fasád, rekonštrukciu strechy, tak ste ju podľa týchto slov, čo ste povedali schopný 

zrealizovať a vlastnými zdrojmi? Lebo tak som to pekne pochopil. 

p. Leitner - povedali ste lehotu piatich rokov. Čiže my sme vám predložili projektovú 

dokumentáciu, ktorá hovorí o tých prácach, ktoré je potrebné ešte urobiť v zmysle tejto 

projektovej dokumentácie, keď sa dohodneme, takto dokončíme v tom rozsahu, aký je uvedený. 

A potom sa môžeme dohodnúť o akú dobu zrekonštruujeme strechu a urobíme fasádu. 

 

p. Obertáš - zo znamená, keď bude podmienená rekonštrukcia strechy, ja neviem do roku 2027 

a v prípade nedodržania tohto termínu dôjde rozviazaniu zmluvy, tak je to pre vás 

akceptovateľné? Hovorím príklad teraz. 

 

p. Leitner - ak by to bolo do piatich rokov od dnešného dňa, tak sme to schopní zrealizovať. 

 

p. Obertáš - vlastnými zdrojmi? 

 

p. Leitner - áno.  

 

p. Dovičovič - ja som troška z toho zmätený, pretože ak by ste boli podľa ustanovení 

podpísaných zmlúv, ak by ste boli dodržali podmienky zmluvy o výpožičke, tak by bola 

nadobudla účinnosť zmluva o nájme. Vy ste podmienky zmluvy o výpožičke nedodržali. 

Hovoríte, že vy ste to chápali tak, že nemáte opravovať celý objekt. Teraz hovoríte, že opravíte 

celý objekt, tak nejak to zosúlaďme a povedzme si teda ako to je. Lebo zmluvu o výpožičke ste 

nedodržali, kedy ste ju boli dodržali nadobudne účinnosť zmluva o nájme, ktorá je podpísaná, 

ale podmienkou nadobudnutia účinnosti je splnenie podmienok zmluvy o výpožičke. Takže vy 

si vo svojich vyjadreniach protirečíte, aj keď teda ja vítam to, čo tvrdíte teraz, že ste schopný z 

vlastných zdrojov to do budúcna zrekonštruovať, ale predtým ste tvrdili, že vy chápete, že máte 

zrekonštruovať len vnútorné priestory. Troška sa to bije tieto vaše dve deklarácie. 

 

p. Leitner - aby som to uviedol na pravú mieru pán Dovičovič. My sme pôvodne vstúpili do 

celého tohto projektu, že predaj objektu na Ovocinárskej 29 bol ako dubiózny majetok. 

Uchádzali sme sa o kúpu tej nehnuteľnosti. Boli dvaja záujemcovia. My sme tú kúpu vyhrali. 

Do roka nebolo možné tú zmluvu podpísať, pretože nám žiadna výzva z vašej strany na 

zaplatenie kúpnej ceny neprišla, hoci tam bolo stanovené ako sa kúpna cena má vyplácať. 50 % 

pri podpise a 50 % po zápise do katastra. Ďalší krok došlo k pretransformovaniu predaja tejto 

nehnuteľnosti na prenájom, kde sa urobila zmluva o výpožičke a urobila sa nájomná zmluva. 

My v zmluve o výpožičke šesť mesiacov od marca 2022, kedy majú zúčastnené strany, tzn. 

vlastník aj správca kompletnú projektovú dokumentáciu žiadame splnomocnenie na to, aby sme 

vo veci mohli konať v zmysle rozsahu projektovej dokumentácie. Ale toto splnomocnenie do 

dnešnej doby nemáme. A preto sme do dnešnej doby na mŕtvom bode. Čiže my sme mali za to, 

že rekonštruujeme budovu za tým účelom, aby sme mohli prevádzkovať súkromnú základnú 

školu, tzn. postupne. Na otvorenie povedzme jednej triedy zrekonštruujeme jeden rok pri počte 
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detí povedzme deväť detí zrekonštruujeme jeden priestor k tomu, samozrejme hygienické 

zariadenia. Ďalší rok samozrejme budú deti pribúdať ďalší rok, by sme zrekonštruovať ďalšiu 

triedu a postupne by sme zrekonštruovali celý objekt tak, aby bol užívaniaschopný. Vy nám 

teraz ponúkate možnosť, resp. ja to vnímam tak, že sme začali hrať hokej a teraz sme sa 

postavili, pretože tu nám ponúkate futbal. Pretože teraz nám hovoríte o tom, že máme 

zrekonštruovať celú budovu s výmenou krytiny a s výmenou alebo s obnovou fasády. Toto 

nebolo predmetom zmluvy o výpožičke. Podľa nášho názoru, podľa vášho názoru áno, podľa 

nášho nie ani podľa názoru nášho právnika. Čiže pristúpili sme na to, že ak by to bolo v lehote 

päť rokov od dnešného dňa, tak sme schopní z vlastných zdrojov vymeniť tú strechu a urobiť 

fasádu, pretože vieme, že za päť rokov tá budova nám bude mala, čo sa týka počtu detí. Budeme 

hľadať iný objekt väčší. Takže áno, sme pripravení pristúpiť na tieto podmienky. 

 

p. Dovičovič - len jedna poznámka. Tomu už vôbec nerozumiem. Vy ako do päť rokov ju 

zrekonštruujte a pôjdete odtiaľ preč, lebo už vám bude budova malá. V týchto vašich vyjadrenia 

je zakaždým nejaké protirečenie. Prepáčte, ale je. Najskôr ste začali s tým, že mysleli ste si, že 

nemáte rekonštruovať celý objekt. Zmluva o výpožičke, hovorí jasne, čo je predmetom 

výpožičky a čo je účelom výpožičky. To je tu jasne napísané čl. 1, čl. 2. Potom hovoríte, že by 

ste opravili aj celú budovu, strechu, fasádu a následne ste povedali, že potom odtiaľ odídete, 

lebo vám to bude malé. Ja tomu rozumiem.  

 

p. Leitner - nepovedal som to pán Dovičovič, nepovedal, povedal som, že za päť rokov nám tá 

budova bude mala. Áno, väčšie priestory na to, aby sme mohli ďalšie deti niekde umiestniť, ale 

to neznamená, že ukončíme zmluvu, ktorú máme na dvadsať rokov. Sme schopní užívať tú 

budovu dvadsať rokov tak, ako je stanovené v nájomnej zmluve. 

 

p. Obertáš - ja som si čítal aj to vyjadrenie Regionálneho úradu verejného zdravotníctva a tam 

sú teda nejaké podmienky, ktoré vám uložil. A teda ja, čo mám pred sebou, tam ste len dali 

čestné prehlásenie, že ste splnili tie podmienky. Sú, splníte ich alebo zatiaľ je to len formou 

čestných prehlásení, alebo, aký je momentálne skutkový stav.  

 

p. Leitner - je to čestné prehlásenie o tom, že tie podmienky splníme, ale keďže doteraz sa 

nemôžme s tou budovou pohnúť, tak ich v tejto chvíli splniť nevieme. Čiže akonáhle pokročíme 

ďalej v našej veci, tak samozrejme všetky tie požiadavky, ktoré sú z RÚVZ, tak budeme musieť 

splniť na to, aby bola budova, resp. objekt uvedený do prevádzky. 

 

p. Obertáš - podľa toho pravdepodobne budete prerábať aj dokumentáciu, lebo tam vám určila 

teda aj výdajňu stravy, aj miestnosť pre upratovačky. A tá pôvodná projektová neviem, či s tým 

rátala všetko, možné tam bolo zahrnuté teda drobné opravy, tzn. dôjde k prepracovaniu 

projektovej dokumentácie na základe tých pripomienok, alebo bolo to tam zahrnuté prvotnej?  

 

p. Leitner - v tej projektovej dokumentácie je tam aj priestor na vydanú školskú jedáleň, na 

šatňu a na tieto veci, takže s týmto projekt počítal. 
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p. Špoták - kebyže ideme hlasovať za tú prvú alternatívu, tak je tam tak veľmi nejasne napísané 

tiež veta "Zároveň sa presne definuje rozsah rekonštrukcie." Len to tiež musíme povedať, buď 

tam povieme presne, kto to definuje, či to necháme na Službyt, či to bude odbor majetku, či to 

bude vedenie mesta, či to bude nejaká komisia, alebo to bude nájomca, ktorý to chce definovať 

úplne inak, alebo to necháme, že v zmysle diskusie, ale to tu nebolo jasne povedané. Myslím, 

že tá prvá alternatíva nám nie veľa rieši a budeme tam, kde sme boli asi.  

p. Rácová - ja by som navrhla, aby sme vymenovali teraz to povedal pán Štefek, aby sme 

vymenovali komisiu, ktorá v zmysle diskusie pripraví ten text, alebo to teda priamo teraz 

sformulovať do uznesenia, že súhlas do tej alternatívy 1, že odsúhlasíme zmluvu o výpožičke, 

ale tento text nahradíme, že táto zmluva bude doplnená podmienkami, ktoré odzneli v zmysle 

diskusie na mestskom zastupiteľstve. A aj takto niekto bude musieť skontrolovať, čo sa tu teda 

povedalo tými záväzkami a podmienkami pre toho, komu to vypožičiavame. Takže neviem, čo 

je najrýchlejšia cesta, či je to súrne, či to musíme robiť hneď. Takže ja by som navrhla tento 

postup. Ale Štefan ma zrejme doplní. 

 

p. Špoták - ja to ešte skomplikujem, lebo to, čo tu bolo v diskusii, tak sme chceli zasahovať do 

tej nájomnej zmluvy nielen o do zmluvy o výpožičke. Tým pádom by sa musela aj tá nájomná 

zmluva upraviť a samozrejme potom schváliť mestským zastupiteľstvom nanovo. A či to je 

súrne, tak 29. uplynie vlastne tá doba tej zmluvy o výpožičke a vlastne je vybavené. Takže, 

takto je to komplikované. 

 

p. Štefek - keď tu máme pracovnú komisiu na Dvorčanskú a riešime problémy Dvorčanskej, 

tak odporúčam, aby sme aj tu urobili podobnú komisiu. Ja sa jej zúčastním a keď treba 

pripravím a navrhujem, aby tam bol poslanec za príslušnú mestskú časť, tzn. pán poslanec 

Turba, pán viceprimátor Špoták, Obertáš, Štefek a Dovičovič. Miloš je predseda dozornej rady 

zo Službytu, Obertáš je člen dozornej rady zo Službytu. A samozrejme pracovníci odboru 

majetku a zástupcovia Službytu tam budú jasní, ale ja hovorím o poslancoch teraz. Dobre, tak 

ja pripravím teraz ten zoznam rozšírený o pani poslankyňu Rácovú. 

 

p. Dovičovič - Dovičovič je predsedom dozornej rady Službytu a Obertáš je jej členom je síce 

pravda, ale Službyt je správca majetku vlastníka. Vlastník je mesto. Správca vykonáva správu 

podľa pokynov vlastníka. Čiže vlastník musí povedať, čo bude, ako bude, čo chce a správca to 

vykoná. 

 

p. Špoták - áno robíme to. Vlastník je mesto a za mesto rozhoduje okrem primátora aj mestské 

zastupiteľstvo. To teraz nominuje komisiu, pracovnú skupinu, ktorá sa dohodne potom. 

 

p. Štefek – „Mestské zastupiteľstvo schvaľuje pracovnú komisiu za účelom prípravy zmluvy o 

výpožičke a prípravy nájomnej zmluvy. To je z jej dodatkov komisia je zriadená z poslancov 

Marta Rácová, Miloš Dovičovič, Ladislav Turba, Pavol Obertáš, Miloslav Špoták, Štefan 

Štefek.“ Samozrejme za prítomnosti, ako aj zástupcov Službytu, tak aj zástupcov odboru 

majetku. A ja som to napísal len teda za náš poslanecký zbor. 
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p. Špoták - a je to doplnenie prvej alternatívy? 

 

p. Štefek – áno, a povedal som, že aby sme, ako o prvej hlasovali alternatívy číslo 1. 

 

p. Kretter - ja len tak na odľahčenie za päťdesiat dní tu máme nové voľby. Minule som tak 

rozmýšľal, že koľko ľudí z tohto zastupiteľstva bude pokračovať. Miloš doobeda hovoril o 

futurológoch. Ja si myslím, že Štefan je dobrý futurológ, keď tak pozerám asi táto skupina sa 

stretne. Inak, môže sa aj teoreticky stať, že skupina nebude tam a bude iná. Čiže päťdesiat dní 

predtým, ktorí budú rozhodovať, čo bude o rok o pol druha je trošku také, ale tak verím, že máš 

dobrý odhad. Čiže je to také, že optimistická komisia u nás. 

 

p. Špoták - dobre, takže do pozmeňujúceho návrhu pán poslanec Štefek teraz dopísal do 20. 

septembra, aby sa stretla táto komisia. Len jednu šancu sa má dohodnúť pravdepodobne. 

 

Hlasovanie č. 56 o pozmeňovacom návrhu  p. Štefeka – schvaľuje pracovnú komisiu za účelom 

prípravy zmluvy o výpožičke a prípravy nájomnej zmluvy, t. j. jej dodatkov 

                                     T: do 20.09.2022 
 
Komisia je zriadená z poslancov:   p. Marta Rácová 
                                                        p. Miloš Dovičovič 
                                                        p. Ladislav Turba 
                                                        p. Pavol Obertáš 
                                                        p. Miloslav Špoták 
                                                         p. Štefan 

 

prezentácia – 24 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

 

Hlasovanie č. 57 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 

Návrh na ukončenie Zmluvy o výpožičke č. 525 40/002/2021 ZV, č. j. 1222/2021/OM v znení 

dodatku č. 1 s následkom straty účinnosti Zmluvy o nájme nehnuteľností a zriadení 

predkupného práva č. 525 40/003/2021, č. j. 1221/2021/OM pre nájomcu, Kreatívne       centrum 

s. r. o., so sídlom Karpatské námestie 10A, 831 06 Bratislava 

1. s c h v a ľ u j e   
      uzavretie dodatku k Zmluve o výpožičke č. 525 40/002/2021 ZV, č. j. 1222/2021/OM                         
zo dňa 27.07.2021 v znení dodatku č. 1 s tým, že spoločnosť Kreatívne centrum s. r. o.,      so 
sídlom Karpatské námestie 10A, 831 06 Bratislava prevezme zodpovednosť za všetky stavebné 
úpravy, ktoré vykonali bez súhlasu vlastníka (prípadné pokuty a pod.). Zároveň sa presne 
definuje rozsah rekonštrukcie a povinností zo strany spoločnosti Kreatívneho centra s. r. o., so 
sídlom Karpatské námestie 10A, 831 06 Bratislava 
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u k l a d á  
Službytu Nitra, s. r. o.  
zabezpečiť uzatvorenie dodatku k Zmluve o výpožičke č. 525 40/002/2021 ZV, č. j.  
1222/2021/OM zo dňa 27.07.2021 v znení dodatku č. 1 
                                                                                       T: 31.03.2023 
                                                                                       K: MR 
 
2. s c h v a ľ u j e   
pracovnú komisiu za účelom prípravy zmluvy o výpožičke a prípravy nájomnej zmluvy,      t. 
j. jej dodatkov 
                             T: do 20.09.2022 
 
     Komisia je zriadená z poslancov:   p. Marta Rácová 
                                                             p. Miloš Dovičovič 
                                                             p. Ladislav Turba 
                                                             p. Pavol Obertáš 
                                                             p. Miloslav Špoták 
                                                             p. Štefan Štefek                  

                                                                    

U z n e s e n i e    číslo 359/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 18 

proti – 2 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

31. Návrh poradovníka žiadateľov o prenájom 1-izbových nájomných bytov obstaraných 

z verejných prostriedkov      mat. č. 1341/2022 

 

Materiál uviedla PhDr. Naďa Šimová, vedúca odboru sociálnych služieb. 

 

Hlasovanie č. 58 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh poradovníka žiadateľov o prenájom 1-izbových  nájomných bytov obstaraných 

z verejných prostriedkov             

s c h v a ľ u j e 
Poradovník žiadateľov o prenájom 1-izbových nájomných bytov obstaraných z verejných 
prostriedkov             
 

prezentácia – 16 

za – 12 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Zmätočné hlasovanie. 
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Hlasovanie č. 59 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh poradovníka žiadateľov o prenájom 1-izbových  nájomných bytov obstaraných 

z verejných prostriedkov             

s c h v a ľ u j e 
Poradovník žiadateľov o prenájom 1-izbových nájomných bytov obstaraných z verejných 
prostriedkov             
 

U z n e s e n i e    číslo 360/2022-MZ 

 

prezentácia – 20 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

       

32. Informatívna správa o úprave výšky sadzby za služby poskytované s prenájmom 

nebytových priestorov na Mestskej tržnici v Nitre    mat. č. 1338/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
 

Hlasovanie č. 60 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Informatívnu správu o úprave výšky sadzby za služby poskytované s prenájmom nebytových 

priestorov na Mestskej tržnici v Nitre  

b e r i e   n a   v e d o m i e  
Informatívnu správu o úprave výšky sadzby za služby poskytované s prenájmom nebytových 
priestorov na Mestskej tržnici v Nitre  
s ú h l a s í 
s postupom úpravy sadzby za služby poskytované s prenájmom nebytových priestorov               

na Mestskej tržnici v Nitre v zmysle predloženej informatívnej správy 

 

U z n e s e n i e    číslo 361/2022-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 17 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

33. Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Spoločenstvo 4 

bytových jednotiek, Hodžova 44, Nitra)     mat. č. 1302/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  
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Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

Hlasovanie č. 61 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na nakladanie  s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra  (Spoločenstvo 4 bytových 

jednotiek Hodžova 44, Nitra)  

s c h v a ľ u j e   
 
podľa § 9a ods. 8 písm. a) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
a zákona č. 182/1993 Z. z. o vlastníctve bytov a nebytových priestorov v znení neskorších 
predpisov 
 
prevod vlastníckych práv k pozemku registra „C“ KN parc. č.  3398 – zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 159 m2 v kat. úz. Nitra vo vlastníctve Mesta Nitra v podiele o veľkosti 1/1, 
zapísaného v liste vlastníctva č. 3681, na ktorom je postavený bytový dom súpisné číslo 407   
na ulici Hodžova o. č. 44, 949 01 Nitra, v prospech vlastníkov jednotlivých bytov a nebytových 
priestorov v bytovom dome, zapísaných v liste vlastníctva č. 5766 v nasledovných podieloch: 
 
- spoluvlastnícky podiel o veľkosti 70/280, t. j. 39,75 m2 v prospech Ing. Martina Vargu       
a Mgr. Janu Vargovú, obaja bytom Ždiarska 710/24, 949 01 Nitra, ktorí sú vlastníkmi bytu     č. 
1 na 2. poschodí, o. č. 44, za kúpnu cenu vo výške 26,56 €/m2 + DPH, 
 
- spoluvlastnícky podiel o veľkosti 70/280, t. j. 39,75 m2 v prospech MUDr. Veroniky 
Ďurfinovej, bytom Gaštanová 3088/46, 010 07 Žilina, ktorá je vlastníčkou bytu č. 2                             
na 1. poschodí, o. č. 44, za kúpnu cenu vo výške 26,56 €/m2 + DPH, 
 
- spoluvlastnícky podiel o veľkosti 70/280, t. j. 39,75 m2  v prospech Ing. Jozefa Ratičáka 
a Alenu Ratičákovú, obaja bytom Hodžova 402/34, 949 01 Nitra, ktorí sú vlastníkmi bytu č. 3 
na 2. poschodí, o. č. 44, za kúpnu cenu vo výške 26,56 €/m2 + DPH, 
 
- spoluvlastnícky podiel o veľkosti 70/280, t. j. 39,75 m2  v prospech Márii Depešovej, bytom 
Hodžova 407/44, 949 01 Nitra, ktorá je vlastníčkou bytu č. 4 na 1. poschodí, o. č. 44,                                
za kúpnu cenu vo výške 16,56 €/m2. 
 
Kupujúci uhradia náklady spojené s vkladom kúpnej zmluvy do katastra nehnuteľností.  
 
u k l a d á   
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie kúpnych zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                                       T:  31.03.2023 
             K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 362/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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34. Návrh na odkúpenie plynárenského zariadenia do vlastníctva Mesta Nitra za účelom 

jeho odstránenia (NTL pripojovací plynovod DN 50 PN 2kPa)                 

mat. č. 1328/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

Hlasovanie č. 62 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na odkúpenie plynárenského zariadenia do vlastníctva Mesta Nitra za účelom jeho 

odstránenia (NTL pripojovací plynovod DN 50 PN 2kPa) 

s c h v a ľ u j e 
odkúpenie plynárenského zariadenia NTL pripojovací plynovod DN 50 PN 2kPa, v celkovej 
dĺžke 6 m, nachádzajúce sa na pozemkoch v kat. území Nitra, parcely reg. C KN č. 2013                                
a č. 2014 od vlastníka SPP – distribúcia, a. s., so sídlom Mlynské nivy 44/b, 825 11  Bratislava, 
do vlastníctva Mesta Nitra za kúpnu cenu 738,09 € bez DPH na účel jeho následného odpojenia 
v súlade s technologickým postupom schváleným SPP-distribúcia, a. s., na náklady mesta 
Nitra. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie zmlúv podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                        T: 30.10.2022 
                  K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 363/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

        

 

35. Návrh na zmenu uznesenia č. 111/2022-MZ zo dňa 16.3.2022 o odpredaji bytov, 

spoločných častí domu, spoločných zariadení domu a pozemku  

mat. č. 1299/2022 

 

Materiál uviedol Ing. Pavol Bielik, konateľ a riaditeľ spoločnosti Službyt, s. r. o.. 

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

Hlasovanie č. 63 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia č. 111/2022-MZ zo dňa 16. marca 2022 o odpredaji bytov, 

spoločných častí domu, spoločných zariadení domu a pozemku   
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s c h v a ľ u j e 
zmenu uznesenia č. 111/2022-MZ zo dňa 16. marca 2022 a to tak, že v schvaľovacej časti 
uznesenia v bode č. 1 a 2 sa pôvodné znenie : 
 
1. Odpredaj bytu č. 45, spoločných častí a spoločných zariadení domu, nachádzajúcich sa                        

v  obytnom  dome Na Hôrke o. č. 17, 19, 21, s. č. 117 a ideálnej časti pozemku pacelné číslo 
462/96, 462/95, 462/94 Milošovi Reichstedterovi za cenu 9 402,45 € (byt 9 288,00 €                            
+ pozemok 114,45 €) 

 
2. Odpredaj bytu č. 46, spoločných častí a spoločných zariadení domu, nachádzajúcich sa                       

v   obytnom dome Na Hôrke o. č. 17, 19, 21, s. č. 117 a ideálnej časti pozemku parcelné 
číslo 462/96, 462/95, 462/94  Miriam Dobiašovej za cenu 12 607,01 € (byt 12 453,55 €                   
+ pozemok 153,46 €) 

 
     nahrádza novým znením: 
 
1. Odpredaj bytu č. 45  spoločných  častí  a  spoločných zariadení domu, nachádzajúcich sa  

v  obytnom  dome Na Hôrke o. č. 17, 19, 21, s. č. 117 a ideálnej časti pozemku parcelné 
číslo 462/96, 462/95, 462/94 Milošovi Reichstedterovi za cenu 9 204,65 € (byt 9 090,20 
€ + pozemok 114,45 €) 

 
2. Odpredaj bytu č. 46 spoločných častí a spoločných zariadení domu, nachádzajúcich sa                                        

v obytnom dome Na Hôrke o. č. 17, 19, 21, s. č. 117 a ideálnej časti pozemku parcelné 
číslo 462/96, 462/95, 462/94 Miriam Dobiašovej za cenu 12 341,78 € (byt 12 188,32 €                 
+ pozemok 153,46 €) 

 

U z n e s e n i e    číslo 364/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

          

 

36. Návrh na zmenu uznesenia č. 271/2020-MZ (Návrh na zriadenie vecného bremena 

v kat. území Horné Krškany – Ing. Róbert Križan s manž.)  mat. č. 1322/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus  

 

Hlasovanie č. 64 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia č. 271/2020-MZ (Návrh na zriadenie vecného bremena v kat. území 

Horné Krškany – Ing. Róbert Križan s manž.) 
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s c h v a ľ u j e 
zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 271/2020-MZ zo dňa 12.10.2020 
nasledovne: 
 
- v schvaľovacej časti uznesenia vypustiť pôvodné znenie: 
 
„v súlade s ustanovením § 5 ods. 3 písm. c) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta 
Nitra v platnom znení 
zriadenie odplatného vecného bremena in rem v prospech Mesta Nitra k pozemkom 
zameranými geometrickým plánom č. 44/2020, úradne overeným dňa 07.04.2020 pod č.                         
G1-642/2020, a to parcely registra C KN č. 536 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere                   
1788 m2   a C KN č. 546 – záhrada o výmere 22 m2 v celom rozsahu, ktoré pochádzajú z parcely 
registra E KN č. 157/15 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1811 m2 evidovanej v LV č. 
7476 v kat. území Horné Krškany vo vlastníctve Ing. Róberta Križana a Mgr. Miriam 
Križanovej rod. Kozelovej, Lipová 624/7, 949 01 Nitra, na dobu určitú počas existencie 
vodárenského zariadenia, za jednorazovú odplatu vo výške 18.800,-€ (podľa znaleckého 
posudku č. 52/2020 vyhotoveného Ing. Petrom Mesárošom) pričom uvedená odplata môže byť 
hradená aj na splátky na základe dohody, pričom obsahom vecného bremena bude právo Mesta 
Nitra, ako oprávneného z vecného bremena, a povinnosť vlastníkov nehnuteľností,                                 
ako povinných z vecného bremena, strpieť  na zaťažených nehnuteľnostiach uloženie 
vodárenského zariadenia a výkon vlastníckych práv oprávneného spojených so starostlivosťou 
o predmetné vodárenské zariadenie, t. j. jeho užívanie, prevádzkovanie, údržbu, opravy, 
úpravy, rekonštrukcie, modernizácie a akékoľvek iné stavebné úpravy vodárenského 
zariadenia, vstup, prechod  a prejazd motorovými a nemotorovými dopravnými prostriedkami, 
strojmi a mechanizmami oprávneného za účelom vykonávania týchto práv“ 
 
a nahradiť ho novým znením: 
 
„v súlade s ustanovením § 5 ods. 3 písm. c) Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom mesta 
Nitra v platnom znení 
zriadenie odplatného vecného bremena in personam v prospech Západoslovenská vodárenská  
spoločnosť, a. s., Nábrežie za hydrocentrálou 4, 949 01 Nitra k pozemkom zameraným 
geometrickým plánom č. 44/2020, úradne overeným dňa 07.04.2020 pod č. G1-642/2020, a to 
parc. registra C KN č. 536 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1788 m2  a C KN                                  
č. 546 – záhrada o výmere 22 m2 v celom rozsahu, ktoré pochádzajú z parcely registra E KN    
č. 157/15 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 1811 m2 evidovanej v LV č. 7476 v kat. 
území Horné Krškany vo vlastníctve Ing. Róberta Križana a Mgr. Miriam Križanovej rod. 
Kozelovej, Lipová 624/7, 949 01 Nitra, na dobu určitú počas existencie vodárenského 
zariadenia, za jednorazovú odplatu vo výške 18.800,-€ (podľa znaleckého posudku č. 52/2020 
vyhotoveného Ing. Petrom Mesárošom), ktorú uhradí Mesto Nitra, pričom uvedená odplata 
môže byť uhradená v splátkach na základe dohody, pričom obsahom vecného bremena bude 
právo Západoslovenskej vodárenskej spoločnosti a. s., ako oprávneného z vecného bremena,                
a povinnosť vlastníkov nehnuteľností, ako povinných z vecného bremena, strpieť                                     
na zaťažených nehnuteľnostiach uloženie vodárenského zariadenia a výkon vlastníckych práv 
oprávneného spojených so starostlivosťou o predmetné vodárenské zariadenie, t. j. jeho 
užívanie, prevádzkovanie, údržbu, opravy, úpravy, rekonštrukcie, modernizácie a akékoľvek 
iné stavebné úpravy vodárenského zariadenia, vstup, prechod a prejazd motorovými                                  
a nemotorovými dopravnými prostriedkami, strojmi a mechanizmami a pešo oprávneným             
za účelom vykonávania týchto práv“ 
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u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť uzatvorenie zmluvy o zriadení odplatného vecného bremena podľa schvaľovacej 
časti uznesenia 
                      T: 31.01.2023 
           K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 365/2022-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

 

37. Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 281/2021-MZ zo dňa 

09.09.2021 (Vargová - prenájom pozemku – kat. úz.  Párovské Háje) 

mat. č. 1296/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Peter Oremus   

 

Hlasovanie č. 65 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 281/2021-MZ zo dňa 

09.09.2021 (Vargová - prenájom pozemku – kat. úz. Párovské Háje) 

s c h v a ľ u j e 
zmenu uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 281/2021-MZ zo dňa 09.09.2021  
nasledovne: 

- v schvaľovacej časti uznesenia sa pôvodné znenie: 
 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
prenájom časti o výmere cca 35,56 m2 z pozemku parcela registra C KN č. 3789/3 – záhrada      
o  výmere 1234  m2, vedené v liste vlastníctva č. 8181, vo vlastníctve Mesto Nitra, k. ú. 
Párovské Háje, za účelom využitia ako terasy pohostinstva na dobu určitú do doby začatia 
výstavby IBV „nad Hájmi“ v Párovských Hájoch za nájomné vo výške 17,11 €/m2/rok, 
s jednomesačnou výpovednou lehotou, pričom po skončení nájmu je nájomca povinný 
odstrániť stavbu terasy a všetkých ostatných stavieb z pozemku vo vlastníctve Mesta Nitra,       
pre Sylviu Vargovú, bytom Ulička 3546/5A, 949 01 Nitra, IČO: 52 584 801 a zároveň                     
aj ukončenie platnosti nájomnej zmluvy v prípade naplnenia výpovedných dôvodov alebo 
odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomnej zmluvy podľa 
schvaľovacej časti uznesenia. 
Dôvodom prenájmu spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa predmetnej časti pozemku 
za účelom využitia ako terasy pohostinstva, ktoré žiadateľka prevádzkuje v budove Kultúrneho 
domu v zmysle NZ č.52510/007/2019 (Komisionár – Službyt Nitra, s. r. o.) je, záujem 
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žiadateľky zlegalizovať dlhoročne vybudovanú terasu so spevnenou plochou (ktorú 
nevybudovala žiadateľka) ako súčasť pohostinstva, ktorého vnútorný priestor je nefajčiarsky. 
 
nahrádza  nasledovným znením: 
 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
- prenájom časti o výmere cca 35,56 m2 z pozemku parcela registra C KN č. 3789/3 – záhrada     
o  výmere 1234  m2, vedené v liste vlastníctva č. 8181, vo vlastníctve Mesto Nitra, k. ú. 
Párovské Háje, pre Sylviu Vargovú, bytom Ulička 3546/5A, 949 01 Nitra, IČO: 52 584 801,   
za účelom využitia ako terasy pohostinstva na dobu určitú do začiatku realizácie vedľajšej 
miestnej komunikácie pri KD Párovské Háje,  za nájomné vo výške 17,11 €/m2/rok, 
s jednomesačnou výpovednou lehotou.  
Stavebník  je povinný odstrániť stavbu terasy a všetky ostatné stavby z predmetného pozemku 
vo vlastníctve Mesta Nitra v prípade, ak budú dotknuté realizáciou stavby IBV „Nad Hájmi“, 
pričom uvedené platí za predpokladu súhlasu stavebníka IBV „Nad Hájmi“. 
Nájomca uhradí bezdôvodné obohatenie za užívanie časti o výmere cca 35,56 m2 z pozemku 
parcela registra C KN č. 3789/3, k. ú. Párovské Háje,  zodpovedajúce nájomnému vo výške 
17,11 €/m2/rok za obdobie spätne 2 roky. 
 
- Zároveň aj ukončenie platnosti nájomnej zmluvy v prípade naplnenia výpovedných dôvodov 
alebo odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomnej zmluvy podľa 
schvaľovacej časti uznesenia. 
Dôvodom prenájmu spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa predmetnej časti pozemku 
za účelom využitia ako terasy pohostinstva, ktoré žiadateľka prevádzkuje v budove Kultúrneho 
domu v zmysle NZ č. 52510/007/2019 (Komisionár – Službyt Nitra, s. r. o.) je, záujem 
žiadateľky zlegalizovať dlhoročne vybudovanú terasu so spevnenou plochou (ktorú 
nevybudovala žiadateľka) ako súčasť pohostinstva, ktorého vnútorný priestor je nefajčiarsky. 
 
- v  ukladacej časti sa pôvodné znenie: 
      „T: 31.12.2021 
        K: MR“ 
 
      nahrádza znením: 
 
      „T: 31.01.2023 
        K: MR“ 
 

U z n e s e n i e    číslo 366/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 
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38. Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 31/2022-MZ zo dňa 

27.01.2022 (Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra – 

prenájom nebytového priestoru na Mestskej tržnici v Nitre – Anna Lazarčíková 

HOLLAZ)         mat. č. 1297/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Vančo   

 

Hlasovanie č. 66 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zrušenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 31/2022-MZ zo dňa 

27.01.2022 (Návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra – prenájom 

nebytového priestoru na Mestskej tržnici v Nitre – Anna Lazarčíková HOLLAZ)  

z r u š u j e 
uznesenie Mestského zastupiteľstva v Nitre č. 31/2022-MZ zo dňa 27.01.2022, a to dňom 
schválenia 
 

U z n e s e n i e    číslo 367/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

             

 

39. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (OPREA 

spol. s r. o., Ing. Macega s manž. - odpredaj pozemkov – k. ú. Horné Krškany) 

mat. č. 1295/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)   

 

Hlasovanie č. 67 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (OPREA spol. s r. o., 

Ing. Macega s manž. - odpredaj pozemkov – k. ú. Horné Krškany) 

n e s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
 
zámer odpredať pozemky reg. C KN č. 959/2 – ostatná plocha o výmere 151 m2, parc. č. 960/1 
– ostatná plocha o výmere 1228 m2 a parc. č. 960/3 – ostatná plocha o výmere 127 m2 v k. ú. 
Horné Krškany v LV č. 7185 vo vlastníctve Mesta Nitra pre Ing. Miloša Macegu s manž.                     
Ing. Klárou Macegovú, trvale bytom Jedlíkova 551/1, 949 01 Nitra a spoločnosť OPREA spol.       
s r. o., Farská 33, 949 01 Nitra, IČO: 31 103 243 
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U z n e s e n i e    číslo 368/2022-MZ 

 

prezentácia – 21 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

       

 

40. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Pavol 

Miko s manž., Ľaliová 2, 949 01 Nitra)     mat. č. 1196/2022-1 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 68 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (Pavol Miko s manž., 

Ľaliová 2, 949 01 Nitra) 

s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
zámer odpredať pozemok „C“ KN parc. č. 5344 – zast. plocha a nádvorie o výmere 28 m2                           
a časť pozemku „C“ KN parc. č. 5343/6 – ostatná plocha o výmere cca 72 m2 v k. ú. Zobor 
(presnú výmeru určí geometrický plán), zapísané na LV č. 3079 na vlastníka Mesto Nitra,                     
pre Pavla Mika s manž., obaja bytom Ľaliová 2, 949 01 Nitra, z dôvodu, že uvedené pozemky 
boli v minulosti súčasťou pozemku „C“ KN parc. č. 5343/1 – ostatná plocha o výmere 2053 m2     
v k. ú. Zobor, ktorý je zapísaný na LV č. 3879 na vlastníka Pavla Mika s manž., obaja bytom 
Ľaliová 2, 949 01 Nitra.  
     Žiadatelia uvádzajú, že o kúpu uvedených pozemkov majú záujem preto, že priamo susedia 
s ich pozemkom, ktorý momentálne využívajú a na pozemku „C“ KN parc. č. 5344 sa nachádza 
chátrajúca stavba bývalej už nefunkčnej trafostanice, ktorú plánujú využiť ako sklad 
záhradného náradia. Momentálne sa v jej susedstve nachádza novovytvorená menšia 
a modernejšia trafostanica s priamym prístupom na verejnú komunikáciu a predmetný 
pozemok „C“ KN parc. č. 5344 so starou nefunkčnou trafostanicou sa kvôli nej stala 
neplnohodnotne prístupnou.  
     Z tohto dôvodu žiadajú odkúpiť aj časť z priľahlého pozemku „C“ KN parc. č. 5343/6, aby 
sa zjednodušili hranice, resp. prechody medzi pozemkami. Odkúpením plánujú zveľadiť tento 
momentálne úzky medzipriestor a schátranú budovu doriešiť právne a stavebne tak, aby sa dala 
využiť ako sklad. Zároveň majú záujem, aby pôsobila vzhľadným a funkčným dojmom, keďže 
momentálne nie je doriešený ani len odtok dažďovej vody z tejto budovy.  
Kupujúci uhradia náklady spojené s vkladom do katastra nehnuteľností. 
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u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku  
zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov 
   T: 31.12.2022 
   K: MR  
 

U z n e s e n i e    číslo 369/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

41. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj 

parcely registra „C“ KN č. 5347/16 v kat. úz. Nitra, Cabanova ul.) 

mat. č. 1305/2022 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 69 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (odpredaj parcely 

registra „C“ KN č. 5347/16 v kat. úz. Nitra, Cabanova ul.)  

s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona SNR                              
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  
  zámer odpredaja parcely registra „C“ KN č. 5347/16 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 
132 m2 v kat. úz. Nitra, zapísanej v liste vlastníctva č. 3681, vlastník Mesto Nitra,                                     
pre Vladimíra Záborského a Máriu Záborskú, obaja bytom Cabanova 1127/9, 949 01 Nitra,        
do bezpodielového spoluvlastníctva manželov.  
  Dôvodom odpredaja nehnuteľnosti spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa je 
skutočnosť, že žiadatelia užívajú predmetnú nehnuteľnosť ako záhradu v súlade s Nájomnou 
zmluvou č. 38/1998 SMM, č. j. 464/98/SMM zo dňa 02.12.1998 v znení dodatku č. 1. 
Nehnuteľnosť sa nachádza za zastavaným pozemkom radovej zástavby na Cabanovej ulici,   bez 
samostatného prístupu, je oplotený a tvorí súčasť záhrady žiadateľov. Pre Mesto Nitra je 
pozemok v užívaní žiadateľov nevyužiteľný, keďže nemá zabezpečený prístup z verejnej 
komunikácie. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov  
              T: 31.12.2022 
    K: MR  
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U z n e s e n i e    číslo 370/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

42. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Miroslav 

Král s manž., Hanulova 611/11, 949 01 Nitra)    mat. č. 1315/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)   

 

Hlasovanie č. 70 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitra (Miroslav 

Král s manž., Hanulova 611/11, 949 01 Nitra) 

n e s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
zámer odpredať časť pozemku „E“ KN parc. č. 1591/7 – orná pôda o výmere cca 59/5 m2                             
v k. ú. Nitra (presnú výmeru určí geometrický plán), zapísaný na LV č. 6879 vo vlastníctve 
Mesta Nitra, pre Miroslava Krála s manž., obaja bytom Hanulova 611/11, 949 01 Nitra 
s c h v a ľ u j e 
prenájom za účelom parkovania a predzáhradky veľkosť účelu užívania sa určí na základe 
geodetického zamerania s tým, že v nájomnej zmluve bude zapracované aj bezdôvodné 
obohatenie za užívanie pozemku za 2 roky spätne 
 

U z n e s e n i e    číslo 371/2022-MZ 

 

prezentácia – 22 

za – 15 

proti – 0 

zdržal sa – 7 

Návrh bol schválený. 

       

 

43. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Chrenová (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Mlynárce so spoločnosťou PDB Group,                

s. r. o., Nám. J. Murgaša 1, 921 01 Piešťany)    mat. č. 1318/2022 
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Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)   

 

p. Obertáš - opätovne som teda tento materiál preskúmal a dovolím si pár vecí k tomu a                          

v prvom rade dávam procedurálny návrh hlasovať o druhej alternatíve, ako o prvej - 

neschvaľuje. Neviem ako sa mohlo stať daný cíp, teda v prvom rade, keď urobíme toto, že to 

schválime, je to podľa mňa precedens, lebo stále sa odvolávam na Bratislavskú na zákon 66 

teda, že pod komunikáciami žiadne zámeny, žiadne vysporiadania. A my ideme túto v podstate 

zameniť súkromnej spoločnosti, ktorá neviem, ako sa dozvedela a 2021 kúpila presne ten 

trojuholníček pod komunikáciou, ktorú teraz ideme zamieňať. Opäť som si dal tú námahu, opäť 

som to prelúskal kúpnopredajná zmluva z roku 2021, ako tá firma mohla vedieť, že my tade 

povedieme cyklotrasu a budeme musieť vysporiadavať pozemky, kde zhodou okolností majú 

na Chrenovej oni nejakú nehnuteľnosť a tieto pozemky im vyhovujú. Skúste mi to vysvetliť, 

ako je to možné, aká taká náhoda mohla vzniknúť, že 2021 tá firma PBD kúpi zrovna ten 

trojuholníček, ktorý je vedený ako záhrada pod Bratislavskou ulicou a my ideme teraz riešiť 

cyklotrasu. Preto navrhujem alternatívu neschvaľuje, pretože aj z dopravného hľadiska je tam 

dokonca aj v tom návrhu riešený prechod pre chodcov cez päť pruhov. Prečo sa neriešilo aj 

myslím, že v rámci komisie mobility? Pokiaľ by sa posunul celý ten prechod pre chodcov na 

prípoj, kde je plánované premostenie na Parovské Lúky, vzniklo by len prechod pre chodcov 

len cez štyri prúdy aj v rámci bezpečnosti, či už cyklistov a chodcov. Takže skúste mi 

odpovedať. Možno dostanem vysvetlenie k tomu, prečo to kúpila spoločnosť PBD v roku 2021, 

ako vedela, že tade pôjde cyklotrasa a my budeme riešiť túto formu zámeny za ich pozemky. 

To, asi mi nikto neodpovie, ale teda, či je možné preklasifikovať tú trasu, resp. riešiť zmenu 

trasy s tým, že neschválime a budeme riešiť inú trasu. A je možné aj v rámci teda riešenia 

dopravného napojenia.  

 

p. Špoták - vie niekto ten dôvod tej firmy?  

 

p. Maruniak - čo sa týka toho priechodu pre chodcov. My sme vlastne deklarovali existujúci 

priechod pre chodcov, ktorý vlastne sa rozšíril a vznikol tam aj vlastne priechod pre cyklistov. 

K tomuto, čo môžem povedať, tak je vlastne aj vydané stavebné povolenie a v prípade, ak by 

sa menilo umiestnenie, tak samozrejme prídeme aj na iné parcely a môže to vlastne ohroziť celý 

projekt. 

 

p. Obertáš - riešila sa aj iné alternatíva? Tak sa spýtam. Zmeniť projekt chápem, ale či sa riešili 

iné alternatívy, iné pozemky, iné dopravné napojenie. Neviem, či komisia mobility riešila aj v 

rámci toho, čo hovorím toho premostenia na Párovských Lúka a pod. 

 

p. Maruniak - aktuálne my vlastne nevieme, kde ten most na Párovské Lúky povedie. Približne 

sú nejaké štúdie, ale presnejšie informácie nie sú, nie je k tomu vlastne ani projekt vypracovaný. 

A po konzultácii aj s dopravným inšpektorátom sa teda zhodlo na tom, že ten priechod vlastne 

bude deklarovaní, ľudia sú naň zvyknutí tam, kde je vlastne dnes. Takže preto sme vlastne 
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deklarovali aj tento priechod pre chodcov, ktorý je tam aj dnes, takže, to môžem k tomu 

povedať. 

 

p. Matula - čo sa týka toho prechodu. Tam ten posun bol vynútený, lebo tam je ochranné pásmo 

plynové plynárskych sietí, čiže SPP si dalo požiadavku, že musíme dodržať to ochranné pásmo. 

Z toho dôvodu došlo posunu, trvalo to naozaj dosť dlho pokým v podstate sme si odsúhlasili s 

plynármi umiestnenie tohto prechodu pre chodcov a samozrejme, bola tam požiadavka KDI. 

Každý tento proces dosť dlho trval. Momentálne táto cyklotrasa bola podaná výzva, čiže pokiaľ 

zrušíme, tak v podstate môžeme to zrušiť a môžeme nanovo začať projektovať celý ten proces. 

Takže možno ušetríme nejaké peniaze, lebo určite prídeme o peniaze, ktoré by sme mohli získať 

cez výzvu. Ako celá práca potom tento proces treba možno rok a pol môžeme začínať v podstate 

nanovo. 

 

p. Ágh - ono toto už zaznelo, ale v prvom rade ja osobne nepoznám odpoveď, prečo tá 

spoločnosť v roku 2021 kúpila ten pozemok. Musím povedať, že po majetkovej stránke a Paľo, 

ty to dobre vieš, sa to riešilo viackrát na komisiách, zlučovali sa tam nejaké materiály. No 

neviem, či to bola zhoda náhod, pretože dva rôzne subjekty sa nakoniec dohodli nejakým 

spôsobom, aby sme splnili ich požiadavky a zároveň, aby sme my mohli pokračovať v budovaní 

cyklotrasy. Takže neviem, že či sa za tým dá reálne hľadať nejaký zámer, možnože naznačuješ 

korupčný zámer. Ja neviem, no ale takto vyznelo. V každom prípade pani Némová by vedela 

povedať, aká tam bola história a nebolo to vôbec jednoduché prísť s nejakým riešením a s 

nejakým záverečným materiálom, ktorý tu dnes máme. A, čo tu teda už zaznelo, bolo to, že ak 

teda my túto zámenu neschválime, tak áno, prídeme o projekt a nevybudujeme cyklotrasu, ktorá 

by tam mala byť. Ja si myslím, že to je dostatočný dôvod na to, aby bol v záujme mesta zameniť 

ten pozemok.  

 

p. Obertáš - Roman, úplne chápem tvoje vysvetlenie, nie som proti cyklotrase. Ale reálne si 

povedzme, vytvoríme týmto schválením precedens. Akákoľvek žiadosť na vysporiadanie 

Bratislavskej či formou zámenou pozemkov, potom bude u prokuratúra napadnutá, že vážení, 

keď ste vyhoveli týmto, aký dôvod máte nevyhovieť mne. Čo sa budeme baviť o verejnej 

komunikácii verejnoprospešnej. A teraz otázka. Dávala sa aj nejaká iná alternatíva, navrhovala 

sa preveriť nejak posunu ten priechod, dávali sa iné alternatívy? Lebo dobre, teraz mi tu bolo 

povedané jediné možné riešenie. Koľko alternatív vyšlo, čo ja viem aj v rámci riešenia komisie 

mobility? Toto mi tak pripadá, že len tento jeden pozemok je možné riešiť. Akonáhle my toto 

schválime, ktorýkoľvek z tých všetkých žiadateľov pod Bratislavskou ulicou máme tu spätne 

žiadosti a budú sa pýtať prečo túto áno a inde nie. A dnes sme tu mali materiál o zámene a tiež 

sme ho odpinkali odvolaním na zákon ten a ten. A tento vlastne ideme naplniť a spraviť 

precedens. 

 

p. Greššo - ja si myslím, že tu je jeden dôležitý faktor, a to je verejnoprospešná stavba. To je 

podľa mňa dostatočný argument na to, aby sme si my v rámci vysporiadania pozemkov pod 

verejnoprospešnou stavbou, ktorou cyklotrasa je, pozemok zamenili. 
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p. Ágh - Janko toto už povedal, ide o verejný záujem presne tak, takže neviem, že či pôjde teda 

o precedens, na ktorý sa bude môcť poukazovať v budúcnosti pri podobných prípadoch, lebo 

tu mesto má vyslovene záujem, ktorý je verejný.  

 

p. Košťál - za komisiu mobility ako predseda poviem, že tento materiál tu nebol u nás 

prerokovaný a za výbor mestskej časti, čo je vo vyjadrení 24. 8. 2022 som uviedol ako 

podpredseda ten materiál tu tiež nebol prerokovaný ani doložený.  

 

p. Obertáš - ja by som teda poprosil možno vyjadrenie vedúceho odboru majetku, aj právne, 

ak je možné alebo aspoň za majetok. Teda či nevznikne precedens a môžeme postupovať tak, 

ako kolegovia poslanci teda hovorili a nevznikne tu niečo, že tu máme na najbližšom 

zastupiteľstve žiadosti pod komunikáciami vysporiadať. A hlavne pod Bratislavskú je toho 

pomerne dosť.  

 

p. Némová - Zákon 66/2009 v § 4 sa hovorí, že vlastník pozemku pod komunikáciou, ktorá 

prešla z vlastníctva štátu na obce, je povinný znášať vecné bremeno priamo zo zákona. Čiže ak 

by on ten vlastník pozemku spoločnosť PDB Group chcela nejakú zámenu, alebo aby mestom 

platilo nájom, prípadne, aby odkúpilo jej pozemok. V tom prípade si myslím, že nemá nárok, 

pretože v tom prípade my postupujeme, že znáša to vecné bremeno priamo zo zákona. Môže sa 

domáhať za súdnou cestou svojich nejakých práv. Toto je trošku prípad taký, že tu chce niečo 

mesto. Mesto chce stavať novú stavbu, ktorú ak chce kolaudovať a získať stavebné povolenie 

a navyše ešte aj získať prostriedky z fondov musí preukázať vzťah k pozemku a ten vzťah to je 

buď nájomná zmluva alebo kúpna zmluva. 

 

p. Štefek - rovnako nemám problém, aby sme podporili tento materiál. Však nepáči sa mi ten 

pozemok, ktorý sme vytypovali na Chrenovej v tesnej blízkosti vedľa pešej zóny Topoľova. To 

je otázka času, keď ten pozemok je dnes určený na bývanie. Náš záujem je v novom územnom 

pláne to riešiť ako stálu zelenú plochu. Ja viem, že sú tam vlastníci vedľajšej budovy. Je to 

otázka času, keď sem príde nejaký dopyt, že tam idú niečo stavať. To im veľmi citlivý pozemok 

zamieňame za to, čo my potrebujeme, tak im dávame veľmi náhradu, ktorá mne sa nepáči. A 

predpokladám tá cyklotrasa rovnako ako iné cyklotrasy je vyhlásená za verejnoprospešnú 

stavbu, tak tam sú určité postupy, kedy sa k tomu pozemku vieme nejak prepracovať od nich. 

Toto nie je zámena jedna k jednej, ani zďaleka nie. 

 

p. Obertáš - ja som pozorne pána Matulu počúval, tak povedal, že pred rokom a pol sa to začalo 

riešiť. A v roku 2021 firma kúpila pozemok. Nie, neupozorňujem na nejakú korupciu, ale celé 

mi to je podozrivé, že pravdepodobne asi ušla nejaká informácia. Prečo by kupovala ešte raz, 

firma PDB pod Bratislavskou ulicou pozemok vedený, ako záhradka. A zároveň teda vidím, že 

aj VMČ nevie o tých zámenách. Rovnako rozmýšľam navrhnúť pozmeňovací návrh vrátiť 

materiál na dopracovanie. Všetci tú cyklotrasu chceme, ale tuto to išlo asi len cez vedenie mesta 

úzku skupinu ľudí, lebo keďže ani VMČ Chrenová, ani komisia mobility vôbec nevie o tomto, 

tak ja dám pozmeňovací návrh vrátiť materiál na dopracovanie. 
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p. Košťál - ak si podrobne pozriete tu mapu, čo chcú zameniť, to je priestor vedľa, dá sa 

povedať reštaurácie, dá sa povedať stará kotolňa, je to pri dá sa povedať pri detskom ihrisku. A 

poviem úprimne a budem veľmi rád, ak za tento materiál dnes nezahlasujeme, aby bol riadne 

prerokovaný na výbore mestskej časti tam následne aj poprípade na iných útvaroch, minimálne 

na komisii mobility.  

 

p. Špoták - ja len zopakujem, ja som sa hneď na začiatku, keď si tu Peťo nebol pýtal na VMČ 

a pani Némová povedala to isté, že je to zámer. Zámer nemusí byť, zámer sa potom dostáva do 

VMČ aj do komisie. Ale teda vaša vôľa bude, že či sa to vráti na dopracovanie alebo schváli. 

 

p. Matula - ja sa ešte vyjadrím k tomuto, čo chcel pán Obertáš. Určite z našej strany takéto 

niečo nepredpokladám, že by sme nejaký únik informácií smerom na vlastníka aspoň ten 

vlastník, čo ukazoval vlastník tých pozemkov, viacero aj viacero na Bratislavskej, takže 

nemyslím si, že by sa nejednalo len o tento pozemok. Myslím, že má viacero pozemkov v rámci 

Nitry nie je to malý investor. Čo sa týka ešte jednu vec, poviem cyklotrasy. Dôležitá je 

prepojiteľnosť. V tých nových výzvach je dôležité prepojiteľnosť cyklotrás. Nad touto 

cyklotrasou sme váhali, či to nezastaví tú cyklotrasu pred Bratislavskou, ale z toho dôvodu, že 

už v tých výzvach je dôležitá prepojiteľnosť, tak preto sme museli potiahnuť cez Bratislavskú. 

A na túto nadväzuje potom Mlynárce - Klokočina, ktorá už v podstate je vysúťažená a ide do 

realizácie. Takže naozaj je dobré a potrebné mať túto cyklotrasu zrealizovanú a nie v podstate 

odložiť to niekde do neurčita. 

 

p. Obertáš - kolegovia ma upozornili, že som teda oficiálne nepovedal, že dávam pozmeňovací 

návrh - vrátiť materiál na dopracovanie, tak to robím teraz. A pán Matula, áno, všetci sme za tú 

cyklotrasu len práve mi to je celé divné, že VMČ má veľké otázniky, komisia mobility 

absolútne. Ja viem, že to je zámer, ale je to dosť podstatná komunikácia, aby sa aspoň tie 

komisie k tomu povenovali a nie hurá systémom a ešte sa tu rozhodne vlastne že jeden 

trojuholník a iná cesta nevedie. Takže práve preto dávam tento návrh. 

 

p. Špoták - ako bolo povedané, ten hurá systém bol rok a pol, čo sa to chystalo aj dojednávalo 

s KDI a s plynármi, takže to nie je asi týždeň. Hurá systém si nepredstavujem rok a pol, ale 

dobre. 

 

Hlasovanie č. 71 o pozmeňovacom návrhu p. Obertáša – Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra v k. ú. 

Chrenová (zámer zámeny pozemkov v k. ú. Mlynárce so spoločnosťou PDB Group, s. r. o., 

Nám. J. Murgaša 1, 921 01  Piešťany) a vracia materiál na dopracovanie 

 

U z n e s e n i e    číslo 372/2022-MZ 
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prezentácia – 24 

za – 15 

proti – 8 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

       

 

44. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (v kat. 

území Dražovce – Mgr. Pavol Ďurka)    mat. č. 1323/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

Hlasovanie č. 72 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (v kat. území 

Dražovce – Mgr. Pavol Ďurka) 

 
n e s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov,  
zámer odpredať pozemok v kat. území Dražovce, parcelu registra C KN č. 299/23 – záhrada 
o výmere 37m2, evidovanú v LV č. 1699 vo vlastníctve Mesta Nitra pre Mgr. Pavla Ďurku, 
Ščasného 4000/5A, 949 01 Nitra-Dražovce a 
 
s c h v a ľ u j e  
spôsobom prípadu hodného osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
prenájom pozemku v kat. území Dražovce, parcelu registra C KN č. 299/23 – záhrada o výmere 
37 m2, evidovanú v LV č. 1699 vo vlastníctve Mesta Nitra na dobu neurčitú s výpovednou 
lehotou 6 mesiacov za nájomné vo výške 0,36 €/m2/rok a zároveň aj ukončenie platnosti 
nájomnej zmluvy v prípade naplnenia výpovedných dôvodov alebo odstúpením v prípade 
naplnenia dôvodov odstúpenia v zmysle nájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
pre Mgr. Pavla Ďurku, Ščasného 4000/5A, 949 01 Nitra-Dražovce.  
 
          Dôvodom žiadosti je zámer využiť plochu ako vjazd k rodinnému domu a je v oplotení 
a aj pred oplotením žiadateľa. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť uzatvorenie nájomnej zmluvy a ukončenie jej platnosti výpoveďou v prípade 
naplnenia výpovedných dôvodov alebo odstúpením v prípade naplnenia dôvodov odstúpenia 
v zmysle nájomnej zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia 
                                                                                                   T: 30.11.2022 
                                                                                                   K: MR      

 



117 
 

U z n e s e n i e    číslo 373/2022-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 25 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

        

 

45. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj 

pozemkov v kat. úz. Nitra, Ul. Kostolná)     mat. č. 1337/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 73 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťou vo vlastníctve Mesta Nitry (odpredaj pozemkov   

v kat. úz. Nitra, Ul. Kostolná) 

s c h v a ľ u j e 
spôsobom prípadu osobitného zreteľa podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb.                              
o majetku obcí v znení neskorších predpisov 
zámer odpredať parcelu reg. C KN č. 4934/2 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 23 m2  
a parc. reg. C KN č. 4934/1 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 112 m2 kat. úz. Nitra, 
zapísané vo vlastníctve Mesta Nitry podľa LV č. 3681, pre Ing. Darinu Demínovú, bytom 
Dolnočermánska 103, 949 01 Nitra, do výlučného vlastníctva v podiele 1/1. 
 
Dôvodom odpredaja spôsobom prípadu osobitného zreteľa je, že sa jedná o vysporiadanie 
mestského pozemku pod stavbou vo vlastníctve žiadateľky a súčasne usporiadanie vlastníckych 
vzťahov k obidvom pozemkom v trvalom oplotení podľa reálneho užívania, ktoré sú priľahlými 
k pozemkom vo vlastníctve žiadateľky a pre mesto Nitra sú v zmysle uvedených skutočností 
nevyužiteľné. 
 
u k l a d á 
vedúcemu odboru majetku 
zabezpečiť postup stanovený zákonom SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov 
              T: 31.03.2023 
              K: MR      
 

U z n e s e n i e    číslo 374/2022-MZ 
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prezentácia – 25 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

46. Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (domy                  

na ul. Misionárska 1 a 3 v Nitre)      mat. č. 1339/2022 

 

Materiál uviedla p. Ing. Margaréta Némová, vedúca odboru majetku.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 74 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na zámer nakladania s nehnuteľnosťami vo vlastníctve Mesta Nitra (domy na ul. 

Misionárska 1 a 3 v Nitre)  

s c h v a ľ u j e     
1. podľa § 9a ods. 1 písm. a) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov  
    zámer odpredaja nehnuteľností v katastrálnom území Nitra, zapísaných v liste vlastníctva       
č. 3681, vlastník Mesto Nitra, a to:   
  
     - stavby súpisné číslo 721 – obytný dom na parc. č. 4380 a parcely registra „C“ KN č.   4380   
– zastavaná plocha a nádvorie o výmere 154 m2 (Misionárska 1) 
     - stavby súpisné číslo 722 – dom opatrovateľskej služby na parc. č. 4379 a parcely registra   
„C“ KN č. 4379 – zastavaná plocha a nádvorie o výmere 153 m2 (Misionárska 3) 
    formou obchodnej verejnej súťaže s tým, že odpredaj nehnuteľností bude možný                                     
až po uvoľnení všetkých bytov   
u k l a d á 
    vedúcemu odboru majetku 
    zabezpečiť vypracovanie návrhu súťažných podmienok obchodnej verejnej súťaže   
                                T: 
30.11.2022 
                     K: MR 
  
2. odňatie nehnuteľností uvedených v bode 1 z výkonu správy spoločnosti Službyt Nitra,                            
s. r. o.   
    po odpredaji nehnuteľností 
    u k l a d á  
    vedúcemu odboru majetku 
    zabezpečiť aktualizáciu Mandátnej zmluvy č. j. 2560/2016/OM zo dňa 30.09.2016 v znení   
neskorších dodatkov 
                                    T: 31.05.2023 
    K: MR 
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U z n e s e n i e    číslo 375/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 22 

proti – 1 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

47. Návrh  Všeobecne záväznému nariadeniu mesta Nitry č. 4/2022 o pohrebiskách mesta 

Nitra a ich prevádzkovom poriadku      mat. č. 1336/2022 

 

Materiál uviedla Ing. arch. Eva Ligačová, odborný referent referátu urbanizmu a architektúry.  

Materiál uviedol JUDr. Matej Brucer, referent právnik, ÚHA. 
 

Spravodajca: p. Ján Greššo    

 

p. Moravčík - od kolegov mám pripravený pozmeňovací a doplňujúci návrh na uznesenie. Je 

vlastne založený na nejakých výstupoch aj z mestskej rady, z finančného a sú tam zapracované 

nejaké drobné korekcie aj po dohode s ÚHA. Tak ja by som to prečítal. A prípadné otázky 

potom pán Brucker, ja som s ním komunikoval o tomto, takže on by to potom zodpovedal. 

Takže ten pozmeňujúci návrh znie po prvé v § 4 ods. 4 písmena e) za pôvodné znenie - do 

jedného roka sa nahrádza znením do šiestich mesiacov. Po druhé za § 18 a) sa vkladá nový § 19 

v znení - povinnosti a oprávnenia primátora Mestské zastupiteľstvo v Nitre splnomocňuje 

primátora mesta, aby na návrh referátu správy a prevádzky pohrebísk a cintorínov vykonal 

zmeny a úpravy prílohy číslo 1 prílohy číslo 2. A to úpravu názvuslovia aktualizáciu počtu 

hrobových miest alebo iné úpravy príloh tohto VZN vyplývajúce neustálych zmien súvisiacich 

s pohrebiskami v správe mesta Nitra. Doterajší § 19 sa označí ako nový § 20. Po tretie v prílohe 

2 na konci textu ods. 1 sa pripája písmeno c) v znení - Nájomné za hrobové miesto na desať 

rokov na cintoríne Nitra Chrenová lokalita Selenec. Jednohrob za prvých desať rokov dvesto 

250 EUR jednohrob za každých ďalších desať rokov 50 EUR. Dvojhrob za prvých desať rokov 

320 EUR, dvojhrob za každých ďalších desať rokov 70 EUR .A vypúšťa sa znenie odsek 14. 

Doterajšie odseky 15 a 19 sa označujú ako nové odseky 14 až 18. V novom ods. 16 v prílohe 

číslo 2 sa pôvodné znenie v bode 16 nahrádza znením bode 15 v novom ods. 17 prílohy číslo 2 

sa pôvodné znenie bodu 16 a 17 nahrádza znením bodu 15-16. A v novom ods. 18 prílohy číslo 

2 sa pôvodné znenie bodu 1-14 nahrádza znením bodu 1-13. Je to aj nejaké zdôvodnenie, ale 

verím, že budú k tomuto asi nejaké otázky a pán Brucker vám ich dopodrobna odpovie, lebo on 

je v tomto najviac doma. 

 

p. Ligačová - v podstate tento návrh na zmenu uznesenia vznikol aj z toho, že VZN bola 

vyvesená a ešte sme obdržali nejaké pripomienky a taktiež na mestskej rade a boli aj pánom 

poslancom Vančom vznesené nejaké pripomienky, ktoré sme sa tiež snažili zapracovať do tejto 

VZN. Len nakoľko sa zberal materiál priamo pri zbere na mestskú radu, tak už sme nemohli 
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ako vstúpili do toho textu, tak sme poprosili, že či by si to niekto z poslancov ako nezobral, že 

teda neprečítal teraz ako zmenu návrh na zmenu. Čo by sme ešte k tomu mohli povedať.  

 

p. Brucker - uviedol by som k bodu 3. Návrhu zmeny, to sú tie ceny v prílohe číslo 2 ide o 

záležitosť, ktorá vznikla zase z aplikácie cenníkov z odboru financií mali problém v rámci 

nového cintorína na Chrenovej z cintorína Selenec, kde boli vlastne naprojektované a vytvorené 

betónové obruby a bol podobne vznikal problém s ich nacenením. A v rámci návrhu by sa 

aplikoval rovnaký postup ako pri kolumbáriu na mestskom cintoríne. 

 

p. Ligačová - to znamená, že v podstate ľudia dostanú hotovú obrubu, ktorá je zaplatená vlastne 

v tom nájme na prvý 10 rokov, zatiaľ sú spokojní akože v podstate je to taká pridaná hodnota 

pre tých ľudí, že nemusia si zháňať nejak prácu, robotníkov a tak, že si urobia len teda tie 

prekrytia. 

 

p. Gut - ja by som chcel v prvom rade poďakovať za vypracovanie tohto nového VZN, ktoré 

reflektuje teda aj na požiadavky, ktoré som ja vzniesol na svojom začiatku zhruba pred rokom 

na tie spontánne výstavby tých hrobových miest. Chcem sa spýtať k § 13 to hrobového 

príslušenstvo, kde teda mám aj zvýraznený ten regulatív na výšku toho hrobového miesta toho 

pamätníka, že či na základe neho môžeme nejako spätne riešiť rozostavanú hrobku, ktorú máme 

v súčasnosti v dolných Krškanoch na cintoríne vo výške asi 4-5 čiar vymurovaných z tehál. Je 

to také prakticky nedokončené. A to by ma zaujímal teraz ako názor pána doktora Bruckera, že 

čo s týmto vieme urobiť ako spätne. Hrobka je postavená, ale nad ňou je vytiahnuté, teda z 

muriva nejaké nedokončené múry a či sa vieme odvolať na tento paragraf teda, že by sme to 

požiadali nejako usporiadať, odstrániť?  

 

p. Brucker - v rámci navrhovaného VZN v § 13 ods. 7 sme uviedli, že už dokončené hrobové 

príslušenstvo alebo hrobky dokončené pred prijatím tohto VZN zostávajú zachované. Bohužiaľ, 

nechceme ani nemôžme vstupovať spätne do už vybudovaných hrobových miest alebo hrobiek. 

 

p. Ligačová - jedine v prípade, že by to nebolo ukončené a bolo by to evidentne, že to nie je 

dokončenené, možno by stálo za to urobiť tam nejakú obhliadku spolu so Správou cintorínov a 

dohodnúť nejaký postup. Dobre? Nejak, tak by sme sa mohli dohodnúť. 

 

p. Hatala - ja len takú otázku, ráta sa s tým, že sa bude aktualizovať cena hrobového miesta 

každý rok? Lebo keď je to tak, že tie hrobové miesta teda sú vybudované neviem nakoľko rokov 

dopredu tie obruby, lebo tá cena 200 euro môže byť za dva roky, bude mať možno hodnotu, 

avšak keď preženiem to 20 EUR a to už asi nefunguje celkom. Takže, či sa to bude valorizovať 

to hrobové miesto, alebo akým spôsobom? Toto by bolo tiež dobré uviesť a doporučoval by 

som, aby sa materiál stiahol a tieto veci by sa tam doladili, aby sa to nemuselo každý rok otvárať 

ja neviem.  

 

p. Brucker - daná záležitosť už bola zapracovaná v rámci, alebo v súlade s uznesením komisie 

pre financovanie správy majetku a podnikateľskú činnosť. Jedná sa o prílohovú časť, príloha 

číslo 2 konkrétne budem citovať. "Úprava uvedená v pôde 16 tejto prílohe tohto VZN sa 
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vykonávajú každoročne s účinnosťou od 1. februára príslušného kalendárneho roka." V rámci 

tohto na základe odborných rád odboru financií sme v rámci bodu 16 vytvorili niečo, čo vlastne 

všeobecne môžeme nazvať valorizáciou cien alebo cenníka, ktorá bude vykonávaná každoročne 

k 1. februáru na základe zverejňovaných štatistík ministerstvom financií.  

 

p. Gut - ja len doplním myšlienku. U nás sa jedná o nedokončenú stavbu, takže budem veľmi 

rád, keď si nájdete čas a stretneme sa na tvaromiestnu obhliadku a tam teda zaujmeme nejaké 

stanovisko.  

 

p. Kretter - ja som podával jeden podnet. Tiež som rád, že bol pán zapracovaný, týkal sa 

ozvučenia cintorínov vo chvíli, keď sa deje pohreb a podobne. Pán Brucker, to tam operatívne 

ochotne doplnil a upresnil. Jednu mám myšlienku, prosím vás na strane 19 je nový Chrenovský 

cintorín a tam sú údaje od počet sektorov atď, atď. až po osvetlenie, že údaj neuvedený. Ten 

cintorín je podľa mňa skolaudovaný, bol naň projekt. V projekte je jasne napísané, koľko je 

hrobov jedno, dvoj detských atď. Ja odporúčam, aby sa to operatívne doplnilo. Dnes to môžeme 

samozrejme schváliť, ale to je už len operatíva, že tam napíšu tie čísla.  

 

p. Brucker - rád by som reagoval v rámci pozmeňujúceho návrhu pána poslanca Moravčíka v 

bode 2 je práve záležitosť, ktorá túto vec rieši, je to vlastne oprávnenie, ktoré by mestské 

zastupiteľstvo udelilo pánovi primátorovi a na základe neustálych zmien by dokázal robiť 

úpravy v prílohách. Je možné, že niektoré situácie alebo niektoré veci, ktoré sú uvedené v rámci 

prílohy číslo 1 môžu počas roka zostať neaktuálnymi. Príkladom sú napr. či je na daných v 

cintorínoch a pohrebiskách prístup k vode, či je oplotený, nie je oplotení, či sú chodníky 

spevnené a podobne. Tieto všetky záležitosti nie je potrebné podľa nás zaťažovať mestským 

zastupiteľstvom a tieto zmeny by mali byť podľa nás vykonávané priamo z funkcie pána 

primátora.  

  

Hlasovanie č. 75 o pozmeňovacom návrhu p. Moravčíka – 

1. V § 4 ods. 4 písm. e) sa pôvodné znenie „do 1 roka“ nahrádza znením „do šiestich 
mesiacov“. 

 
2. Za paragraf § 18a sa vkladá nový § 19 znenia:  
„§ 19  
Povinnosti a oprávnenia primátora 
Mestské zastupiteľstvo v Nitre splnomocňuje primátora mesta, aby na návrh referátu správy a 
prevádzky pohrebísk a cintorínov, vykonal zmeny a úpravy Prílohy č. 1 a Prílohy č. 2, a to 
úpravu názvoslovia, aktualizáciu počtu hrobových miest alebo iné úpravy príloh tohto VZN, 
vyplývajúce z neustálych zmien súvisiacich s pohrebiskami v správe mesta Nitra.“ 
 
Doterajší paragraf „§ 19“ sa označuje ako nový paragraf „§ 20“. 
 
3. V Prílohe č. 2 sa na konci textu ods. 1 pripája písm. c) znenia: 
 
„c) nájomné za hrobové miesto na 10 rokov na Cintoríne Nitra – Chrenová, lokalita Selenec 

- jednohrob za prvých 10 rokov  250,- € 
- jednohrob za každých ďalších 10 rokov   50,- € 
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- dvojhrob za prvých 10 rokov  320,- € 
- dvojhrob za každých ďalších 10 rokov   70,- €“ 
-  

a 
vypúšťa sa znenie ods. 14.  
 
Doterajšie ods. „15 až 19“ sa označujú ako nové ods. „14 až 18“. 
 
V novom ods. 16. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „v bode 16.“ nahrádza znením „v bode 15.“. 
V novom ods. 17. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „bodu 16. a 17.“ nahrádza znením „bodu 15. 
a 16.“. 
V novom ods. 18. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „bodu 1 až 14“ nahrádza znením „bodu 1. až 
13.“. 
 

prezentácia – 21 

za – 20 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 76 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                       

Návrh  Všeobecne záväzného  nariadeniu mesta Nitra č. 4/2022 o pohrebiskách mesta Nitra         
a ich prevádzkovom poriadku  
u z n i e s l o   s a   n a   v y d a n í 
Všeobecne záväzného  nariadenia mesta Nitra č. 4/2022 o pohrebiskách mesta Nitra a ich 
prevádzkovom poriadku 
 
podľa predloženého návrhu, vrátane nasledovných schválených zmien: 
 
1. V § 4 ods. 4 písm. e) sa pôvodné znenie „do 1 roka“ nahrádza znením „do šiestich mesiacov“. 
 
2. Za paragraf § 18a sa vkladá nový § 19 znenia:  
„§ 19  
Povinnosti a oprávnenia primátora 
Mestské zastupiteľstvo v Nitre splnomocňuje primátora mesta, aby na návrh referátu správy a 
prevádzky pohrebísk a cintorínov, vykonal zmeny a úpravy Prílohy č. 1 a Prílohy č. 2, a to 
úpravu názvoslovia, aktualizáciu počtu hrobových miest alebo iné úpravy príloh tohto VZN, 
vyplývajúce z neustálych zmien súvisiacich s pohrebiskami v správe mesta Nitra.“ 
 
Doterajší paragraf „§ 19“ sa označuje ako nový paragraf „§ 20“. 
 
3. V Prílohe č. 2 sa na konci textu ods. 1 pripája písm. c) znenia: 
 
„c) nájomné za hrobové miesto na 10 rokov na Cintoríne Nitra – Chrenová, lokalita Selenec 

- jednohrob za prvých 10 rokov  250,- € 
- jednohrob za každých ďalších 10 rokov   50,- € 
- dvojhrob za prvých 10 rokov   320,- € 
- dvojhrob za každých ďalších 10 rokov   70,- €“ 
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-  
a 
vypúšťa sa znenie ods. 14.  
 
Doterajšie ods. „15 až 19“ sa označujú ako nové ods. „14 až 18“. 
 
V novom ods. 16. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „v bode 16.“ nahrádza znením „v bode 15.“. 
V novom ods. 17. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „bodu 16. a 17.“ nahrádza znením „bodu 15. 
a 16.“. 
V novom ods. 18. Prílohy č. 2 sa pôvodné znenie „bodu 1 až 14“ nahrádza znením „bodu 1. až 
13.“. 
 

U z n e s e n i e    číslo 376/2022-MZ 

 

u k l a d á  
hlavnému architektovi mesta Nitra 
zabezpečiť: 
- prostredníctvom referátu klientskeho centra vyvesenie vydaného Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Nitra č. 4/2022 o pohrebiskách mesta Nitra a ich prevádzkovom poriadku  
      na úradnej tabuli mesta Nitry 
                                                  T: do 10 dní 
 
- prostredníctvom referátu informačných technológii zverejnenie vydaného Všeobecne 

záväzného  nariadenia mesta Nitra č. 4/2022 o pohrebiskách mesta Nitra a ich 
prevádzkovom poriadku na webovom sídle mesta Nitry 

                                                                                             T: do 30 dní 
          K: referát organizačný 
 

prezentácia – 24 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

     

48. Správa o výsledku kontroly použitia finančných prostriedkov poskytnutých 

z rozpočtu mesta pre Súkromnú základnú umeleckú školu Heleny Madariovej  

mat. č. 1291/2022 

 

Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

 

(bez spravodajcu)    

 

Hlasovanie č. 77 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Správu o výsledku kontroly použitia finančných prostriedkov poskytnutých z rozpočtu mesta 

pre Súkromnú základnú umeleckú školu Heleny Madariovej 
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b e r i e   n a   v e d o m i e  
Správu o výsledku použitia finančných prostriedkov poskytnutých z rozpočtu mesta                                 
pre Súkromnú základnú umeleckú školu Heleny Madariovej a opatrenia prijaté na odstránenie 
nedostatkov zistených kontrolou   
 
u k l a d á  
hlavnému kontrolórovi  
vykonať kontrolu plnenia opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou 
                                                                                                                                T: 31.12.2022                                                     
                                                                                                                                K: MR 
 

U z n e s e n i e    číslo 377/2022-MZ 

 

prezentácia – 27 

za – 26 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

49. Správa o výsledku kontroly dodržiavania finančných limitov pri zákazkách malého 

rozsahu v oblasti údržby majetku vo vlastníctve mesta Nitry v Službyte, s. r. o. 

mat. č. 1292/2022 

Materiál uviedla Ing. Darina Keselyová, hlavný kontrolór mesta.  

 

(bez spravodajcu)   

 

Hlasovanie č. 78 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Správu o výsledku kontroly dodržiavania finančných limitov pri zákazkách malého rozsahu 

v oblasti údržby majetku vo vlastníctve mesta Nitry v Službyte Nitra, s. r. o. 

a) b e r i e   n a   v e d o m i e 
     Správu o výsledku kontroly dodržiavania finančných limitov pri zákazkách malého rozsahu         
v oblasti údržby majetku vo vlastníctve mesta Nitry v Službyte Nitra, s. r. o.  
 
b)  u k l a d á   
     hlavnému kontrolórovi  
vykonať kontrolu plnenia opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou 
                                                                                                                                T: 31.12.2022                                                                                             
                                                                                                                                K: MR 

U z n e s e n i e    číslo 378/2022-MZ 

 

 

prezentácia – 25 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 
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Návrh bol schválený. 

 

 

50. Návrh na poskytnutie kapitálovej dotácie TJ AC Nitra na vzniknuté nevyhnutné 

výdavky počas rekonštrukcie havarijného stavu zápasníckej haly J. Strnisku 

mat. č. 1331/2022 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

 

Spravodajca: p. Oliver Pravda   

 

p. Obertáš - nepredpokladám, že teda nebude schválené za dotácia len ma mrzí celý ten priebeh 

toho, ako to bolo od začiatku. Už to je zarážajúce teda, že bola tam síce vysúťažená najnižšia 

cena o dosť nižšia oproti ostatným. Zároveň projekčná kancelária, ktorá dodala projekt 

vykonáva aj autorský dozor a vlastne všetky zistenia, ktoré teda viem aj, čo som sa informoval 

ohľadom teda veci, ktoré neboli dotiahnuté projekte. Ja by som možno chcel vedieť, že kto teda 

zadával podklady projektu, prečo napr. neboli urobené skúšky, plech je skorodovaný, je na ňom 

poter, stratené debnenie poškodený je nedá sa opieskovať a rôzne technické veci, ktoré pri 

komplexnej obnove nejakej budovy mali byť riešené. To znamená, že nemuseli sme sa tu teraz 

stretávať pri nejakých 118 tisícoch a riešiť veci, ktoré mali byť v prvom rade zahrnuté projekte 

a v druhom rade, keď teda niekto sa pod ten projekt podpíše, mal by ho možno na úrade aj 

niekto skontrolovať. Neviem, že či na Nitrianskej investičnej ho niekto stavebne kontroloval. 

Ale teda je tam dosť otáznikov, ktoré vlastne sme sa dnes stretli pritom, že treba to 

dofinancovať. A tiež tam boli navrhnuté možno do kúpeľní v rámci toho kde je sanita, nejaké 

plechy, ktoré tiež v súčasnej dobe asi nespĺňajú to, čo majú. Je tam kopec otáznikov. Ja, keď 

som sa bavil aj z technického ľudia, čo sú vlastne od fachu a teda riešili, boli tam na obhliadky 

a teda mali sa možnosť vyjadriť, či nejako budeme aj do budúcna toto riešiť, že teda zadáme 

projekt vysúťažíme za nejakých pár tisíc a potom nám vznikne toto. Že vlastne zase projektant 

niečo spravil povedal, že má zadanie projekt a nie je zodpovedný za nič a mesto teda tým pádom 

však zaplatí, dorobí a podobne a priplatí. Lebo toto sa už pomaly stáva zvykom, že teda super 

máme zmluvy s projektantami, on nenesie za nič zodpovednosť, ale my to dofinancujeme. A 

toto sú veci, keď teda sa rieši zateplenie, či už strechy, tak sondy sa robia, tzn., že sa zisťuje aj 

aká je možná záťaž a podobne to isté je podlahy. A síce budeme mať peknú budovu zvonka, 

ale znútra, bohužiaľ to bude zatiaľ, pokiaľ sú na to vyčlenené financie, tak v takom stave, v 

akom to asi bolo. Kto bol zodpovedný za zadanie projektu? A či teda bude nejako riešený 

projektant, keď teda kopec chýb technických vyplynulo z toho, že neboli veci zahrnuté v 

projekte, ktorý slúžil vlastne na obnovu tejto budovy? 

 

p. Matula - ja len presmerujem túto otázku asi na Nitriansku investičnú, lebo dokumentáciu a 

zadanie obstarávala Nitrianska investičná, takže išlo to úplne mimo odboru investície a rozvoja. 

p. Refka - tento projekt bol doslova, že urobený veľmi narýchlo, nakoľko od zámeru, že ide sa 

rekonštruovať hala sme dostali pokyn, aby do 30 dní bol hotový celý projekt na to, aby sa vedeli 

čerpať dotácie z ministerstva. Tak najprv bolo nutné spraviť výberové konanie na projektanta 

hneď na to bolo potrebné spraviť projekty a nedokázal sa projekt a ostatné veci spraviť na 
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komplet, lebo zrovna v tom čase, keď si pozriete tie dátumy bola najsilnejšia Korona a doslova, 

že všetci profesisti nám tam vtedy vypadli, tak sme to potom takto predniesli na mestské 

zastupiteľstvo, ktoré to potom schválilo z toho dôvodu, že termín bol v takom stave, aký bol. 

 

p. Obertáš - takže rýchle zadanie nás stojí 118 tisíc keby sme troška precíznejšie možno 

vypracovali, mohli sme to mať z dotácie hradené, nemuseli sme teraz sa tu pri nejakých 

rozpočtových a dotovaní vlastne celej stavby stretnúť. Neviem, mne to pripadá také, že rýchlo 

sa niečo umiesi, lebo je vyhlásená dotácia, hurá a potom však už ostatné nejako doriešime z 

rozpočtu. 

 

p. primátor - áno, treba povedať, že v tom čase, kedy sme sa rozhodovali, že ako ďalej so 

zápasníckou halou sme vedeli, že zápasická hala potrebuje zásadnú rekonštrukciu a keďže bolo 

vtedy akurát otvorený fond na podporu športu, tak sme pristúpili k tomu riešeniu, ktorému sme 

pristúpili. Dnes aj s ohliadnuc časom to stále vnímam, ako vysoko pozitívne, pretože tú dotáciu 

sme získali, keby sme tú dotáciu nezískali, tak dnes to financujeme celé z vlastného rozpočtu. 

To, že následne pri rekonštrukcii tejto stavby sa došlo na viacero skutkových vecí, že tá stavba 

je oveľa horšom stave, ako sa predpokladalo to už je b. Stále hovorím, že lepší vrabec v hrsti 

ako holub na streche.  

 

p. Obertáš - pán primátor, ale každopádne treba robiť zmluvy, kde nesie zodpovednosť aj 

projektant. Prípadné pochybenia vie vykryť z poistky. Netvrdím, že teraz všetku vinu hádzať 

naňho, ale zaplatíme desaťtisíce za projekty. Akú zodpovednosť niesol niekedy projektant za 

to, že chyby v projekte? Zatiaľ neviem o žiadnej. 

 

p. Oremus - musím súhlasiť s pánom Obertašom. O rekonštrukcii zápasníckej haly sme 

hovorili už dávnejšie to nie je, že teraz sme mali len 30 dní na to. Celé tieto štyri roky je to o 

tom, ako perfektne nastavujete procesy, ako robíte výbery na architektonické štúdie, zámery, 

vizualizácie parádne. Aj tu tá vizuálna stránka a to, čo bolo navrhnuté úplne drahé veci 

zbytočne. Tú rekonštrukciu sme mohli za menej peňazí urobiť rovnakú muziku len, bohužiaľ 

sme sa nechali vlastne ovplyvniť architektami, ktorí nehľadia na dnešné ceny a celkovo na 

rekonštrukciu z hľadiska ceny, ale aby to bolo vizuálne pompézne a aby sa mohli oni chváliť. 

My nemáme peniaze na rozhadzovanie a jednoznačne tá cena myslím, že druhý v poradí 

podpisoval zmluvu, že prvý odstúpil v rámci súťaže. A teraz toto percentuálne z tej 

zazmluvnenej ceny je 25% čo je už asi na hrane toho, čo môžeme akceptovať. Takže poprosím, 

že aká bola teda celková zazmluvnená cena a koľko percent je teraz to najviac práce? 

 

p. Moravčík - ja sa nestotožňujem vôbec s týmto názorom. Konečne sa tu dbá aj na kvalitu. A 

to, že sa to dalo spraviť aj inak, aj lacnejšie a tá muzika z toho by bola rovnaká, tak sa tu robilo 

aj doteraz, kopec zvrzaných projektov, stále sa len asfaltovalo, nerobili sa obrubníky. Keď tak 

sa len niečo zamaľovalo, pretrelo ako, takto sa to asi robiť nemá a práve zápasnícka hala je 

jeden z príkladov, ako by sa to robiť malo, ako by to mali robiť verejné inštitúcie. A to je len 

ako prvá lastovička. Ono sa tu dokonca dá robiť ešte lepšie. Nie som si úplne istý či za tohto 

zloženia zastupiteľstva to vôbec je reálne, ale buďme radi aspoň za túto prvú lastovičku.  
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p. Dovičovič - budú to pekné fotky na Facebooku. Ale kto pozná vnútro zápasníckej haly, tak 

vie, že sme navoňali niečo, čo zrovna nevonia. Treba sa ísť do tej haly pozrieť a vidieť ako 

vyzerá. Takže uspokojovať sa s tým, že však to bude dobre vyzerať zvonka, ako podľa mňa nie. 

A rozhodne takýto spôsob obnovy objektu nie je to, čo by malo byť príkladom, ako sa to má 

robiť. 

 

p. Obertáš - pán Refka, ako som vás pozorne počúval, ste hovorili, že teda bol daný príkaz 

spraviť to, čo najrýchlejšie. Prosím vás kto dal pokyn, že to má hotové byť do tridsiatich dní, 

lebo však aj počas korony sa dali predlžovať vlastne lehoty. Kto dal, prosím vás pokyn na to, 

že to treba okamžite do tridsiatich dní pripraviť tak ako hovoríte, že to muselo byť? 

 

p. primátor - pán poslanec, ja vám odpoviem. Mestské zastupiteľstvo, ktoré odsúhlasilo, že 

pôjdeme do tejto výzvy to udalo tón, akým tempom, akou prioritou sa to bude robiť.  

 

p. Balko - áno, veľmi dobre, vieme, v akom stave sa nachádza zápasnícka hala. Veľmi dobre 

vieme, v akom stave sa nachádza futbalový klub Čermáň, ďalšie športoviská. Ja som vo svojho 

času tu pred dvoma rokmi predložil správu o ich stave a o obrovskom infraštruktúrnom deficite 

do všetkých športovísk, ktoré v Nitre sme mali. Tu sa roky systematicky do nich neinvestovalo 

roky! Keby nebol fond na podporu športu, tak sa obávam, že by sme neboli v situácii, že dnes 

Nitra prvýkrát neviem v horizonte koľkých rokov v priebehu dvoch rokov investuje do štyroch 

športovísk a opravuje práve vďaka tomu, že je tu fond na podporu športu. Škoda, že prvá výzva 

bola 50 na 50 teraz je to opravené 60 % finančných prostriedkov dáva fond 40 % prostriedkov 

dáva mesto. Vďaka tomu sa minulý rok podali dva projekty, obidva boli úspešné a to bola 

zápasnícka hala a ovál Svätopluka, ktorý z iných dôvodov nakoniec realizovaný nebol. Tento 

rok sa podali dva projekty. Opäť obidva úspešné. Bolo to ČFK a pokračovanie v riešení strechy 

na tenisovom areáli. Dokopy tieto štyri projekty sa blížia, ak sa nemýlim sume okolo 2 milión 

euro aj vrátane mestských peňazí. Áno vieme, že zápasnícka hala je vnútri v strašnom stave. 

Dávali sme tu verejné prísľuby a verím, že k nim dostojí aj tí, čo tu budú o chvíľku po nás, že 

druhá etapa musí ísť rekonštrukcia dovnútra. Samozrejme, že musí to bez debaty. Ale som 

veľmi vďačný, že aspoň sa začalo tou prvou etapou zvonku. Verím, že systematicky sa bude 

pokračovať aj s tenisovým areálom a s ďalšími športoviskami. Takže áno, vieme, že to je v 

zlom stave. Vieme, že tu veľmi dlho do toho neinvestovalo a výsledkom je, že dnes riešime 

havarijné stavy nie modernizáciu, nie obnovu, ale havarijné stav športovísk v meste Nitra. 

 

p. Oremus - no poviem tú sumu, je to 495 tisíc euro bez DPH, keďže pri stavebných prácach 

sa fakturuje bez DPH. No a 118 tisíc je z toho 24 % takmer. A keď my sme len rekonštruovali 

vlastne obal, zovňajšok, je to naozaj plytvanie peniazmi. Totálne. To je neuveriteľné za 500 

tisíc euro mala byť tá hala spravená aj zvonka aj zvnútra nielen zvonka. To je otázka tých 

použitých materiálov, lebo môžeme mať materiály kvalitné vonkajšie, ktoré sú za normálnu 

cenu alebo potom, keď sa projektant vyblázniť, tak dá tú cenu na projekt také materiály, ktoré 

sú jak Mercedes medzi autami. Takže keď máme na to, tak robme také, ale ja si myslím jednu 

lastovičku za štyri roky, ako nehnevajte sa, to je naozaj málo.  
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p. primátor - ja si myslím, že tie deti si to práveže zaslúžia byť kvalitných priestoroch a nielen 

v zateplených búdach.  

 

p. Moravčík - ak som dobre počul od kolegov, tak PHZ bola 800 tisíc? PHZ bola 800 tisíc aj 

to o niečom hovorí, keď sme to vysúťažili za 495 asi tam, tak okolo 500 tisíc, ale ako ja si viem 

predstaviť, že za starých dobrých čias by sa to len o líčilo za tých 500 tisíc, takže buďme naozaj 

radi za túto lastovičku. A pán Balko povedal nie je to jediná dokonca investícia do športovej 

infraštruktúry. 

 

p. primátor - do diskusie sa prihlásil ešte aj obyvateľ pán Peter Kellner je všeobecný súhlas, 

aby vystúpil v rozmedzí piatich minút. Áno, ďakujem, pán Kellner. Poprosím zaujmete 

stanovisko mikrofónu, prajem vám príjemný deň a, vitajte teda na pôde MsÚ. 

 

p. Kellner - dobrý deň, tak ja, čo sa týka zápasníckej haly a, čo sa týka parkovacej politiky, tak 

zápasnícka hala ja s úžasom sledujem a dnes budem sa strašne snaží byť kľudný, lebo to, čo sa 

deje v meste Nitra, tak to akože neuveriteľná suma 595 tisíc dávate do rekonštrukcie 

zápasníckej haly, potom dávate 118 tisíc. Ja som si to študoval, je tu, že krycí list rozpočtu, 

ktorý teda nevidím, čiže ani neviem, čo v tých 118 tisícoch je. Čiže 750 tisíc eur ide do 

zápasníckej haly. A vy, pán Moravčík, hovoríte, že to je lastovička, že to je super. Však idem 

si to skúsiť odkomunikovať. Je to tak super, že príde pán tréner Molnár do tej zápasníckej haly 

a pán tréner Molnár nemá jedno parkovacie miesto. Čiže to je taká Bombová hala, že vám 

poviem, že to je na smiech, to je, že vy sa smejete z toho. Len my tam bývame a vlastne ľudia 

mi dali podpisy za štyri dni šesťsto podpisov, aby som to Staré Mesto nejako udržal. Čiže vám 

poviem jednu vec, že je to na smiech, ale aj do plaču. Lebo jedno parkovacie miesto v tej hale 

nevytvárate. Ja som dnes došiel, preto sem, že vy rozhodujete o tom, že dáte dotáciu. Veľa ľudí 

aj boxeristov mi volalo, že ja som akože proti športu. Ja som hral futbal za Slovensko za 

osemnástku, všetky kategórie som prešiel a na P1 som trénoval každý deň pán Moravčík. Čiže 

ja tú lokalitu poznám od piatich rokov a teraz mám teraz tridsaťosem rokov. Zápasnícka hala je 

katastrofálna, dávate tam hliníkové okná. Ja mám stavebnú firmu. Pán primátor vy hovoríte, že 

však sa navyšuje, no ja mám stavebnú firmu. Ja keby som sa sekol o 118 tisíc eur, tak mne nikto 

nedá robotu ďalej, lebo jednoducho to je neuveriteľné, že tu sú hádžu tie sumy tak, že ja akože 

nechápem, že čo toto prechádza, toto je realita, bohužiaľ v Nitre. Čo sa týka parkovacej politiky, 

vám chcem povedať, že štyri roky sa tu hovorilo, že parkovacia politika bude regulovaná, 

neviem, čo bude, bude rezidenčné parkovanie. Ja chodím na výbor mestskej časti pravidelne.  

 

p. primátor - pán Kellner, prosím vás, vráťme sa k tej zápasníckej hale.  

 

p. Kellner - k zápasníckej hale sa chcem spýtať a teda aj vás, že kancelária primátora mi 

napísala, že budú parkovať na štadióne tí zápasníci, tí návštevníci tej haly. Super, lastovičkovej 

haly, ako hovoríte. Ale oni parkujú pred našimi bytovkami, tak sa chcem spýtať, či sa dnes viete 

vyjadriť, že či vaše vedenie zaregulujete to parkovanie po štyroch rokoch, alebo či máme čakať 

na ďalšie vedenie, alebo, čo ďalej? Čiže jedna vec je, čo sa týka regulácie parkovania, že 

parkovacia politika v Nitre za štyri roky sa podľa môjho názoru neposunula ďalej. Minule som 

sa dozvedel dokonca, že zamestnanci mestské úradu nemajú, kde parkovať, že parkujú 
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hocikade, a tak ďalej. Čiže to je také neuveriteľné, že zamestnanci by mali predsa mať to 

parkovanie, keď tu robia, takže to je také zvláštne. Čo sa týka športovej haly, čo vy ste spravili 

územné rozhodnutie. Bojujem proti tomu preto, lebo som za každé športovisko v Nitre, ale zase 

územná športová hala bude parkovať hocikde. Čiže ani to nemáte zaregulované, čiže celá 

Mostná, celé Parkové nábrežie sme úplne, že mimo. Teraz som sa dozvedel, že na Mostnej idete 

rušiť teda ďalší parking, ďalší parking sa zrušil za dom služieb, čiže všetko rušíme, nič sa 

nebuduje, nič sa nereguluje. A ja ako občan som úplne nespokojný akože s touto prácou. Ešte 

musím povedať jednu vec, lebo som volal do reklamných agentúr, že ako to funguje teda s 

billboardmi. Vy ste hovorili, že ste celé štyri roky proti vizuálnemu smogu. 

 

p. primátor - zápasnícka hala, poprosím pán Kellner.  

 

p. Kellner - môžete ma zastaviť. Proti vizuálnemu smogu, že ste a všade na bilbordoch ste, tak 

ja tomu nerozumiem. Presne opačne, ako hovoríte. Čiže jednoducho chcem povedať, že čo sa 

týka parkovacej politiky pri zápasníckej hale, nie je ani jedno miesto. Tak sa pýtam, že či sa tu 

niekto dnes vie vyjadriť, že ako zaregulujete tých návštevníkov tej zápasníckej hale, keď je taká 

super za 750 tisíc eur? A ešte to nebude dokončené. Správne ste povedali, že je to pekné na 

fotkách, že sú tam akože hliníkové okná, ale spravíte päť kvalitných produktov a materiálov a 

ostatné nespravíte nič. Tak je správne povedané, ako povedal pán Oremus, sa mi zdá 

predchvíľkou, že mali ste teda ten rozpočet spraviť, tak by ste ju spravili s nižším materiálmi a 

na komplet. Lebo teraz tí ľudia tam nebudú vedieť asi športovať, keď nemáte vnútro spravené 

a zasa sa bude súťažiť ďalší dodávateľ. Čiže ja tomu akože vôbec nerozumiem a jednoducho 

bude rád, lebo keď som tu bol minule, tak sa nikto nevyjadril. A to parkovanie, tu reguláciu pri 

tej zápasníckej hale, ale aj v celom meste, že či to voľakto rieši? Lebo my máme pocit akože za 

štyri roky, že parkovacia politika v Nitre sa neposunula. Pán primátor, či to môžem povedať, 

nemôžem sa neposunula nikde. A zrušenie parkovacích kariet podľa mňa bol zbytočný ťah, 

lebo jednoducho ešte aj to, čo ako tak fungovalo sa pokazilo a nie sú podľa mňa ani peniaze. 

Lebo však tých parkovacích kartách boli nejaké financie a teraz nemáte ani financie, ani 

parking. Čiže k zápasníckej hale chcem len povedať toľko, že nie sme spokojní obyvateľmi. 

My podporujeme šport, ale parkovacia politika v Starom meste, vy neregulujete, nerobíte 

rovnováhu. Čiže keď robím halu, tak robím parking, ale nemôžu tí občania, tí obyvatelia, čo 

tam bývajú majú šesťdesiat rokov, ale majú autá a my nezaparkujem, lebo vy robíte športovisko. 

My sa tešíme, ale robte to v rovnováhe s tými ostatným vecami. To je všetko, čo som chcel 

dnes povedať.  

 

p. Balko - ja budem hovoriť o predmete dnešnej debaty. Áno, čo sa týka parkovania, je to 

pravda, že určite by sa tam žiadali parkovacie miesta. Bohužiaľ, nastavenie fondov bolo také, 

že neboli žiadne oprávnené náklady, ktoré by s tým boli spojené. Ale tiež som sa rozprával s 

užívateľmi a myslím si, že nájdeme spôsob ako pred samotnou halou by sa mohli urobiť, aj keď 

iba nejaké dočasné splnené miesta, pretože to je pravda. Tie miesta na to sú a veľká chyba, že 

tam aspoň pár parkovacích miest nie je. A to je samozrejme logické. Ale určite si nemyslím, že 

to je dostatočný dôvod na to, aby sa napr. blokovala úplne iná športová hala, čo je obrovská 

škoda, pretože finančné prostriedky boli na to prispôsobené. Vieme, že Olympia nám padne a 
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je obrovská škoda, že niekto v Nitre kvôli tomu blokuje výstavbu ďalšej športovej haly, ktorá 

mohla byť za futbal štadiónom.  

 

p. Košťál - nedá mi nezareagovať, lebo na komisii mobility tu môžeme všetci, ktorí sú tu 

členovia môžu potvrdiť každú komisiu máme hneď na začiatku kontrola plnení uznesení, kde 

už máme vyše roka každú komisiu, aby nám predniesol pán člen z mestskej komisie mobility 

pán Janček, aby nám predniesol, v akom štádiu je rezidentské parkovanie. Ako predseda môžem 

úprimne povedať, čo my môžu tu všetci potvrdiť, nemáme skoro žiadne výstupy, čakáme na to 

každý mesiac nejaký výstup a k dnešnému dňu nemáme ani nejaký finálny náhľad. Poviem 

úprimne, ak to je neho nehovorím to zlom, ale keď tu hovorí pán viceprimátor Balko o tomto 

rezidentnom, tak my to nedá za to nezareagovať.  

 

p. primátor - ja len poviem k tomu rezidenčnému parkovaniu. Pokračujeme ďalej                                     

v rezidenčnom parkovaní tak, ako riešime momentálne parkoviská hlavne okolo Štúrovej a                     

v Starom meste v tejto lokalite. Legalizujeme existujúce parkovacie miesta a postupujeme 

ďalej. 

 

Hlasovanie č. 79 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na poskytnutie kapitálovej dotácie Telovýchovná jednota AC (IČO: 681687)                                    

na vzniknuté nevyhnutné výdavky počas rekonštrukcie havarijného stavu zápasníckej haly          

J. Strnisku vo výške 118 840 Eur v rámci realizácie schváleného projektu realizovaného                

cez Fond na podporu športu  

s c h v a ľ u j e 
poskytnutie kapitálovej dotácie Telovýchovná jednota AC (IČO: 681687) na vzniknuté 
nevyhnutné výdavky počas rekonštrukcie havarijného stavu zápasníckej haly J. Strnisku                         
vo výške 118 840 Eur v rámci realizácie schváleného projektu realizovaného cez Fond                           
na podporu športu 
 

U z n e s e n i e    číslo 379/2022-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 17 

proti – 3 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 

        

 

51. Návrh na rozpočtové opatrenie v rozpočte príspevkovej organizácie Správa zariadení 

sociálnych služieb na rok 2022      mat. č. 1326/2022 

 

Materiál uviedla PhDr. Libuša Mušáková, riaditeľka SZSS.    

 

Spravodajca: p. Ján Greššo  
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Hlasovanie č. 80 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Návrh na rozpočtové opatrenie v rozpočte príspevkovej organizácie Správa zariadení 

sociálnych služieb na rok 2022  

s c h v a ľ u j e 
Rozpočtové opatrenie v rozpočte príspevkovej organizácie Správa zariadení sociálnych služieb 
na rok 2022  
 
podľa predloženého návrhu 
 

U z n e s e n i e    číslo 380/2022-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

     

   

52. Návrh možností financovania stavby „Výťah SZSS“ – Zariadenie sociálnych služieb 

Zobor  

 Návrh možností financovania projektu – modernizácia Zariadenia sociálnych služieb 

Zobor          mat. č. 1333/2022 

 

Materiál uviedla PhDr. Libuša Mušáková, riaditeľka SZSS.    

 

Spravodajca: p. Ján Greššo   

 

p. Laurinec Šmehilová - predložené alternatívy v materiáli, ktoré sú, my sme teda tento 

materiál mali aj na komisii. A komisia prijala uznesenie práve neisť s lízingom, ale cez ŠRFB 

a to kvôli tomu, že tam ide o nejaké ošetrené finančné prostriedky. Aj, keďže sme ten materiál 

neuviedli ja by som predsa len poprosila pani Mušákovú, aby k tomu materiálu povedala viac. 

Ja sa veľmi teším, že vôbec tento materiál uzrel svetlo sveta a dostal sa do zastupiteľstva a 

vlastne preukazuje aj to, že sa na tom probléme reálne pracuje a že sme niekde v procese. A ak 

teda prejde materiál teda jedna z tých alternatív, že sa konečne začne a zabezpečí sa 

financovanie, aby sme mohli ísť k realizácii. Ale predtým než pán primátor by sme išli hlasovať, 

ja by som predsa len poprosila pani Mušákovú, by vysvetlila vlastne ten rozdiel medzi tými 

troma alternatívami. Lebo my sme na komisii vlastne chceli spojiť financovanie aj výťahu, aj 

teda vytvorenia tých bezbariérových kúpeľní, ak si dobre pamätám, tak asi bolo dobré, keby 

pani Mušáková poslancom a poslankyniam tento materiál ozrejmila. A ja potom dám návrh z 

hľadiska uznesenia komisie.  

 

p. Mušáková - predkladám materiál Návrh možnosti financovania stavby výťah Správy 

zariadení sociálnych služieb a návrh možnosti financovania projektu Modernizácia Zariadenia 

sociálnych služieb Zobor. V uvedenom materiáli sú tri alternatívy. V prvej časti je porovnanie 
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financovania stavby výťahu s variantom A, kde máte modelovú situáciu financovania cez lízing 

formou Slovenskej sporiteľne, kde je v tabuľke vypočítaný počet splátok a lízingový koeficient. 

A vo variante B je financovanie ŠFRB. Na modelovej situácie pri počte splátok 120 vidieť, že 

rozdiel vo financovaní formou lízingu oproti financovaniu zo štátneho fondu rozvoja bývania 

je vo výške 32 997,60 EUR. Druhá časť, financovanie projektu Modernizácia Zariadenia 

sociálnych služieb je tiež modelová situácia. Forma financovania ŠFRB, kde sú tiež vypočítané 

splátky cez ŠFRB. A tretia časť je spojená vlastne financovanie výťahov - Modernizácia 

Zariadenia sociálnych služieb v celkovej obstarávacej cene 609 985,76 EUR s DPH, kde je                   

v tabuľke financovanie ŠFRB a počet splátok. 

 

p. Rácová - v prvom rade by som chcela oceniť tento materiál, pretože sme dlho čakali na to, 

kedy sa takýto materiál objaví na mestskom zastupiteľstve. Oceňujem vysokú úroveň aj 

obsahovú náročnosť. Skutočne máme tam všetko, čo potrebujeme k rozhodovaniu. Jediné, čo 

ma mrzí, to je niekoľko vecí, že to prichádza až na konci volebného obdobia. A po ďalšie, že 

nedodržalo vedenie mesta slovo, keď sa bral 9 miliónový úver a pýtala som sa pán primátor, 

prečo sa v tomto úvere nenachádzajú aj zariadenia sociálnych služieb a investičné akcie 

školstva. Dostala som odpoveď, že všetky tieto aktivity sa budú riešiť z rozpočtu mesta, alebo 

sa budú riešiť na základe výziev, ktoré budú vypísané. Žiaľ tento prísľub sa nedodržal, a preto 

je to tak, ako je to. Takže budem rada, ak vyberieme variantu a skutočne zabezpečíme, tak 

potrebné skvalitnenie a zjednodušene života nielen pracovníkov, ale predovšetkým klientov 

zariadenia služieb Zobor. 

 

p. Laurinec Šmehilová - ja teda dávam procedurálny návrh, aby sme o hlasovali o alternatíve 

číslo 3 ako o prvej. A trošku zdôvodním. Ide o vlastne spojenie financovania realizácie stavby 

výťahu Správy zariadení sociálnych služieb a súčasne aj návrh možnosti financovania projektu 

Modernizácie Zariadenia sociálnych služieb prostredníctvom ŠFRB. Úrad aj Správa zariadení 

sociálnych služieb sa snažili pripraviť podklady na žiadosť o ŠFRB ešte v tomto roku, kedy 

termín bol predkladania do 31. 8.. Nebudem tu detailne hovoriť, že prečo sa to nepodarilo, asi 

dôvody sú všetkým známe. Ale keďže vieme, že keby aj sme spustili proces, vlastne toho 

zazmluvnenia lízingu atď, tak už máme teraz jeseň a reálne stavba vlastne výťahu sa realizovať 

v zime, ani v januári, vo februári reálne nebude. A keďže ŠFRB je lacnejšia varianta ako lízing, 

tak vlastne nové možnosti podávania žiadostí ku ktorej už konečne máme pripravenú 

dokumentáciu je od 15. - 16. januára, to znemená, že, keďže už máme všetko pripravené, keďže 

sme nestihli ten termín 31. august, tak už môžeme túto žiadosť hneď podať vlastne v januári 

2023 a tým pádom vlastne jednak ušetríme finančné prostriedky a tým, že vlastne ŠFRB 

rozhoduje priebežne, takže nečakáme do nejakého deadlinu, ale teda do rozhodnutia ŠFRB. A 

tým pádom jednak je to lacnejšia verzia a druhá vec je, že vieme vlastne spojiť cez ŠFRB, 

vlastne obidve akcie, takže preto aj komisia pre sociálne veci bývanie a podporu verejného 

zdravia jednomyseľne schválila a navrhla schváliť alternatívu číslo 3, a preto chcem vás pani 

poslankyne, páni, poslanci poprosiť o podporu a teda hlasovanie za alternatívu 3.  

 

p. Matula - ja len doplním, čo sa týka za OVaR, tak bola pripravená projektová dokumentácia, 

bolo v podstate pripravené a bolo zabezpečené stavebné povolenie ku koncu júna, čiže boli dva 

mesiace na to, aby sa zabezpečil obstarania zhotoviteľa a stihol sa tento rok. Žiaľ došlo                              
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v podstate zo strany neviem k váhaniu, či lízing alebo ŠFRB. Potom sme vyžiadali ponuky                    

od ŠFRB aj od lízingu, kde vyšlo dofinancovaniu tiež. Možno keby sa tie kroky spravili hneď 

na začiatku leta, aby sa to stihlo aj tento rok. Čiže asi sú tie dôvody zrejmejšie teraz. 

p. primátor - to sme tam dlho riešili ten lízing alebo ŠFRB, lebo však aj tu je to asi v tej 

alternatíve číslo 1 z nejakého dôvodu preferované. Ja možno, že dám slovo aj pánovi vedúcemu 

ekonomického odboru pánovi Danišovi, ak je to prepojenie online.  

 

p. Daniš - tu sa asi dve veci splietli dohromady. Takto vec lízing je vzťah príspevkovej 

organizácie spraviť zariadení, verzus dodávateľ a finančná skupina, ktorá tu financuje. Správa 

zariadení ako príspevková organizácia, si nemôže brať úver, to bude vzťah mesto, verzus štátny 

fond. A k žiadosti cez ŠFRB treba samozrejme predložiť kompletnú dokumentáciu, kompletné 

verejné obstarávanie, čiže má to verejne obstarané. Rovnako bola požiadavka lízing nás 

bombardoval každý druhý týždeň. Ak to máte verejne obstarané, kľudne vám to 

prefinancujeme, a tak ďalej. Teraz pôjde vzťah mesto verzus štátny fond. V poriadku. Tipujem, 

že to asi obstarať aj podať žiadosť sa v tomto roku nestihne. Takže to je môj odhad, ktorý možno 

trošku ten pohľad zneisti na túto situáciu, ktorá bude. Takže jednoznačne ŠFRB je vzťah mesto 

verzus finančná skupina. Lízingová spoločnosť je príspevková organizácia, verzus Lízingová 

spoločnosť, čo zo zákona môže.  

 

p. primátor - neskomplikujeme to s tou alternatívou číslo 3?  

 

p. Daniš - neskomplikujeme, ale predĺžime o rok až dva. Keď navrhnem niečo zas iná zákazka 

verzus, viete o spoločnosť ide, vtedy by sme to možno stihli. Nitrianska investičná, tak vtedy 

by sme to stihli možno. Verejné obstarávanie si viem predstaviť, že na základe tejto 

dokumentácie. 

 

p. Laurinec Šmehilová - dosť ma zarazila vlastne konštatácia pána Daniša, že by nám to trvalo 

ešte ďalší rok a dva. Ale ja dobre viem, tak u nás to teraz momentálne stojí a padá na tom, aby 

sme zrealizovali verejnú obchodnú súťaž. A my tu máme na to predsa platený odbor verejného 

obstarávania a máme september, tak ja neverím tomu, že to nevieme vysúťažiť do januára, keď 

sa podáva žiadosť o ŠFRB. Ale možno pán kolega poslanec Štefek, možno povie viac, možno 

pán primátor vy ešte poviete viac, skúste nás teda doplniť. 

 

p. primátor - sa tu využíva ten mechanizmus cez Nitriansku investičnú, kedy práve šetríme čas 

a nečakáme teda na to, že kto a akým spôsobom podpíše s nami zmluvu a potom ju deklarujeme 

na ŠFRB. Ale áno, však, hej, to je zaužívaný proces, ktorý tu existuje. Pán poslanec Štefek, ja 

sa ospravedlňujem, trošku som vás nechal čakať, máte slovo. 

 

p. Štefek - a dočkal som sa, aj viem, čo som chcel. Ja musím povedať, že tu od januára 

očakávam jeden materiál, ktorý sa bude týkať integrovanej územnej stratégie alebo 

integrovaných územných investícií. Vy viete, že v tomto období príde na mesto až 22 obcí, že 

máme schválených cez ministerstvo 48 miliónov eur. Viete o tom? Možno v januári, mali ste 

všetkých poslancov oboznámiť a nás tu mali baviť o koncepčnej a stratégii v rámci piatich 

politických oblastí, alebo cieľov, alebo akokoľvek to nazveme čo, kde ideme robiť. Čiže 
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dávame tú ponuku tým obciam 22, že viete, čo my o tých 68 ani nemáme nejaký veľký záujem, 

vy si ich zoberte, že my si vystačíme cez ŠFRB alebo na lízing. Toto je produkt tento výťah, 

ktorý si myslím, že kľudne mohol byť cez teraz neviem, čo je sociálne, či je jednotka alebo 

trojka tých piatich cieľov, to je jedno neviem, či až päťka dokonca. Trojka je, tak trojka dobre 

si ešte pamätám. Prečo to netlačíme tam? A prečo si tu nepovieme, že naše mesto a toto 

zastupiteľstvo týchto tridsaťjediná tu sediacich rozhodne, že čo ideme v rámci tej integrovanej 

územnej stratégii, aké projekty máme pripravené a, čo ideme z toho žiadať a, čo budeme z toho 

platiť. Čo to tu schovávame pred kým to schováme? Na čo to tu necháme, pre koho? My sme 

tu neni preto aby sme tu predávali 1 m² pozemku, aby sme tu robili údržbárov v tomto meste, 

že kde padla haluza, kde treba zaflakovať nejaký meter štvorcový chodníka. My sme tu art o 

tom a za to máme mandát obyvateľov, aby sme rozhodovali o koncepčných a strategických 

veciach. Kedy takýto materiál chcete predložiť? Kedy sem pomenovať akcie, aký balík akcií 

máme pripravený do ktorej cieľovej oblasti a chceme to robiť. Aby sme boli pripravení alebo 

úspešne budú pripravení. Ako sme na to pripravení? Takže ja si myslím, že Anička hovorí o 

alternatíve 1, 2, 3, ale podľa mňa najčistejšia alternatíva číslo 4 bola len ten výťah prehnať 

možno tadiaľto. Keď to je možné, alebo nie je možné, ja teraz nebudem o tom hovoriť, ale 

jednoducho ja očakávam, že takýto materiál v krátkej dobe príde a že sa budeme všetci 

normálne baviť kam tie peniaze budú nasmerované. Takže, keď neviete, teraz už viete, už som 

vám to povedal.  

 

p. Greššo - ja, ak ma pamäť neklame o výťahu sa bavíme minimálne štyri roky. Štyri roky 

prešli debata bola na začiatku volebného obdobia o tom. Neboli na to peniaze nenašli sa peniaze, 

nepripravilo sa, nevysúťažilo sa. Máme tu smolu. My tu máme furt nejakú smolu. Za štyri roky, 

aby nebol schopný úrad sprocesovať výstavbu výťahu. To je teda strašná vizitka. To je 

katastrofa. Dnes riešime, ako to budeme financovať. Ale toto je šialená vizitka. 

 

p. Balko - samozrejme, že dobre vieme, že máme k dispozícii vyše 40 miliónov euro pre 

udržateľný mestský rozvoj, pretože sme ho založili pred dvoma rokmi. Dobre vieme, že rok 

ako to bolo počas Covidu komplikované počas toho sa uskutočnili všetky stretnutia s obcami, 

pretože presne tak udržateľný mestský rozvoj týka sa mesta aj 22 obcí, ktoré sú našimi členmi. 

My to pripravujeme veľmi práveže transparentne a korektne, pretože na to sú navyše aj veľmi 

prísne pravidlá, ako sa musí celý tento projekt za komunikácii so sociálnoekonomickými 

partnermi pripravovať. Na rozdiel od Nitrianskeho samosprávneho kraja my sme našli tú 

odvahu a každej obci sme povedali, že koľko im zhruba prináleží aká suma. Lebo vyše okolo 

10 miliónov vlastne ide príspevok, ktorý dostali do tej sumy, sme dostali vďaka obciam a ich 

počtu obyvateľov. Takže tie obce aj vedia, že na čo majú nárok aj na základe toho si pripravujú 

tieto svoje záujmy. Podľa aktuálneho stavu pripravenosti predpokladám, že do nejakých dvoch 

týždňov bude konkrétny návrh intergrovanej územnej stratégie aj s predloženými 

integrovanými územnými investíciami. Je to trošku zložitejšie, nebudem vás tu tým zaťažovať, 

pretože sa zvýhodňuje aj napriek tomu, že bude naďalej fungovať aj systém dopytových 

projektov. Tie, ktoré sú zaradené v integrovanej územnej stratégii, ktorá je schválená za UMR 

hneď zvýhodnené vyšším počtom bodov, čiže mnohé aktivity, ktoré nie sú oprávnené pre UMR, 

ale radšej ich k nám dáme, lebo potom budú môcť získavať tieto finančné prostriedky. Čiže s 

čistým svedomím hovorím, že venujem sa tomu aj ja a naozaj veľmi poctivo. Rozumiem tomu. 
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Nedávame, ale zbytočne tak, ako NSK dopredu dáta, pretože napr. dodnes ešte nie je isté, koľko 

percent sumy peňazí, na ktorú konkrétnu oblasť pôjde. Ešte stále tam sú toľko otáznych, že 

nevieme seriózne povedať, že toto tam budeme vedieť zaradiť, pretože nevieme, či na to budú 

ešte finančné prostriedky. My vieme, čo zhruba oprávnené je, ale nevieme, koľko z tých 

jednotlivých oblastí bude peňazí, to by sme mali všetko toto vedieť zhruba do tých dvoch 

týždňov. Čiže navyše ten materiál musí byť schvaľovaný v kooperačnej rade, rady partnerstva 

UMR, ktorý má samostatnú komoru. Tam sa to všetko schvaľuje. Takže vieme o tom procese, 

pripravuje sa. Buďte istí, že všetko, čo je oprávnené, keďže našťastie za posledné roky sme 

prekopali akčný plán, takže sme tam povyhadzovali s prepáčením veci, ktoré tam bývajú len s 

povinnosti. Sú tam projekty, ktoré naozaj sú PHSR mesta Nitry, čiže tieto aktivity sú tam 

zaradené, budú tam pekne zaradené tam, kde majú byť ako budú oprávnené. Tento materiál, 

samozrejme dostaneme a nad všetkým tým, čo oprávnené naozaj veľmi poctivo rozmýšľame, 

pretože nebude dôvod tam tie veci dať, ale do troch rokoch ich vedieť aj zrealizovať. A to je to 

trošku nám zaväzuje ruky, pretože aj my by sme tam mohli riešiť systém záchytných parkovísk, 

ale potom, keď zistíme, že nemáme k nim majetkové oprávnenie, že nám KDI nemusí dať tomu 

schválenie, že to pôjde z hlavných ciest, tak ho tam nemôžeme, pretože to nebudeme vedieť 

jednoducho hlavne keď to nie je náš majetok do troch rokov zrealizovať. Čiže ten spôsob, čo 

dostanete vy na schválenie bude pripravovaný tak, aby sme tam dávali veci, ktoré pripravujeme 

to však pre druhých treba to povedať na rovinu, to bude riešiť nové zastupiteľstvo. Pripravujeme 

ten materiál tak, aby naozaj mohol byť realizovateľný, čiže s čistým svedomím hovorím, že 

bude to normálny dobrý, kvalitný materiál a robí sa na ňom stále. Každý piatok to navyše je k 

tomu sedenie. Zatiaľ interné, odborné, lebo zatiaľ čakáme, kedy budeme mať jasné presné 

všetky pravidlá. Nemáme napr. ani manuál. My vieme, že čo je oprávnené ako nejaký veľký 

zámer, ale my nevieme, čo budú konkrétne, ktoré aktivity v rámci neho oprávnené, či tam môže 

byť výťah, alebo nemôže. To my ešte nevieme, to budeme vidieť až potom, keď normálne 

ministerstvo konečne vydá manuál. 

 

p. primátor - takže doteraz riešime hlavne veci, ktoré vychádzajú z plánu hospodárskeho 

sociálneho rozvoja, ktorý bol schvaľovaný v mestskom zastupiteľstve a aktualizovaný.  

 

p. Štefek - pán kolega oceňujem, že teda komunikujete s tými 25 obcami a za môjho, že 22 je 

to 25, ale veď koniec koncov to jedno. Ale tu sedí okrem vás 30 poslancov, ktorých 29 doteraz 

tu nemalo ani šajnu, že takéto niečo je, že taký balík peňazí príde a že by sa radi podelili aj na 

tej príprave. Vôbec to ja neviem, že to nie je balík pre mesto Nitra to nie je balík pre nejaký tím 

alebo nejaký neviem, koho. Normálne sa o tom poďme baviť. Dobre teraz ste povedali, že niečo 

vychrlíte najbližšie zastupiteľstvo. Len prepáčte keď som to ja otvoril pri tieto príležitosti tohto 

výťahu, tak ďalší tu žijú ďalšie týždne v neistote a nevedomosti. 

 

p. Laurinec Šmehilová - ja by som predsa len sa vrátila teraz k tejto veci a k tomuto materiálu. 

Ja úplne chápem aj rozhorčenie pána poslanca Štefeka, lebo áno. Ale štyri roky riešime výťah, 

vy si musíte uvedomiť jednu vec, že my máme zariadenie sociálnych služieb, kde máme 

imobilných odkázaných občanov a ak by nastal nedajbože požiar, tak náš výťah, aj keď teraz 

sme schválili 9 tisíc na panel, aby sme to vedeli aspoň čiastočne riešiť, ale ten súčasný výťah 

je už opotrebovaný, zíde dole otvorí dvere a skončil. Preto sme my na toto ako komisia, ja 
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zvlášť ako predsedníčka upozorňovali ešte na začiatku volebného obdobia, že musíme to začať 

riešiť, nehovoriac o tej udalosti, ktorá sa udiala na východnom Slovensku. Áno, proces bol 

náročný, pretože bolo treba vlastne, aby útvar hlavného architekta sa do toho zapojil, a tak 

ďalej. Nakoniec to skončilo na tom, že asi nevedela, čo robí pravá ruka od ľavej, keď sme sa 

stretli na pracovnom stretnutí na začiatku leta a ako keby neboli zadefinované úlohy, ale dobre 

odhliadnuc od toho po štyroch rokoch sme sa dopracovali k nejakému finálu, máme stavebné 

povolenie, nestihli sme 31. august kvôli ŠFRB a naozaj verte, neverte sa nám končí volebné 

obdobie. Presne, ako pán poslanec Greššo povedal, že štyri roky a výsledok ja nepoviem, že 

nemáme žiadny, lebo čiastočne niečo je, ale výťah nemáme. A naozaj už aj tá požiadavka zo 

strany pani riaditeľky správy zariadení sociálnych služieb bolo prosím vás, len skúste aspoň na 

tom zastupiteľstve urobiť nejaké rozhodnutie, aby sme vedeli, kde sa hýbeme, či doprava alebo 

doľava, lebo stále ako keby stojíme na mieste a nehýbeme sa alebo nevieme, že nikto nedal 

skrátka konečné, ako keby rozhodnutie. Preto tento materiál komisia odporučila predložiť do 

zastupiteľstva. Navrhli sa alternatívy financovania a keďže som vysvetlila tie dôvody v mojom 

prvom diskusnom príspevku, už nestíhame robiť stavebné práce tento tento rok, čo by nám 

umožnil ten lízing, ale teda preplatený nejak finančne nejakých niekoľko desiatok tisíc a vieme 

ísť do ŠFRB od januára a vieme urobiť dve veci naraz, lebo nám to ŠFRB umožňuje aj výťah, 

aj teda tú debarilizáciu kúpeľní. Tak preto vás prosím z mojej pozície predsedníčky sociálnej 

komisie o podporu alternatívy 3, aby sme sa, aby už prišlo rozhodnutie, ktoré bude záväzné pre 

každý jeden odbor na úrade, ktorý je za to zodpovedný vrátane odboru verejného obstarávania, 

aby sa nečakalo, začalo sa konať a v januári sa mohla podať žiadosť. Aby, ak pán boh dá budúci 

rok, sa ten výťah reálne zrealizoval. A to nehovoriac o tom, že naše zdemolované padnuté 

balkóny, ktoré riešime pani riaditeľka, pomôžte mi, koľko ako dlho? 

 

p. Mušáková - balkóny padli presne 1. augusta 2021. 

 

p. Laurinec Šmehilová - vážení rok! Odbor verejného obstarávania stále neobstaral dodávateľa. 

Je to tak? Peniaze v rozpočte schválené máme, priatelia. Áno, takže ja preto hovorím, takto 

veľmi otvorene o tom a chcem vás naozaj veľmi pekne poprosiť, aby sme sa pohli aspoň v tejto 

veci, keď už máme skoro finál a schválili sme alternatívu číslo 3, takže môj procedurálny návrh 

hlasovať o alternatíve číslo 3 ako o prvej. Ostatným argumentom, ktoré tu padli od mojich 

kolegov poslancov úplne rozumiem.  

 

Hlasovanie č. 81 o procedurálnom návrhu p. Laurinec Šmehilovej -  o alternatíve č. III ako                   

o prvej                  

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

Hlasovanie č. 82 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh 

možnosti financovania stavby „Výťah SZSS“ Zariadenia sociálnych služieb Zobor  Návrh 

možnosti financovania projektu – modernizácia Zariadenia sociálnych služieb Zobor  
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s c h v a ľ u j e 
Financovanie stavby „Výťah SZSS“ Zariadenia sociálnych služieb Zobor a financovanie 
projektu – modernizácia Zariadenia sociálnych služieb Zobor formou úveru zo ŠFRB 
 
podľa predloženého návrhu 
 

U z n e s e n i e    číslo 381/2022-MZ 

 

prezentácia – 24 

za – 24 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

      

53. Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022 

mat. č. 1306/2022 

 

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

 

Spravodajca: p. Ján Greššo    

 

p. Keselyová - dovoľte mi, aby som sa vyjadrila k výsledkom hospodárenia mesta za prvý 

polrok 2022 a uviedla pár poznatkov. Celkový prebytok spolu s finančnými operáciami vo 

výške 12 mil. 958 tisíc za prvý polrok sa zdá byť vysoký, ale treba si uvedomiť, že tento 

prebytok ovplyvňuje zapojenie rezervného fondu do príjmových finančných operácií a to vo 

výške 7,5 milióna eur. Ďalej zapojenie nevyčerpaných zostatkov účelových prostriedkov z 

minulých rokov vo výške 3,7 milióna eur, v ktorých bola iba časť použitá v prvom polroku. A 

ďalej aj túto výšku prebytku ovplyvňujú aj poskytnuté finančné prostriedky školám vo výške 3 

milióny eur, ktoré k 30. 6. školy nevyčerpali, nepoužili, tzn., že nie sú zaúčtované vo 

výdavkoch. Treba zdôrazniť, že príjmové finančné operácie sú v rozpočte naplánované najmä 

na krytie investičných akcií. A, čo je dôležitý fakt, čerpanie výdavkov, kapitoly odbory 

investičnej výstavby a rozvoja predstavuje za prvý polrok 14,7 %. Samozrejme tento fakt aj 

ovplyvňuje výšku hospodárenia za prvý polrok. Úver na investičné akcie k 30. 6. sme vyčerpali 

13% zo 7,7 milióna sme vyčerpali úver vo výške 1 milión eur za prvý polrok. Upozorňujem aj 

na údaj v bežnom rozpočte, a to v rozpočte po zmenách má mesto naplánovaný schodok 700 

tisíc eur na strane 2 to vidíte v bežnom rozpočte schodok 700 tisíc eur. Podľa zákona o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy sa bežný rozpočet musí zostaviť ako vyrovnaný, 

resp. prebytkový. Zo zákona existuje jedna výnimka, keď sa bežný rozpočet môže zostaviť ako 

schodkový, ak sa vo výdavkoch bežného rozpočtu rozpočtuje použitie účelovo určených 

prostriedkov z predchádzajúcich rokov a poskytnutých zo štátneho rozpočtu, ktoré teda v 

minulých rokoch neboli vyčerpané. U nás táto čiastka, teda použitie týchto prostriedkov 

predstavuje cca 1,5 milióna. Čiže po vylúčení týchto prostriedkov má mesto Nitra zostavený 

bežný rozpočet k 30. 6. s prebytkom cca 800 tisíc eur, čo možno považovať už za kritickú 
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hranicu. Dôležitá informácia je, že bežný rozpočet nemáme nastavený tak, aby sme z prebytku 

bežného rozpočtu mohli uhrádzať návratné zdroje financovania, tie vlastne uhrádzame 

prevažne z rezervného. fondu. Upozorňujem na to, že akékoľvek navýšenie bežného rozpočtu 

v priebehu ešte tohto roka naruší rovnováhu rozpočtu a mohli by sme sa potom dostať do 

nezákonného stavu, že by sme mali bežný rozpočet schodkový. Ďalej treba si uvedomiť a 

upozorňujeme na to, že prebytok bežného rozpočtu má kryť schodok kapitálového rozpočtu a 

slúži na krytie schodku kapitálového rozpočtu, kde v rámci kapitálového rozpočtu 

upozorňovala som to aj pri vyhodnotení za prvý štvrťrok. Nenapĺňame kapitálové príjmy z 

predaja tie sa nerealizujú a tak, ako sme si ich naplánovali a v podstate ten prebytok 

kapitálového rozpočtu tým, že nenapĺňame kapitálové príjmy sa prehlbuje. Z sčasti toto je 

eliminované predloženým rozpočtovým opatrením, ktoré budeme teda prerokovávať na 

nasledujúcom bode, kde je návrh kapitálových príjmov znížiť o milión eur, ale je ešte potrebné 

do konca roka znížiť kapitálové príjmy cca o 500 tisíc eur. Určité opatrenia, ktoré som 

navrhovala už pri prerokovaní vyhodnotenia rozpočtu za prvý kvartál, sú premietnuté v 

rozpočtových opatreniach, ktoré budeme teda ďalej v ďalšom bode prerokovávať, ale ešte stále 

máme riziká v rozpočte, ktoré nemáme doriešené a na tie chcem upozorniť. Treba znížiť príjem 

z parkovného v materiáli pri rozpočtových opatreniach znižujeme o 100 tisíc, ale to je málo ten 

vývoj príjmovej položky ukazuje, že príjem z parkovného treba znížiť o vyššiu čiastku. A vo 

výdavkoch nemáme ešte doteraz dostatok finančných prostriedkov naplánovaných hlavne na 

nakladanie s komunálnym odpadom. Tam nám chýba cca 230 tisíc a tiež nemáme pokrytý 

štvrťrok fakturáciu za zrážkové vody. A samozrejme treba navýšiť stále aj výdavky na energie. 

 

p. Greššo - stále sa vám zdá, že je všetko v poriadku, áno? V radničných novinách sa 

dozvedáme, ako je mesto vo super finančnej kondícii. Však to je už pomaly, to je normálne 

trestný čin, takto klamať ľudí. Tie Radničné noviny vyšli pred pár mesiacmi zhruba máj. Už v 

máji alebo, kedy. Už v máji sme vedeli, že je prúser ako Brno. Však toto je normálne Titanic. 

Vy si stále hráte veselú pesničku a Nitra je na polovicu potopená pod vodou. Kedy toto konečne 

normálne priznáte a toto už nie je covidová záležitosť pozor, toto už sa na Covid nevyhovárajte. 

Pozrite si plnenie rozpočtov iných krajských miest. Nitra je na samom chvoste, čo sa týka 

rozpočtu. Stavať parklety za tisíce eur je síce ľúbivá politika, ale takto hazardovať s financiami 

mesta. Zrušiť hazard, zrušiť hazard s financovaním však to je šialené, čo sa tu deje a to teda na 

finančnej komisii máme tieto jobovky mesiac, čo mesiac, pretože pán Daniš nám tam tie 

prognózy predstavuje. Tu sa to teda dozvedáme raz štvrťročne. Však toto nie je normálne 

preboha živého ľudia, pozrite si to, nechajte si to vysvetliť. To hovorím občanom tohto mesta, 

však nás dostanete do takých prúserov do takej nútenej správy. Ako sa to budeme potom riešiť 

ďalšie roky? Šialené, šialené, kde ste to dobačovali za štyri roky. Kostlivci v skrini, bohatstvo. 

 

p. Dovičovič - ja sa v tomto momente len pripojím k tomu, čo povedala pred chvíľočkou pani 

hlavná kontrolórka. K úveru čerpáme 13 % a investičné akcie plníme na 14,7 za prvý polrok. 

Keď sa pozriete do prehľadu, ktorý je uvedený na stranách 76. - 80. tejto správy. Tak zistíte, že 

viac ako 80 položiek. Má za svojím názvom a za pomlčkou napísané presun. To sú veci, ktoré 

už mali byť dávno hotové. Viac ako 80. Z týchto viac ako 80 viac ako 50 má v kolónke plnenia 

za prvý polrok jednu veľkú nulu. Ale, iste je potešujúce, že v porovnaní s tým, ako sme dokázali 

investície realizovať za vlaňajší rok, kde sme sa dostali na fantastických 27 % tohto roku to 
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vyzerá, že ich prekročíme. Myslím, že to si zaslúži potlesk. Toto, čo sme si teraz vypočuli od 

pani hlavnej kontrolórky je len stupňovanie tragických správ, ktorými nás na rozdiel od 

veselého optimizmu vedenia mesta zahŕňa pani kontrolórka zakaždým, keď sa zaoberáme 

rozpočtom. Ja mám pred sebou stanovisko pani hlavnej kontrolórky k návrhu rozpočtu na tento 

rok teda na rok 2022, ktorého prvý polrok práve vyhodnocujeme. Odporúčania hlavného 

kontrolóra mesta Nitra na eliminovanie identifikovaných rizík v budúcoročnom rozpočte. To je 

prosím pekne 16. december 2021. Tomu predchádzala rozšírená finančná komisia, na ktorej 

jednak pán Daniš, jednak pani kontrolórka, ako aj viacerí z nás a aj tí, ktorí tam sedeli viacerí z 

nás poslancov a aj tí, ktorí tam sedeli z radov odborníkov členov finančnej komisie už v októbri 

2021 upozorňovali. Takže späť k tomu, čo mestskému zastupiteľstvu odporučila aj primátorovi 

pani hlavná kontrolórka. Po prvé, mesto Nitra momentálne eviduje stav na rezervnom fonde, 

ktorý nie je prerozdelený vo výške 1,5 milióna eur. Odporúčam tieto finančné prostriedky z 

rezervného fondu ponechať na krytie identifikovaných rizík a zároveň odporúčam pri 

schvaľovaní záverečného účtu za rok 2021 ponechať zostatok prostriedkov na krytie možného 

výpadku príjmov ako rezervu. To je jediné odporúčanie, ktoré sa podarilo rešpektovať. Bod 2. 

pani hlavná kontrolórka píše, odporúčam dôsledne dodržiavať rozpočtovú rovnováhu a pri 

nenapĺňaní príjmov v plánovanej výške vykonať v roku 2022 okamžitú úpravu výdavkov, resp. 

viazanie výdavkov. Na to kašleme. Ďalej a toto, čo je najdôležitejšie. Odporúčam v roku 2022 

pravidelne predkladať na každé zasadnutie Mestského zastupiteľstva písomnú informáciu o 

aktuálnej finančnej situácii mesta. Teda nie sprostosti do Radničných novín. A na to nadväzuje 

záver stanoviská hlavnej kontrolky k návrhu rozpočtu na rok 2022. Na základe uvedených 

skutočností a popísaných rizík v stanovisku odporúčam mestskému zastupiteľstvu zohľadniť 

odporúčania hlavného kontrolóra mesta na eliminovanie identifikovaných rizík v 

budúcoročnom rozpočte a po ich akceptovaní a osvojení odporúča mestskému zastupiteľstvu 

rozpočet mesta Nitry na rok 2022 schváliť a rozpočet mesta Nitry na rok 2023-2024 vziať na 

vedomie. Takže pani hlavná kontrolórka vo svojom stanovisku svoj súhlas s návrhom rozpočtu 

podmienila akceptovaním odporúčaní, ktoré mestskému zastupiteľstvu dala. Mestské 

zastupiteľstvo resp. vedenie mesta alebo tí, ktorí za tieto veci zodpovedajú tieto odporúčania 

ignorovali, ignorujú dodnes. Neviem, nepočítal som koľké je tohtoročné zastupiteľstvo. Na 

žiadnom z nich nebola žiadna správa, tobôž nie písomná predložená poslancom o tom, v akej 

finančnej situácii sa mesto nachádza. A slová pani kontrolórky by mali byť mementom pre 

všetkých, ktorí si myslia, že tie peniaze padajú odniekiaľ z neba a že ich možno trieskať a 

rozhadzovať lárom fárom na nezmysly na projekty, ktorých realizácie sa nedožijú ani naši 

vnuci. A tak, ako sme v tomto zastupiteľstve schvaľovali vyhodenie do smetí projektov, ktorých 

tu boli plné skrine, tak to ďalšie zastupiteľstvo bude mať možno ešte väčší objem projektov, 

ktoré bude púšťať dolu riekou. Sme pred finančným kolapsom. To si uvedomte. A to, čo je tu 

poschvaľované z hľadiska výdavkov, kde kreativita je neskutočná. To nás, ak budeme v tomto 

pokračovať, toto mesto dovedie do nútenej správy. Opakujem to sú slová, ktoré zazneli z úst 

šéfa finančného odboru a hlavnej kontrolórky v októbri 2021 na rozšírenom zasadnutí finančnej 

komisie, ktoré som ja tu opakovane prednášal a na ktoré vedenie tohto mesta zvysoka, ale 

zvysoka kašle. A je to presne tak. V lodi menom Nitra sú diery, ale my tu tancujeme. 

p. Varga - moji predrečníci asi povedali toho dosť. Miloš, je mi ľúto, že budeme vyhadzovať, 

nie budeme pardon, že budete vyhadzovať drahé a kvalitné projekty, to mi je ľúto. Ja nie som 

ekonóm, skôr som, tak prakticky človek, lebo viac ako štyridsaťročná moja prax viac ako tridsať 
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rokov v súkromnom sektore má niečo naučila. Veľakrát tu padlo, prikrývajme sa perinou na 

akú máme. Bohužiaľ to, čo čítam na Facebooku, v novinách, kde pán Varga Henri, ako chváli 

to, čo sme dokázali, čo sme si sľúbili sme splnili. Len ja neviem, či ste si to sľúbili vy pre seba 

alebo pre občanov Nitry. O Titaniku tu už padlo dnes dvakrát, aj Miloš spomenul, aj Janko. Ja 

som vám to povedal asi pred tromi mesiacmi, že na Titaniku hudba hrá dole sa loď potápa. 

Teraz by som vám tak povedal vážený pán primátor, určite nepoznáš, z mladosti, ako ja 

rozprávku krivé zrkadlá. Bohužiaľ bolo byť načase, aby ste sa do tých krivých zrkadiel pozreli. 

Robíte pre seba. Ja verím, že určite chcete aj pre ostatných ľudí, pre celú Nitru, ale zvážte si, 

že či to robíte pre seba alebo pre všetkých ľudí. To, čo sa chválime ako velice dobre stojíme, 

čo nás čaká ukazuje týchto 14 %, čo sme dokázali. Nedokázali sme nič. Môj pocit to, čo sa tu 

už viackrát bavíme o verejnom obstarávaní za verejné obstarávanie schovávame neschopnosť 

mnohých ľudí. X krát som povedal verejné obstarávanie nám kradne čas a času peniaze. Keď 

sa chválime, že ako veľmi dobre stojíme a poviem to teraz na plnú hubu, keď máte gule, tak 

okamžite začnite robiť investičné akcie. Myslím to hlavne v Dražovciach nie je potrebné do 60, 

80 tisíc robiť verejné obstarávanie. Takže neschovávajme sa za neschopnosť ľudí, niektorých, 

keď máme naplánované akcie, tak okamžite ich začneme robiť. Tým ukážete ľuďom, že aký 

ste dobrí, aký ste kvalitní. 14 % asi neviem, neviem investičných akcií. Keby sme si pozreli tie 

projekty. Fakt som v komisii ôsmy rok. Ale, čo sa deje na tej komisii. Voľakedy to bola 

investičná komisia, v ktorej sa riešilo všetko. Tu riešime len projekty developerské doslova. 

Niekedy normálne po ôsmich rokoch mi je ľúto, že som tu trávil toľko času a nedokázal som, 

čo som chcel. Áno, váš tím sa chváli, že splnili čo chceli. Ale ešte raz, ja som robil pre ľudí a 

vy asi pre seba.  

 

p. Rácová - no ja budem troška konkrétna. Poviem to na rovinu. Veľmi podrobne som si pozrela 

plnenie rozpočtu za prvý polrok. Všetky kapitoly som si pozrela, ale zamerala som sa 

predovšetkým na oblasť školstva. Myslím si, že v tomto prístupe a priorita, ktoré má vedenie 

mesta a finančnom chaose, ktorý sa tu deje nie sú školy v centre pozornosti a vôbec sa neriešia 

ich potreby. Chcelo sa mi zakričať, keď pani Anička Šmehilová hovorila, že konečne štyri roky 

riešime výťah, že máme ešte jeden výťah vážení kolegovia, ktorý mal byť dávno hotový, a to 

je výťah na základné umeleckej škole, ktorú máme jednu jedinú tohto typu a napriek tomu nie 

je bezbariérová a podmienky pre vyučovací proces, tak špecifický tu skutočne veľmi zložité a 

nepriaznivé. Ale o tom hovoriť nebudem. V rozpočte v roku 2022 som si všímala najmä, koľko 

peňazí dostanú školy na údržbu a rekonštrukciu školských objektov. Je to veľmi dôležité, 

pretože podmienky pre kvalitný vyučovací proces sú veľmi dôležité pre výkon učiteľa, aj výkon 

žiaka. Tak som sledovala toky finančné na školách a pozrela som si to teraz pri plnení rozpočtu 

a aj pri rozpočtovom opatrení. Očakávala som, že tie čísla budú sedieť. Na údržbu školských 

objektov sme dali 284 280 v rozpočte sme schválili. Teraz pri polročnom vyhodnotení som v 

položke 635006 skutočne toto číslo našla, sedelo, potešila som sa. Údržba školských objektov 

284 280 po úprave 275. Splnené na 2,1 %. Len som sa tak akože začudovala išla som ďalej. 

Zaujímala ma rekonštrukcia školských objektov. V rozpočte sme schválili v položke 717002 - 

860 tisíc na tieto aktivity. A teraz v práve pri plnení tohto rozpočtu som v stĺpci našla číslo, že 

po úprave 60 870. Akože vôbec nerozumiem, kde tých 800 tisíc zmizlo. Tak som si prezrela 

všetky zastupiteľstvá a všetky rozpočtové opatrenia, či sme schválili zmenou uznesenia výšku 

tejto sumy. Vedela som, že približne sme na údržbu a rekonštrukciu školských objektov mali 
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tých 1 milión 144 tisíc a že z tej postupne na komisii školstva sme schvaľovali a uvoľňovali 

peniaze. Žiadam preto vysvetliť, kde sa tie peniaze podelí, pretože v samotnom plnení rozpočtu 

som našla, že sme dali na ZUŠ Tulipánova, tretí pavilón 10 tisíc, na kanalizačnú prípojku 

12 tisíc a márne som pri plnení rozpočtu hľadala sumu jedinú, ktorú sme v prvom polroku 

uvoľňovali, bolo to zastupiteľstvo 26. mája 2022, kde sme pre materské a základné školy 

uvoľnili finančnú čiastku 530 460 z rekonštrukcie školských objektov. Toto školy dostali. Ale 

my sme v rozpočtovom opatrení nevzali len 530 460, ale vzali sme oveľa viac. To sa budem 

pýtať pri rozpočtovom opatrení, ktoré nasleduje po tomto bode. Pýtam sa teda, kde sa 

nachádzajú tie zvyšné peniaze. Kto mi odpovie teda na otázku, ako sa z 860 tisíc, ktoré sme 

mali plánované v rozpočte na rekonštrukciu školských budov, odrazu objavilo číslo 60 870? Až 

dostanem odpoveď na túto otázku môžem hlasovať. A predpokladám, že by to malo zaujímať 

aj ostatných poslancov, pretože ak si ďalej pozerám čiastky, tak obnova školských objektov 

bola 75 tisíc a zateplenie Rosínskeho 178, ktoré sa neuskutočnilo. Obidve tieto položky neboli 

naplnené. Pretože tá druhá etapa neobsahovala práve spomínaný výťah. Pravda, že som ten 

rozpočet prešla a predpokladám, že pán Daniš ma doplní. Ako je možné, že pri plnení rozpočtu 

za prvý polrok by som ho chcela poprosiť, keby mi povedal, kde nájdem položku, ktorú som 

spomínala, ktorú sme uvoľnili v máji, boli to jediné finančné prostriedky, ktoré školy z položky 

rekonštrukcia školských objektov dostali. Aby mi teda vysvetlil, prečo je táto suma takto 

uvedená? Potom sa budem pýtať ďalej.  

 

p. Daniš - idem začať odpovedať pani poslankyni Rácovej. Na určitých 538 - 540 tisíc nevidí, 

lebo to sú akcie rozpočtových organizácií, ktoré sú v podstate v ich výkazoch. My sa zhrávame 

raz za štvrťroka s týmito organizáciami. Dostávame len sumu kapitálových výdavkov z nich. 

Čiže ona ich tam menovite nevidí. Ona ich vidí pri tých rozpočtových presunoch. Ak chce 

presne rozpočtové presuny, určite to nie je otázka teraz o 6 hodín 10 minút, aby som vytiahol 

históriu zo systému, kedy bolo čo. Ale kľudne bude to mať zajtra k dispozícii okolo ôsmej na 

maily, prípadne ak budú mať všetci poslanci záujem, tak sa predošlé tá položka, ako sa hýbala 

v priebehu celého roka. Ale určite sa nehýbala iná než do školstva. Takže to je tá prvá otázka. 

Druhou by som možno veľmi rád, odpovedal tu niečo pánovi poslancovi Dovičovičovi, ktorý 

by chcel každý mesiac vidieť, ako na tom stojíme. Tu by som síce rád videl aj ja, ale je to o 

niečom inom. Treba si stále uvedomiť, že mesto Nitra je subjekt, ktorý sa zhráva jedenkrát za 

štvrťroka so svojimi šestnástimi rozpočtovými organizáciami. Každý mesiac výstup znamená 

fantastický prebytok, pretože výdavky sa účtujú v rozpočtových organizáciách, ktorými sa 

účtuje u nás, čiže totálne by to skreslilo informácie. Skôr ekonómovia, ktorí sme na úrade v 

vrátane hlavnej kontrolórky dostávajú parciálne výstupy z oblasti, ktorú potrebujeme 

momentálne riešiť. Vyjadrím sa aj k konštatovaniu pani kontrolórky. V podstate sme si to 

prekonzultovali a so všetkým súhlasím. Myslím, že okrem komunálnych odpadom a vody, kde 

už sme trošku od toho času, čo mala tie informácie postúpili. Trošku nám pomohol Envirofond, 

ktorý keď zaradíme do zdrojov na komunálny odpad a po určitej debate s našou organizáciou 

Komunálnymi službami cítime, že tam bude na vážka možno nejakých 30 - 40 tisíc, ktoré s tým 

vieme nejakým spôsobom vyrovnať. Čiže tam už tú veľkú sekeru, ktorú takmer mesiac už 

nevidíme. A zrážková voda, keďže my sme v začiatkoch roka doplácali takmer päť mesiacov z 

roku 2021, tak tam je riešenie, ktoré máme už predkonzultované a so spoločnosťou sa 

dohodneme nie na mesačnej fakturácie, ale na štvrťročnej. Tá bude rýchlejšia, prehľadnejšia 
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pre obidve strany a nie päťmesačné fakturácie, mesačné atď.. Ak budeme mať pani Rácová 

záujem, zajtra to má okolo ôsmej na svoje mailové stránke. 

 

p. Greššo - len v reakcii na pani poslankyňu Rácovú. Ale je to samozrejme aj pre všetkých 

ostatných poslancov, ale na to, aby som deklaroval to, že pracovným nástrojom každodenným 

súčasného vedenia je klamstvo a lož a zavádzanie a používanie poloprávd, tak na mestskej 

stránke oficiálnej, ktorá v podstate prezentuje aj zastupiteľstvo, s čím sa teda ja absolútne 

nestotožňujem vo veľkej miere samozrejme nie dohromady, alebo teda nie so všetkými 

príspevkami. Tak sa dočítate, že do rekonštrukcii škôl v Nitre idú takmer 2 milióny tento rok a 

že si uvedomujeme, že mnohé školy boli roky zanedbávané peniaze na rekonštrukciu už akútne 

potrebovali. Samozrejme. Súhlasím. Ale to, že roky boli zanedbávané tieto školy to si 

minimálne ľudia, ktorí teda poslanci, ktorí tu sedia viac volebných období, to je jedna obrovská 

lož. Čiže dnes tu vidíme čísla, máme tu čísla, o ktorých sa bavíme o konkrétnych číslach a s 

kľudným svedomím je na facebookovej stránke mesta Nitra v rámci propagácie napísané, ako 

zachraňujeme školy, ktoré boli roky zanedbávané. Prestaňte prosím vás klamať ľudí, zavádzať 

a doslova odžubávať ľudí. To je len preto, aby teda ste ostali ďalšie štyri roky? Len preto toto 

si dovolíte voči ľuďom? To je neskutočné! 

 

p. Rácová - pán Daniš, asi sme sa nerozumeli. Jednoducho ja nepotrebujem, aby ste mi vy 

vytlačili, že ktoré finančné prostriedky, ktorým školám a ako sú zapojené do rozpočtov. Ja som 

si to našla, je to uvedené v rozpočtovom opatrení zo dňa 26. 5. kde je presne rozpísané, do 

ktorých rozpočtov základných škôl sa tých 530 460 zapája. To znamená, že ja ten rozpis mám 

a k tomu pribudli ešte tie dve položky 12 tisíc a 10 tisíc. To je pavilón a Tulipán a ešte tá jedna. 

Ja sa pýtam, vy ste mi neodpovedali na otázku. Toto je v závere plnenia rozpočtu za prvý polrok. 

V prvom polroku sme uvoľňovali finančné prostriedky len jeden jediný raz školám až na tie 

drobné výnimky, ktoré dostali. Ale dobre, ak si myslíte, že týmto bude vysvetlené. Prosím 

odpovedzte my aj všetkým, ktorých to teda zaujíma na otázku, prečo v tom stĺpci, kde je 

naplánovaných z rozpočtu 860 tisíc sa v tom druhom stĺpci nachádza v úprave číslo 60 tisíc? 

Toto som sa pýtala a toto ste mi neodpovedali. Odpovedali ste mi to, čo som sa nepýtala. 

Finančné prostriedky, ktoré sme uvoľnili školám, áno 530 tisíc sme uvoľnili z tejto. Tie podľa 

mňa mali byť v tej tabuľke uvedené. A percento koľko tvorili. Na strane 53. Ešte raz zopakujem 

otázku a pýtam sa, kedy bol upravený tento rozpočet, prečo prečo sa tam nachádza to číslo? 

Namiesto 860 je tam upravený rozpočet 60 tisíc. Môžete mi toto vysvetliť? A k tomu čerpaniu 

sa dostaneme ešte pri rozpočtovom opatrení, pretože tam to nesedí. Takže na strane 53 posledný 

riadok. Pôvodný rozpočet 860 tisíc to je rekonštrukcia školských objektov a upravený rozpočet 

60 870. Odkiaľ máte to číslo a prečo je tam uvedené, kedy to bolo upravené na túto sumu? 

 

p. Daniš - pani poslankyňa, ak chcete odo mňa naraz moc, je to x tisíc položiek, ktoré si naozaj 

nepamätám presne, ako išli v priebehu pol roka. Zajtra ráno o ôsmej budete mať písomnú 

odpoveď k tomuto. Ja si teraz nemôžem sledovať všetky opatrenia, naštudovať, ktorá kam 

položka prišla, kedy. Určite tie peniaze boli použité v zmysle odboru školstva, kam boli treba.  

p. Gut - nedá mi po vypočutí si týchto ťaživých informácií by ma zaujímal pán primátor váš 

názor. Ako chcete, čo chcete s týmto ako naložiť? Však predsa preboha ideme dokonca 

nejakého volebného mandátu a teraz ja vám poviem za moju mestskú časť, ktorú ako teda 
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zastupujem. My sme sa neposunuli ani v jednoduchých projektoch, na ktoré boli vyčlenené 

peniaze z fondu miestneho rozvoja. Čiže neviem, kde je príčina. Ja som to aj minule písal 

smerom akože cez mail, že vlastne mám pocit, ako keby vedenie mesta robilo všetko preto, aby 

sme to nezrealizovali, lebo to stojí na konci peniaze. Mňa to mrzí, že túto debatu tu musíme 

takto nejako rozoberať do detailov, ale skutočne nepočul som ani jeden koment na mojich 

predrečníkov, že čo s tým vlastne chcete robiť. Že či existuje nejaká zodpovedná osoba, kto za 

to môže? Teraz vyvodia sa z toho nejaké dôsledky alebo nejaká sebareflexia. Neviem, či ma 

počúvate, teraz? Ja som si to všimol, už aj pred týmto, že celú dobu, čo tu kolegovia rozprávali, 

tak ste vôbec nevenoval tomu pozornosť. Skutočne je to neúctivé aj už len vzhľadom k veku. 

To si uvedomte, ale skutočne ja vás tuto nepotrebujem nejako ponaučovať, ale tak jednoducho 

buď máme záujem komunikovať spolu alebo ak nie, tak nemusíme ani rozprávať, môžem to 

hneď vypnúť a aj tak sa nič nedozviem tak, ako aj keď sa teraz dostanete k slovu. Takže sorry. 

Môžete mi povedať, ako vy vidíte pokračovanie alebo ako ďalej, ako na tieto dva mesiace, čo 

s týmito vecami, ktoré vám tu boli vytknuté, mienite urobiť? 

 

p. primátor - ja si myslím, že odpoveď na to je v ďalšom materiáli rozpočtové opatrenia.  

 

p. Mezei - potom, ako počúvam tú diskusiu možno, že som sa mal zapojiť úplne na začiatku. 

Tak, ako bývam v médiách niekedy označenie, že platená reklama, tak to možno malo svietiť 

pre divákov, že máme dva mesiace pred voľbami a každý tu trošku zveličuje. Zaznelo tu, že 

veľa položiek má plnenie napr. 15 % za pol roka. Mne z toho vyplýva, že tým pádom sa šetrilo, 

lebo polroku by mali mať plnenie 50% pri nákladoch, takže pokiaľ sa nejaké veci nerobia tak 

tým pádom sa tie peniaze neminuli. A suma sumárum, keď sa aj pozrieme na príjmy a výdavky. 

Tak príjmy máme nad 50% v polroku a výdavky pod 50%, čiže to tiež o niečom hovorí. 

 

p. Gut - nedá mi nezareagovať. Peťo, ako si to myslel s tým zveličovaním. Ty nemáš pocit, že 

vašou nečinnosťou mesto Nitra prišlo vlastne o možno kilometre ulíc? Však tie materiály 

zdraželi, my sme tie peniaze mali minúť už dávno. Nie teraz tu ideme rozprávať, ak sme ušetrili. 

Čo sme vlastne ušetrili? Skúsme si na túto otázku jednoduchou odpovedať. Čo sme v dnešnej 

dobe prosím ťa tou nečinnosťou ušetrili? Ja neviem však si Ing. architekt v stavebníctve 

preboha, tak by si mal byť lepšie v obraze ako ja. Ale toto, čo si povedal ten argument, nehnevaj 

sa na mňa to ozaj to zakrývame niečo bez ľadu a skladu. Jednoducho my si ani neuvedomme, 

čo vlastne už asi rozprávame. Ale jeden holý fakt je ten, že nepreinvestovali sme peniaze, ktoré 

sme mali. A teraz za tie isté peniaze neurobíme toľko, koľko sme mohli. Toto je asi merito veci.  

 

p. Varga - prepáč, pán primátor, možno sem to neplatí nepatrí. Ale tým, že sme niečo neurobili. 

Ja osobne som pred mesiacom prišiel o 500 euro. Na ulici Mrázová som si pri obhliadke ulice 

roztrhol gumu, poškodil som si disk. A ďalšia vec ulica Lužianska možno len vďaka mne, pani 

Jančová nás neudala, lebo si na tej kvalitnej ceste zlomila ruku. Takže toto sú naše šetrenia. 

 

p. Králová - budem dlho hovoriť. Ale ja som teda prvýkrát v zastupiteľstve tieto štyri roky a 

možno som to zle dávala pozor alebo ja neviem, nie som ekonóm. Ale Peter, nehnevaj sa. Ja 

neviem máš pocit, že plnenie rozpočtu funguje matematicky, že prvý polrok 50 % a druhý 50? 

Lebo ja si myslím, že funguje tak, ako sú pripravené akcie a ako sa tie akcie postupne spúšťajú. 
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A jednoducho tým, že my vlastne akcie neurobíme za prvý polrok, kedy boli ceny kdesi úplne 

inde a teraz sa všetko zvyšuje, tak ja myslím, že mesto naozaj prichádza o peniaze. Alebo sa 

mýlim, ja neviem, no ale, tak potom prepáčte, keď som povedala tento názor, ale môj názor je 

ten.  

 

p. Mezei - aby som možno niektoré vyjadrenia uviedol na správnu mieru. Ja samozrejme som 

za to, aby sa investičné akcie robili. A netýkalo sa to hlavne investičných akcií, pretože áno, 

tam tá inflácia je, aká je. Ale pokiaľ sa tu hovorí v pléne, že treba šetriť, treba šetriť rozpočet 

mesta, tak samozrejme treba škrtať výdavky a to sa potom prejaví v tom, že niektoré sa neplnia 

tak, ako bolo plánované. A škrtanie výdavkov je v poriadku. Samozrejme investičné akcie robiť 

treba. Takže, aby som to iba uviedol na správnu mieru, pretože bolo to hovorené ošetrení, tak 

povedzme teda, že ako chceme inak šetriť. 

 

p. Oremus - štyri roky som vám to hovoril, ako sa má šetriť a zopakujem to teda. Nenavyšovať 

počet zamestnancov na tristo, ktorých je dnes. Ďalej optimalizovať procesy v rámci fungovania. 

Zamerať sa na efektívne vynakladanie prostriedkov v rámci ja neviem energií. To by mohol 

Miloš povedať, kde sme sa dostali s cenami energií za štyri roky. A keď ideme viazať, tak 

viažeme bežné výdavky jednotlivých útvarov na mestskom úrade nie kapitálové výdavky, čo 

sú investičné akcie, aby si v tom mal jasno. Takže našou úlohou. My nie sme súkromná firma. 

Našou úlohou je, keď tu schválime investičné akcie, aby sme ich urobili v tom danom roku, 

lebo to najviac pocítia občania. A vy sa máte snažiť šetriť v rámci bežného chodu. Vy ste 

pomíňali peniaze v rámci bežných výdavkov a dostali ste rozpočet na pokraj kolapsu. Čo som 

avizoval už pred niekoľkými mesiacmi, že to tak bude a teraz sa to len potvrdzuje. A 

nehovoríme to len my, že nás obviníte, že my sme teda zaujatí a sme opozícia, že teda je pred 

voľbami, ale hovorí to pani hlavná kontrolórka, už to povedala minulý rok a tento rok to znova 

vám zopakovala. Takže nás nepočúvajte, ale počúvajte aspoň ju, pustite si to aj trikrát dookola. 

 

p. Dovičovič - laik žasne a odborník sa nestačí diviť, ako počuť odôvodnenie, že keď nerobíme, 

tak sme vlastne ušetrili, keď schválime úver, ktorý nečerpáme a nerealizujeme, tak to je skvelé, 

keď päťmiliónový kontokorent prežerieme, lebo sme ho prežrali to je výborné. Keď z prvého 9 

miliónového úveru skončilo v spotrebe 3 milióny, to je skvelé. Čiže z tých 3 miliónov nevidieť 

v meste vôbec nič. Z druhého z 9 miliónového úveru takmer 7 miliónov ešte stále nečerpáme. 

To je jednoducho katastrofálny výsledok a katastrofa. A ukážka toho, ako sa to nemá a nesmie 

robiť. A už stačilo! 

 

p. Greššo - Jarka, od tvojho príspevku som to za tri minútky našiel. Vyhodnotenie plnenia 

rozpočtu za rok 2021 odbor investičnej výstavby 12,4 % za prvý polrok. Výsledok bol 27 niečo. 

No, čiže áno, je to skoro matematicky, lebo je to polovica. Čiže aktuálne sme niekde na polovici, 

hej. Ale je úplne jasné, že ho nenaplníme ani do jednej tretiny to plnenie rozpočtu, pretože 12,4 

výsledok dvadsiatehoprvého bol 27. Dnes máme 14. výsledok bude obdobný ako minulý rok. 

A to v poriadku určite nie je. 

 

p. Moravčík - padlo tu, že takto sa to nemá robiť. Ja si ale myslím, že zobrať 20 miliónov a 

minúť ich rýchlo, rýchlo, rýchlo len, aby sa minuli tak, tak sa to tiež nemá robiť. A má sa to 
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robiť s rozumom. A nehovorím, že to ide ideálne, ale robí sa to inak, ako po iné roky. A je teda 

možné povedať, že ten rozbeh je pomalší, ale tie veci sú v nejakom štádiu každá z tých vecí. A 

proste chce to len čas. Ale zobrať 20 miliónov a len tak ich roztrieskať, aby to bolo vidieť tak, 

tak sa to nemá robiť, presne tak sa to nemá robiť. Chápem, že viacerí poslanci z minulých rokov 

sú na to zvyknutí, ale ja som teda nie tohto zástanca. 

 

p. Ajdariová - David, nedá mi nezareagovať na teba. Dobre, a 5 miliónov prežrať behom roka 

je v poriadku? Bolo to dostatočne pomaly pre teba?  

 

p. Košťál - nedá mi zase tiež nezareagovať na pána Moravčíka. Ja som tu síce tri volebné 

obdobia, ale v každom roku sa aspoň fakt niečo urobilo, resp. v každých rokoch, ale toto, čo tu 

máme za posledné dva roky. Ja to poviem tak, že mi nieže navracanie, ale myslím, že viacerým 

je zle. A to, čo mi tu hovorí pán kolega Moravčík, ktorý tu možno prvé volebné obdobie, ktorý 

asi nevie ako to fungovalo v minulosti, že sa stále niečo robilo, by ľudia videli výsledok tak, 

ako on ma to oprávnenie tu hovoriť za všetkých, čo sa môže, a čo je správne. Normálne ma to 

udivuje. Ako fakt, akože klobúk dole. 

 

p. Moravčík - ešte teda nebudem reagovať faktickou na faktické, ktoré ako klasicky moji 

kolegovia nedodržiavajú. Ja len teda k tomu, čo tu predtým odznelo. Viacerí si to asi nevšimli 

a nechcú si to všimnúť, nechcú to pripustiť alebo to nedoteká. Ale za posledné tri, štyri roky si 

pomenujeme fakty, situácie, ktoré tu nastali, ktoré tu nikdy predtým neboli a mali rapídny dosah 

na príjmy do mestského rozpočtu. Takže mali sme tu Covid. Nie, že to malo dosah len na 

príjmovej stránke, my sme dokonca mali zvýšené výdavky spojené s covidom dva roky. Po 

Covide prišla vojna, to tu tiež nebolo. Má to extrémny dopad na energie, na ostatné aspekty. V 

podstate aj bežného života, bežných občanov. No a máme tu, samozrejme najvyššiu infláciu v 

histórii samostatnosti Slovenského štátu. To si treba zavrieť oči pred týmto však? Alebo ja 

nechápem proste. Toto sú fakty, s ktorými sa potýka aj mestský rozpočet, nie len náš, ale aj 

iných miest. Prosím vás, trošku, ja chápem, že potrebujete kritizovať, ale berme v úvahu všetky 

fakty. 

 

p. Ajdariová - ja by som poprosila, čaká nás už asi len teda jedno mestské zastupiteľstvo 

prestaňme omieľať pesničku ako my potrebujeme kritizovať. Na určité veci tu kolegovia 

poukazujú minimálne 2,5 roka 3 roky dozadu. Áno, súhlasím s tebou David, že sú investičné 

akcie, ktoré potrebujú svoj čas, na ktoré vplýva inflácia, vojna všetko. Ja ako predsedníčka 

výboru mestskej časti a myslím si, že aj kolegovia, ktorí tu sedia za našu mestskú časť, musím 

s poľutovaním skonštatovať to, čoho som sa obávala a, čo som tu vyriekla minimálne dva roky 

dozadu, že som zvedavá, čo sa nám teda podarí urobiť. My, keby sme neboli preniesli z 

minulého volebného obdobia tri investičné akcie, tak sme neurobili nič. Jedinú investičnú 

veľkú, väčšiu akciu Škultétyho ďalšiu etapu, na ktorú máme schválené peniaze, ani len tu sme 

neboli schopní urobiť. A je pekné mať farebné čiary na predĺženej pešej zóne, je pekné mať 

kadíbúdky, ale my sme tu v prvom rade pre ľudí. A my máme plniť požiadavky obyvateľov. Je 

pekné, že pán primátor do Radničných novín v rámci svojho promo napíše, že sme si vedomí, 

v akom stave máme cesty a chodníky. Len zabudol na vetu, ktorú mi povedal 2,5 roka dozadu, 
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že jeho politickou prioritou nie sú chodníky a cesty. A toto je presne o tom oblbovaní tých ľudí. 

A prosím ťa to, či niekomu nateká alebo nenateká, toto si nechať doma v kuchyni.  

 

p. Ágh - ja mám pred sebou otvorenú prvú stranu vyhodnotenia plnenia rozpočtu a vidím tu 

dva dôležité ukazovatele, a to sú bežné príjmy, bežné výdavky a rozdiel bežného rozpočtu je v 

prebytku 5 miliónov 130 tisíc. Ja neviem, či to tu zaznelo, pretože to, čo som ja počul bolo len, 

že rozpočet je neviem, kde. A tam si myslím, že smerovalo aj to, čo hovoril Peťo Mezei, že pri 

pohľade na tieto čísla vyzerá to tak, že ten úrad reálne neminul 50% tých výdavkov 50% z 

príjmov, ktoré mal narozpočované. Takže asi to smerovalo tam. Už viackrát sa spomenul ten 

naratív, že sa prežralo 5 miliónov euro. Ale prežrali sa tie peniaze? Neboli tie peniaze použité 

na vykrytie výdavkov, alebo vykrytie výpadkov príjmov, ktorý bol spojený s tým, v akej situácii 

sme tu žili posledné dva roky? Ja si ja si pamätám vyhodnotenie plnenia rozpočtu za minulý 

rok, kde na základe jedného konkrétneho ukazovateľa teda vyplynulo ako zle hospodári mesto 

Nitra. Bolo toto po odrátaní účelových viazaných prostriedkov z prebytku mesta, kde nám 

vznikol deficit 2 milióny 387 tisíc. A mám tu pred sebou tabuľku, ako sa darilo iným krajským 

mestám v tomto ukazovateli a v tom období, v ktorom museli zvládať tie isté prekážky, ako 

my. Sú to mestá Žilina, ktorá v tomto ukazovateli vyšla s hodnotou mínus 2 milióny 466 tisíc. 

Prešov v tomto ukazovateli mínus 8 miliónov 944 tisíc. Košice mínus 24 miliónov 100 tisíc. 

Banská Bystrica mínus 4 milióny 600 tisíc. Bratislava mínus 15 miliónov 859 tisíc. A teda áno, 

Nitra v tomto ukazovateli vychádzala mínus 2 milióny 387 tisíc. Oni samozrejme v tých 

záverečných účtoch ukázali hodnotu tohto ukazovateľa takisto ako my s tým rozdielom, že to 

vyhodnotenie toho stavu toho mesta alebo rozpočtu mesta nebolo také ako pri meste Nitra. 

Takže chcel som tým len povedať, že nehovorme to, že ako Nitra zlé hospodári a ako tu vedenie 

šafári, ako sa prežierajú peniaze atď. atď.. Keď sa pozrieme okolo seba, tak vidíme, že naozaj 

tie posledné dva roky a tie veci, ktorým muselo aj mesto Nitra nejakým spôsobom čeliť malo 

vplyv na príjmovú a výdavkovú stránku nielen u nás, ale aj v ostatných krajských mestách.  

 

p. Dovičovič - Roman, ja som si tvoje vystúpenia vždy so záujmom vypočul a musím povedať, 

že veľa vecami z nich som súhlasil. Ale nehnevaj sa na mňa toto, čo si predviedol, je poviem 

to takto pod tvoju úroveň. 

 

p. Greššo - čo sa týka tých príjmov. Len narýchlo mi napadli štyri príjmy, ktoré ste hodili cez 

palubu. Hazard, príjem ročný do rozpočtu cca 700 - 650 tisíc. Dnes by to bolo možno 800 tisíc. 

Neviem ťažko povedať cca 700 tisíc. Parkovacie karty asi pol milióna ročne. Zásahmi do 

tržnice cca 200 tisíc euro ročne. Vyhodením štyroch nájomníkov z kina Lipa, v ktorom sa 

dodnes nepreložilo krížom slamy asi 80 tisíc ročne. To je 1,5 milióna len na šupu príjmov, ktoré 

ste hodili za hlavu. Lebo to bol volebný program, lebo ideme riešiť parkovanie, lebo ideme 

riešiť tržnicu, lebo ideme riešiť Lipu. Ja sa pýtam, čo ste urobili preto, aby boli tieto príjmy, 

ktoré ste hodili cez palubu nahradené inými príjmami v rámci kompetencii a možnosti 

samosprávy? Čo, čo ste preto urobili? A keď hovoríte o tých výdavkoch. Zasa si si vybral 

Roman, nejaké čísla, ktoré sa ti hodili do konceptu. Choď do Trnavy. Ja viem, že Trnava teraz 

nie je náš vzor, lebo tam sú ľudia, ktorých nemáme radi, že. Ale choď sa pozrieť do Trnavy. 

11,7 milióna kapitálové výdavky, to ste za štyri roky neminuli, prosím pekne kapitálové 

výdavky, ako Trnava za jeden rok. 2 milióny nákup pozemkov. Trnava kupuje pozemky prosím 
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pekne okolo a vo vlastnej kompetencii si ich developuje a mení územný plán. Oni sú už 20 

rokov pred nami. Kde ste vy toto mesto dobačovali. A to teraz nedávam Trnavu ako príklad 

preto prečo sa ty smeješ. To je krajské mesto, ktoré je 45 km od Nitry. Bez ohľadu na vedenie, 

bez ohľadu na to, kto tam pôsobí a nepôsobí. A to ešte nehovorím o tom ako Trnava čerpá 

fondy. My tu máme veľmi šikovných ľudí na fondy akurát nejde im vôbec nikto poruke, pretože 

sú nie sú nachystané podklady k nim.  

 

p. Ágh - my sme neobrali toto mesto o príjmy z hazardu, z parkovacej politiky a z nájmov napr. 

v tej Lipe. Ja osobne sa na to pozerám, ako na investíciu do verejného priestoru. My nemáme 

hazardné herne. V prevádzkach hazardných herní sú dnes fitnescentra, sú tam potraviny. Sú 

tam kaviarne. Úplne inak vyzerá ten verejný priestor oproti týmto prevádzkam. Pokiaľ ide o 

parkovacie karty. Tých parkovacích kariet bolo vydaných dvakrát toľko, ako bolo reálne 

parkovacích miest v meste. To bolo nezmyselné opatrenie. Majitelia parkovacích kariet mali 

parkovaciu kartu nemali, kde zaparkovať. Dnes prídete do mesta a sú tam dostupné parkovacie 

miesta. Pokiaľ ide o nájomcov, či bola Lipa alebo tržnica. Veď všetci vieme, prečo tí 

nájomcovia tam dnes nie sú. Vieme, že sa ide revitalizovať Lipa. Opäť ide o investíciu do 

verejného priestoru. Ešte by som sa možnože vyjadril k tomu, ani som nechcel, ale, lebo to som 

nepatrí, ale asi to treba povedať. My sme predsa ako náš poslanecký klub mali zámer, aby sme 

mali mestského developera. Aby sa mesto venovalo projektom vykupovaniu pozemkov, alebo 

projektom nastávajúcich pozemkov, alebo revitalizácii budov. Jano Greššo, bolo to z vašej 

strany zastavené a nebolo na to umožnené. Využili ste politickú moc ako koaličného partnera 

v tej dobe a dnes to tu nemáme. Tak neukazujme na iné miesta, kde to funguje, keď my sme to 

tu presadiť chceli len sa nám to presadiť politicky nepodarilo.  

 

p. primátor - pán poslanec, hovoríš o príjmoch, ale ja hovorím za akú cenu. Treba povedať 

jednu vec, že koľko je cenný jeden ľudský život, koľko nám prináša hazard do miest do nášho 

ho mesta peniaze. Či nám za to stálo to utrpenie, ktoré to prinášalo tých 43 herní, ktoré sme 

zrušili. Ja vám poviem, nie, nestálo nám za to. A ja som veľmi rád, že nakoniec aj poslanci a 

poslankyne Mestského zastupiteľstva hlasovali za zrušenie hazardu v našom meste. Sme prvé 

krajské mesto na Slovensku kde ostala iba jedna herňa. Dá sa povedať, že skoro tvrdý hazard 

zmizol. Som na to naozaj právom hrdý, požadovali to naši obyvatelia od nás a som rád, že sme 

tento sľub naplnili, naozaj to nestálo za tie zničené životy. Za tie obsadené prevádzky, ktoré 

sme mali na našich sídliskách, kde naozaj tých priestorov na prevádzky veľmi málo tak, ako 

bolo povedané. Dnes tam vznikajú fitnescentra, potraviny, ambulancia, doktori sú tam. Rôzne 

prevádzky, ktoré priniesli naozajstné reálne služby pre tých obyvateľov, ktoré potrebujú a nie 

tmavé kutice, kde prišli chudobní ľudia odchádzali ešte chudobnejší. A aj keby tak za tie dva 

roky, čo boli herne zatvorené, sme na tie príjmy taktiež nedosiahli. Takže darmo plakať nad 

nejakými príjmami, ktoré by aj tak neprišli. A takisto je to aj s ďalšími vecami. Áno, príjmy, 

ale za akú cenu nie, ďakujem.  

 

p. Mezei - ďakujem za predchádzajúci komentár. Ja poviem možno pár číslam k tomu hazardu, 

pretože my napriek tomu, že sme zrušili, alebo teda zrušili sme hazard a oproti roku 2019 sme 

klesli o nejakých 90 % na tej príjmovej stránke. Napríklad aj taká Žilina vplyvom korony tak 

klesla o cca 75 % dole. Takže tie ostatné mestá, aj keď nezrušili hazard, tak mali veľký výpadok 
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v príjmoch, čiže na tomto by sme tie peniaze nedohnali. To je jeden príklad. Čo sa týka 

parkovania napr. tak tam opäť to bolo ovplyvnené tým, že ľudia nechodili do mesta kvôli 

korone a kvôli tomu nebol výber parkovného po tom, ako sa zrušili karty, pretože tí ľudia, ktorí 

tam chodili denne, tak platili, koľko 30 centov denne, keď mali tie zamestnanecké kartičky, 

čiže pokiaľ tam parkovali iba hodinu denne, tak by sa to dohnalo. Takže opäť toto bolo vplyvom 

korony. A, čo sa týka napr. čerpania eurofondov tak medzi 2014 - 2018 to bolo niekde na13 

miliónoch a teraz 2019 - 2022 sme na takmer 24 miliónoch schválených finančných príspevkov 

z Európskej únie. Takže opäť tu boli tie čísla väčšie, takže toľko k tým číslam. 

 

p. Greššo - tak sme sa dozvedeli, že 4 je viac ako 13, ale dobre. Ešte raz. Ja som vymenoval 

len štyri položky príjmové položky, minulé príjmové položky mestského rozpočtu, ktoré dnes 

nie sú. Bez ohľadu na srdcervúce vyjadrenia, ako sme pomohli, nepomohli. Nepomohol si 

nikomu, pretože online hazard tu fahčí o život ďalej. Keď sa porozprávaš so psychiatrami a 

psychológmi nie je žiaden úbytok ľudí, ktorí sa liečia zo závislosti. Ale to je v poriadku. 

Netvrdím, že to bol jediný možný zdroj príjmu tohto rozpočtu. Ja sa pýtam iné, čo si ty urobil 

preto, aby tieto výpadky týchto príjmov, ktoré sme alebo, ktoré toto zastupiteľstvo zrušilo alebo 

odmietlo. Čo si urobil pre to, aby tie výpadky príjmov boli sanované inými príjmami? Z 

podnikateľskej činnosti napr. Akýmikoľvek inými príjmami, ktoré má samospráva možnosť 

získavať. Nič, nič. Tak dnes tu sedíme a bavíme sa o tomto. Tie príjmy proste nie sú. 

 

p. primátor - odpoviem vám veľmi jednoducho. Zaviedli sme transparentné výberové konania, 

ktoré nám šetria peniaze. To, že doteraz tu bolo úplne normálne fungovať na tri obálčky, tri 

ponuky. Dávať si zákazky svojim priateľom, naceňovať si zákazky svojim priateľom, lebo však 

takto ide rýchlejšie. A keď niečo ešte zarobí, tak dajme trošku na futbal, možno potom aj na ten 

iný šport, ktorý preferujeme. Takže keď chceš pán poslanec vedieť, že, kde sme naopak ušetrili 

a bude sme našli tie výpadky, tak je to pri výberových konaniach pri verejnom obstarávaní. 

Tam, tam sme to našli. 

 

p. Dovičovič - bavíme sa o vyhodnotení rozpočtu. Vyhodnotenie rozpočtu je o číslach. Ako ja 

si pamätám, čo si ty pán primátor nepamätáš. Večerná chvíľka poézie, bývala 19,50 a tu si ju 

pri vyhodnotení rozpočtu odpustíme a bavme sa o číslach. O číslach tak, ako napr. ja som si 

teraz otvoril rekapituláciu hospodárenia mesta Žilina a po vylúčení finančných operácií 

schodok je vo výške 311 tisíc a nie o nejakých 8 miliónoch, o ktorých hovoril Roman Ágh. 

Takže čísla, ja apelujem pri každom tomto, aby sme sa bavili reálne o faktoch a o číslach to je 

jedna vec. A druhá vec je, ja by som rád, vedel ja som sa na to pýtal vtedy, keď sme sa bavili o 

tom hazarde, že koľko je tých, ktorí ideme zachrániť. Vtedy sme to nevedeli, ani dnes nevieme 

koľkých sme zachránili a nechce sami hľadať vyjadrenie šéfa Tiposu štátnej, štátnej firmy pre 

hazard, ktorý vzápätí po tom, čo sme my takto hrdo schválili zákaz hazardu verejne oznámil, 

ako nádherne sa dokázali prispôsobiť, situácii prešli do online priestoru a o koľko stúpli ich 

zisky. Zisky nielen príjem, ale aj zisky, takže toto je falošné, celé je to falošné. 

p. primátor - pán poslanec, aj keby sme zachránili jedinú rodinu, tak to stálo za to a stojí to za 

to za. To, čo mi hovoríte, mi pripomína ako keby ste sa chceli vrátiť naspäť k tomu, aby sme to 

herne mali. A keď sa chceme rozprávať o faktoch, kľudne sa môžeme. Transparentné verejné 

obstarávanie, ktoré bolo jedno z najlepších na Slovensku v rámci mestskej hromadnej dopravy 



149 
 

nám šetrí každý rok 1 milión eur. Taký je rozdiel medzi prvou a druhou ponukou. Takže to je 

neodmysliteľné. To, že tu dnes nejazdí Arriva, ale, že tu jazdí Transdev. To, že to verejné 

obstarávanie bolo nastavené maximálne profesionálne a tak otvorene, že sa prihlásili tri firmy, 

nijako v iných krajských mestách jedna firma nám dnes prináša úsporu 1 milión eur ročne. To 

je rozdiel medzi Arrivou, ktorá tu jazdila a Transdevom. Kľudne sa držme čísiel.  

 

p. Ajdariová - pán primátor, zareagujem na teba a keďže tiež mám rada fakty. Ja si pamätám, 

keďže som tu bola teda aj v minulom volebnom, keď si sem trošku menej ostrihaný prišiel ako 

aktivista a jedna z tvojich agend predvolebných bola znížiť počet zamestnancov. A veľmi často 

tak, ako je teraz používané slovo transparentný bolo používané slovo prezamestnanosť. No tak 

si dovolím zopakovať slová poslanca Oremusa. V tvojom volebnom, keď si začínal ako 

primátor sme mali zhruba 220 zamestnancov. Dnes ich máme 300. To, ako sú niektorí 

zamestnanci nadhodnotení z môjho pohľadu, je to môj názor. Takže toľko k tej transparentnosti. 

Ďalšia posledná vec. Výberové konanie na neviem, aká je ani pozícia teraz pána Šimalu a nech 

to neberie osobne. Len pre obraz obyvateľov tohto mesta. Viackrát sme prosili, žiadali, aby sme 

mohli byť aj my prítomní pri výberových konaniach. Je mi jasné, že nemôže tam prísť 31 

poslancov, ale teda každý ten klub poslanecký, aby mal zastúpenie. No pri výberovom konaní 

pána Šimalu, ktorý je dva dni slávnostne už teda šéfom Strediska mestských služieb bol 

prítomný jeden jediný poslanec z tvojho tímu Tím kraj. Áno, pán Ágh. Čiže o takejto 

transparentnosti sa bavíme. A keď už tu mala padnúť slza dojatia, ako tebe ide o blaho, a tak ti 

záleží na blahu obyvateľov. Ja sa zase zopakujem, tak by ti malo záležať na tom, že naši 

obyvatelia tohto mesta, ktorí sú daňoví poplatníci a platia dane, si ničia svoje majetky 

každodenne na našich cestách. A nejdem sa vyjadrovať ani k tomu, že sú každodenne ohrození 

na svojom zdraví. Byť príklad pán poslanec Varga a x iných prípadov, ktoré teba samozrejme 

nezaujímajú. 

 

p. primátor - pani poslankyňa naopak. To, že sme dali napr. opraviť pešiu zónu, kde sa nám 

ľudia potkýnali potom, v akom stave dezolátnom sme prebrali pešiu zónu, len hovorí o tom, že 

na týchto veciach nám naozaj záleží. Ale to, že v akom stave sme dostali toto mesto to už je 

druhá pesnička. Takže dnes sa môžeme pozrieť na to, v akom stave vyzerá pešia zóna a ako 

vyzerala 2018 napríklad. Áno, keby tých peňazí bolo viacej, robíme viac. Na druhú stranu. 

Nemôžme tu robiť bez toho, aby sa tu nemali kvalitný aparát ľudí, tzn. že dnes síce môžeme 

mať tristo koloniek, ale tristo koloniek tu nie je obsadených. Zároveň sú tu služby, ktoré sme 

mali predtým externe, teraz ich máme interne. Aj vy správne tlačíte na kvalitu našich služieb 

tak, aby sme ich poskytovali lepšie našim obyvateľom, a to aj robíme a to sa bez ľudí robiť 

nedá. To, že tu máme nových zamestnancov na kreatívne centrum, je úplne normálne, pretože 

ich pokrývajú platy, sú pokryté z eurofondov, a tak ďalej. Keď chceme rozoberať to, že máme 

tu nového človeka, ktorý má v správe detské ihriská. Predsa bolo veľakrát úzus na to, kde treba 

pridať personálne. Takže teraz mi to prosím nevyhadzujte na oči, pretože veľakrát ste vy mňa 

prosili, aby sme personálne posilňovali. Keď hovoríte o tom, že sme prejedli tie peniaze, tak ja 

hovorím nie, spoločne sme sa rozhodli, že budeme služby v našom meste držať na nejakej 

úrovni, že budeme dotovať kultúru, šport, sociálne veci, že tie veci tu udržíme. Veď tú debatu 

už máme dávno za sebou, tak to neotáčajme stále dokola, lebo potom mi to príde naozaj ako 

hovorí pán poslanec Mezei, že sme si mohli dať dnes, že je to politická debata. Poďme sa vrátiť 
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prosím naspäť k tomu rozpočtu a poďme ukončiť tento materiál, aby sme dokončili prosím 

dnešné mestské zastupiteľstvo so cťou. 

 

p. Varga - len to, čo si hovoril na verejné obstarávanie to kvalitné. Pred rokom rozpočet na 

miestnu komunikáciu Kultúrna 63 tisíc. Ak si vedúci investičného pamätá, koľko stála, teraz 

poprosím odpoveď. Pred rokom už som ti to raz dal na stôl 39 tisíc celá Mrázová. Teraz ideme 

robiť len 600 štvorcov. Tak som zvedavý, keď bude vysúťažená, že koľko bude stáť. 

 

p. Dovičovič - takže späť k číslam áno. Tu je 14,7 % plnenie. Obrovský sme zlepšili investičnú 

činnosť 12% v porovnaní s minulým rokom sme sa dostali na 14.To je bomba! Ako ja vám 

teraz poviem, chcel som to hovoriť, aj to bude musieť zopakovať pri návrhu na rozpočtové 

opatrenia ako hospodárime a šetríme tými skvelými verejnými obstarávaniami, len teda 

netuším, kde tie peniaze sú, ktoré sme ušetrili na tých verejných obstarávaniach. A v roku 2019 

mal Službyt projekt zateplenia novej tenisovej haly v areáli na Ďumbierskej za 365 tisíc. Nie, 

ten sa nebude realizovať, vymenil sa starý plech za nový. Výsledkom je, že dnes, keď to chceme 

zatepliť, tak treba robiť zospodu. To, čo sa mohlo robiť zvonka. A aby som sa vrátil k číslam 

to, čo mohlo stať 360 tisíc teraz bude stáť 165 tisíc výmena plechov plus 463 tisíc je uzatvorená 

zmluva s dodávateľom teraz na zateplenie, pretože musieť bude musieť robiť znútra zakrývať 

podlahu chrániť ju, robiť z pod hladov, takže toto je ukážka hospodárenia. Len sa vymenili dve 

číslice, namiesto 360 - 630. 

 

p. Moravčík - ja rozmýšľam, že či mám na všetko reagovať, čo tu mám popísané, lebo nechcem 

kolegov ostatných hlavne zamestnancov, čo tu sedia zdržovať. Keď sa teda bavíme o tom plnení 

rozpočtu a neviem, neviem, či to vôbec stojí za to, lebo to by sme sa krútili v jednom okruhu. 

Ale asi ja si nechám môj príspevok do diskusie, aby som bol korektný voči ostatným. 

 

p. Štefek - ja som tiež pôvodne myslel, že vystúpim. Vystúpim v bode diskusia, ale musím sa 

vyjadriť k určitým veciam, ktoré tu odzneli. Na úvod, no toľko demagógov som pokope dávno 

nevidel. A súhlasím s Dávidom, že niekomu tu nedoteká. Ale tým, čo nedoteká zároveň tiež 

tečie do topánok. Keď si pozrieme ktorejkoľvek vyhodnotenie rozpočtu, ja to hovorím štyri 

roky. Upozorňoval som na mnohé nedostatky pripraveného rozpočtu. Dokonca dnes zase, ako 

viac materiálov tu absentuje, čo tu možno v máji mali byť. Ja nebudem radšej o nich hovoriť, 

to je hrách na stenu. Ale kde sú východiskové ukazovatele rozpočtu na rok 2023? To, kedy zas 

ideme robiť v októbri tak, ako minulý rok, že prvýkrát neprešli, druhýkrát neprešli, tretíkrát 

neprešli a nakoniec sme schváli rozpočet aj bez nejakého schválenia východiskových. Tým, čo 

sa chválite, že Transdev - milión. No ja nie som presvedčený. Prvé vyúčtovanie za služby 

Transdevu príde v marci budúceho roku. Vy viete, že buď o milión nižšie? No ja som teda nie 

je také odvážny. Musíme počkať na marec budúceho roku. Áno, ponuka Transdevu bola o 

1milión nižšia, tým môžete argumentovať a nepomôže vám to. Prvé vyúčtovanie za Transdev 

príde v marci budúci rok a tam budeme vedieť práve čísla, čo je Transdev. Covid, vojna. Na 

covide každá samospráva zarobila. Aj Golianovo plus 80 tisíc navyše oproti rozpočtu. Aj my 

sme určite zarobili, keby sme to raz vedeli zrátať, čo ale pán Daniš hovorí, že to nevieme zrátať, 

že ani on nevie, čo sa to za mesiac deje. Tak už, keď to potom on neviem tak potom kto by to 

ešte mal vedieť. Neberiem ho samozrejme, že úplne detailne za slovo, ale každá samospráva na 
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covide mala plus. A my sme nemali žiadne výpadky ani za covid ,ani za vojnu, ani za neviem 

čo v príjmoch. Nemali sme žiadne výpadky, veď predsa podielové dane a dane a poplatky sme 

mali o 102 %, 103 % nasledujúci rok, a tak ďalej. A keď chcete vedieť nie, že ste prežrali 

3 milióny alebo 5 miliónov, 12,1. Prvé 3 milióny, keď sme prvý kapitálový 9 miliónový úver 

ponížili o 3 milióny ponížili na bežné. Stratilo sa vtedy 49 investičných reakcií. Dodnes má v 

šuflíku odložený zoznam tých akcií, ktoré sa stratili hneď tým jedným úkonom. 1,8 milióna, čo 

sme zobrali tú štátnu pomoc Ministerstva financií. Tu, čo sa hovorilo, že možnože bude 

nenávratná, určite bude návratná. Tak, ako sa vyvíjajú momentálne verejné financie určite ju 

bude treba vrátiť. Je teda bezúročná, ale teda bude ju treba vrátiť. 5 miliónov kontokrentný úver 

to sme si brali len preto keby bol náhodou výpadok podielových daniach, ktorý nebol, lebo bol 

na 102 %. Vrátiť sme ho nevedeli minulý rok a dokonca ho bude vracať zastupiteľstvo až v 

roku 2024. No a 2,3 milióna je to, čo pani hlavná kontrolórka vyhodnotila pri vyhodnotení 

plnenia rozpočtu za rok 2021 - 2,3 milióna, to je dokopy 12,1. 12,1 milióna, ktoré nie sú, ktoré 

nevidíme na žiadnom chodníku na žiadnej dlaždice na žiadnom vysadenom strome, ktoré sa 

minuli na bežné. Áno, aj na platy, aj na neviem čo všetko. Prosím vás, keď niekto povie pravdu 

to nie je kritika! A musím povedať, že naše mesto bus pruhy z tých problémov určite 

nevytiahnu. Zbytočne investujeme teraz v tejto dobe do vecí, ktoré ľudí nepália. A potom sa 

ešte vyjadrím, samozrejme v tom však verím, že dnes prídeme pri to rozpočtové opatrenia, že 

to, čo by sme mali robiť, ideme vyškrtnúť a zase ideme robiť hlúposti. A to poviem potom pri 

tom rozpočtovom opatrení, aby som si trošku teda tej diskusii nechal aj tam. Mrzí ma to, že 

som to musel povedať. Ja tu nechcem ani politikárčiť, ani neviem čo, ale keď sa veci pomenujú 

pravým menom, to nie je kritika. A ja viem priatelia, že veľmi ťažko sa obhajuje neobhájiteľné, 

už vám tu opakovane povedal x krát. Taká je pravda. My sme obrovsky nepokročili a 

neporovnávajme sa ani s Trnavou ani s Trenčínom, veď tam aj tí, čo tam pôsobili z Nitry dva 

roky, tak tí tam hádam nerobili dvadsaťročné zázraky. Tak sa neobzerajme. My si tu riešme 

svoje problémy na svojej pôde a každý si stúpme do svedomia, kto má na tomto, aký podiel za 

štyri roky. 

 

p. prednosta - pán poslanec Štefek, budem reagovať iba na informáciu o Transdeve. Neviem, 

z čoho vychádzate, že v marci dostaneme vyúčtovanie za služby mestskej hromadnej dopravy 

a nevieme, či ušetríme milión, lebo s týmto nesúhlasím. Súťaž tento rok, resp, čo sme minulý 

rok realizovali je nastavená na tom, že už mesto neprepláca ekonomicky oprávnené náklady, 

ako v minulosti, ale mesto prepláca ponúkanú cenu za tarifný kilometer a tá cena sa rok po roku 

valorizuje podľa objektívnych ukazovateľov. Napríklad štatistického úradu, a tak ďalej. Čiže 

my už dnes vieme na základe kilometrov, ktoré sa majú tarifne prejazdiť, koľko približne 

zaplatíme a koľko sme tým pádom ušetrili už iba na tej ponúkanej cene medzi prvým a druhým 

uchádzačom. A v čom s vami súhlasím je, že tá úspora asi nebude milión eur, ale bude vyššia. 

Pretože keď sa v marci z valorizujú tie ceny tam, akože keď ide o cenu napr. o rast ceny nafty 

atď, tak ten druhý uchádzač tiež by sa o rovnaké percento zvyšovala tá cena, pretože ten spôsob 

valorizácie sme my nastavovali v rámci verejného obstarávania. Čiže keby sa rovnaké percento 

zvýšila vyššia cena za kilometer, tak by sa zvýšila ešte viac, čiže pochopiteľne pravdepodobne 

ušetríme na tomto viac ako ten 1 milión eur. 
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p. primátor - ďakujem za upresnenie. Ja by som ešte možno zareagoval na to, že pán poslanec, 

že dopravu netrápi našich obyvateľov doprava v meste Nitra. To ste povedali svojím spôsobom, 

že dopravu, že netreba riešiť? Však my tu máme plán udržateľnej mobility. My nič 

nevymýšľame žiadne koleso, však boli tu desiatky dopravných inžinierov, ktorí nám jasne 

nastavili, čo máme robiť v našom meste. A jedno z opatrení boli, čuduj sa svete aj v bus pruhy 

a aj ukľudňovanie, napríklad centrálnej mestskej zóny. Tak neplávajte po povrchu, prečítate si 

občas tie strategické dokumenty naozaj, čo sa tam píše, čo sa píše v tých akčných plánoch a 

potom sa môžeme rozprávať o doprave. 

 

p. Ágh - ja som sa chcel vyjadriť k tomu dopravcovi a ďakujem pánovi prednostovi, že to takto 

dobre vysvetlil, určite to spravil lepšie, ako by som to spravil ja. A potom by som ešte chcel 

reagovať na fakt, ktorý tu zaznel, že mesto Nitra neprišlo o žiadne príjmy počas Covidu za tie 

posledné dva roky. Myslím, že to zaznelo druhýkrát, nebolo to len teraz z úst pána Štefeka. Tak 

ja spomeniem len také tri oblasti, kde mesto Nitra prišlo o príjmy. Boli to príjmy z ročných 

výnosov z prevádzky, tzn. tržba a lístky za mestskú hromadnú dopravu, kde sme v roku 2020 

previezli asi o 4 milióny menej ani nie obyvateľov, ale proste 4 000 milióny menej osôb 

cestujúcich. V roku 2021 to bolo niečo pod 5 miliónov. To je výsledok Covidu, prosím pekne, 

aby bolo jasné. Tým pádom výška ročných výnosov z prevádzky klesla za rok 2020 zhruba o 

2 milióny a v roku 2021 niečo cez 2 milióny. To sú výpadky v príjmoch. Potom ďalšie výpadky 

v príjmoch. Ak si spomeniete, tak my sme odpúšťali nájomné našim klientom, našim nájomcom 

našich obchodných priestorov, to bol ďalší výpadok. A mohol by som spomenúť ešte výpadok 

parkovné napríklad. Lebo netvárme sa, že sme nemali výpadok v parkovnom. Veď predsa bol 

zákaz vychádzania, ľudia nechodili do mesta, neparkovali, neplatili za parkovné. Toto sú tri 

veci, ktoré som si spomenul. A ja verím tomu, že by tých vecí bolo podstatne viacej, keby som 

mal na to viac času, chcel sa zamyslieť. Takže netvrdíme, že sme neprišli o žiadne príjmy nie 

je to pravda. 

 

p. Moravčík - tri veci som si poznačil. Pán Štefek, vy ste prvý človek, úprimne vám to hovorím. 

Prvý človek, ktorý hovorí, že Covid bol pre nás zisková záležitosť. V podstate by sme asi mohli 

povedať, že chvalabohu za ten Covid, bodaj by sa nám to zopakoval však. Je to je to absurdné. 

Ako samozrejme, kolegovia sa smejú a dobre sa smejú, je to až na smiech. No, ale pravdu ste 

povedali. Teda ešte takto, vy ste spomenuli, nechcem vás citovať, ale nejak si to spomenuli 

akože, že nie je to kritika, keď človek hovorí pravdu. V tomto s vami súhlasím, ale v tomto 

prípade samozrejme máme úplne iný pohľad na to, že čo je pravda. Ale, čo teda považujem za 

pravdu, a to ste povedali správne, že tá Trnava, ktorá tu odznelo od úst iných kolegov. Trnava 

teda šľape, naozaj fičia, robia veľké projekty. To mesto ide. Áno je pravda, že to mesto ide, ale 

tam sú ešte roky práce predtým. A určite to nie je zásluha, áno, ľudí, ktorí sú tam dnes, alebo 

sú tam rok, dva, ani tri. Boli tu spomínané eurofondy Jano Greššo ukazoval smerom dozadu, že 

máme tu ľudí schopných. Áno máme, ale, že nikto im nejde poruke. Tak neviem 6,7 milióna na 

park, hradný kopec z eurofondov, máme kreatívne centrum, eurofondy. A určite by sme s 

kolegami našli naše ďalšie projekty úspešné. Park je starý projekt. 6,7 milióna ten najväčší 

projekt do zelenej infraštruktúry na Slovensku. Áno, vráťme sa k rokovaciemu poriadku a k 

tomuto bodu, čo prerokovávame, neviem kolegovia tu stratili asi hodinu času, takže toto je 

všetko z mojej strany. 
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p. Rácová - ja krátko pán primátor, už keď ste spomenuli, že odborníci robili ten plán mobility 

a ako to všetko, že by sme sa toho mali držať.. Ja by som chcela vám doporučiť, aby ste ich 

pozvali k zriadeniu toho bus pruhu, na Klokočine. Aj bus pruhy treba zvážiť, kedy ich zriadiť, 

v ktorom okamihu a kde. Dnes to vyzeralo tak, že o trištvrte na osem bola kolóna v pravom 

pruhu už na konci Hviezdoslavovej. Dôvod veľmi jednoduchý. Lebo zo stavby vychádzalo 

nákladné auto, všetci museli postáť a to nákladné auto nešlo rovno, ale išlo cez rampy, takže aj 

ten druhý prúd musel postáť a všetci sme čakali pokým prejde. A ďalšie dve nákladné autá tam 

ešte stáli. A potom sme sa posúvali 10 minút. Takže treba zvážiť a myslím si, že toto riešenie 

bus pruhy, keď ste to teda spomenuli, chcem, aby ste to vedeli, aby to vedeli aj kolegovia je pre 

Klokočinu veľmi nešťastným riešením a veľkou katastrofou ráno. 

 

p. Králová - netušila som, že Martuška bude mať teda príspevok, ktorý som chcela alebo teda 

poznámku, ktorú som ja chcela dať. Ja som tiež stála v tej kolóne dnes ráno a naozaj to trvalo 

viac ako 10 minút. Nehovoriac o tom, že potom, keď sme sa posúvali, tak tam vznikali značné 

kolízie, ktoré boli pomerne nebezpečné. Myslím si, že mi to vie dosvedčiť. Ja osobne už som 

tam teda zažila tých kolízii niekoľko a nie našou vinou. No a, keď sa tu teda idem baviť o tej 

doprave, že či obyvateľov trápi alebo netrápi. Áno, trápi. Pán primátor, obyvateľov doprava 

trápi veľmi. Ale keď mám povedať, trápi v inom zmysle slova. V pondelok si bol v Párovsky 

hájoch na lavičke, tam ti presne povedali, čo tých obyvateľov trápi. Trápi to, že mi napr. v 

mestskej časti nemáme dostatok spojov, nemáme večerný spoj, nemajú sa ako dostať 

dopoludnia z polikliniky, pretože tie spoje tam chýbajú. Čo majú robiť, musia ísť autom alebo 

taxíkom. Tým pádom sa mesto zahusťuje, zahusťuje sa v ňom doprava atď. Čiže sú veci, ktoré 

sú naozaj urgentnejšie na riešenie a myslím si, že financie, čo sa týka dopravy, by sa dali využiť 

naozaj efektívnejšie ako riešením bus pruhov, ktoré majú nejakých 100 - 150 metrov. Naozaj v 

tejto oblasti obyvateľov v oblasti dopravy trápia veci v niektorých mestských častiach úplne 

iného charakteru. A verím, že tak, ako bolo sľúbené, že v októbri sa tie spoje doplnia, tak 

doplnené budú a obyvatelia ich dostanú. Pretože, aby niekto, kto chodí na nočnú smenu, musel 

ísť buď autom alebo si zobrať taxík, pretože sa nemá ako dostať domov, keď nevlastní auto, je 

naozaj v mestskej časti v 21. storočí neúnosné. 

 

p. Štefek - k Romanovi Ághovi a k Dávidovi Moravčíkovi. Kolegovia, zoberme si záverečné 

účty mesta za rok 2019, 2020, 2021, 2022 ešte nemáme samozrejme a pozrime si. Ja som 

nehovoril položkovite. Ja som povedal kompletne o príjme, že vždy bol väčší, ako bol 

plánovaný. A jedna vec je istá, že ten Covid som myslel nie, že samozrejme, že boli výpadky, 

ale za tú službu, čo mesto vykonávalo okolo Covidu. Tak sme určite neprerobili. Toto som mal 

na zreteli. Tak spresňujem to moje vyjadrenie. Všetko, čo som povedal za tým si stojím. A ja 

som nevytiahol bus pruhy v súvislosti s dopravou. ja som povedal, že bus pruhy momentálne 

nevyriešia naše problémy nášho mesta nie dopravu, ale problémy nášho mesta. 

 

p. Mezei - na ten bus pruh nebudem radšej reagovať, je to konečný krok ten, ktorý tu bol 

potrebný pre mestskú hromadnú dopravu, ktorú treba podporovať, ale nebudem to obšírnejšie 

hovoriť. Starý park 9. 6. 2020 bolo prvé projektové stretnutie k tomu na mieste, takže áno, je to 

projekt, ktorý sa začal za primátora Hattasa. A, čo sa týka výpadkov príjmov, tak aj dane z 
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príjmov fyzických osôb hovoria to, že každoročne nám rástli o cca 2 milióny. A zrazu prišla 

korona, rok 2020 a mali sme tu miesto 2 miliónového nárastu tu bol pokles o 1,4 %. Na to nebol 

4 % nárast, čo je oproti iným rokom polovičný. Čiže túto je jasný výpadok a nemôžme 

porovnávať čísla oproti plánovanému rozpočtu voči, ktorému sa to mohlo zmeniť počas roka, 

ale voči rokom predchádzajúcim to pokles bol. 

 

p. Matula - zareagujem v podstate na plnenie toho rozpočtu, ktoré tu bolo prezentované. 

Samozrejme vychádza to z čísiel, ktoré sú kvázi nejakým spôsobom už dobehli. Čiže každá 

investičná akcia, pokiaľ bude odfakturovaná, musí byť ukončená, musí byť podpísaní preberací 

protokol, až potom môže byť odfakturované. Tie čísla, ktoré sú k 30.6. nevyjadruje úplne ten 

stav naozaj tých akcií, ktoré boli zrealizované. Ja som si robil nejaký taký prehľad, takú vlastnú 

štatistiku k dnešnému dňu, koľko máme zrealizovaných akcií, koľko sú realizácii, koľko máme 

pripravených a koľko sa realizovať nebude. Čiže keď zoberiem to, čo je zrealizované z nejakých 

117 akcií, sú tam aj projektové dokumentácie, sú tam investičné akcie, je 42 spolu. S tými, čo 

sú momentálne v realizácii je to 61, je to 52 %. Čiže nebavíme sa o nejakých 14 %. Tie, čo sú 

pripravené do realizácie, je ich 40 z toho 20 je na obstarávaní. 7 je v podstate pod rámcovú 

zmluvou a 16 investičných akcií sa nebude realizovať. To je v podstate nejaký taký rýchly 

odhad podľa počtu akcií. Samozrejme plnenie môže byť nejaké iné, ale také nahrubo v 

súčasnosti sa hýbe niekde okolo 30 %. Čiže ten dotaz 30 % na konci roka určite bude 

prekročený. Dôvody vlastne, ktoré spôsobili pomalé čerpanie alebo pomalé investičné akcie 

majú veľký vplyv jednak proces týchto investičných akcií v minulosti tie investičné akcie boli 

realizované, tak nevie sa presne čo sa robí, koľko to stojí a bol samozrejme problém. Investičné 

akcie vôbec doviesť do prevádzky. V súčasnosti sa robí ku každej projektová dokumentácia a 

všetky povolenia, keď sa dokončí vysúťaženie a keď sa dokončí tá investičná akcia sa aj uvedie 

do majetku a do prevádzky. A ďalšia vec, je to nefér, keď niektoré odbory musia dodržiavať 

komplet celý proces, niektoré to nedodržiavajú, čiže to porovnávanie potom veľmi také 

pofidérne.  

 

p. primátor - ďakujem pán Matula, len škoda, že vás nepočúvajú pani poslankyne, aj páni 

poslanci, takže je to naozaj zbytočné to vysvetľovať ďalej. 

 

p. Matula - a ešte možno, čo sa pýtal pán Varga, tak tá akcia kultúra. Tam bolo pôvodne tušiť 

90 tisíc potom boli brané z toho peniaze. Neviem či to nebolo 60 a vysúťažené na 73 tisíc. Boli 

tam nejaké najviac práce, ktoré boli pri Kultúrnom dome, takže relatívne tá akcia dopadla podľa 

predpokladu. Čo sa týka Mrazovej, tá je v podstate vyprojektovaná, je tam povolenie, alebo je 

to na stavebnom konaní. Žiaľ, tá cesta nikdy nebola zaevidovaná, čiže tam to stojí. Čo sa týka 

pána Guta, tam v podstate tie akcie, ktoré on zadával, jednak tam bol dom smútku. Pri dome 

smútku, je to otázka. Dali sme do súťaže aspoň hrubú stavbu, lebo na zvyšok peniaze neboli.. 

Je to posunuté na obstarávanie preverte si to. Čo sa javí ako úzkym hrdlom pri investičných 

akciách je naozaj obstarávanie, kde nám jednotlivé akcie, ktoré boli zadávané v apríli, v máji, 

v júni doteraz neboli nejakým spôsobom vysúťažené a vyhodnotené. Takže tam je to úzke dno.  
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p. Dovičovič - aby som pán primátor ťa presvedčil, že počúvame, tak sa spýtam, keďže to 

povedal, teraz pani Ing. Matula, že niektoré odbory musia dodržiavať procesy a niektoré 

nemusia. Ktoré sú to tie, čo nemusia? Počúval som pána Matulu, takže poprosím.  

 

p. primátor - pán poslanec, ja si myslím, že to dobre viete, keď jednoducho capnete asfalt na 

neexistujúcu cestu, tak to asi nie je úplne kóšer. Tí ľudia sa tešia z toho, že to majú potom im 

tam naprší, majú tam mláky, potom vás tým otravujú. Takže to sú presne také tie veci, ktoré 

musíme vylúčiť, pretože to nie je normálne, aby sme takto pokračovali v rekonštrukciách a 

opravách našich cestách alebo budovaní našich cestách.  

 

p. Gut - ja by som ozaj iba kratučko, lebo mám tu aj pána Moravca aj pána Matulu. Keby mi 

vysvetlili teda, že kde je pravda, lebo pán Moravec mi vraví, že on nedostal podklady na 

obstarávanie. Pán Matula hovorí, že ich poslal, tak neviem kadiaľ, ako poštou. Je to fakt 

záhadné. 

 

p. primátor - páni, toto si vysvetlite po zastupiteľstve.  

 

p. Laurinec Šmehilová - keďže je už po devätnástej hodine a veľa nás aj poslankýň, aj kolegýň, 

ktoré tu sedia, máme asi aj iné povinnosti asi aj vy poslanci a vám primátor možno aj vy. Ja by 

som navrhovala po tomto bode prerušiť zastupiteľstvo a pokračovať v dohodnutom termíne.  

 

p. primátor - dám v zmysle rokovacieho poriadku hlasovať o tom, či budeme pokračovať alebo 

nebudeme. Uzatváram teda rozpravu, aby som ešte doplnil možno jednu vec. Pán poslanec 

Štefek veľmi dobre hovoril ohľadom toho, že čo sa urobilo teda za tie posledné roky, že by sme 

si mali spraviť nejakú štatistiku. Ja evidujem iba v mojom nie úplne finálnom zozname 177 

investičných akcií dokončených a ďalších 73 ďalších rozpracovaných. Takže asi len toľko                      

k tomu. 

 

Hlasovanie č. 83 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022 

b e r i e   n a   v e d o m i e 
Vyhodnotenie plnenia rozpočtu Mesta Nitry za prvý polrok 2022 
 

U z n e s e n i e    číslo 382/2022-MZ 

 

prezentácia – 26 

za – 22 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 84 o návrhu na uznesenie – o návrhu pokračovať v rokovaní mestského 

zastupiteľstva 

 



156 
 

prezentácia – 23 

za – 9 

proti – 10 

zdržal sa – 4 

Návrh nebol schválený. 

 

p. primátor – pokračovať teda nebudeme. Stretneme sa tu v stredu 14.9.2022 o 8,15. 

 

 

 

Pokračovanie 

zo 45. zasadnutia (mimoriadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

aj formou videokonferencie 

 

 

Dátum a miesto konania: Nitra, 14.09.2022  

Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny 26 poslancov 

Ospravedlnení:   p. Buršáková, p. Vančo, p. Greššo  

Neskorší príchod:   

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

dovoľte, aby som vás privítal na pokračovaní 45. zasadnutia (riadneho) Mestského 

zastupiteľstva v Nitre, ktoré bolo dňa 08.09.2022 prerušené. Pripomínam, že dnešné 

zasadnutie sa uskutoční aj formou videokonferencie. 

 

 Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí je prítomných 28 poslancov, to 

znamená, že mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 

 

Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

Pripomínam, že návrhová komisia,  ktorá dozerá na hlasovania o uzneseniach počas celého 

rokovania a priebežne písomne spracováva uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania 

bola zvolená v nasledovnom zložení: 

 

predseda návrhovej komisie:   p. Miloslav Hatala 

členovia  návrhovej komisie:   p. Peter Bakay 

                                                 p. Marta Rácová 

 p. Miroslav Gut 

 p. Róbert Rathouský 

Ďalej konštatujem, povereným poslancom viesť 45. zasadnutie mestského zastupiteľstva 

v prípadoch uvedených v § 12, ods. 2, 3, 5, 6 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení bol 

zvolený poslanec mestského zastupiteľstva: p. Roman Ágh. 
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Za overovateľov zápisnice boli určení poslanci: 

 

p. František Hollý 

           a 

                                                               p. Jarmila Králová 

                                                                

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

pokračujeme v rokovaní podľa už schváleného programu, a to bodom pod por. č. 54: 

 

„Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2022“, mat. č. 1307/2022 

 

 

54. Návrh na rozpočtové opatrenia v rozpočte Mesta Nitry na rok 2022 

mat. č. 1307/2022 

 

Materiál uviedol Ivan Daniš, vedúci odboru ekonomiky a rozpočtu. 

  

p. Balko - dávam doplňujúci návrh k rozpočtovým opatreniam. A síce z dôvodu zvýšeného 

príjmu za letné kúpalisko, ktoré bolo pôvodne rozpočtované na 140 tisíc, ale nakoniec to bolo 

180 tisíc. Čiže môj návrh je. Dopĺňa sa príjem letné kúpalisko o 40 tisíc viac a zároveň aj potom 

v rámci odboru majetku transferom sa to vrátiť do Službytu do týchto 40 tisíc eur. Čiže to je 

vďaka tomu, že bol väčší príjem. 

 

p. Obertáš - v prvom rade by som chcel dať procedurálny návrh hlasovať o každej kapitole 

samostatne. To sa týka procedurálneho. A potom chcem predložiť doplňujúci a pozmeňujúci 

návrh, keďže predpokladám, že sme aspoň pri konci poniektorí zodpovedné zastupiteľstvo a 

teda budeme sa riadiť odporúčaniami hlavnej kontrolórky a je tu aj položka zníženie príjmu z 

predaja kapitálových aktív, takže dávam doplňujúci pozmeňujúci návrh. "Predĺženie pešej zóny 

prvá etapa - schválený rozpočet 544 600. Návrh na zmenu mínus 500 tisíc. Rozpočet po 

zmenách 44 600 a nahrádza sa príjem z predaja kapitálových aktív 2 milióny 130 tisíc. Návrh 

na zmenu 1. 542 500 rozpočet po zmenách 587 500, tzn. že znižujeme tú bublinu, ktorá je v 

rámci predaja majetku nafúknutá a teda, aby sme to dali aj na základe odporúčania hlavnej 

kontrolky aspoň do nejakého stavu, ktorý je prijateľný. 

 

p. Ágh - ja by som len toto plénu upozornil, že od poslanca Obertaša, že toto je už tretia snaha 

o zníženie rozpočtu na predĺženie pešej zóny. Neviem presne, čo sa tým sleduje a z akých 

dôvodov to je. Mám taký pocit, že v minulosti za tým boli financovania konkrétnej investičnej 

akcii a teraz mi to príde, ako ďalšia snaha s financovaním investičnej akcii na Klokočine len, 

aby sa to podarilo, len ja by sa podarilo stiahnuť peniaze z rozpočtu na predĺženie pešej zóny. 
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A bol by som rád, keď vidím, kto je prihlásený do ďalšej faktickej otázky, aby sme dodržovali 

naozaj rokovací poriadok a nereagovali faktickou na faktickú.  

 

p. Obertáš - prepáč, Roman, myslím, že aj ty občas porušuješ, takže ja tiež poruším. Ty si 

členom finančnej komisie a predpokladám aj uznesenie finančnej komisie bolo citované takto, 

aby sa ponížil ten príjem z predaja majetku. Takže nerobíme nič čo by sme nahrádzali nejaké 

investičné akcie za investičné akcie predĺženie pešej zóny. Správame sa zodpovedne z rozpočtu, 

čo sa nám poniektorým nepodarilo za štyri roky. Tak správame to, prosím vás aspoň na konci. 

Lebo reálne si povedzme to predĺženie pešej zóny sa nestihne spraviť, nestihne sa spraviť. A 

správajme sa zodpovedne. 

 

p. primátor - čo sa týka priestorov pred Priorom, tak tam to ide na ohlášku a stíhame to ešte 

dokonca roka pripraviť. A, čo sa týka vášho návrhu, tu vidím jeden zásadný problém, a to je to, 

že beriete investičnú akciu, ktorá je krytá z úveru a ponižujete na príjmovej stránke veci, ktoré 

by mali byť kryté bežnými, alebo sú kryté bežnými výdavkami, takže tu mi to nesedí.  

 

p. Král - akože Palo, sorry, ale toto, čo je za prístup, že nestihne sa spraviť, že v októbri budú 

voľby a mesto končí, alebo čo? Akože nejdeme ďalej?  

 

p. Rathouský - už dlhšiu dobu sledujeme prípravu veľké investičnej akcie na Čermáni, a to je 

výstavba 220 bytových domov. A samozrejme z pozitívnymi efektami, ktoré vlastne má táto 

stavba priniesť, alebo táto investičná akcia priniesť, zároveň ruka v ruke idú aj negatíva, ktoré 

vlastne sme aj pomenovali. Sledujeme ich. A teda sledujeme aj ako sa teda budú riešiť. A jednou 

z týchto takých negatív by som to nazval je práve aj to, čo táto výstavba prinesie je zahustenie 

konkrétne dopravy a podobne. A jednou z akcií, ktoré toto majú riešiť, je obnova Tehelnej ulice, 

ktorá vlastne má prejsť rekonštrukciou, vrátane vybudovania chodníka pre peších. No a teraz 

sa chcem opýtať, lebo vidím tu v kapitole odboru investičnej výstavby, kde je stiahnutých 170 

240 euro na tento účel názov presne je obnova Tehelnej ulice. Tak sa chcem opýtať teda, že z 

akého dôvodu a, čo teda si o tom máme myslieť? 

 

p. Daniš - v skratke budem reagovať na dôvod. Je čisto pragmatický. Podmienka kolaudačného 

rozhodnutia je práve vybudovanie chodníkov ostatných vecí, keďže stavba nebola doposiaľ 

začatá, tak určite nebude v priebehu roku 2022 skolaudovaná. Takže kľudne sa môže táto akcia 

presunúť do budúceho roku, nič sa nedeje, je to naozaj podmienka kolaudácie. 

 

p. Košťál - dávam pozmeňujúci návrh na doplnenie financií. Konkrétne sme zistili, že výbor 

mestskej časti číslo 7 má nevyčerpané financie a dňa 24. 8. 2022 prijal výbor mestskej časti 

číslo 7 Chrenová - Janíkovce. Uznesenie o dofinancovanie investičnej akcie rekonštrukcia Lipa, 

Výstavná číslo 6 v sume 40 600 euro. Čiže z pôvodných 130 tisíc na 170 600 euro v zmysle 

informácie od vedúceho odboru investičnej výstavby o vyčíslení PHZ v danej výške. 

Podotýkam, že navrhnutý podmieňovací návrh nemá dopady na celkovú výšku výdavkov v 

rozpočtovom opatrení ani v rozpočte mesta Nitra na rok 2022. 
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p. Kretter - podporujem tento návrh, je to jedna z investičných akcií, ktorá sa nám ďalej podarí 

urobiť. Vlastné prostriedky, ktoré boli určené pre investície nášho výboru, podstatne nie sú 

čerpané. Hlavný pán ekonóm nám povedal, že môžeme tieto peniaze nám prepadnúť. A tak 

VMČ vcelku iniciatívne predložilo tento návrh s tým, že prakticky odporúčam ho tu schváliť. 

Mám, ale jednu takú zaujímavú poznámku, to sú peniaze, ktoré VMČ investuje do budovy, 

ktorú má práve Službyt. Službyt ročne minimálne blíži sa k tomu možno 30, 40 tisícom. 

Dostáva tam z nájomného, je tam fitnescentrum, dolu sú predajne, večierka, hádam v 

budúcnosti by sa malo tých koordinácia diskutovať, že nie peniaze, ktoré Službyt dostane z 

nájomného, že potom ich inde minie. Nehovorím, že nezodpovedne minie. Minie ich podľa 

potreby. Ale taká poznámka na okraj, že sú to peniaze, ktoré dávame do toho, čo spravuje 

Službyt, ale je to, samozrejme naše mestské a bude to slušne vyzerať.  

 

p. Gut - je to taký ťažší materiál, samozrejme ťažko v tom nájsť zhodu. Ja by som navrhol, 

možnože sa zamyslieť nad tým, kde sú možnosti hľadania nejakého konsenzu, aby sme 

vyhoveli aspoň takým dlhodobým požiadavkám a vyriešili tu nejaký deficit, ktorý tu je 

definovaný, že v tomto roku to aj tak nestihneme. Ja si naopak myslím, že stihneme, keď 

budeme chcieť, tak tú bočnú ulicu stihneme a tých 90 tisíc jednoducho použijeme. To, ako tak 

za prvé, za druhé by ma zaujímalo, prečo potom, keď pán Daniš tvrdil, že to neznamená, keď 

tu bude 0, že tá 0 tam zostane oni idú do presunu. Prečo tu nie je potom napísané presun aj pri 

týchto položkách? Viete, niekde je, niekde nie, takže, ako si to vyložiť? V každom prípade 

obyvatelia tej Bočnej ulice bojujú za ňu poldruha roka. Čo je ako dostatočne dlho na to, aby 

sme sa už konečne ako samospráva pričinili o ten záväzok zo zmluvy, ktorý tam máme a 

jednoducho urobili všetko pre to, aby sme to dobudovali. Procesne tá stavba, pokiaľ viem, už 

je naprojektovaná. Predpokladám, že keď tu ide pešia zóna, predĺženie pešej zóny nejakým 

zvláštnym režimom, tak je možno v našich silách, aby išlo nejakým zvláštnym režimom 

režimom aj vybudovanie tej Bočnej ulice. A ešte sa chcem zároveň spýtať aj na Stračiu ulicu. 

Potom, keď tu tvrdíme, že Bočná nepôjde a Strašia, čo sme tam mali havarijný stav, kde sa 

usýpal ten svah. Vyčlenili sme tam zhruba 240 tisíc. Dodnes okrem zábran tam nič nie je. Tak 

ja som sa o to dopytoval aj predtým niekedy v máji. Dnes prešlo pomaly pol roka a pýtam sa 

teda kompetentných, že čo s tým chceme robiť. Táto stavba sa stihne? Lebo nič sme tam 

neurobili skutočne. Ja v týchto veciach vidím dosť také tie rozdiely. Ja som to tu aj vtedy 

pomenoval, že cítim sa tu, ako z iného tábora a jednoducho niekde máme možnosť potlačiť tie 

investície a niekde, akože máme zase príležitosť ich akoby brzdiť. A teda zamyslime sa nad 

tým, čo v tejto veci vieme urobiť, poprípade vráťme tento materiál. 6. 10. máme znova 

zastupiteľstvo, vráťme sa k nemu a dajme do neho tieto pripomienky, ktoré tu majú kolegovia, 

nehlasujme tu teraz akože tak rozvráteno, hej, lebo každý tu máme nejaké ciele. A ja skutočne 

v tomto materiáli uvítam, keď prejde, teda neprejde jednoducho, že tých 90 tisíc sa tu zachová, 

ale potom minimálna úprava Bočná ulica presun do roku 2023, alebo už nejak sa s tým 

vysporiadajme kolektívne. 

 

p. primátor - ja len poviem, tieto lokálne cesty si väčšinou každá VMČ opravovala z tých 

balíkov peňazí, ktoré dostala. Taktiež aj Krškany, dostali rovnaký balík peňazí ako ostatné 

mestské časti. Zaraďovali sme to pomerne neskoro, takže je celku normálne, že ten proces, 

pokiaľ chceme spraviť tú cestu normálnym spôsobom nielen tam hodiť asfalt a potom sa pozerá 
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na tie fotografie od obyvateľov rozčarovaných, ktorí počas dážď alebo po daždi tam majú majú 

mláky. Takže sme sa dohodli takýmto spôsobom. Druhá vec je, že keď bude na to spravená 

projektová dokumentácia, stavebné povolenie, tak ja si neviem predstaviť, že by sme to hodili 

potom niekde do koša a nespravili tú opravu tej cesty, alebo nepostavili tú cestu budúci rok. 

Naozaj si to neviem predstaviť, že prečo by sme to potom nejakým spôsobom hádzali preč. A, 

čo sa týka presunov, tie sa budú riešiť v decembrovom zastupiteľstve. Vždy je to tá posledná 

časť za tým rozpočtom, kde je to za čiarou napísané, že do presunov sa vkladajú nasledovné 

investície. Takže dnes si to neviem ani technicky predstaviť, ako by sme to tam dali, lebo 

neriešime rozpočet na rok 2023.  

 

p. prednosta - čo sa týka Stračej, tak tam sa otvárali obálky myslím včera alebo predvčerom, 

čiže tam budeme mať dodávateľa tejto investičnej akcie a myslím, že bez zbytočného odkladu 

vie nastúpiť na realizáciu na ulicu Stračia. Čiže to bude čoskoro odstránené. Čo sa týka Bočnej, 

už keď sa schvaľovala, myslím v apríli alebo máji na zastupiteľstve, tak pán Matula, že si treba 

uvedomiť, že tam čakajú nejaké investičné akcie vo fronte, že v najlepšom prípade to bude 

niekedy okolo konca jesene október, november, akože realizácia. Rozhodne nehovoril, že to 

tento rok to bude realizované. Upozorňoval na to, že tá príprava tam môže byť dlhšia. Zároveň 

si treba uvedomiť, že na tejto ulici nemôžme iba prísť a vysypať, vyliať asfalt, pretože je 

vyspádovaná smerom k súkromným pozemkom, keby tam začalo pršať, tak by to začalo stekať 

do súkromných pozemkov, spôsobovali by sme nepríjemnosti obyvateľom. Práve kvôli zisteniu 

týchto vecí, navyše sme potrebovali pristúpiť aj k naprojektovaniu, aj teda tých dajme tomu 

vodozádržných opatrení, alebo odvodnenia tejto ulice kvôli tomuto trvá dlhšie a kvôli tomu je 

dnes jasné, že celý proces tento rok nestihneme. Keď ste to porovnali s prípadom pešej zóny na 

projekte pešej zóny sa od prípravnej fázy pracuje viac ako rok a neviem, či nie viac ako dva 

roky náhodou. Takže, naozaj to nie je, že to ide oveľa rýchlejšom režime. Akože dnes už máme 

tú projektovú dokumentáciu práve kvôli dlhým mesiacom príprav pripravenú, takže ju môžeme, 

že to budeme môcť realizovať, takže určite porovnávať rýchlosť procesu na pešej zóne s 

Bočnou nie je správne, pretože tam ten proces trvá oveľa dlhšie. 

 

p. Varga - ja sa vrátim ešte k pánkovi Kretterovi, lebo som trošku neskôr stlačil. Ale Tonko, 

pokiaľ viem, tak nájomné berie vlastník a vlastník je mesto, nie Službyt. Službyt len spravuje. 

A keď mám slovo, tak aj k tomuto, čo teraz tu odznelo. Pán primátor, tie mláky sú všade 

rovnaké, nie sú, ako som minule povedal, že kráľovstvo krivých zrkadiel. Všade sú rovnaké 

mláky, tak neriešme raz tie a rastie. Jednoducho si treba uvedomiť, že 14. novembra, možnože 

sa mýlim dátumovo, máme stavebnú uzáveru na cestách, už neurobíme nič podľa zákona. 

 

p. Gut - napriek vášmu takému vehementnému obhajovaniu tohto názoru s vami nesúhlasím z 

toho titulu, že požiadavka na Bočnú nevznikla ani v máji, ani teda v máji áno, ale pred rokom 

v roku 2021. Za ten poldruha roka sme preto ozaj nič neurobili. A teraz, keď to ideme takto 

obhajovať, tak tá 0, ktorá nie je ani v presune do konca, tak obávam sa, že pokračovanie bude 

mať zase taký dosť ťažký boj za to, aby sa tam vôbec peniaze nejaké dostali, lebo v tej našej 

kase zrovna nevystávajú. Takže ja som za to, zachovajme tam tú sumu, jednoducho ju 

presuňme, alebo niečo s ňou robme technicky tak, aby tam bola zaevidovaná tá suma. Lebo ja 

teda viem z projektového riešenia, že tie peniaze sú pomerne dostatočné na to, aby sa tam 
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vybudovala 3,5 alebo 4,5 metrová cesta, vrátane obrubníkov. Rozumiete mi. Ja som už pre tejto 

ceste som venoval toľko energie, že jednoducho mi za to stojí, aby sme sa tu napríklad aj 

povadili. Mňa to mrzí, keď pôjdeme takto na hranu, ale jednoducho hľadajte to riešenie. Páni, 

toto nie je nová téma, skutočne našli sme si zase, akože príležitosť zobrať, nejako ťažko 

vydobytých peňazí. Tie peniaze zas niekam do všeobecného badžetu peňazí a nie je to 

jednoduché pre jedného poslanca tu získať podporu na to, aby sa tam tie peniaze jednoducho 

dostali. My sme mali peniaze, ktoré sme dali smerom na Mestské služby, malo to ísť pán 

primátor, cez Mestské služby na začiatku pred rokom sám osobne som ťa tam previezol, sám 

osobne. Čiže od odvtedy sa to nepohlo, odvtedy sme sa päťkrát o tejto ceste rozprávali päťkrát 

to bolo svojím spôsobom nejako oddialené. Raz nám toto chýbalo, raz to, niečo tam bolo treba 

ešte zistiť. Trošku retrospektívne si spomeň na naše rozhovory. Takže v tomto skutočne 

hľadajme možnosť, ako sa týchto 90 tisíc peňazí zachová na Bočnej ulici, aj keď to tento rok 

neurobíme. 

 

p. prednosta - ja vás môžem uistiť, že rozhodne nikto neblokoval prípravu Bočnej ulice, 

akonáhle volá schválená v rozpočte týchto 90 tisíc tak naozaj sme na tom pracovali, aby to bolo 

dobre spravené práve to riešenie, keby sa to riešilo cez Stredisko mestských služieb, že by sa 

tam iba natiahol asfalt na ten povrch, ktorý tam je dnes, to by bolo riešenie na dva roky a po 

dvoch rokoch by tá ulica bola zničená. A navyše by stekala voda naozaj na tie súkromné 

pozemky. Nebolo by to dobré riešenie, bolo by to naozaj takéto riešenie naoko iba, aby sme 

urobili, vyasfaltovali nejakú ďalšiu plochu navyše. A ja rozumiem, že vám na tom záleží a 

naozaj vám, ako viem vám povedať, že nikto tu neblokuje. A zároveň, ale ten proces prípravy 

na tejto investičnej akcii od mája, kedy bol schválený rozpočet na túto investičnú akciu, fakt 

nikto neblokoval. Bude to pripravené a nemyslím si, že by mal ktokoľvek záujem už pripravenú 

investičnú akciu následne nerealizovať. 

 

p. Matula - ja doplním, čo sa týka Bočnej, tak naozaj akonáhle bol schválené zastupiteľstve 

investičný odbor, vlastne koná až vtedy, keď to má schválené zastupiteľstve, takže bolo hneď 

stretnutie a tvaromiestana obhliadka aj s vami, kde sme si vlastne prešli s projektantom. 

Následne sme vám dali varianty, či to bude robiť náš projektant, alebo projektant v rámci 

rámcovej zmluvy, alebo iný. Povedať si, že počkáte na projektanta v rámci rámcovej zmluvy, 

ktorý mal už predtým nejaké ďalšie projekty. Tie dokončil, momentálne sme stave v takom, že 

cesta je naprojektovaná, je potrebné doprojektktovať odvodnenie, ktoré naozaj je tam potrebné. 

Bude na vodoprávka. Celý ten harmonogram sa vám posielal. Myslím, že raz alebo dva razy. 

Končí to niekedy v marci, či už vlastne má byť aj realizácia diela, takže naozaj v podstate ten 

proces nespí, je rozbehnutý, beží ďalej a bude čakať na financie. 

 

p. Gut - ja už len kratučká reakcia, lebo aj na margo nemá zmysel si tu teraz dokazovať do čo, 

kedy povedal. Skutočne žiadam toto mestské zastupiteľstvo, aby zachovalo sumu, ktorá tam 

bola schválená trebárs aj do presunu to je jedno, ja netrvám na tom, že máte nastúpiť o tri týždne 

a do volieb to robiť. Toto nie je ani potrebné, ani nie je to mojím cieľom. Mojím cieľom je 

jednoducho zachovať tie peniaze, aby sa to skutočne zrealizovalo. O tom, kto bude v decembri 

rozhodovať o tých peniazoch my dnes ani netušíme. Čiže toto je potrebné, toto je merito vecí. 

Skutočne ja teraz nebudem tu rozoberať čosi kde, kto na akom stretnutí povedal. Ja som bol na 
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tom stretnutí, ktoré tu pán Matula povedal, mám ho v pamäti jedno s druhým, ale skutočne 

zamyslíme sa nad tým, správame pre tých obyvateľov, čo vieme spraviť, lebo v decembri 

nemusíme mať na to príležitosť. 

 

p. Štefek - plne súhlasím s tým, čo tu hovorí pán poslanec Gut. Aspoň v závere tohto volebného 

a vášho funkčného obdobia sme sa mohli prestať klamať. Veď tu hovoríme o čiastkach, ktoré 

dnes so schválenej položky ideme robiť nulu. Tieto sa stratia. To tu nebude nikto v decembri 

presúvať. Keď tu máme vôľu, dobrú vôľu, politickú vôľu neviem, akú vôľu, aby sa tieto na 

budúci rok realizovali a mali krytie, tak ich tam nechajme, ale všetky tam nechajme. To jedno, 

či to je zateplenie Rosínskeho, alebo je to Bočná, treba tam tie financie nechať a ako ste povedali 

v decembri budú súčasťou presunov. Všetci tu chodíme už niekoľko rokov okolo Bočnej ulici. 

Majetkoprávne vysporiadanie, dobudovanie kanalizácií atď, tak teraz vrchol toho z nášho 

snaženia má byť tam tá súvislá oprava, alebo celková rekonštrukcia akokoľvek to nazveme a 

teraz to hodíme celé naše snaženie viacerí, čo tu sedíme ako len tak za chrbát. Samozrejme, že 

takto predloženým rozpočtovým opatrením nemôžem súhlasiť, to je jedna katastrofa. Ja 

rozumiem, že tým mínusovaním nereagujem na to, že akcia sa neurobí, ale akcia nemá krytie. 

Dnes my nevieme, že čo teda, ktorá za investičné akcie tie sedemstovky idú z úveru alebo čo 

idú z našich vlastných príjmov mesta. Jasné, že kapitálový príjem z predaja majetku bol 

nafúknutý. Tu na to reagujeme, toto nie je posledná reakcia. Tu bude treba ešte niekedy znovu 

znížiť a predpokladám, že záverečný účet mesta, ktorý nám bude predložený alebo, ktorý bude 

niekomu predložený budúci rok, bude určite zase mínusový. Mám tu pár otázok. Odbor 

majetku, likvidácia čiernej stavby 4 tisíc, tak ja by som rád vedel, neviem ako ostatní poslanci, 

ale ja by som rád videl, aká je to čierna stavba, ktorá sa takto likviduje, asi to je čierna skládka. 

Mám za to, ale budem rád, keď sa to dozvieme. Bočnej som sa vyjadril. Ja som pri Tehelne 

povedal, kde sa ponáhľame schvaľovať peniaze na Tehelnú, keď Tehelná výstavba ešte ani 

nezačala, že to musíme, aby to bolo skolaudované do dňa kolaudácie atď, že to je podmienkou. 

Tak vidíte, že to, čo nám povedal vtedy, že na čo to tam dávame. Tiež to treba zachovať tú 

Tehelnú ten chodník. Však, keď teda podmienkou kolaudácie tých bytov bude a všetci to veľmi 

dobre vieme, aké sú tam sankcie v tej zmluve vymyslené, tak to treba zachovať aj ten chodník 

na Tehelnej. Ja súhlasím. Aj to, čo podal kolega Rathouský. Tak to neškrtajme dnes. Dajme si 

ten čas do toho októbra je to za tri týždne a urobme teda poriadne rozpočtové opatrenia. Neviem, 

čo naprojektujeme na Domine za 14 tisíc kto by som však pôjdem za pánom hlavným 

architektom, spýtam sa, aký bude opis predmetu zákazky, lebo podľa mňa my tam ideme robiť 

niečo iné ako to, čo Centrum voľného času Domino potrebuje. Mrzí ma, že sa rušia tie bezpečné 

prechody pre tých chodcov v tomto období. Myslím si, že neurobili celkom dosť. A už minul 

štvrtok som spomínal teda Transdev a Arrivu a tu sa čudujem, že máme informáciu v polovičke 

septembra, že na základe alebo v zmysle predbežného vyúčtovania MHD za rok 2021. My ešte 

stále nemáme vyúčtované MHD za rok 2021. Je to spôsobené tým, že tam je kontrola? Potom 

mi odpoviete, veď keď dokončím. Ja som si myslel, že rok 2021, že už máme viac menej 

rozpísaný a to, čo povedali minul poslanci, že Transdev deklarujeme, že ako dobre ideme a 

neviem čo. A už tu teda peniaze navyšujeme. Ja som zásadne proti tomu, aby na odbore školstva 

a hovorím to tu ôsmy rok. Aby na odbore školstva boli kapitálové výdavky na školské budovy. 

To nie je poslanie odboru školstva! My do dnešného dňa nevieme, koľko sme otvorili 5. 

septembra prváckych tried, nevieme to nikto, možno dvaja to viete. Toto nemá, čo riadiť odbor 
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školstva, na to tu máme investičný odbor, aby robil súťaže atď. MŠ Platanová, čo my ideme? 

Súhlasím tú strechu, bolo treba urobiť. Však zmluva je dávno za nami a my tu z nuly ideme 

teraz urobiť 50 tisíc eur. Už je to odfotené aj v tom plátku. A rovnako ma mrzí, musím povedať, 

že ideme rušiť zateplenie na ZŠ Jozefa Rosinského, kde teda roky tu ja volám po výťahu, ale 

dobre, veď už to neurob už to nechajte na ďalšie zastupiteľstvo. Ten tretí pavilón tam je už roky 

nezateplený. To vyzerá ako päsť na oko. Ja tam teda chodím. Ja tam mám syna, ktorý tam chodí 

na klavír. A mrzí ma to veľmi, myslel som, že poslanci za Staré Mesto budú viac bojovať za 

toto. No musím povedať, či sa to bude niekomu páči, alebo nie. Mne zateplenie tejto budovy 

pre mňa a hlavne v tejto energetickej kríze má väčší význam, ako predĺženie pešej zóny. Aj 

tomu rastie tomu predĺženiu. Lebo územný plán to rieši možno 50 rokov. Ale poviem, že kde 

berieme a čomu dávame prednosť a čo ideme vyškrtnúť.  

 

p. primátor - poviem ja možno len k tej ZUŠ, lebo taktiež mám k tomu svoj vlastný postoj, 

keďže je to moja Alma mater. ZUŠ budeme zatepľovať cez eurofondy myslím, že teraz bol 

podaný aj projekt. Pripravuje sa do aktuálnej výzvy, takže preto si tam dokážeme uvoľniť tieto 

peniaze. Celkovo je ten rozpočet, alebo tie rozpočtové opatrenia, len reflektujú na tú situáciu, 

v ktorej momentálne sme. To znamená, že projekty, ktoré sa nestíhajú do konca roka sa 

ponižujú, resp. sa sťahujú od nich financie a dávajú sa na veci, ktoré sa ukázali časom, že ich 

potrebujeme dofinancovať. To je celé rozpočtové opatrenie naozaj, že veľmi pragmatické. A 

pokiaľ zasiahneme do niektorej z tých vecí, tak potom máme problém jednoducho dokončiť 

niektorú z tých stavieb, ktoré nám tam povyskakovali buď veci nad rámec, s ktorými sa 

nerátalo, alebo nebudeme môcť schopní realizovať tie veci, ku ktorým práve to krytie patrí. 

 

p. Keselyová - k vysvetleniu k tomu vyúčtovaniu Arrivy. Arriva poslala vyúčtovanie mestu                     

v zmluvnom termíne k 31. 5. avšak toto vyúčtovanie musí byť zo strany útvaru hlavného 

kontrolóra v zmysle platného uznesenia mestského zastupiteľstva skontrolované. Čiže v zmysle 

plánu kontrolnej činnosti momentálne prebieha kontrola na útvare vyúčtovania Arrivy a                            

v podstate ten skutočný doplatok sa bude schvaľovať až po ukončení kontroly, preto je                              

v materiáli uvedené, že sa jedná o predbežné vyúčtovanie. To je vlastne na základe 

predloženého vyúčtovania Arrivy. 

 

p. primátor - čo sa týka počtu žiakov do prvých tried, pokiaľ má pamäť neklame, tak je to 783 

žiakov. Neviem, koľko je to konkrétne tried, možno pani Országová, ak to má poruke, tak vie 

povedať.  

 

p. prednosta - čo sa týka CVČ Domino, tak už keď sme prechádzali prvý návrh do projektovej 

dokumentácie, vôbec akože zadanie na projektovú dokumentáciu, tak už tento návrh sme 

komunikovali práve s pánom riaditeľom Centra voľného času, aby tam boli v projekte 

zohľadnené aj jeho požiadavky a jeho potreby. Takže naozaj potreby Centra voľného času 

určite z tej projektovej dokumentácie sú zohľadnené. 

p. Orságová - v tomto školskom roku v podstate k zápisu prišlo 1032 žiakov, ale samozrejme, 

že toto číslo nezodpovedá realite, pretože sa nám nahlásili do viacerých tried základných škôl, 

teda do viacerých základných škôl viacej detí alebo duplicitne až triplicitne. A v podstate my 

budeme vedieť prehľad až po pätnástom. Po pätnástom je EDU zber. Vieme momentálne teraz 



164 
 

povedať, koľko máme ukrajinských detí. Vieme povedať, aký bol zápis, ale po pätnástom 

budeme vedieť presne. Čo sa týka tej prehľadnej tabuľky nie je žiadny problém. Ja vám ju 

môžem predložiť. Ja koniec koncov ja ju predkladám na komisii školstva pravidelne každý rok, 

aj, čo sa týka materských škôl, aj, čo sa týka základných škôl. 

 

p. Rácová - dovolím si svojom diskusnom príspevku upriamiť vašu pozornosť na kapitolu 

odboru školstva mládeže a športu. Iste ma mrzia aj iné veci, ktoré som zistila v tomto 

rozpočtovom opatrení. Je to veľmi zlá prax, keď rozpočtovým opatrením úplne meníme 

charakter rozpočtu mesta a hlavné línie alebo ciele, ktoré si poslanci aj výbory mestských častí 

dali. A jednoducho to potom celé padá na takýchto zásahoch, ktoré nie sú prediskutované s 

výbormi a s poslancami a sme postavení pred hotovú vec. Ja som už pri čerpaní, skúsim tak 

rozumne a bez emócií vysvetliť a upriamiť vašu pozornosť na dve položky. Na údržbu 

školských objektov a na rekonštrukciu školských objektov. Už pri čerpaní plánu alebo teda 

rozpočtu mesta som položila otázku. Položka rekonštrukcie školských objektov začínala na 

sume 860 tisíc a nejako mi nesedelo, keď som sledovala rozpočtové opatrenie, lebo dvakrát 

sme o tom rokovali, ako sme sa dostali k sume 60 870? Poprosila som o stanovisko pána Daniša 

a chcem mu poďakovať, potešil ma, že dnes som si na stole našla túto sumu po položkách. Čo 

ma, ale nepotešilo, je fakt, že v tejto sume postupne, ako sme klesali 860 tisíc bol začiatok. 

26. 5. sme zobrali 709 710 a nijako to nesedelo, ako som tie peniaze načítavala na jednotlivé 

školské objekty a zariadenia. Zistila som, teda dnes, že k tejto sume sa pán Daniš dopracoval, 

pričom do sumy zarátal aj položku 178 100 na zateplenie Rosínskeho. Lenže táto položka je 

odmínusovaná, ale nebola vyčerpaná. Toto zateplenie sa neuskutočnilo. A ja sa teda pýtam, kde 

sú tie peniaze? Druhé schvaľovanie bolo 23. 6. zo sumy 150 290 sme vzali 89 420. Podľa 

rozpočtového opatrenia len časť išla na školy 43 790 a časť bola podľa rozpočtového opatrenia 

poslaná ako dotácia športovým klubom. Čísla sa líšia, niekedy aj o stovky, aj o tisícky, ale v 

podkladoch, ktoré som dostala od pána Daniša, táto suma 89 420 je vyskladaná úplne z iných 

položiek ako tá, ktorá bola rozpočtovom opatrení. Ale to mi on určite vysvetlí. Vráťme sa k 

peniazom, ktoré nám zostali. Na rekonštrukcii školských objektov nám zostalo 60 870 a vidíte 

je tam návrh na zmenu mínus 60 870 teda ostalo by tam 0. Pravdaže som si položila otázku, 

kde tie peniaze sú použité, na ktoré školské budovy? Následne v tom ďalšom výpočte zistíte, 

že nie sú použité. Použité sú peniaze z údržby školských objektov, ale nie z tejto položky, to 

znamená, že táto položka sa jednoducho nuluje. A ja sa pýtam, kde budú tie peniaze použité, 

akým právom sa vôbec na to siaha, určite sú to pán Daniš nevymyslel. Dostal pokyn, to 

znamená, že je toto múdre rozhodnutie, je toto zodpovedné? Máme 14 základných škôl a 26 

materských. Viete, čo všeličo sa môže stať za 3,4,5,6 mesiacov, pokým nabehnú ďalšie peniaze. 

Teraz som sa dozvedela, tam padajú plafóny na Topoľovej, padol múr na Fatranskej, stále sa 

čosi deje. A my to kľudne vynulujeme a nevieme kam tie peniaze. Idú. Vráťme sa teraz k druhej 

položke. Údržba školských objektov. Na tejto položke sme začínali na čísle 284 280 toľko bolo 

v rozpočte. Postupne k dnešnému dňu nepátrala som, ako je tam číslo 260 259,86. Pekné, dobré 

a návrh na zmenu je mínus 243 660 týmto úkonom by celému školstvu na údržbu a na 

rekonštrukciu a na všetko ostalo necelých 17 tisíc, teda 16 599. Vy si to viete predstaviť, že 

takéto mizerné peniaze necháme školstvu na starostlivosť o budovy na údržbu a havárie? Ja ako 

nechápem. To je skutočne vrcholne nezodpovedné. Pravdaže som sa zaujímala, prečo 243 660 

berieme. Tak som si načítala ďalej, to si môžete urobiť aj vy. Že koľko vlastne dnešným 
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rozpočtovým opatrením školy dostávajú. Koľko z týchto dvesto 43 tisíc dávame na účel, na 

ktoré pôvodne v rozpočte boli. A tak tam načítame, že MŠ Čajkovského 5800, maliarske práce 

6830, MŠ Platanova až 49 650, ZUŠ Rosínskeho - žalúzie 37 tisíc z tých 178, ktoré sú už od 

mínusované, ale ešte tam tých 144 voľakde kmitá to nevieme, kde. ZŠ Novozámocka 21 750 

potom je tam rozšírenie priestorov 10 490, plocha na Orechovom dvore 9560 a elektroinštalácii 

1700. A ak som niečo zabudla prosím, aby ma pán Daniš opravil, alebo pani Orságová. Takto 

je to uvedené v materiáli, za, ktorý máme dvihnúť ruku. Teda z tej položky dávame na školy 

142 780. Ale my mínusujeme 243. To znamená, že o 100 tisíc viac berieme. A kde idú tie 

peniaze, prosím vás, kde idú na tú zápasnícku halu, alebo kam idú? No ja sa s týmto nemôžem 

stotožniť, prepáčte v žiadnom prípade. Keď navyše ešte budem mať dve otázky. Vôbec ako 

nevieme sú dve témy, ktoré sú veľmi vážne. Prvá téma je, či boli vyplatené štátom schválené 

odmeny po 500 eur každému zamestnancov verejnej správy? A ako to vedenie mesta rieši, ktoré 

boli, ktoré neboli, kedy budú vyplatené? A druhá otázka, ktorú som otvorila na komisii školstva, 

aby odbor školstva dal podnet pánovi prednostovi, nie je tu, ale dúfam, že sa to k nemu dostane. 

Sme sa dozvedeli, že máme hlavného energetika. Aby hlavný energetik navrhol návrh opatrení 

pre základné školy materské školy a všetky zariadenia a nakoniec by to mal urobiť pre všetky 

zariadenia a objekty mesta, ako postupovať teraz pri kríze, aký bude postup mesta pri platení 

energiami. A iste pani Orságová by ma vedela doplniť, mala porady riaditeľov. Čo hovoria 

riaditelia škôl? Ako sú na tom finančne? Za tejto situácie my nevytvárame rezervu, žiadnu 

rezervu. My tam nechávame mizerných 16 599 a vôbec nevieme, čo všetko sa môže stať v tých 

budovách? 26 a 14 to je 40 budov plus zoberme si ďalšie. Vzhľadom na toto, čo som uviedla. 

že treba mať, rezervu, sú to naše deti, ktoré tam trávia celé hodiny, musia byť v pohode a v 

bezpečí a my sme tu na to mesto ako zriaďovateľ je tu na to, aby sa o to postaral. Máme vo 

veľmi zlom stave niektoré škôlky, napr. Staromlýnská na Novozámockej by potrebovala nejaký 

zásah ešte pred príchodom zimy, a tak ďalej. Nemáme všetky zateplené vzhľadom na toto vás 

veľmi pekne prosím, všetkých, aby ste podporili návrh uznesenia, ktorý sa tieto peniaze 

neodoberú z tejto kapitoly. Predkladám pozmeňujúci návrh. "Mestské zastupiteľstvo schvaľuje 

v kapitole odboru školstva mládeže a športu čerpanie finančných prostriedkov takto. V položke 

717002 rekonštrukcia školských objektov s rozpočtom 60 870 zmena 0 eur, po zmenách 

60 870, teda ponechať. Druhá položka 63 005 006 údržba školských objektov začiatočný stav 

260 259 86 zmena, navrhujem odňať 143 tisíc na krytie tých investičných akcií, ktoré som 

prečítala. A zostatok 117 259 ponechať. Teda zostatok v obidvoch položkách by činil na toto 

obdobie, ktoré nás čaká konca roku, prípadne aj začiatok budúceho roku, pokým bude nový 

rozpočet by bol 60 870 plus 117 259 86." To je môj návrh. Chápem, že to vyvoláva možno 

problémy, ale osobne si myslím, že treba hľadať iné spôsoby ako dofinancovať, neškolské 

činnosti školskými peniazmi. Veľmi pekne ďakujem za podporu dopredu. 

 

p. Daniš - očakávate, pani poslankyňa, asi odpoveď na vašu vec. Síce ja bližšie do školskej 

politiky ja nevidím a chcem vidieť. Ja vidím len zdroje a vidím celé mesto. Na rozdiel od 

školstva, je to ešte ďalších 16 organizácií, takže je to trošku horšie. V prípade sa vykoná táto 

zmena, tak navrhuje materiál chceli stiahnuť, lebo rozpočet sa stane schodkovým a to si neviem 

predstaviť také niečo schvaľovať. Takže toto je horko, ťažko pomocou viacerých zdrojov 

vyrovnať požiadavky, ktoré boli zo strany športu, zo strany školstva atď.. Keď sa vraví, že 

máme zdroje v školstve. Podielové dane, pani kontrolka mi potvrdí bola požiadavka znížiť 
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okolo 150 tisíc smerom dolu. Sme sa nejako tak potichu dohodli, že počkáme ešte mesiac v 

septembri sa bude vidieť, aké bude to zníženie po novele pána Matoviča. Poviem otvorene, lebo 

sa nevie, kam sa pohnú tie podielové dane, ale v podstate my ich nedostaneme. Rozdelíme 

peniaze, ktoré nedostaneme ani na podielových daniach. Rozdeľujeme na investičné akcie 

peniaze, ktoré sme majetok nepredali, čiže my sa hráme s peniazmi, ktoré nemáme. 

Rozdeľujeme peniaze, ktoré nevyberieme na parkovacej politike, rozdeľujeme peniaze, ktoré 

sme nedostali na dotačnej politike. Tak musíme si uvedomiť, ak chceme sa baviť o tom, že 

rozdelíme peniaze, ktoré mesto nemá k dispozícii, tak je nezmyselné vôbec sa baviť o tom 

rozpočtovom opatrení. Skôr sa naozaj vecne baviť o tom, ako udržať v medziach príjmy s 

výdavkami tak, aby nedošlo k nejakému kolapsu práve medzi týmito položkami. Nehovorím o 

kolapsu rozpočtu mesta. Rozpočet mesta v tejto podobe je stále v poriadku, zdroje sú atď. len 

nevyvolať medzi tým trnicu. Ešte chcem upozorniť, že je možné, ak sa ten materiál bude 

prerokovávať v októbri, že pribudne požiadavka možno pol milióna na energie. Ja naozaj 

doteraz neviem, čo nám spravili, pretože posledný je zaúčtovaný júl, ktorý sme vyúčtovávali v 

auguste. August vyučtujú až v septembri a tam sa naozaj prejaví to, že energiu, ako sme mali 

nadstavenú na tých 220, 240 tak sa zrazu zakupovala v priemere za 550, čo nám to spraví v tom 

spektre spotreby nevieme sami. Čiže vieme si predstaviť možno v októbri už bude treba ďalších 

200 tisíc za energie a možno nové zastupiteľstvo v novembri bude čakať na zahasenie 

energetickej potreby. Pokiaľ to sme počuli, že Európska únia chce dať nejaký strop, pokiaľ sa 

neuskutoční toto bude ďalšia a ďalšia sekerka. Takže veľmi opatrne s položkami rozpočtu, 

ktorými sa bavíme, že v podstate nehovoriť o tom, že máme položku, máme peniaze. Máme 

zatiaľ kryté položky tak, aby príjmy zodpovedali výdavkom a nie trvať na výdavkoch, keď 

znižujeme príjmy. 

 

p. prednosta - ak som dobre pochopil, padla tu otázka na to, čo robí momentálne pán Nagy, 

náš energetik. Myslím, že odkedy nastúpil, kedy sme súťažili elektrickú energiu opakovane pre 

osvetlenie a pre mestské budovy, tak má naozaj veľmi naplnený svoj harmonogram. Poskytuje 

podporu jednak jednotlivým odborom. Samozrejme rieši čerpanie energií napr. na tržnici a 

opatrenia na zníženie nákladov mesta dajme tomu na tržnici a rieši verejné osvetlenie. Naozaj 

množstvo tém. Rovnako robí podporu pánovi Danišovi. Čiže naozaj on sa venuje téme 

energetiky mesta a MsÚ maximálne ako sa dá. 

 

p. Varga - chcem sa spýtať pána Daniša, rozpráva dosť dlho, že rozdeľujeme peniaze, ktoré 

nemáme, alebo sme nedostali. Ja sa chcem spýtať, kde sú peniaze, ktoré sme dostali napr. Fond 

rozvoja, konkrétne Dražovce 311 tisíc, kde sú tie peniaze? 

 

p. Daniš - na účte fondu mestského rozvoja, pretože sa nečerpá júl. Na účte. 

 

 

p. Obertáš - ja by som teda reagoval ešte aj na kolegu pána Kráľa. Ja úplne chápem, že poslanci 

za Staré Mesto sú rozčúlení mojím pozmeňovacím návrhom, ale teda, ak ste pozorne počúvali 

pána Daniša rozdeľujeme peniaze, ktoré nemáme. To znamená s čím my tu hospodárime so 

vzduchovou bublinou, kde si čísla presúvame. Ja viem, že Radnične noviny, mesto je vo 

výbornej finančnej kondícii a teda my rozdeľujeme peniaze, ktoré nemáme. Super informácia. 



167 
 

Zhrniem, kto sa pýtal jednotlivých výborov mestskej časti, ktoré investičné akcie vyradiť. Ja 

by som vedel menovať x akcií, ktoré nie sú pripravené, nebudú tento rok dokončené a bolo ich 

teda neúrekom, to si reálne povedzme. A ja som teda háklivý ako poslanec Klokočinu napr. na 

tú Borodáčovú, čo krvopotne teda bola doslova vybehaná a teda riešená. A takisto sa nás nikto 

nepýtal vážené VMČ, že teda taká situácia je, budeme to musieť vyradiť. Čo sa týka toho, že 

teda ku koncu roka môžu byť zahrnuté a na presun. Taký presun sme tu už mali s projektovou 

dokumentáciou Šudolská, ak si dobre pamätáme s tým, že do dnešného dňa nebola finančne 

krytá, ale presunutá nebola, tzn. presun je jedna vec, je to štylizácia slov a pokiaľ to nie je 

finančne kryté, tak len presunieme na papieri. Tá realizácia je niekde inde, úplne niekde inde. 

Takže nebyť toho, že sa tu nejaké tri roky bijeme väčšina poslancov Klokočiny, ako tigri. 

Zhrniem to. Tri investičné akcie, čo si ja pamätám, teda Škutétyho - druhá etapa, Bazovského 

2,10 tu bolo povedané, že predĺženie pešej zóny sa rok a pol rieši. Bazovského 2, 10 sa rieši 

rovnako dlho. Konečne súťažíme vážení. Takže rovnako dlho sa, ako sa predlženie pešej zóny 

riešiš sa Bazovského 2, 10 a to už bola projektová dokumentácia vypracovaná minulý rok v 

marci, ak si dobre pamätám, keď sa dával pozmeňovák a zobralo sa z parkovacej politiky. Takže 

nebyť toho, že sa tu bijeme poslanci za Klokočinu za kúsok žvanca na tej Klokočine, aby sme 

to mali nejaké investičné akcie a niečo po nás zostalo. Obávam sa, že v tomto volebnom období 

asi nič nezostane, len niečo vysúťažené a niečo rozpracované a niečo teda presunuté. Tak sa 

nečudujte, že teda budeme sa takto správať možno táto pravá strana, hovorím za seba a za pár 

ďalších rozumných ľudí a teda budeme ponižovať ten predaj kapitálový aktív, lebo boli sme na 

to úplne hlavnou kontrolórkou a tam mať dosť zásadné slovo, takže teraz sny bokom chlapci a 

dievčence sny bokom správajme sa zodpovedne. 

 

p. Rácová - ja by som poprosila ešte raz odpoveď na moju otázku. Kedy budú vyplatené päťsto 

eurové odmeny pracovníkom škôl a školských zariadení a, kedy ostatným pracovníkom mesta, 

ktorí majú na to nárok, pretože sú zamestnanci vo verejnej službe? Pán prednosta, poprosím, 

ako to máte premyslené, kedy to bude vyplatené? Alebo nebude? Aká je situácia? Prosím 

priamo, čestne povedať. 

 

p. prednosta - čo sa týka 500 eurových odmien, ktoré sú podľa kolektívnej zmluvy vyššieho 

stupňa. My ani nemáme možnosť ich stopnúť tie proste vyplatiť musíme, takže ich budeme 

vyplácať podľa toho ako sú.  

 

p. primátor - ako nám to nariaďuje zákon. 

 

p. prednosta - takže tak ako máme povinnosť vyplácať 500 eurové odmeny podľa kolektívnej 

zmluvy vyššieho stupňa, tak budú vyplácané. Technicky to riešime s odborom školstva, ako to 

bude na školách, ale u nás to bude vyplatené. Však tam je stanovené myslím, že to má byť v 

tejto mzde alebo v budúcej mzde, to má byť vyplatené. Okej, tak to bude. 

p. primátor - najneskôr do konca roka.  

 

p. prednosta - tak, ako máme tu povinnosť to vyplatiť, tak to bude vyplatené. 
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p. Moravčík - tuto kolega Obertáš nabáda, aby sme sa teda správali zodpovedne. A v jeho 

predošlom vystúpení bolo povedané, že teda, čo to tam my máme za položku predĺženie pešej 

zóny, veď to sa aj tak nestihne do konca roka, tak presuňme tie peniaze, teda tam, kde sa to 

stihne. No neviem, čo je na tom zodpovedné my, ako zastupitelia by sme mali mesto rozvíjať a 

budovať. A podľa mňa musia mať prednosť strategické celomestské akcie. Parkovisko sem, 

parkovisko tam. A biť sa ozaj o kus žvanca o 10 parkovacích vie za 15 a neviem koľko tak, ako 

áno, ale určite nie z tých položiek, ktoré sú celomestského charakteru. Takže toto zodpovedné 

určite nie je. Zodpovedné je minimálne napĺňať strategické dokumenty, ako je územný plán. 

 

p. Obertáš - pán prednosta, áno, treba tých päťsto eur do konca roka, len teraz možno, čo bude 

ďalej, čo bude po voľbách. Ja viem, že možno to niektorých nezaujíma a ostane toto maslo na 

hlave novému vedeniu, možno sa vy sem opäť vrátite všetci a my nie, len treba to riešiť, lebo 

je to súdne vymožiteľné, tzn. poškrtávať niektorým zamestnancom, resp. zamestnanci 

mestského úradu, že teraz nedostanú a bude to riešené po voľbách je veľmi pekné, ale 

populistické. Lebo presne, ako to bolo povedané mesto, sa nezastaví, mesto žije, mesto musí 

fungovať aj pred voľbami aj po voľbách. To znamená, ak tí zamestnanci majú na to nárok 

nehádzať to na potom na novozvolené zastupiteľstvo. Treba sa tomu postaviť zodpovedne. A 

bolo to povedané, robíme s peniazmi, ktoré nemáme, takže robme tak, aby boli uspokojené aj 

tie požiadavky zamestnancov, na ktoré majú nárok. 

 

p. prednosta - pán poslanec, keďže majú byť tie mzdy vyplatené do konca roka, tak stále budú 

vyplatené z tohto rozpočtu bez ohľadu na zloženie zastupiteľstva, čiže z toho rozpočtu, ktorý je 

platný, takže sa teraz netvárime, že to bude vyplatené z budúcoročného z akéhokoľvek iného 

rozpočtu to, čo má byť vyplatené, bude vyplatené. 

 

p. Ágh - ja by som len chcel opraviť tuto kolegu. Myslím, že bolo povedané, že nerobme s 

peniazmi, ktoré nemáme, nieže robíme z peňazí, ktoré nemáme. To je veľký rozdiel.  

 

p. Oremus - bolo tu veľa povedané, ja by som navrhol, aby sme pred hlasovaním dali poradu 

poslaneckých klubov a až potom pristúpili k samotnému hlasovaniu.  

 

p. Ajdariová - keďže moji predrečníci už povedali viacerí tých mojich otázok. Ja by som sa 

chcela spýtať, prečo sa ide robiť presun položka Stredisko mestských služieb, bezpečnostné 

priechody, Párovce, priechod ulice Siedmeho pešieho pluku a Školská aký vidíme na to, dôvod? 

Tu sa píše, že nie je predpoklad ich realizácie. Na jednej strane a to teraz naozaj nezoberte v 

zlom. Vieme, že stíhame predĺžiť pešiu zónu a nie sme schopní urobiť tri bezpečné priechody 

dokonca roka za 10 tisíc? To je moja prvá otázka. Druhá otázka tak, ako tu už odznelo a nemôže 

sa nikto čudovať, áno, sme poslanci za celé mesto, ale na druhej strane zastávame tú svoju 

mestskú časť. A myslím si, že tri roky dozadu som tu položila hypotetickú otázku a naplnila sa, 

že som zvedavá, čo urobíme pre obyvateľov mestskej časti Klokočina. V podstate, keď počujem 

prístup Davida, parkovisko, sem parkovisko tam. Tak David, asi bývaš v rodinnom dome, že? 

Pretože na jednej strane chápem, áno, sú určité investičné akcie, ktoré po kolektívnej dohode, 

samozrejme by mali ísť možno do nejakého popredia Ale prepáč, pre mňa osobne predlženie 

pešej zóny za 500 tisíc nie je teraz investičné akcia, ktorú aj po tom, čo tu odznelo viackrát od 
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pána Daniša. Darmo to Roman teraz išiel nejakým spôsobom otáčať. Myslím si, že sme to 

viacerí pochopili ako na tom, ako mesto finančne sme na toto sa tu snažia kolegovia poukázať, 

nikto nemá nič proti predĺženiu pešej zóny v budúcnosti, prečo nie. Ale momentálne, keď 

nevieme a nielen tu na komunálnej úrovni, ale celkovo v rámci Slovenska a Európy, celého 

sveta, čo len bude, tak si myslím, že tých 500 tisíc je naozaj momentálne veľmi nesprávne 

investovaná suma. Pretože tu ideme fakt na knap. V odbore školstva nechávať 16 tisícovú 

rezervu, ako haló tú buchne jedno potrubie v materskej škôlke, kde myslím si, že keby sa pani 

vedúce opýtame, tak má havarijné stavy týždeň, čo týždeň tak nechať 16 tisíc to je to, čo 

hovoríme, že je nezodpovedné. A ja by som naozaj bola zvedavá a nielen teda za Borodáčovú 

tak, ako Paľo Obertáš spomenul, lebo fakt za tri roky, štyri roky urobiť. To už to je normálne, 

že smiech cez slzy urobiť to, čo sme urobili my de facto nič. A ty povieš pán primátor, že však 

chodníky sme si mohli opravovať z tých peňazí, čo sme mali VMČ čo vyčlenené. Myslíš z tých 

80 tisíc čo tu vďaka pozmeňováku Miloša Dovičoviča sme ledva, ledva dostali na príslušnú 

mestskú časť. A potom dáš trojmetrový vyasfaltovaný chodník a označíš ho ako my 

debarierizujeme na Nedbalovej. Prosím ťa, prešiel si si celý ten chodník na tej Nedbalovej? 

Krásnu fotku si dal prvé 2 m, kde je daný asfalt a osadené vodiace varovné pásy. Ale ono ten 

chodník neviem či si všimol, on má ešte ďalších 550 metrov na Golianovú. Áno! Ale nevadí 

však k tomu sa vrátime. Ja by som sa chcela spýtať, kto rozhodol, kto konkrétne a nepovedzte 

mi, že pán Daniš o tom, že sa budú vyraďovať práve Borodáčová, Števom spomenutá Bočná a 

Špitálska. Kto? 

 

p. primátor - pani poslankyňa, tento návrh rozpočtových opatrení vyplýva z momentálneho 

stavu a pripravenosti investičných akcií. 

 

p. Ajdariová - a zase sa vrátim k tej mojej otázke a naozaj neberte to nijako vzťahovačne. 

Viacerí sme sa tu vyjadrili. V tomto meste sú akcie a sú akcie, tie, ktoré sú naše tie, ktoré sú, 

nepodstatné áno. Tie, ktoré sú vaše tam, keď sa chce, tak je pripravenosť. Vy dnes je deň 14. 9. 

viete, že pešú za 500 tisíc dokončite. A tu idete brať 30 tisíc na tri bezpečné priechody, áno? 

Tí, čo si tu minulý týždeň rozprával o tom, aké je zdravie občana dôležité. Ja viem, že sa to 

Marek, ťažko počúva, ale to už tak zmení schopný ani tie tri priechody urobiť? 

 

p. primátor - priechodom dám vyjadrenie buď investičného alebo odboru odboru 

ekonomického alebo Stredisko mestských služieb. To tam bolo pani poslankyňa. Keď sme 

vedeli, že nestihneme urobiť skatepark na Chrenovej, tak sme odtiaľ zobrali peniaze a bola to 

naša priorita Tím kraj Nitra. Taktiež sme zobrali z Radlinského ulici peniaze. Keď sme uvideli, 

že na ako dlho sa to bude naťahovať, keď sme spravili stretnutie s obyvateľmi Radlinskej ulici 

alebo s majiteľmi, teda tých nehnuteľností, aké sme zistili, že aké problémy tam v skutočnosti 

ešte sú a neboli doriešené v minulosti, tak sme veľmi rýchlo zistili, že to neurobíme do konca 

roka. Takisto Holého ulica. Pani poslankyňa však tam bývate, viete ako tam. Povedali sme si, 

že nebudeme len asfaltovať ale, že tam spravíme kompletnú rekonštrukciu tej cesty aj 

reorganizáciu. A taktiež sme vedeli, že dokiaľ nájdeme schodnú variantu, ktorú budeme mať aj 

odsúhlasenú od Krajského dopravného inšpektorátu, tak to nestihneme vysúťažiť tento rok, 

takže sme odtiaľ tiež zobrali peniaze a bola to priorita Tím kraj Nitra. Takže nebolo by to ani 

prvý, ani poslednýkrát, kedy si berieme z našich priorít. A teraz jednoducho berieme aj z tých 
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druhých priorít. A poviem, že je jedno, či to je z ľavej strany alebo z pravej strany. Ten projekt, 

pokiaľ sa dá ja budem veľmi rada, vždy sa rada aj zaňho postavím keď ho dokončíme. To je 

presne Bočná ulica. Veď keby chceme takto torpédujeme a dnes nemáme ani len projektovú 

dokumentáciu. To je celé. Normálne toto je, že pragmatické rozpočtové opatrenie. Tu naozaj 

nie je žiadna politika, keby sme chceli, tak vám tam nahádžeme všetky veci z Klokočiny, 

pragmatické, nič viac, nič menej. 

 

p. Ajdariová - tak ja sa úplne pragmaticky pýtam, či my, ako mesto nie sme schopní realizovať 

prostredníctvom Strediska mestských služieb tri priechody po 10 tisíc eur? A mám jednu veľkú 

smolu v mojom živote, že mám pamäť a som veľmi rada, že si spomenul Holého. Holého, na 

ktorú peniaze sme brali prostredníctvom úveru a už v tej dobe sme tu viacerí avizovali a to nie 

som ekonóm, že za tú vami navrhovanú sumu v tej položke, ktorú ste pričlenili k Holému, je 

nereálne to realizovať. Ja som sa tu špeciálne na to pýtala a dostala som odpoveď, máme to 

vyrátané, všetko bude orajt. Som veľmi rada, že si povedal to, čo si dnes povedal. A keď ste 

teda taký uvedomelí a pragmatickí, myslím si, je čas si vypočuť a to jedno, ktorú stranu možno 

aj tá láva by niektorí súhlasili, ale však držíme basu. Je momentálne v dnešnej situácii 

ekonomickej rozumné použiť 500 tisíc na predĺženie pešej zóny? Pýtam sa pragmaticky. 

 

p. primátor - pragmaticky treba povedať, že pokiaľ zastaneme, tak sa tu robiť nebude nič. Tie 

peniaze sú kryté z úveru a nie z bežných príjmov, tzn, že na bežné výdavky nevieme používať 

toto je ďalšia zásadná vec. 

 

p. prednosta - Holého iba v krátkosti už keď sme, keď sme schvaľovali krytie tejto investičnej 

akcie, boli sme si vedomí a myslím, že sme to aj tu komunikovali, že projektuje sa väčšia plocha 

v rámci tej investičnej akcie, než je iba samotná Holého. Naozaj, že projektová dokumentácia 

sa dotýka aj okolitých ulíc pri Červenom kríži atď, atď, tvoria sa tam parkovacie miesta 

chodník. Čiže tá projektová dokumentácia sa naozaj týka širšieho územia. A už vtedy sme 

hovorili, že to bude rozdelené na etapy a bude sa to realizovať podľa finančných možností 

mesta. Čiže už vtedy bolo jasné, že úver, ktorý sa bral potenciálne môže pokryť nie celý projekt, 

ktorý je v projektovej dokumentácii, pretože sa robil oveľa väčší záber. 

 

p. Rácová - dovolím si nesúhlasiť. Nepokladám za pragmatický krok to, čo sa deje v odbore 

školstva. To, že z položky rekonštrukcia školských objektov sa rozplynulo 144 tisíc, ktoré boli 

pôvodne na zateplenie už Rosinského k tomu to nemienim teraz ako rozoberať. Ale to, že týmto 

rozpočtovým opatrením ohrozujete, beriete peniaze, ktoré sú na údržbu a rekonštrukciu 

ohrozujete chod škôl a školských budov a tým ich zdravie a bezpečnosť detí. Pretože tie peniaze 

niekde inde potrebujete, ale to to už to je pre mňa neprijateľné. A ja skutočne súhlasím s 

návrhom, ktorý tu padol. Pán Daniš povedal, že jednoducho to je taký zásah, že treba rozmýšľať 

nad tým, že sa ten materiál vráti. Čo je na tomto pragmatické, veď jednoducho k tomu sa nikto 

nevyjadril, kto toto vymyslel. Vy sa tvárite, že sa vás to netýka. Pokladám to za veľmi 

nerozumné a veľmi nezodpovedné. 

 

p. primátor - pani poslankyňa, pokiaľ prejde váš pozmeňujúci návrh, tak je to natoľko veľký 

zásah do tých rozpočtových opatrení, že sú nevykonateľné. Tieto rozpočtové opatrenia, ktoré 
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sú navrhnuté, sú naopak po konzultácii s vedením mesta tak, ako aj s jednotlivými odbormi tak, 

aby sme dokázali ísť ďalej, pretože dnes, keď zablokujeme tieto rozpočtové opatrenia, tak nám 

napr. bude stáť zápasnícka hala. A ďalších x, y iných projektov. Zastaví sa rekonštrukcia 

zápasníckej haly nebudú mať, kde zápasníci, naša mládež, deti nebudú mať, kde trénovať, kde 

zápasiť. A to sú tie isté deti, ktoré chodia do škôl. A pokiaľ príde k nejakej krízovej situácie 

samozrejme, že nájdeme riešenie tak ako vždy doteraz. 

 

p. Gut - ja sa ešte dotknem argumentácii okolo pešej zóny. Ja tomu rozumiem, je to strategický 

plán atď. pokračujeme. Ale dovolím si zdôrazniť fakt, že v roku 2019 pri prijímaní úveru všetky 

mestské časti boli solidárne k centrálnej mestskej zóne, resp. k výboru mestskej časti Staré 

Mesto s tým, že prispeli na vybudovanie centrálnej mestskej zóny, každý zo z tých 

prerozdelených peňazí 30 tisícami. Čiže tento výbor pracoval s najväčším rozpočtom, hej 

napriek tomu za tri roky sme sa na tej pešej zóne neposunuli nikam. Teraz sa tu ideme, akože 

veľmi naháňať za tým, že ako rýchlo to postavíme, lebo máme všetko pripravené. Nehnevajte 

sa na mňa, ale túto fakt možno adekvátne slovko aj trošku tá sebareflexia, kde zostal ten proces 

stáť počas tých troch rokoch, že sme tam neurobili skoro nič. Skoro nič. Dvadsiatom druhom 

robíme tu akože nejaké opatrenia pri Štefánikovej 45, lebo mám to na očiach pred firmou. A 

jednoducho nemyslím si, že toto je teraz správne stavať, že vy nám chcete zobrať nejaký náš 

strategický projekt. Nikto vám ho nechce zobrať už mohol byť dávno vybudovaný, mohol byť 

vybudovaný možno za menej peňazí, možno nie v takom rozsahu, ako tu je. Lebo tu boli rôzne 

štúdie, na ktoré išli ďalšie peniaze. Ak si pamätáte, bolo tu memorandum o spolupráci na 

adaptáciu atď, atď tam išli stále desiatky tisíc. A mňa by zaujímalo, čo sa potom stalo teda s 

tými peniazmi, lebo skutočne nepremenili sa efektívne na nejaký na nejakú hmotu, ktorá je 

viditeľná, ale zostalo tu len v duševnej rovine duševné vlastníctvo. Aspoň takto to mám chápať? 

Po tejto rôznorodnej názorovej diskusii si dovolím teda podať pozmeňujúci návrh uznesenia - 

"vrátiť tento materiál na dopracovanie v zmysle pripomienok z diskusie v termíne do toho 

6. 10.". A skutočne vráťme sa k tomu, poďme sa o tom rozprávať možno nie tu na mestskom 

parlamente, je tu priestor, kde si povedať a hľadať kolektívne priestor ako vieme s týmito 

položkami naložiť tak, aby sme ich vedeli potom aj v budúcnosti použiť zase ďalej. Takže 

ďakujem za pozornosť. Ja tento návrh podám, budeme hlasovať. 

 

p. primátor - ja len poviem asi toľko k tomu, že pokiaľ vstupujeme do tak citlivej veci, ako je 

centrálna mestská zóna, tak to naozaj nedokážeme vyasfaltovať za pár týždňov. Veď predsa my 

sme a to bol myslím si, že december v roku 2020, kedy sme preverovali dopravu, akým 

spôsobom tade vieme viesť mestskú hromadnú dopravu. Zároveň tam bolo spravené dopravno-

kapacitné posúdenie, ktoré sa nedalo robiť počas korony. Zároveň sme na to peniaze predsa 

alokovali. Myslím si, že až v tej druhej časti volebného obdobia. To znamená, že to nie je vec, 

ktorá by sa ťahala od 2018 alebo 2019. Čo sa týka výberov mestských častí, áno, tú prvú čiastku, 

čo bola 180 tisíc, tak tam dostalo Staré Mesto ráz toľko ako ostatné výbory mestských časti, 

lebo sme sa jasne dohodli na tom, že ľudia, ktorí bývajú v jednotlivých mestských častiach, 

používajú to Staré Mesto. Potrebujeme tam aj kvalitnejšie materiály, potrebujeme tam 

dotiahnuť veci. Áno, tam sa tiež vyskytlo kopec problémov a sú tam projekty, s ktorými sa 

brojíme a brojili sme sa a tiež to netrvalo päť mesiacov alebo šesť, ale trvalo to možno niekedy 

dva niekedy dva a pol roka. Predlženie pešej zóny jasne bolo v tom balíku úverovom a nie v 
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tom balíku, čo sa týka na výboroch mestskej časti. A ja ešte raz hovorím, že prosím prijmeme 

tieto rozpočtové opatrenia ako fakt. A ako riešenie momentálnej situácii a toho, kde sa 

nachádzame. Ja by som bol oveľa radšej, keby riešime všetko a čo sme si presádzali je hotové. 

Ale jednoducho taká je realita. Že niektoré veci trvajú rok, dva niektoré tri. Aj z objektívnych 

dôvodov, veď predsa počas korony sme nemohli urobiť načítavanie dopravy napr. 

 

p. Mezei - dovolím si krátku reakciu na kolegu Guta, ktorý teraz spomenul, že pre výbor 

mestskej časti bolo alokovaných viac prostriedkov vzhľadom na to, že sa jedná o centrálnu 

mestskú zónu. Ja aj v mene VMČ, ale myslím, že aj všetkých ostatných obyvateľov mesta nielen 

starého mesta. Chcem za tento krok poďakovať, že si to uvedomujeme, že tá centrálna mestská 

zóna potrebuje viac peňazí. A poviem aj na aké veci išla zvýšená pozornosť z výboru. 

Kráľovská cesta, tam sa minulo takmer štvrť milióna, tam sa správa kvalitná rekonštrukcia, aj 

kvôli tomu sa tam dali tie peniaze, lebo už to bolo vyprojektované alebo tam bola rozbehnutá 

projektová príprava. Tak isto veľmi dobre fungujúce tieniac moduly na námestí. A tak isto sme 

alokovali prostriedky do pešej zóny, ktorá bola historicky veľmi zničená a dosť peňazí tam z 

VMČ išlo práve na lokálne opravy, aby tam ľudia nemuseli padať ako to bývalo 

predchádzajúcich rokoch za čo doteraz máme nejaké súdy, pokiaľ viem. 

 

p. primátor - pripomenuli ste napr. tu Kráľovskou cestou, ktorá v podstate slúži nie primárne 

obyvateľom Starého Mesta. Za tie peniažky, ktoré sme investovali do tých legalizácii parkovísk 

a nových státí pre pre autá v jednotlivých vnútroblokoch, to je jedna vec, ale druhá vec je presne 

aj tá oprava pešej zóny, ktorá nám trvala, keď etapy sa tiahli aspoň tieto najbližšie dva roky. A 

taktiež to zase primárne slúži našim obyvateľom a ľuďom, ktorí prichádzajú z regióna, buď sem 

za prácou alebo za kultúrou. Takže aj preto sa myslím na centrálnu mestskú zónu. 

 

p. Moravčík - chcel by som aj ja teda doplniť ešte kolegov. Pán primátor to v podstate 

spomenul, ale chcem to zdôrazniť. A teda to, že nie je to pravda, že za dva roky sa v rámci 

projektu predlženie pešej zóny neurobilo nič. Toto nie je pravda! Ak má niekto slabé vedomosti 

o tom, tak buď tomu nevenuje dostatočnú pozornosť a sám nemá záujem sa o tom informovať, 

lebo dokonca niekoľkokrát aj na zastupiteľstve sa táto téma diskutovala pri rôznych 

príležitostiach. No a samozrejme treba si uvedomiť, že nikdy asi nebude taká situácia, že si 

povieme, že super všetky mestské časti sú vlastne v poriadku. A teraz konečne až ideme sa 

venovať teda našim strategickým dokumentom naplneniu územného plánu a centrálnej 

mestskej zóne, tak takáto situácia nikdy nebude. A dokonca si myslím, že to nie je správne, 

práve by to malo byť naopak, najskôr by sme sa mali venovať centru mesta a postupne sa teda 

rozširovať s intenzitou investičných akcií na tie naše mestské časti. Koniec koncov treba a ja 

som stále zástanca toho, že treba počúvať tých odborníkov. Mne sa zdá, že aj vo vašom 

volebnom tíme dokonca je architekt Tibor Zelenický, ktorého ja si strašne vážim a toto sú jeho 

slová, že mesto by sa malo rozvíjať, budovať a modernizovať, ako keď hodíte kameň do tej 

vody a a tie kruhy začínajú v tom strede od toho miesta dopadu toho kameňa, a tak si treba 

predstaviť aj to naše centrum mesta. Takže prosím asi trošku počúvajme tých odborníkov, 

nemusíte počúvať mňa, ani Peťa Mezeia, ani Erika Krála, ale napr. toho Tibora Zelenického, 

ktorého si teda veľmi vážim a je v tom kus pravdy, čo hovorí.  
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p. primátor - predsa aj v tom druhom tíme sme mohli vidieť krásne vizualizácie, ktoré hovoria 

proste to, čo hovoríme celý čas a ja som naozaj rád, že nám dávajú za pravdu, aj v tých 

opatreniach, ktoré robíme, či už sú to moduly, či už to mobilná zeleň. Pretože to vychádza práve 

z tých pomerov, ktoré tam máme na tej pešej zóne, a to je, že jednoducho máme tam 

infraštruktúru, ktorá tam je zakopaná, že nemôžme jednoducho len tak hocikde nasadiť stromy. 

A zároveň máme aj autorské práva tých samotných tvorcov pešej zóny. Len teraz ako keby na 

to trošku zabúdame a zase sme v tých našich uliciach. Ja hovorím, že treba robiť, aj tie naše 

ulice, ale hovorím, robme to pragmaticky, keď máme vieme, dokončujeme, dopĺňajme peniaze, 

keď nemáme jednoducho škrtajme a zase dopĺňajme v decembri pod čiaru na aktivity, ktoré 

chceme urobiť. Tak, ako sme to robievali aj po minulé roky. Ja viem, že volebný rok je to ťažké. 

Handrkujeme sa tu, ale nakoniec vidíme aj v tých jednotlivých programoch a chcem sa 

poďakovať práve tým odborníkom, ktorí spolupracujú tam. Nakoniec tie riešenia sú tie, ktoré 

už dávno tu presadzujeme spoločne. 

 

p. Gut - nepočul som celý príspevok môjho predrečníka, nemyslím teraz vás pán primátor, 

myslel som kolegu Davida. Ale skutočne túto nikto nevytýka, ani nikto nezávidí v rekonštrukcii 

alebo posilneniu investícií do Starého Mesta. Ale pochopte to raz chlapci, odkiaľ beriete istotu, 

že vy má vaše riešenia sú najsprávnejšie pre toto mesto? Skutočne takto tu forsírujete, že my 

všetci oponenti sme vlastne svojím spôsobom prepytujem hlupáci hej, lebo my sa vám do toho 

staráme a my sme z dedín a jednoducho najprv máme postaviť mesto. Však my do toho mesta 

prispievame odjakživa, hej, odkedy si nás Nitra zobrala od 74, tak sme tvorili mestský budget 

peňazí. A tuto mi niekto teraz povie, že čo to tu vôbec rozprávam, prečo by sme mali robiť 

nejaké ulice, keď my potrebujeme hlavnú cestu. Ale však, prečo ste sa teda nezomkli a neurobili 

ste to, prečo to robíme takto tu štyri roky? To ma zaujíma. Rozumme sa v tomto, že však kurnik 

šopa, vy to tu stále tak staviate, že jednoducho niekedy strácam chuť sa aj s vami rozprávať o 

týchto veciach. Lebo skutočne ste tak zahladení, vy neprijmete cudzí názor. Jednoducho 

postavili ste aj ten parklet alebo takýto nejaký názov, to má. Obhajujeme tu nejaké bunky na 

námestí atď.. Ja neviem, aká je na to spätná väzba od obyvateľov, či ozaj je to tak, že jasajú, že 

hurá konečne máme. Ale minuli sme na to, peniaze, však sme robili sme hakatón, dostali ste 

100 tisíc. Robili sme ja neviem ďalšie nejaké opatrenia vždy išli do tej centrálnej mestskej zóny 

ešte ďalšie peniaze, tak nerozprávajte mi to tu, ako my tomu nerozumieme, nerozumiem tomu, 

lebo som z dediny. Ja som tento návrh teraz, ktorý som dával pozmeňovací, chcel by som ho 

dať ako procedurálny. Nech hlasujeme o tomto bode ako o prvom v tom hlasovaní - vrátiť tento 

materiál. A vydiskutujme si to skutočne niekde inde. A toto, keď budeme takto k tomu sa stavať, 

že ako nám beriete niečo, však mali ste to teda efektívnejšie riešiť. 

 

 

 

p. Rácová - pán primátor, ja tak jednoducho a slušne by som povedala. Nechcete priznať, 

jednoducho fakt, že tak ako je na tie úpravy, ktoré ste urobili tie drevené búdky, ktoré ste urobili 

na námestí. Hľadiska laického a odbornej verejnosti sa to pokladá za veľmi nešťastné riešenie 

na tom námestí. Vy si, ale stále myslíte, že to je výborné. Dobre, budete to revitalizovať, 

opravovať, dali sme tam na to peniaze, je to niečo iné. Ale poviem vám, ako na rovinu. Choďte 

sa pozrieť na ten váš vychýrený parklet, nikto tam ešte nesedel. To, pokladáte za rozumné? Pred 
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začatím zimy, ste tam vymedzili ten priestor. Je tam hluk, prah je to nebezpečné. Nikto tam 

nebude sedieť minimálne päť mesiacov, minimálne do jari. No, kto by tam sedel, no nikto. A 

jednoducho nedali ste si poradiť. Ten priestor je, investovali ste doňho to sú múdro investované 

peniaze? A tu sa berú peniaze tam, kde to je nutné, kde to je potrebné. A potom sa nečudujte, 

že to tu diskutujeme. Ja nemám nič proti tomu, aby sa píše zóna zveľaďovala, ale nie takýmto 

spôsobom. 

 

p. primátor - trošku sme sa dostali do tej debaty, že prečo je vôbec dôležitá pešia zóna. Myslím, 

že by sme sa mohli vrátiť naspäť, ale však kľudne si to tu vydebatujme. Ale ja hovorím, že len 

sa potvrdzujú tie riešenia, ktoré už dávno sem prinášame, aj na tú pešiu zónu, aj teraz v tých 

programoch a ja chválením, že práve tí odborníci nám dávajú v tom za pravdu. Či už je to jeden 

tím alebo to je druhý tím, alebo to je tretia partia. Takže to, že veľké poďakovanie, lebo naozaj 

šijete do toho ešte stále, ale pritom vy tu budete mať vo vlastných programoch. Však tu tie 

moduly však to vzniklo nie z mojej hlavy, ale práve. Pán poslanec Gut, vás chcem aj pochváliť. 

Vy ste boli na veľkej časti tých sedení, čo sme k tomu mali v tej pešej zóne, kde boli zozbierané 

tie dáta a práve odtiaľ vyšli tie výsledky. To znamená, že to práveže odborníci. A dnes to len 

potvrdzujete vo svojich vlastných programoch, a tak isto aj ten parklet. Však to ukáže čas. Už 

dnes tam sú ľudia, treba sa možnože pozrieť tam. Máme tam krásne aj fotografie, čo mi posielali 

obyvatelia, ktorí hovorili, že "pán primátor nedajte sa, robte naďalej aj takéto intervencie do 

verejného priestranstva. Nedajte sa." Veď tam tí ľudia sedia, veď to používajú. Veď to majú aj 

v iných mestách, už veľakrát sa porovnáme s tou Trnavou. Aj Trnava, hovorí o parkletoch. A 

nie, nebude to využívané iba pár mesiacov, lebo to bude využívané väčšinu roka, pretože dnes, 

aj keď skončí sezóna letná, tak nám príde čas vianočný, alebo príde advent. A tam si viem pekne 

predstaviť, že jednoducho tie prevádzky sa tam vytiahnu a budú mať príjemné posedenie, kde 

sa môžeme porozprávať o ďalšom rozvoji nášho mesta, aj medzi nami to bude veľmi príjemné. 

Ale prosím, poďme ďalej, poďme naozaj naspäť k tomu rozpočtu. Tam tá debata je veľmi 

jednoduchá potrebujeme rozvíjať aj jedno aj druhé. Dnes sme, ale v nejakej situácii, že nám ide 

koniec roka. Vyskočili nám nejaké veci v rámci investičných projektov, kde potrebujeme naviac 

peniaze. Vieme, že niektoré projekty aj keby sme sa tu roztrhali na kolomaž, tak ich 

nedokončíme tento rok, takže tomu pristupujeme len čisto pragmaticky nič viac, nič menej. 

 

p. Mezei - ja len krátku reakciu. Hekom bol financovaný z prostriedkov výboru mestskej časti, 

čo sa týka nejakej spätnej väzby, tak aj od odborníkov architektov, sú tie reakcie pozitívne. Čo 

mňa najviac teší najlepšia pozitívna reakcia je tá, že to stále plné a dokonca ma oslovili ľudia, 

že prečo sa ešte ďalšie nedoplnia. A všimol som si tiež, že ako pán primátor hovoril, že sa to 

recykluje v iných programoch, tak to len svedčí o tom, že áno, tieto moduly mali nejaký svoj 

efekt. Takže toľko k tomu a parkletu sa asi dostaneme, to bude jedna z takých asi aj vašich 

nosných tém v diskusii. Takže o tom môžeme potom diskutovať. 

p. primátor - ja len doplním, že ani parklet tu nebol z jedného dňa na druhý, to bolo tiež od 

samotnej idey. Neviem, či prehlo viac ako dva roky, že tiež tie mechanizmy, ktoré tu máme je 

jedno, či ideme urobiť novú cestu jeden meter, alebo ideme urobiť nejakú väčšiu intervenciu, 

jednoducho tie procesy sú stále tie isté. A vy skúsenejší poslanci a poslankyne to dobre viete.  
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p. Králová - ja by som chcela len zareagovať na kolegu Mirka Guta. Povedal tam jednu veľmi 

peknú vetu, že my sme z dediny pre niektorých poslancov. Je to v podstate, tak. My bývame v 

okrajových mestských častiach a všetci dobre vieme, aké máme špecifické problémy v týchto 

častiach. My nežijeme v meste. Ty si bol zhruba pred týždňom v pondelok, konkrétne v našej 

mestskej časti na lavičke. A odznela tam jedna veľmi pekná veta, že mesto treba preniesť do 

týchto okrajových častí, konkrétne. Dosť dlho sme sa tam na tú tému bavili. Ale ja sa teraz pri 

tejto diskusii pýtam, ako to mesto máme preniesť do okrajových častí? My máme špecifické 

problémy, ktoré máme. A teraz pred chvíľou tu odznela z tvojich úst jedna veta. Potrebujeme 

rozvíjať aj jedno aj druhé. Otázka je, čo je pre okrajové mestské časti priorita? A myslím si, že 

pre okrajové mestské časti a pre ľudí, ktorí tam žijú, je tá odpoveď naozaj jednoznačná. My 

potrebujeme v prvom rade infraštruktúru a to, aby sa na nás nezabúdalo, aj tam žijú ľudia. 

 

p. primátor - pani poslankyňa, áno. A aj kvôli tomu tam jazdia krásne nové autobusy, aj kvôli 

tomu sme tam dokončovali ten chodník. Nezabúdame, potrebujeme robiť lokálne centrá v 

jednotlivých našich aglomeráciách, ktoré máme v meste.  

 

p. Ajdariová - ja si len dovolím zareagovať na ten parklet. Jasné, že každý máme rôzne spätné 

väzby. Ty máš určite príjemné, keďže ja sa snažím byť vždy spravodlivá, tak všetky dostupné 

Nitrianske nejaké portály som si prečítala, teda nielen stránku mesta Nitry, alebo teda tvoju 

stránku. Či už to bola Nitra live, alebo rôzne iné skupiny, kde sa naozaj vo veľmi hojnom počte 

vyjadrovali ľudia. A odporúčam Marek, aby ste si vy a váš tím pozreli teda názory aj tých, 

dovolím si stoviek ľudí, ktorí sa tam k tomu parkletu vyjadrovali prečítať. možno by to bola 

taká dobrá spätná väzba aj pre vás. Povedal si jednu vec, ktorá ma zarazila, že my skúsenejší 

poslanci. Čiže možno si myslel nás, čo sme tu aj dve volebné obdobia. My by sme sa veľmi 

radi podieľali a boli by sme veľmi radi aj informovaní o veciach, lebo ty tu tak teatrálne povieš, 

že dva roky sa chystalo toto, dva roky sa chystalo ono. Len zabudol si povedať to, čo my tu 

prízvukujeme už minimálne tie dva, ak nie tri roky, že nie všetci poslanci sú do týchto procesov 

a do týchto vašich ideí v stiahnutí. A, čo sa týka napr. predĺženia pešej zóny tak o tomto sme sa 

dozvedeli, ako informáciu zvonka. A myslím si, že ja, Miloš, Ferko Hollý a Paľo Obertáš sme 

si vyžiadali to osobné stretnutie, kde teda nám to bolo predostreté, kde sme dostali tú 

vizualizáciu a kde sme na veľmi veľa otázok nedostali odpovede, ako napr., ako využiť ten 

priestor, pretože toto je aj častá otázka obyvateľov nášho mesta. Že ako sa využije ten priestor. 

Som si predstavila, ako si teraz hovoril, že v zime, keď budú Vianoce som len čakala, už som 

len čakala, že povieš, že zavesíme gule na tie stromy v tých kvetináčok, pretože fakt si neviem 

nejaké iné, alebo teda fakt spravme tam klzisko alebo čokoľvek, ale tak, ako som povedala pred 

troma rokmi, že si počkám na to, čo urobíme pre obyvateľov Klokočiny, tak ja si počkám aj 

teda na využitie toho priestoru a pre koho bude využitý. 

 

p. primátor - áno, pani poslankyňa, myslel som aj pani poslankyne, aj pánov poslancov, ktorí 

sú tu viac ako jedno volebné obdobie práve tým skúsenejším, lebo poznáte tie procesy predsa 

len bližšie, ako bežní obyvatelia. Možno zareagujem. Áno, na Facebooku je vždy tá atmosféra 

veľmi dusná. Ja som práve preto rád, že sme strávili skoro od februára sme vonku, rozprávame 

sa s obyvateľmi na rôzne témy a je to naozaj veľmi milé si vypočuť ľudí, ktorí sú reálni, ktorých 

stretneme na tej ulici, ktorí majú záujem, ktorí využívajú tie služby. A práve naopak nám v tom 



176 
 

držia palce. Takže Facebook je jedna vec a druhá vec je potom aj tá samotná realita. Ale ja som 

veľmi rád, že ste povedali, dobre, pani poslankyňa, že si počkáte na to, ako bude využívaný 

parklet. A to by som sa chcel poprosiť aj aj ostatných. Nekritizujte zbytočne možno dopredu. 

Počkajme si na to, akým spôsobom tu bude táto služba využívaná alebo nebude. Dnes tam 

máme vytiahnutú jednu prevádzku, veď potom sú tam ďalšie prevádzky, ktoré sa chystajú so 

svojím sedením a využívaním toho parkletu. A už len táto jedna prevádzka tam naozaj vdýchla 

život. 

 

p. Oremus - ja som sa nechcel zapojiť do tejto debaty, lebo podľa mňa to je plytvanie času, ale 

ako som vás počúval, vy normálne. Ja už som vám našiel pozíciu. Vy by ste mohli byť bájkar, 

rozprávkar do MŠ, alebo do ZŠ na to ste stvorený. Tam nech vás tam dajú, normálne aj ten plat 

4 tisíc euro nech vám normálne zaplatia, aby ste tým detičkám rozprávali tieto bájky, rozprávky, 

ktoré nám tu sa snažíte povedať. Realita je diametrálne odlišná a neberte naše príspevky, lebo 

my sme pre vás akože nič. Ale hlavná kontrolórka vám to zakaždým presne povie, ako 

manažujete toto mesto.. A ten parklet, aj z toho ste sa usvedčili. Toto hovoríte, že dva roky bol 

výsledok vašej práce za dva roky. Ja som myslel, že poviete, to by som tak akože bral, že zo 

dňa na deň ste to vymysleli. To tak zodpovedá to, čo ste tam spravili, že zo dňa na deň ste 

urobili rozhodnutie tak, ako ste to urobili aj s FC Nitra, tak aj ten parklet. Dokázal by toto človek 

urobiť zo dňa na deň. Takže takýto ste vy manažér a toto je výsledok vašej práce, ešte sa aj 

priznáte, že dva roky ste toto tvorili. No, keď toto ľudia sa teraz dozvedia, tak to už ste 

zaklincovali celé svoje pôsobenie štvorročné v rámci mesta. 

 

p. primátor - možno poviem o tých detailoch. To nebol jediný dodávateľ, ktorý by na to spravil 

na kľúč. Predsa to bol útvar hlavného architekta, ktorý vymyslel tomu koncept, k tomu sa 

pripájal odbor životného prostredia, ktorý navrhoval, aké druhy stromov sem môžeme nasadiť, 

akým spôsobom to bude najlepšie aj ohľadne toho, ako tam je najmä svetová orientácia toho 

parktletu. Zároveň tu bol odbor dopravy, však to je cesta, ktorá sa koniec koncov napája na 

regionálnu cestu alebo národnú cestu. A ďalej treba povedať, že tu bol jeden dopyt alebo 

požiadavka zo strany vtedajšieho dopravcu so spoločnosti Arriva roky rokúce nevypočutý. A 

ten dopyt bol veľmi jednoduchý alebo požiadavka. Prosím zjednoťte nám zastávky. To 

znamená, že tu bola obrovská spolupráca následne s dopravným inšpektorátom, s odborom 

dopravy. Ale aj taký detail, ako je verejné obstarávanie na značenie dopravného značenia. Aj 

na to sme potrebovali počkať, pretože nám tu vtedy tá zmluva dobehla s existujúcim 

dodávateľom tejto služby. Takže to je naozaj strašne veľa detailov, ktoré si neuvedomujete a 

potom na konci si poviete, že však ten Hattas a ten Tím kraj Nitra si teraz tam splnil nejaký 

sľub. Nie, nesplnil, to je požiadavka, ktorá tu je roky rokúce a dokonca vychádza z dokumentu, 

ktorý ste schvaľovali aj vy, čo je plán udržateľnej mobility. Takže, keď si prečítate plán 

udržateľnej mobility jednotlivé kroky, ktoré sú tam navrhnuté, aby sme robili tak je aj jedna z 

týchto požiadaviek alebo odporúčaní a najbližšie roky je utlmovanie dopravy v strede mesta 

hlavne rýchlosti. Ja si myslím, že sme práve skĺbili viacero dopytov, ktoré boli na túto lokalitu. 

A nakoniec to bude slúžiť aj k tomu, že to prinesie oživenie pešej zóny, pretože ľudia sa budú 

chcieť zastaviť, budú chcieť využiť nejaké služby, spraviť tu nejaký tlak možno aj cenotvorbu 

na jednotlivých prevádzkach na pešej zóne. Takže možno taký malý príbeh, aký je za takou 



177 
 

relatívne triviálnou vecou ako je parklet. Potom samozrejme rokovania s jednotlivými 

prevádzkami.  

 

p. Obertáš - málokedy s vami súhlasím, ale dovolím si teda vyjadriť súhlas. Áno, parklet je o 

detailoch, len na jednej malý detail sa zabudlo. Fotky, ktoré obleteli sociálne siete, že tam jedna 

prevádzka rozložila stoly a stoličky. A keď som si bol pýtať nájomnú zmluvu, tá neexistovala. 

Také detailík vyslovene. To znamená, že niekto užíval verejný priestor bez nájomnej zmluvy. 

To je len taký malý detaily, ja viem. Ale keby sa niečo stalo bez tej nájomné zmluvy, neviem 

no. Tak potom do budúcna tie detaily možno dotiahnuť až do tej fázy, že teda nájomnú zmluvu 

k danému priestoru až potom fotky z rozložených stolov a stoličiek. 

 

p. Ajdariová - pán primátor, na teba budem reagovať. Dve veci, čo si povedal, že ty Facebook 

nesleduješ, hej, no nie nebudem ťa citovať áno, lebo by som povedala, že citujem ťa, ale povedal 

si niečo v tom duchu, že na FB je dusná atmosféra. A my, čo sme tu aj dlhšie a to je jedno, že 

či si. 

 

p. primátor - na Facebooku je dosť často dusná atmosféra.  

 

p. Ajdariová - dobre, kľudne tam doplňme aj to slovo často, veď vieme o, čo ide áno. Aj my 

sme napr. vystavovaní rôznym fejkovovým profilom, ktorý o mojom napr. súkromnom živote 

vedia dokonca viac než viem ja. Čiže veľmi rada si to prečítam, aby som sa dozvedela, že čo ja 

vlastne robím. A ten Facebook je, ale spätná väzba. Vieme, že dnes sa momentálne a tebou tak 

často omieľaným Covidom a neviem, čo. Ten Facebook vlastne je teraz viac ten priestor, kde 

tí ľudia majú možnosť sa vyjadrovať. A ja osobne teda si veľmi rada čítam diskusie rôzneho 

typu a možno by stálo za zamyslenie, prečo pri zmienke Hattas, Tím kraj, Tím Hattas, parklet, 

búdky je taká dusná atmosféra. Možno pre budúcnosť je to ponaučenie, že aj keď niečo možno 

je odobrené, neviem, akými architektami a neviem, aký je možno dobrý zámer, ale možno nie 

vždy to v realite tak vypáli. A my sme ľudia omylní, čiže by sme sa mohli a mali vedieť aj 

poučiť, ak mi teda ty rozumieš. A ešte jedna vec, čo ma zaujala je. Robko, daj sa trošku nabok, 

nevidím na pána primátora. Ja sa mu rada pozerám do očí, keď rozprávam s ním. Smeja sa pán 

primátor, teraz by ho mohli brať. Ja mu to vážne veci rozprávam. Druhá vec a podstatná. 

Povedal si krásnu vec. Od februára chodíme medzi ľuďmi a pýtame sa. Ja sa pýtam, prečo si 

nechodil štyri roky? Prečo od februára, lebo Covid, kostlivci?  

 

p. primátor - pani poslankyňa práve napr. v tých moduloch ukázal čas, že to bol veľmi dobré 

riešenie, sú vždy plné našich obyvateľov a o to radostnejší pohľad je keď tam vidím malé deti 

sa hrať, využívať to ako preliezku na tom nehostinnom námestí. Čo sa týka toho, ako často sa 

stretávame s verejnosťou. Robievali sme odpočty po minulé roky, chodili sme po kultúrnych 

domoch, v Matici Slovenskej sme boli. Robili sme práve v tých covidových oknách, keby som 

to mohol povedať, tak sme robili stretnutie s verejnosťou. Takže v kontakte sme. A v poslednom 

čase ešte o to intenzívnejšie. Poďme sa prosím vrátiť k rozpočtu. 

 

p. Králová - predtým, než sa vrátime k rozpočtu nedá mi nezareagovať na jednu vetu znovu. 

Bol tu od dopravcu roky nevyužitá prosba, roky nevypočutá. My máme predsa nového 
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dopravcu. Ako od neho mohla konkrétne byť roky nevypočutá prosba? To je prvá vec. A 

zjednoťte nám zastávky. Ja plne súhlasím, že tie zastávky je fajn zjednotiť, treba nájsť nejaký 

koncept. Ale pri týchto krokoch je naozaj treba brať do dohľadu aj to, čo potrebujú obyvatelia. 

A konkrétne pre obyvateľov našej mestskej časti toto vhodný krok nebol. Sú tam dosť negatívne 

ohlasy a nevítajú to teda nejako slávne.  

 

p. primátor - túto požiadavku vzniesol aj odborné oddelenie od spoločnosti Arriva v minulosti 

a rovnako ho zniesla odborné oddelenie spoločnosti Transdev aj teraz.  

 

p. Varga - dúfam, že už sa po mne nikto neprihlási, lebo som chcel vyhlásiť, aby si vyhlásil 

teda za uzavretie rozpravy. Ale som sa prihlásil hlavne preto, lebo možno to nesúvisí s týmto, 

ale povedal si, že chodíš medzi ľudí. Mňa to teší, že ideš medzi ľudí a prišiel si neviem po akom 

čase do Dražoviec a bohužiaľ som sa nemohol stretnúť, zúčastniť sa toho sedenia na lavičke. 

Ale bolo mi povedané, že ty vôbec nevieš o problémoch Dražovčanov, že si tam takéto slová 

povedal. Ako môžeš takúto vec povedať? Lebo, že ty nečítaš zápisnice a neviem, čo. Jediný 

poslanec za štyri roky som ti dal interpeláciu. O rok som ti ju vrátil aj s tvojimi odpoveďami 

naň. Do dnešného dňa nebolo nič z toho splnené. A mám najradšej všetkých, čo teraz tri mesiace 

pred voľbami vidia, čo všetko je zlé, že sú špinavé chodníky, múry. Kde boli štyri roky, alebo 

ostatní čas tí ľudia? Tam je zarastené, tam. Však, keď voľačo vidím, tak to opravím, urobím. 

 

p. Štefek - ja rovnako teda vnášam požiadavku, aby pred ukončením diskusie bola porada 

poslaneckých klubov. Prvá vec, čo chcem povedať, druhá vec. Čo tu nechcem dlho hovoriť, ale 

čo tu odznelo z úst kolegov, že oni to robia z prostriedkov VMČ Starom Meste a neviem, čo. 

To sú aké prostriedky VMČ? Prestaňme sa tu deliť, že aká akcia je celomestského významu, 

akcia je významu Párovských Hájov. Každá jedna akcia, či je to centimeter štvorcový opravy, 

alebo neviem, čo je akcia pre nás celomestského významu. A mestské časti, aj keď majú 

niektoré teda taký prívlastok, že okrajové. Tak je faktom, že posledné štyri roky sú predmetom 

alebo sú na okraji záujmu tohto vedenia, pritom sú vstupnou bránou do mesta. z viacerých 

smerov. No, ale veď to verím, že sa to zmení a pánovi prednostovi aj tým, čo sa chytali tej 

pripomienky pani poslankyne Rácovej, je to veľmi vážna pripomienka, počúvame to od 

učiteľov v našom meste. Kde sa vláda Slovenskej republiky dohodla s odborármi. Zamestnanci 

štátnej a vo verejnej správe, vrátane učiteľov a nepedagogických pracovníkov v školstve 

dostanú v septembri jednorazový príspevok vo výške 500 eur. Na toto bola otázka pani 

poslankyne Rácovej, na nič iné, či taká vyššia kolektívna alebo neviem, aká. Na to sa pýtala 

pani Rácová, či tie peniaze, či teda prišli, lebo Nitriansky samosprávny kraj toto už vyriešil. A 

kde sú tie peniaze? Už prišli, neprišli, kde sú tie peniaze? Vy o tom neviete, či to prišlo alebo 

neprišlo? Možno je to tak, ako vy hovoríte, ja to neviem, ale vy neviete, že takéto niečo bolo 

schválené asi, že taká dohoda prišla na úrovni predsedu vlády a ministra financií, aj teda s 

odborármi, pánom Ondíkom, a tak ďalej. Takže na toto bol ten dopyt a keď neprišiel, tak 

neprišiel, treba len povedať, že neprišli. Ale nie, že my teraz máme nejaké odmeny dávať, že 

nám to vychádza na trinásty, štrnásty, pätnásty plat. Takže o tomto to bolo celé a pripomínam 

sa ešte raz s požiadavkou na poradu poslaneckých klubov.  
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p. primátor - pán poslanec Štefek, je úplne jedno, že či tie peniaze nám prišli alebo neprišli 

dnes nemáme problém cashflo, keď je jasne povedané, že to bude preplácané zo strany štátu, 

tak verím, že to bude tak, ako nám bolo doteraz preplácané, alebo nepreplácané aktivity spojené 

s Covidom. My si budeme plniť svoje povinnosti tak, ako nám to káže zákon, to je celé. Keďže 

viacerí avizovali poradu klubov, dáme si 5 minútovú prestávku.  

 

p. Ballay - ja by som chcel len upozorniť ohľadom toho rozpočtového opatrenia na zápasnícku 

halu. Momentálne sú pozastavené práce. A v rámci tohto zastupiteľstva už bola schválená 

dotácia, kde bol samostatný materiál na to, že bude vyčlenené zdroje na realizáciu prác naviac, 

tak som chcel upozorniť na to, že dôjde k tomu, že sa zastaví stavba a budeme čakať vlastne až 

na schválenie týchto 18 tisíc, i keď už de facto tá dotácia bola schválená. 

 

p. Balko - obdobne tam bola ešte ak si pamätám dlhú debatu, kde sa schválilo uznesenie iné, o 

tom, že táto suma tam má ísť a vlastne iba týmto rozpočtovým opatrení malo dôjsť k tomu 

naplneniu. Takisto, ako neprejde, tak máme uznesenie, ktoré hovorí tá suma má teraz prejsť a 

neprejde. 

 

p. Rácová - pán Ballay, keď už teda zo školských peňazí ste dostali 140 tisíc eur                                           

na spolufinancovanie projektov. Bol to neštandardný krok, lebo sa to nikdy nerobilo. A 

jednoducho projektové oddelenie mávalo samostatný rozpočet a nebralo sa z kapitoly školstva. 

A máte tam nejakú nevyčerpanú čiastku podľa plnenia plánu, takže môžete presne tak, ako sa 

zo školstva prehodilo na zápasnícku halu. Môžete aj vy jednoducho použiť tieto zdroje, ak máte 

nevyčerpané a nevyčerpáte ich. To len taká myšlienka. 

 

p. primátor - k tomu treba, ale samozrejme, že súhlas mestského zastupiteľstva, pokiaľ sa teda 

nemýlim. 

 

Hlasovanie č. 1 o procedurálnom návrhu p. Obertáša – hlasovať o jednotlivých kapitolách 

samostatne.  

 

prezentácia – 25 

za – 17 

proti – 4 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

 

 

Hlasovanie č. 2 o procedurálnom návrhu p. Guta – o návrhu hlasovať ako o prvom  

 

prezentácia – 25 

za – 18 
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proti – 3 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 3 o pozmeňovacom návrhu p. Guta – Mestské zastupiteľstvo v Nitre vracia 

materiál na dopracovanie v zmysle pripomienok z diskusie 

                                                                                                        T: 06.10.2022 

U z n e s e n i e    číslo 383/2022-MZ 

 

prezentácia – 25 

za – 17 

proti – 4 

zdržal sa – 4 

Návrh bol schválený. 

 

 

55. Návrh na určenie výšky nájmu v nájomných bytoch v Bytovom dome C-307, 33 b. j., 

Tokajská ul., k. ú. Mlynárce, obstaraných z verejných prostriedkov v zmysle VZN                  

č. 1/2022 o sociálnych bytoch       mat. č. 1327/2022 

 

Materiál uviedla PhDr. Naďa Šimová, vedúca odboru sociálnych služieb. 

 

Spravodajca: p. Miloslav Špoták  

 

p. Štefek - v podstate návrh na uznesenie je vybodkovaný, rešpektujem názor komisie, ktorá 

teda navrhuje, aby mesačné nájomné bolo vo výške 3,95 €/m2 takýto návrh aj teda dávam, 

napíšem ho. Neviem, čo schválila medzičasom mestská rada, lebo v tých materiáloch, ktoré tu 

mám. Bolo to povedané? Kde to vy vidíte, lebo ja to nevidím žiadny doklad? Ale nevadí. 

Nechcem predbiehať to, čo mal niekto povedať za mestskú radu, ale ešte raz. Informácie, ktoré 

teda sa ku mne dostali, takže mestská rada odporúča návrh číslo 1, ja odporúčam návrh číslo 2, 

tzn. stotožňujem sa s názorom komisie. A takýto pozmeňujúci návrh aj urobím. Sem nejdú 

bývať ľudia, ktorí majú dvojtisícové príjmy, tak sa začneme trošku správať prosociálne a teda, 

či sa bude platiť však oni z tohto nájmu. My vlastne budeme platiť pôžičku zo Štátneho fondu 

rozvoja bývania, či ju budeme platiť o 3 roky dlhšie, to nám nič zásadne neurobí, pretože aj 

Službyt za správcovstvo týchto bytov budeme mať rovnakú odmenu, ako aj rovnaká bude výška 

pri tej čiastke 3,95 do fondu opráv.  

 

 

 

 

p. primátor - tak poviem mestskej rade prešiel návrh číslo 1.  

 

p. Laurinec Šmehilová - ja sa teda úplne stotožňujem a myslím si, že aj celá komisia s pánom 

poslancom Štefekom a jeho názorom. My sme však urobili vlastne alebo prijali ako komisia 
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uznesenie, ktoré by som chcela aj predniesť v rámci tohto návrhu materiálu, ono trošku je 

doplňujúce, ak môže pán Štefek, ho tam potom vlastne doplniť aj v mojom mene a podpísať 

ho, že teda vlastne Mestské zastupiteľstvo, teda odpor odporúča nájomné vo výške 

3,95/m2/mesiac nájomných bytov v bytovom dome 30 B atď. Ale v časti B odporúčam mesačné 

nájomné vo výške 1,15 €/m2/mesiac pre nájomníkov Martina Heráková, Ľuboš Hájek z 

Misionárskej 15. Je to forma náhradného plnenia za to, že sa ukončuje zmluva na Misionárskej 

v našich bytových domoch. A vlastne snažíme sa hlavne odbor sociálnych služieb veľmi silným 

úsilím vytvoriť také podmienky bytové pre tých nájomníkov, ktoré nemajú na Misionárskej, 

aby teda Misionárska, ako by zostala voľná pre ďalšie ako keby úmysly alebo zámysly mesta, 

či už predaj prenájom alebo rekonštrukciu pre ďalšie využitie. A my sme na komisii rozprávali 

práve o týchto dvoch nájomníkov, ktorí si podali žiadosť na bytový dom vlastne postavení zo 

ŠFRB. Ale keďže vlastne väčšina z tých nájomcov, ktorí z Misionárskej vlastne odišli a ukončili 

nájomnú zmluvu a teda využili možnosť ponuky náhradného bývania, tak išli do domov s 

opatrovateľskou službou, kde výška nájomného myslím, že 1,12 alebo 1,15 teraz má prosím o 

opravte. Tak sme vlastne ako komisia navrhli, že aj títo nájomcovia, ktorí teda nespĺňajú kritériá 

na dom s opatrovateľskou službou, ale tiež opúšťajú Misionársku v tom verejnom záujme mesta 

tak, aby tú výšku nájomného im zostala vlastne na tej úrovni ako domy s opatrovateľskou 

službou. Bolo to jednomyseľné odporúčanie aj hlasovanie všetkých členov sociálnej komisie. 

Tak, keďže som tam neni a teraz už procesne asi nezvládnem poslať e mailom návrh na 

uznesenie, tak chcem poprosiť pána poslanca Štefeka, aby do toho návrhu k tomu 3,95 pripísal 

aj to mesačné nájomné 1,15 pre Herákovú a Hájeka z Misionárskej 15 spoločnom znení návrh 

uznesenia.  

 

p. Štefek - tak, ako povedala kolegyňa Šmehilová som aj učinil. Dávam pozmeňujúci návrh. 

"Mestské zastupiteľstvo schvaľuje návrh číslo 2. To jest po a) mesačné nájomné vo výške 

3,95 €/m2/mesiac nájom bytoch bytovom dome 33 bytových jednotiek a po b) mesačné nájomné 

vo výške 1,15 €/m2/mesiac pre nájomníkov Martinu Herákovú a Ľuboša Hájeka. 

 

 

Hlasovanie č. 4 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka -                       

návrh č. 2, t. j. 
a) mesačné nájomné vo výške 3,95 €/m2 na mesiac 
 
v nájomných bytoch v Bytovom dome C-307, 33 b. j., Tokajská ul., k. ú. Mlynárce, 
obstaraných z verejných prostriedkov v zmysle VZN č. 1/2022 o sociálnych bytoch 
o sociálnych bytoch 
 
b) mesačné nájomné vo výške 1,15 €/m2 na mesiac  
 
pre nájomníkov: Martina Heráková a Ľuboš Hájek 
 

prezentácia – 23 

za – 23 

proti – 0 

zdržal sa – 0 
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Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 5 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                  

Návrh na určenie výšky nájmu v nájomných bytoch v Bytovom dome C-307, 33 b. j., 

Tokajská ul., k. ú. Mlynárce, obstaraných z verejných prostriedkov v zmysle VZN č. 1/2022 

o sociálnych bytoch o sociálnych bytoch 

s c h v a ľ u j e 
návrh č. 2, t. j. 
a) mesačné nájomné vo výške 3,95 €/m2 na mesiac 
 
v nájomných bytoch v Bytovom dome C-307, 33 b. j., Tokajská ul., k. ú. Mlynárce, 
obstaraných z verejných prostriedkov v zmysle VZN č. 1/2022 o sociálnych bytoch 
o sociálnych bytoch 
 
b) mesačné nájomné vo výške 1,15 €/m2 na mesiac  
 
pre nájomníkov: Martina Heráková a Ľuboš Hájek 
 

U z n e s e n i e    číslo 384/2022-MZ 

 

prezentácia – 23 

za – 21 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

     

56. Informatívna správa k plneniu Akčného plánu na riešenie spoločenských problémov 

obyvateľov mestských častí Dražovce a Horné a Dolné Krškany    

          mat. č. 1293/2022 

 

Materiál uviedla PhDr. Naďa Šimová, vedúca odboru sociálnych služieb. 

 

Spravodajca: p. Miloslav Špoták    

 

p. Varga - veľká vďaka samozrejme za tento materiál, lebo ho máme už x krát predložený. 

Všetci vieme, že som chcel prioratívne povedať, tak asi sa inak vyjadrím. Áno, máme plány, 

máme prognózy, ale z toho vieme, všetci dobre viete o čom hovorím, že asi nič sa z toho 

neuskutoční. Je tu fajn všetko rozpísané. Tu som si z 27 strán urobil len veľmi málo poznámok, 

lebo však čas je drahý. Kamery, všetko je fajn súhlasím s kamerami len trošku sledovanosť. 

Mali sme to už viackrát rozoberané. Práca, treba pracovať s tými ľuďmi. Ja mám tú česť v 

poslednej dobe sme hádam, neviem, koľko týždňov, ale minimálne raz do týždňa sedeli aj s 

občianskym združením Lovári. Ak neviete, je to jedna skupina Rómov. Musím povedať, ktorí 

teda majú snahu niečo nejaký krok dopredu urobiť. Chodia po školách, medzi ľudí chodia. 

Gratulujem im, prajem im veľa zdravia a šťastia a nech sa im darí. Jediné, čo ma tu, nie je jediné 
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viacej vecí, ale najviac, čo ma tu mrzí je, že my v týchto materiál uvádzame Základná škola a 

Materská škola Novozámocka, Krčméryho, Šťastného majú takmer 100 % žiakov 

marginalizovaných. Ja neviem, či je toto v našej spoločnosti vôbec prípustné, aby to takto bolo. 

Takže trošku sa treba nad tým zamyslieť, aj keď pred štyrmi rokmi jeden nemenovaný poslanec 

rozprával, že nevoľte Paľa Vargu, lebo dražovských cigáňoch chce dať na Zoborskú školu. A 

myslím, že treba sa nad tým zamyslieť, že čo s týmito všetkými školami budeme robiť, lebo 

takto to ďalej nepôjde, tam sa nepohneme nikde, pokiaľ ostane tento. Myslím si, že všetci veľmi 

dobre viete, že čo by bolo potrebné, aby sme urobili aspoň krok dopredu. Kto si prečítal, tak 

vie, o čom to je tu v tomto. Jediné, prečo som sa teraz prihlásil som rád, že sa vrátil pán primátor. 

Veľký problém jeden momentálne. X krát sme boli na štátnom stavebnom dohľade a keď si 

zoberiem tento materiál ako prvý dodržiavania zákonov a nariadení. Prvé legálnosť stavieb, 

druhé nedoplatky, tretie odpadové hospodárstvo. Legálnosti stavieb tu nemáme ani čiarku, k 

nedoplatkom tu nemáme ani čiarku. A len ťa chcem pán primátor informovať v tomto týždni 

som mal 1 milión telefonátov a bola aj vyslaná hliadka MOPS do Dražoviec, kde sa naďalej 

pokračuje v čiernej stavbe, ktorá bola zastavená. Už k druhú, ktorú sme zastavili. A jednoducho 

oni si povedia my to musíme zakryť, lebo nám príde návšteva a my tam musíme pokračovať. 

Čo by si urobil na mojom alebo na mieste tých občanov, ktorí na okolí bývajú a vieme, že 

stavajú tento priestor na pozemku občianskeho združenia Tradícia, Občianskeho združenia 

záhradkári, Lesná spoločnosť ,Urbárska spoločnosť, OZ pre Dražovce stavajú na našom 

majetku neoprávnene. Ja neviem, čo teraz ako ďalej robiť a akoby si sa ty napr. zachoval, čo 

teraz urobiť. Úplne, úplne na cudzom pozemku si jednoducho stavajú. Štátny dohľad sme boli 

aj na Jana Zelenáka 73, kde takisto bola dokončená stavba. Bol som tam prítomný osobne s 

dohľadom, lebo si ma pozvali, keď som sa ako stavbár pozrel na to, tak neviem, keď do roka 

sa im to zrúti na hlavu a prizabije tam deti alebo zabije, že kto si to zoberie na zodpovednosť. 

Toto je pre nás jeden veľký problém. Stále, aj keď už som dosluhujúci, poslanec budem sa 

snažiť, aby boli dodržiavané zákonitosti a stále, stále a stále ma trápi vôbec Dražovská škola.  

 

p. Gut - ja tiež oceňujem spracovateľov za vypracovanie toho to dokumentu, ktorý teda hovorí, 

že v mnohých faktoroch sme sa zlepšili, čo je fajn, že sa venujeme tejto problematike. Ale ešte 

stále tu máme také trošku rezervy. Mňa zarazilo trošku, že zo školstva z tej kapitoly tu máme 

strašne málo informácií. Verím tomu, že boli možno prázdniny niečo, ktoré nám skomplikovalo 

život. Ale mali by sme sa s tým fakt nejako tiež zaoberať, lebo máme tam taký jav ad jedna som 

aj v školskej správe atď.. Čiže ten výkon tam tých žiakov nie je adekvátny možno k ich veku, 

tak by som povedal. Máme tam aj oveľa starších žiakov, ktorí sú nižších ročníkoch atď. V 

podstate tento materiál je trošku taký ukazovateľ, že sme na dobrej ceste treba venovať zvýšenú 

pozornosť tejto problematike. A ja by som žiadal potom do budúcna, aby sme rozšírili ten 

kamerový systém aj v Krškanoch, lebo my tam nemáme okrem jednej kamery, ktorá je v 

križovatke Roľnícka k rieke okrem tej jednej kamery tam nemáme žiadnu.- My nedokážeme 

monitorovať ani nieže minoritu, my nedokážeme monitorovať vlastne nikoho, hej. Nevieme, 

čo sa deje pri Kultúrnom dome, tam máme trvali jav, že sú tam problémy s preliezajúcimi deťmi 

cez plot atď, viackrát som ich napomínal. Sú to také neduhy, ktoré sú beh na dlhú trať, kým ich 

niečo naučíme možno niečo iné. V každom prípade bolo by fajn, vrátiť sa k tomuto materiálu. 

Ja tu nevidím nejaký cyklus, že by sme sa k tomu vrátili o pol roka alebo teda, že by sa k tomu 

samospráva alebo mestské zastupiteľstvo vrátilo o pol roka. Preto sa teraz pýtam, že musím dať 
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pozmeňovacím návrhom požiadavku, aby sme sa k tomuto nejako vrátili o pol roka alebo to 

pôjde automaticky, že vieme to takto zabezpečiť, aby sa občas povedzme raz, dvakrát do roka 

dala nejaká takáto súhrnná správa, kam sme sa zase posunuli? Lebo máme tu aj problém s 

takým, ak si pamätáte v Krškanov, žila jedna veľmi problematická rodina, ktorú si vlastne 

domáci medzi sebou vyriešili, odišla do Čápora a teraz už druhý mesiac bývajú naspäť v 

Krškanoch. Čiže tie problémy sa nám môžu opäť vrátiť ako bumerang. Aké máme my nástroje 

na to, aby sme dokázali regulovať príliv trebárs takýchto problémových obyvateľov, ktorí 

nemajú u nás vlastne potom ani trvalý pobyt. Kvázi majú voľnú návštevu, hej, nadlho. Tu sa 

chcem spýtať na to Občianske združenie, ktoré tu spomenul Pali Varga to. Lovary. Bolo tu 

nejaké kontaktovanie mesta odboru sociálnych služieb alebo niekoho, že chcú nejak 

spolupracovať alebo chcú hľadať riešenie, že čo s týmto, čo touto skupinou obyvateľov, ktorá 

teda príde sem úplne cudzej dediny a urobiť tu taký rozvrat, že veľmi ťažko sa to dáva potom 

dohromady. Aj tým ľuďom, ktorí chcú tu poctivo žiť a poriadne žiť, tak to svetlo na nich veľmi 

také zlé. Neviem máme s tým nejaké skúsenosti tu na meste, že ako ďalej. Takže keď to 

zhrniem, chcel by som vedieť, že či mám dať pozmeňujúcim návrhom požiadavku na 

opakovanú kontrolu nejak alebo vrátiť predloženie tohto materiálu tej informatívnej správy 

povedzme o pol roka. A táto skupina obyvateľov tí OZT Lovári, že či teda komunikovali 

oficiálne s mestom a hľadajú nejaký prienik čo je ich cieľom. Ja nepoznám, ja som si to iba tiež 

vygooglil, lebo som sa dopočul, teda také niečo, že sa tu deje. A veľmi by ma zaujímalo, kam 

chcú ísť, lebo tie autority, ktoré sú tuná spomínané aj v tomto dokumente, tak jednoducho, že 

či máme identifikované a komunikujeme s konkrétnymi ľuďmi, ktorí požívajú teda nejakú 

autoritu v komunite.  

 

p. Králová - ja by som len chcela upozorniť na to, že áno, spoločenské problémy sú                                    

v mestských častiach Dražovce, Horné a Dolné Krškany, ale v súčasnosti začína byť vypuklý 

problém aj v mestskej časti Mlynárce. Možno začať zameriavať pozornosť aj na túto mestskú 

časť.  

 

p. Špoták - ja len odpoviem na tú časť otázky pána poslanca Guta. Ja som sa stretol osobne 

teda s predstaviteľmi OZT Lovári a preberali sme niektoré veci, ktoré oni majú v záujme robiť 

alebo resp. začali robiť a neinformovali nás. Takže chceli nájsť takú spoločnú reč, aby sme sa 

dohodli nejaký postup a podporu. Neviem, či kontaktovali. K tej otázke, ktorú si hovoril, tu sme 

my akurát nepreberali, neviem možnože kontaktovali sociálny odbor, ale teda ja som bol s nimi. 

 

p. Šimová - áno, je potrebné prijať uznesenia. Chceme opakovane predkladať informatívnu 

správu o plnení minimálne teda raz za pol roka. A my to teda potom budeme v tom intervale 

predkladať a k tej časti, či je nejaká spolupráca s Občianskym združením Lovári. Viem, že bolo 

jedno stretnutie, kde tu bol aj úrad splnomocnenca vlády na oficiálnu návštevu. Nepamätám si, 

ale či oni boli účastní toho stretnutia. Boli, takže bola nejaká oficiálna spolupráca alebo teda 

stretnutie, kde bolo účastné Občianske združenie Lovári. Ja mám, ale informácie, že čo sa týka 

odboru sociálnych služieb Lovári sú nakontaktovaní na tých regionálnych koordinátorov, 

terénnej sociálnej práce cez úrad splnomocnenca vlády pre rómske komunity a niekoľkokrát 

navštívili Orechov dvor. Priamo komunikovali s terénnymi sociálnymi pracovníkmi aj s 
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komunitnými, rozoberali sa rôzne témy aj formy pomoci, ale žiadny zápis a žiadny záver sa ku 

mne ako vedúcej nedostal. Ja som na tých stretnutiach účastná nebola. 

 

p. primátor - a ešte poprosím k tým čiernym stavbám. Ja pevne verím, že si pán poslanec, 

naozaj urobil všetko, čo bolo tvojich silách, ale možno aj pre ľudí, ktorí nás sledujú, veľmi často 

dostávame práve dotazy, ako postupovať pri ilegálnych stavbách, či je to minorita alebo 

majorita. Poprosím pani Jančovič, len ako teda na to možno povedať aj pre ostatných. 

p. Jančovičová - podľa stavebného zákona vlastne vedieme konanie. Urobíme štátny stavebný 

dohľad, potom vyzveme vlastníka, stavebníka kto to postavil, aby doplnil veci. A pri týchto 

obyvateľoch Krškán a Dražoviec je to dosť často, že povedia, že my nevieme, kto to postavil. 

Takže máme hneď problém na začiatku. Ja môžem nariadiť odstrániť stavbu, alebo ho vyzvať, 

aby doplnil a či je všetko v súlade len vlastníkovi stavby. A potom máme ešte na Kalvárii. A 

tie stoja za ich domami na mestských pozemkoch a ani prístup dokonca tam nie je. A to ako 

hneď povedal, že pani my nevieme, kto tu postavil. Takže máme s tým problém. 

 

p. Varga - ďakujem pani Jančovičovej, že vám vysvetlila ako to funguje, lebo ja to veľmi dobre 

ovládam, lebo na x dohľadoch som bol. Len toto je ten problém, že už som vám to tu myslím 

párkrát povedal, že ja sa skláňam pred inteligenciou cigánov. To o oni čosi urobia a my sme 

proti nim bezmocní. X krát sme sa bavili pán primátora aj o tom, že z pozície poslanca Národnej 

rady sa mohlo vyvolať už niečo iné aj. Ja viem, že je to vynikajúce, že na Slovensko najviac z 

Európskej únii plynú peniaze, takže asi by sme mali byť šťastní len neviem, či sa to nemíňa 

účinku. Lebo viete, ako sa hovorí, že neučme ich jesť ryby, ale chytať ryby. A my stále to 

dotujeme, dotujeme možno zachádzam tam, kde ani nechcete, ale je to realita. Je to realita tak, 

ako som povedal, že neperme im veci, učme ich dávať to prádlo do práčky a vysvetlíme im, čo 

je to. Je to je len jedna taká maličkosť a desať takých maličkosti. Lovári. Ja práveže ich beriem 

pozitívne. Začali vplývať, chodia do školy. Keby som vám povedal, čo mi Lovári povedali o 

našej Dražovskej škole, tak asi, kto má školstvo na starosti by sa trošku čudoval. Sami na 

svojich ľudí. Takže plne zhodnotili situáciu taká aká je. Ja som s nimi sedel, hovorím za 

posledné dva mesiace možno päť, šesťkrát. Poskytli sme im priestor v našom OZT, aby sme sa 

stretávali s habitom, aby sme riešili ďalšie a ďalšie problémy. Je tam neviem, či šéfkou alebo 

teda chodí s nimi pani Blaháková, čo bola ambasádorka. Pozná túto problematiku. Keby bolo 

takýchto občianskych združení viacej, aby som sa vôbec tomu nebránil. Lebo včera som sa 

rozprával s MOPS. No, Paľo, čo máme robiť, veď sme im zakázali a povedali, že urobia len 

zastrešia a už potom ďalej nebudú. Ale budú. Veď tam bude ďalšia rodina bývať. Teraz ich tam 

býva dvanásť. Bohužiaľ trinásť, štrnásťročné sú tehotné, tak nemajú kde bývať to je jasné, že 

pristavujú si načierno na cudzom a my sa všetci len prizeráme. Áno, kto je nevinný, hoď do 

mňa kameňom. Ja tiež som stavbára, nie všetko vždy som urobil v súlade, ale snažím sa 

dotiahnuť to, aby sa to dalo, alebo robím to v takom štýle, že aby sa to dalo dotiahnuť. Takže 

neviem, neviem. Toto je veľmi smutná vec, nie u nás v Nitre. Áno, to je celoslovenský problém 

zrejme a ešte aj trošku vyššie. Toto, čo sme vytvorili 27 strán, fakt, no o kvartál sa znovu stretne 

komisia znovu, budú konštatovať to isté. Len raz, by sa fakt mohol niekto nad tým zamyslieť, 

že prestaňme im ubližovať, ako som to x-krát povedal. Tým, čo my robíme im len ubližujeme. 

A ešte keď mám slovo, prepáč, pán primátor, ja sa chcem ospravedlniť, lebo diskutovať už 

nebudem to si nechám na posledné moje zastupiteľstvo, len máme výbor v mestskej časti a 
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mám teraz dilemu, lebo nikdy som nechýbal na zastupiteľstve a nikdy som nechýbal na výbore 

mestské časti, tak teraz mám dilemu, že či mám utekať tam alebo ostať tu. A už som porušil 

mojich osem rokov. Bohužiaľ neviem, čo mám urobiť. 

 

p. primátor - ja len možno poviem, že v rámci nového stavebného zákona prichádzajú aj nové 

nástroje, ktoré riešia aj tieto situácie.  

 

p. Laurinec Šmehilová - ja iba jednu vec do diskusie. Nechcem diskutovať k materiálu k jeho 

obsahu ako takému, lebo už som veľmi veľa v minulosti diskutovala. Ja chcem skôr 

procedurálne vlastne reagovať na požiadavku opätovného predkladania materiálu s tým, že bolo 

by naozaj dobré, aby vy ako vedenie mesta a najmä prednosta MsÚ to neurčil na jednu osobu 

a vedúcu odboru sociálnych služieb, ktorý to majú ako odbor vlastne celé kompletizovať za 

všetky odbory. Jednak nie je ani vlastne legitímna nariaďovať nejaké úlohy ďalším vedúcim 

svojim kolegom. A súčasne potom aj prichádza množstvo otázok súvisiaci s predloženým 

materiálom priamo na ňu, kde ona za jednotlivé kapitoly nie je zodpovedná a tiež už sme v 

minulosti mimo mikrofón aj na zastupiteľstve aj na iných fórach vlastne dostávali otázku, že v 

akej podobe je materiál vlastne spracovaný a predložený a musela to argumentovať ona. Tak ja 

som chcela veľmi pekne poprosiť do budúcna, ak sa bude opakovane predkladať tento materiál, 

aby si to pod gesciou zobral pán prednosta a on to manažoval zo svojho úradu a kompetencie a 

aby to nemanažovala vedúca odboru sociálnych služieb.  

 

p. Gut - ja by som chcel len podať ten pozmeňovací návrh v znení. Ja som to korigoval, 

ospravedlňujem sa za škrtance. "Mestské zastupiteľstvo ukladá prednostovi mú predkladať 

aktualizovanú informatívnu správu každý polrok vždy na druhom zasadnutí v polroku." 

Neviem, či som dosť zrozumiteľný s tým takto. Je to myslené, že nie hneď v januári. Myslím 

si, na februárovom alebo tak, že nie hneď ja neviem nemusí byť hneď v septembri môže byť 

vlastne v októbri, pokiaľ to takto bude cyklicky fungovať mestské zastupiteľstvo, tak vždy by 

bol aj priestor na to vyhodnotiť ten polrok predchádzajúci. Lebo skutočne toto môže byť jeden 

z nástrojov, ktoré pomôžu riešiť túto problematiku, ale venovať tomu, tak potom aj tým 

záväzkom alebo tým cieľom zvýšenú pozornosť a hľadať na to povedzme aj zdroje. Lebo tie 

kamery nestoja korunu a možno tou zamestnanosťou tiež hľadať nejakú náplň pre komunitu, 

kde by sme ich vedeli teda integrovať takým spôsobom, že by aj oni prijali za svoje, že byť 

pracovať je potom nejakým spôsobom byť užitoční. 

 

 

Hlasovanie č. 6 o pozmeňovacom návrhu p. Guta – Mestské zastupiteľstvo v Nitre  ukladá 

prednostovi mestského úradu predkladať aktualizovanú informatívnu správu každý polrok, 

vždy na 2. zasadnutie v polroku  

                                                  T: 2. zasadnutie MZ v roku 2023 
 

 

prezentácia – 19 

za – 18 

proti – 0 
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zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

Hlasovanie č. 7 o návrhu na uznesenie ako celku – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Informatívnu správu k plneniu Akčného plánu na riešenie spoločenských problémov 

obyvateľov mestských častí Dražovce a Horné a Dolné Krškany 

 
b e r i e   n a   v e d o m i e  
Informatívnu správu k plneniu Akčného plánu na riešenie spoločenských problémov 
obyvateľov mestských častí Dražovce a Horné a Dolné Krškany  
 
 u k l a d á 
prednostovi mestského úradu 
predkladať aktualizovanú informatívnu správu každý polrok, vždy na 2. zasadnutie v polroku  
                                                                                                T: 2. zasadnutie MZ v roku 2023 
 

U z n e s e n i e    číslo 385/2022-MZ 

 

prezentácia – 18 

za – 18 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

  

 

57. Informatívna správa k žiadosti o poskytnutie príspevku z mechanizmu Plánu obnovy  

na výstavbu, stavebné úpravy alebo rekonštrukciu cyklistickej infraštruktúry: 

„Cyklotrasa Vodná – Zelokvet v Nitre“     mat. č. 1316/2022 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

 

Spravodajca: p. Ján Vančo    

 

p. Rácová - ja by som sa chcela opýtať, nestáva sa často, že vo formulácii uznesenia sú pridané 

takéto citácie takéto znenia. Pán prednosta povedal, že výška celkových výdavkov je 612 935 

a spolufinancovanie 0 %. Ja sa potom pýtam, prečo sú tam body b) a c), ktoré sú veľmi neurčité? 

My máme odhlasovať dofinancovanie vzniknutých neoprávnených výdavkov dopredu? Hoci 

nevieme, aké budú a dofinancovanie prípadných vzniknutí nevyhnutných prác naviac, ktoré 

súvisia s realizáciou dopredu? To akože nebýva toto zvykom. Doteraz som sa s tým nestretla. 

Môže mi to byť vysvetlené? No pán prednosta, vy sa usmievate, prečo by som ja dopredu mala 

hlasovať za dofinancovanie, keď tam nie je uvedená výška. Tak jak je to myslené?  

p. primátor – ono, to býva takto štandardom. 
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p. Ballay - skúsim vysvetliť toto uznesenie. Štandardom pri schvaľovaní každých 

eurofondových projektov, kde je 5 % spolufinancovanie, je vždy nevyhnutné, aby tam bolo aj 

klauzula o tom, že v prípade neoprávnených výdavkov mesto vyčlení zdroje na tie neoprávnené 

výdavky z dôvodu, aby bol dodržaný merateľný ukazovateľ a cieľ projektu. Plán obnovy je 

nová výzva. Tieto dve formulácie tam išli na môj návrh z toho dôvodu, aby nebola narušená 

vlastne tá realizácia projektu, keď sa bude realizovať. V princípe, keď nám schvália napr. v 

rámci žiadosti 612 tisíc, že nám schvália 10 % neoprávnených z nejakého dôvodu, že nie sú 

oprávnené aktivity v rámci realizácie tak, aby sme nemuseli zastaviť s projektom. Avšak to 

spolufinancovanie, ktoré vznikne pôjde tak či tak do zastupiteľstva. Je to vidno vlastne aj pri 

zápasníckej hale, kde tá konkrétna suma nevyhnutných alebo prác naviac bude znova súčasťou 

schvaľovania v zastupiteľstve. Čiže toto je štandard, ktorý sa dáva pri schvaľovaní eurofondov, 

keď si pozriete ostatné materiály, ktoré sme predkladali, tak vždy tam táto formulácia je.  

 

p. Rácová - takže ja sa ešte spýtam, takže to dofinancovanie tam môže byť v akej výške? 

Povedali ste, že tak, či, tak tam bude nejaké dofinancovanie, tak v akej výške môže byť pri tejto 

aktivite? Pán Horák povedal, že 0 %.  

 

p. Ballay - keď môžem ja doplniť to spolufinancovanie je tam 0 % v zmysle výzvy, lebo 100 

% bude hradiť plán obnovy a odolnosti. V prípade, ak pri výstavbe vzniknú práce naviac alebo 

nevyhnutné práce, aby sa daná cyklotrasa zrealizovala, lebo sa to môže stať. Poviem príklad 

napr. na cyklotrase Nitra - Dražovce, tak následne tam budú tie nevyhnutné výdavky, ktoré 

bude musieť realizovať z rozpočtu mesta Nitry, nakoľko žiadosť bola na schválený projekt, 

ktorý je predložený v žiadosti. Čiže momentálne ja neviem definovať, že či tam bude 1 %, 0 % 

spolufinancovanie, alebo tam bude 20 % spolufinancovanie, alebo pri realizácii projektu 

vznikne nejaká vec, ktorá sa nebude dať odstrániť, alebo bude sa musieť realizovať. 

 

Hlasovanie č. 8 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Informatívnu správu k žiadosti o poskytnutie príspevku z mechanizmu Plánu obnovy                                  

na výstavbu, stavebné úpravy, alebo rekonštrukciu cyklistickej infraštruktúry: Cyklotrasa 

Vodná – Zelokvet v Nitre   

b e r i e   n a   v e d o m i e  
Informatívnu správu k žiadosti o poskytnutie príspevku z mechanizmu Plánu obnovy                   
na výstavbu, stavebné úpravy, alebo rekonštrukciu cyklistickej infraštruktúry: Cyklotrasa 
Vodná – Zelokvet v Nitre   
 
s c h v a ľ u j e 
 
a) výšku celkových výdavkov na projekt v sume 612 935,12 € vrátane DPH, 
 
b) dofinancovanie vzniknutých neoprávnených výdavkov, ktoré môžu byť identifikované         
zo strany vykonávateľa, ktorým je v prípade výzvy z POO Ministerstvo dopravy a výstavby 
Slovenskej republiky - Odbor stratégie dopravy  
 
c) dofinancovanie prípadných vzniknutých nevyhnutných prác naviac, ktoré súvisia 
s realizáciou stavebných prác a ktoré budú riadne odsúhlasené dozorom stavby 
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U z n e s e n i e    číslo 386/2022-MZ 

 

prezentácia – 20 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 1 

Návrh bol schválený. 

 

 

58. Informatívna správa o príprave Nitrianskych vianočných trhov 2022 

mat. č. 1340/2022 

 

Materiál uviedla p. Mgr. Dagmar Bojdová, vedúca odboru kultúry.                                        

 

Spravodajca: p. Ján Vančo  

 

Hlasovanie č. 9 o návrhu na uznesenie – Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo                      

Informatívnu správu o príprave Nitrianskych vianočných trhov 2022 

b e r i e   n a   v e d o m i e   
Informatívnu správu o príprave Nitrianskych vianočných trhov 2022 
 

U z n e s e n i e    číslo 387/2022-MZ 

 

prezentácia – 19 

za – 19 

proti – 0 

zdržal sa – 0 

Návrh bol schválený. 

      

 

59. Interpelácie 

 

p. Laurinec Šmehilová - mám hneď dve interpelácie. Znenie tej prvej interpelácie. Vzhľadom 

na opakované podnety nájomníkov bytových domov postavených s podporou štátu na uliciach 

Tokajska, Rínska a Jarabinova, ktorý sa na zasadnutiach komisie Mestského zastupiteľstva pre 

sociálne veci bývania podporu verejného zdravia opakovane dožadujú výmeny nájomných 

bytov, alebo opráv nájomných bytov z dôvodu vlhnutia bytov a plesní a ich negatívneho dopadu 

na zdravie. Podávam teda interpeláciu na primátora mesta Nitry. A to v následnom znení: „V 

pláne údržby a opráv na rok 2021 a rok 2022 na objekty v zmysle mandátnej zmluvy, 

spoločnosť Službyt Nitra uviedla ako priority opravy bytových domov postavených s podporou 

štátu na spomínaných uliciach, Tokajská Rínska, Jarabinova, nakoľko technické nedostatky na 

bytových domoch, konkrétne tepelné mosty osobujú vlhnutie stien.“ Preto sa chcem pán 

primátor spýtať, prečo doteraz neboli vyčlenené finančné prostriedky na predmetné opravy? 

Majú obyvatelia bývať plesnivých bytoch? Aké opatrenia a kedy budú prijaté na odstránenie 
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doteraz neriešeného zlého technického stavu bytov? Samozrejme interpeláciu predložím 

písomne na organizačné, keďže som online a potom znenie druhej interpelácie. Mestské 

zastupiteľstvo v Nitre dňa 16. 12. 2021 prijalo uznesenie číslo 422/2021, ktorým schválilo 

odpredaj voľného dvojizbového bytu číslo 6 na prízemí na ulici Richtára Peregrina číslo 13 vo 

vlastníctve mesta Nitry formou ponukového konania v zmysle VZN číslo 2/95 o prevode 

vlastníctva bytov a nebytových priestorov na území mesta Nitry. Zároveň v predmetnom 

uznesení bolo schválené, že finančné prostriedky získané z odpredaja budú použité na opravu 

vodovodných elektrických a plynových rozvodov v dome z opatrovateľskou službou 

Bernolákova a Janka kráľa. Spoločnosť Službyt Nitra v pláne údržby a oprav na rok 2021 a rok 

2022 na objekty v zmysle mandátnej zmluvy upozorňovala v prípade domu z opatrovateľskou 

službou na Bernolákovej 16 na havarijný stav. Preto sa chcem spýtať, prečo doteraz neboli 

vyčlenené finančné prostriedky v rozpočte mesta na predmetné opravy, prečo neboli 

zrealizované požadované opravy aj vzhľadom na havarijný stav a aké kroky a kedy budú v 

danej veci realizované do konca tohto roka? Obidve interpelácie predložím písomne a poprosím 

elektronicky zaslať odpoveď všetkým poslancom mestského zastupiteľstva. 

 

p. primátor - dané interpelácie budú vybavené v zmysle rokovacieho poriadku. Ďakujem za 

ne.  

 

 

60. Diskusia 

 

p. Obertáš - už na poslednom zastupiteľstve sa tu otvárala téma podpísanej zmluvy za 725 tis. 

na regionálne centrum podpory učiteľov. Ja mám teda nejaké pochybnosti o tom, či teda to bolo 

v súlade so zákonom podpísané, tak preto by som chcel navrhnúť pozmeňovací návrh na 

uznesenie: Mestské zastupiteľstvo v Nitre ukladá hlavnej kontrolórke predložiť stanovisko k 

postupu mesta pri uzatváraní zmluvy o poskytnutí prostriedkov z mechanizmu na podpory 

obnovy a odolnosti na projekt regionálne centrum podpory učiteľov. Termín kontroly 6. 10. 

2022 teda najbližšie Mestské zastupiteľstvo. To by bol pozmeňovací a potom by som poprosil 

nejaké informácie z odborov na problémy a problematiku, budem sa pýtať. Za prvé by som 

možno chcel vyjadrenie pána Daniša na Kreatívne centrum, že aké sú teda predpokladám ročné 

náklady na chod celého Kreatívneho centra? Či sú tam zohľadnené, teda energia, koľko sme 

vlastne mali uhradené na to Kreatívne centrum, ak sme mali nejakú položku uhradenú zo štátu, 

to by bola 1 otázka. Druhá otázočka, by som poprosil, teda všetci registrujeme navýšené ceny 

elektrickej energie, že či mesto pripravuje nejaké opatrenia v rámci úspory. Samozrejme, máme 

tam teda aj zimný štadión, ktorý myslím, že je dosť energeticky náročný na spotrebu a teda, či 

prebehli nejaké rokovania, aby teda do budúceho roka bolo aj HK Nitra pripravené na prípadné 

nejaké problémy, či máme problém, nemáme problémy, je tam pripravené nejaké opatrenie, 

ktoré by teda riešilo problém, či zimný štadión bude spustený, nebude spustený do prevádzky? 

By som poprosil odpoveď. Zároveň by som poprosil pána prednostu. Ja som sa dávnejšie pýtal 

mesto dostalo pokutu od úradu verejné obstarávanie v sume päťsto eur za pochybenie pri 

monitoringu kanalizácie aj na Šúdolskej a vtedy ste mi spomínali pán prednosta, že teda, že 

mesto bude postupovať voči zamestnancovi bývalému zamestnancovi tak, aby si tú škodu 

vymáhalo. Teda, že či teda tá škoda bola vymáhaná od bývalého zamestnanca alebo ako to 
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skončilo celé, prípadne iné pochybenia, ktoré teda vznikli aj na základe pochybenia 

zamestnancov a poukázané bolo na to z Úradu pre verejné obstarávanie. Posledná otázočka v 

rámci tržnice, teda ja som otvoril aj minulú debatu, že eviduje teda mesto odbor majetku žiadosť 

na prenájom celého obchodného centra s tým, že teda pôvodne sú teda plány vedenia mesta, 

aby tržnica teda bola, resp. už sú zabraté niektoré priestory Kreatívnym centrom. Zároveň viem, 

že sa tam teda prerába obchodné centrum s tým, že teda Kreatívne centrum tam má byť 2 roky, 

pokiaľ teda nebude martinský vrch spustený znamená, že ideme niečo prerábať a prichádzame 

o príjmy a zároveň teda rozširuje sa prevádzka aj na toto regionálne centrum na tržnici tiež 

vlastne prichádzame o prenájom. Možno informáciu, že ako mesto bude postupovať v prípade 

toho, keď vyšla požiadavka samozrejme cez komisiu majetku, teda na prenájom celého 

obchodného centra, čo je dosť podstatná požiadavka, teda aj by to znamenalo nejaké príjmy do 

rozpočtu mesta ďakujem. 

 

p. primátor - pokiaľ bola takáto požiadavka, tak budeme postupovať v zmysle našich interných 

predpisov, ktoré máme schválené s nakladaním s majetkom, dáme si teda diskusiu a potom si 

dáme odpovede.  

 

p. Laurinec Šmehilová - opätovne mám dve také poznámočky. Jedna je ešte z minulého 

týždňa, kedy som sa pri schvaľovaní programu pýtala vlastne pána riaditeľa Bielika a Službytu, 

prečo nebol predložený návrh nájomnej zmluvy na Biovetskú, ktorý sme prerokovali 23. 

augusta na komisii a za jeho prítomnosti sme prijali uznesenie. Takže iba, aby mi nezabudol na 

to odpovedať, ak tam je. Aby sa na to nezabudlo. Ak teda nebola pripravená tá nájomná zmluva, 

tak, či je v stave pripravenia na to, aby vlastne prešla celým procesom schvaľovacím a následne 

bola predložená na najbližšie zastupiteľstvo. Takže to je otázočka smerom k pánovi riaditeľovi 

a druhá otázočka bude trošku taká asi nepríjemnejšie, ale musím mu položiť, pretože je to téma, 

ktorej sa ja venujem celý život a teda s tou témou to veľmi súvisí a to je inkluzívne detské 

ihrisko na Topoľovej ulici. Pri schvaľovaní deväťmiliónového úveru pán primátor si sám 

povedal, že to bude jedna z priorít alebo teda jedna časť pri deväť miliónom úvere, ktorá sa 

bude robiť. Mám teraz informáciu, mesto podalo projekt, keďže získali naň financie, 

samozrejme nie plnú čiastku a bolo potrebné dofinancovať nejakých 27 tis.  EUR, tak do 

dnešného dňa vlastne neprišiel návrh zo strany. Neviem, že či zo strany kompetentných alebo 

tých, čo to majú na starosti alebo vedenia mesta, aby sa v rozpočtovom opatrení táto položka 

vyčlenila a inkluzívne ihrisko na Topoľovej sa mohlo zrealizovať. Ja viem, že my budete 

argumentovať vlastne tým zámerom, ktoré mesto má a ktoré samozrejme pozitívne oceňujem, 

že teda chce zaraďovať inkluzívne prvky do všetkých detských ihrísk, meste Nitra a vrátane aj 

teda parku. Prosím, pán prednosta, toto mi neodpovedaj, lebo toto už viem. Chcem sa spýtať, 

že keď sme teda takou veľkou kompeziou o tejto téme hovorili pri schvaľovaní 9 miliónového 

úveru a prešiel nám viac ako rok, už sme na smiech, pretože už aj toto musím povedať, že 

šikovný starosta Golianova má toto detské ihrisko a my ho nemáme ako hlavne krajské mesto. 

Tak sa chcem spýtať, že čo s tým plánujete ďalej, lebo vlastne toto zastupiteľstvo je tu už len 

do októbra. Ja o tejto téme o inkluzívnom detskom ihrisku na Topoľovú a zásadne na Topoľovú 

preto, lebo tam máme vyslovene deti s telesným postihnutím. Hovorím o ňom už 4 roky, moji 

kolegovia z výboru mestskej časti o tom veľmi dobre vedia a máme na to projekt, získali sme 
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na to väčšinu alebo väčšiu časť finančných prostriedkov a informácia je, že sme vlastne niekde 

zastali, takže to sú moje 2 otázočky. 

 

p. Oremus - ja mám 2 témy, ťažké témy. Prvá je ohľadne Nitrianskej investičnej je pre mňa 

nepochopiteľné. ako riaditeľ tejto spoločnosti ignoruje rozhodnutie poslancov a uznesenie. Od 

minulého týždňa neurobil ani krok k tomu, aby naplnil rozhodnutie, ktoré sme prijali, tzn. 

aktualizovať, doplniť zmluvu medzi jeho spoločnosťou a mestom ohľadne prenájmu alebo 

dotácie na prenájom šatňových kontajnerov pre FC Nitra. Je to pre mňa proste nepochopiteľné, 

aby za týždeň niekto nedokázal sem prísť, sadnúť si s pani Buranskou, urobiť dodatok k zmluve 

a zrealizovať uznesenie, ktoré sme ako poslanci schválili. Máme veci, keď pán Kretter, poslanec 

takisto predložil materiál, ktorý nebol splnený, takže tých vecí je už veľmi veľa a nemôžme sa 

takto nečinne na to pozerať a akceptovať tieto praktiky, ktoré tu pán Refka zavádza. Absolútne 

nie je problém, aby ste urobili dodatok s mestom a tak, ako navrhol pán Daniš, že sa rozšíri 

oprávnenie použiť dotáciu aj na refundáciu už vzniknutých nákladov pre Občianske združenie 

FC Nitra mládež. Takže, beriem to ako hrubé porušenie vašich povinností. Tykáme si, dovolím 

si z týchto dôvodov, neber to osobne, ale proste toto presahuje všetky hranice a navrhujem 

uznesenie: „Mestské zastupiteľstvo odvoláva riaditeľa Nitrianskej investičnej s. r. o. z funkcie  

a ukladá prednostovi úradu vypísať výberové konanie na miesto riaditeľa nitrianskej justičnej 

do 14 dní termín.“ To je prvá téma. Druhá téma, rovnako závažná, neriešime absolútne zvýšenie 

cien energií a to, čo už tu načrtol pán Obertaš, pani Racová, ďalší poslanci, dovolím si teda 

vyzvať, aby sme pripravili materiál, pán prednosta, ktorý predložíte na najbližšie zastupiteľstvo, 

kde uvediete, aké ceny energií budeme teraz platiť v jednotlivých objektoch vo vlastníctve 

mesta. Aké sú zmluvy podpísané, čo to bude vo finančnom vyjadrení znamenať pre nás a 

samozrejme, odkiaľ na to zoberieme peniaze. Pretože zoberiem konkrétne školy, už od 

viacerých riaditeliek škôl mám požiadavku, ale resp. prosbu, že aby sme s tým niečo urobili, 

pretože oni finančne nevyjdú, aby pokryli chod školy a + teraz ide aj obdobie, kedy sa budú 

prenajímať telocvične. Tam už od štvrtej hodiny sa bude určite musieť svietiť a proste nevedia 

toto zo svojich rozpočtov zabezpečiť. Takže ovplyvní to samozrejme činnosť, športovú činnosť 

detí a preto predkladám návrh uznesenia, ktoré znie: „Mestské zastupiteľstvo v Nitre ukladá 

prednostovi úradu pripraviť informatívnu správu o úhrade energií vo všetkých mestských 

budovách do konca roku 2022 vrátane garantovaných cien a podpísaných zmlúv na dodávku 

energií. Následne predložiť rozpočtové opatrenie na vykrytie nárastu cien energií s dôrazom 

na budovy škôl a školských zariadení. Do tej informatívnej správy vás poprosím uviesť aj návrh 

tých úsporných opatrení na šetrenie energií doporučených energetikom mesta pre organizácie 

a objekty mesta Nitry. Termín 6.10.2022. Najbližšie zastupiteľstvo“ 

 

p. Obertáš - ja len by som sa chcel opýtať Petra, alebo môže sa aj pán Refka k tomu vyjadriť. 

Z akého dôvodu, aby aj druhá strana sa vedela k tomu návrhu pána Oremusa vyjadriť, že prečo 

nekoná, aký je dôvod? Aby sme počuli teda aj jeho stranu. 

 

p. Ágh – ja len čisto technicky. Konateľa spoločnosti menuje Mestské zastupiteľstvo. Ja sa 

domnievam, že to je valné zhromaždenie a nie Mestské zastupiteľstvo. Neviem, že či toto 

uznesenie vôbec vykonateľné tak, ako bolo navrhnuté, aj keď by prešlo zastupiteľstvom. 
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p. Hollý - ja mám len také 2 kratučké otázočky. Prvá sa týka C 307. Kedy je predpokladaná nie 

kolaudácia, ale odovzdávanie týchto bytov novým nájomníkom, užívateľom? Dneska sme 

odsúhlasili teda tú cenu za meter štvorcový, takže na základe toho sa pýtam, kedy sa 

predpokladá, že sa budú odovzdávať tieto byty? Druhá otázočka, by som poprosil teda kolegov 

a kolegyne poslancov, či majú všetci telefónne číslo na nového pána vedúceho mestských 

služieb pána doktora Šimalu? Takže keď ho nemáme nikto a radi by sme už nejaký ten 

telefonický kontakt s ním mali ja zatiaľ teda som ho neobdržal od nikoho. Takže by som 

poprosil zverejniť toto telefónne číslo, aj občania určite budú zvedavý a budú sa dotazovať a 

problémy riešiť, aby riešil pán nový vedúci ďakujem.  

 

p. Balko - rád by som vám prečítal list, ktorý nám poslal HK Nitra. Ja som vám omylom 

preposlal iba návrh uznesenia bez toho zdôvodnenia, lebo som bol služobne preč, nemal som k 

tomu prístup. Jedná sa o to, že HK Nitra nás informuje a zároveň aj žiada a prosí. Čítam teda. 

Podarilo sa nám zohnať veľmi významného komerčného partnera pre náš klub HK Nitra. 

Spoločnosť Tipsport má záujem vstúpiť do názvu nášho zimného štadióna, finančne podporiť 

náš klub. Je to vítaná pomoc pre nitriansky hokej a sme veľmi radi, že tak významný partner si 

vybral práve náš klub. Žiadame vás o povolenie používať komerčný názov Tipsport Arena na 

označenie nášho zimného štadióna HK Nitra s r o ako prevádzkovateľa atď. Čo je dôležité HK 

Nitra sa zároveň zaväzuje použiť 10 % z obdržaných finančných prostriedkov spoločnosti 

Tipsport na výmenu starých svietidiel v útrobách a tribúnach štadióna za nové led osvetlenia a 

týmto krokom prispieť aj k znižovaniu nákladov na zimnom štadióne, šetreniu finančných 

prostriedkov mesta. Niečo, čo aj pán Obertáš sa na to pýtal, aspoň týmto by sme tiež vedeli 

pomôcť. Takže ja k tomu, ak dovolíte dávam aj návrh na uznesenie. Nikdy sme to ešte neriešili, 

pretože aj teraz, čo sa to volá, že Nitra u nás nebol nikdy schválený názov, to je vlastne iba 

terminus technikus. Takže robíme to ale oficiálne teda a návrh na uznesenie znie. Prečítam, ako 

som ho poslal. „Mestské zastupiteľstvo v Nitre berie na vedomie, že zimný štadión Nitra so 

sídlom na ulici Jesenského 2, Nitra bude označovaný v médiách komerčným názvom Tipsport 

Aréna.“ 

 

p. Balko - Oni majú zmluvu na 3 roky.  

 

p. Gut - mne nedá teraz nezareagovať. Fakt s úprimnou otázkou, že s týmto sme v pohode, lebo 

však hazard sme zastavovali Tipsport je jedným z najväčších prevádzkovateľov tuná ako 

tipovacích súťaží a hier, ktoré tiež majú aj negatívne dopady na rodiny. To zasa neklamme, že 

všetci sú regulovaní, že tipujú len to na, čo majú a teraz my ideme pomenovať hokejový štadión 

na Tipsport Arénu? Ja teda neviem, kde sme už? Toto je v poriadku? Skutočne skúste mi to 

vysvetliť, čo vás ženie teraz k tomu, aby sme zase urobili alebo otvorili dvere nejakej takejto 

organizácii, že poďme budeme tipovať. Však neevokuje vám to trošku taký rozpor v našich 

názoroch, že, kde sme vlastne. 

 

p. Balko - plne rozumiem, čo hovoríš. Pravda je taká, že Tipsport je generálny sponzor 

Slovenského zväzu ľadového hokeja a vlastne z toho dôvodu vybral si Banskú Bystricu, kde sa 

to už volá tá hala a vybral si Nitru s tým, že ich budú sponzorovať 3 roky dosť vysokou sumou. 

Takže je to návrh. Nemusíme to samozrejme schváliť, len pripravíme HK Nitra dosť vysoké 
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finančné prostriedky a bohužiaľ nikto z nás nespôsobil, že Tipsport je oficiálnym sponzorom 

slovenského zväzu ľadového hokeja, to rozhodnutie je mimo nás. 

 

p. Obertáš - pán Balko, otázka prepočul som 10 % z akej sumy? A akú dostanú, lebo to tam 

10 % zo sumy ako sa dozvieme, čo dostanú? To je také opradené rúškom tajomstva 10 % zo 

sumy, ktoré dostanú investujú do svietidiel alebo do výmeny osvetlenia. Ale 10 % z čoho, z 

akej sumy? To by tam mohlo byť troška definované, lebo viete z 5000 robiť osvetlenie, možno 

výmena dvoch svietidiel. Z päťdesiattisíc sa už na to inak pozerá. Lebo, bavíme sa o percentách, 

ale vôbec nevieme výšku tej tej finančnej investície. 

 

p. Gut - ja rozumiem, že tie peniaze sa nám zídu, ale morálne na predchádzajúcom 

zastupiteľstve ste sa tu pomaličky dobre, že nerozvadili za tie peniaze. Pán Greššo, vtedy tu 

diskutoval na tému zrušenia toho hazardu. Vtedy sme sa tu stavali k tomu veľmi morálne a teraz 

na opačnej strane. Ja viem, že my to nevytesníme. To si uvedomujeme už od samého začiatku, 

ale je to také trošku také farizejské. 

 

p. Balko - nie som oprávnený hovoriť o sume. Predpokladám, že HK Nitra v piatok asi oznámia 

tú výšku sumy, ani ja ju presne neviem. Zrejme k tomu urobia tlačovú besedu, určite budeme 

chcieť, aby nám aspoň povedali presne z akej sumy, to by sa to dal odkontrolovať. Čiže ja tomu 

rozumiem, budem totiž žiadať, ale ja tu sumu nemôžem povedať. 

 

p. Králová -keď nevieme presné dáta a fakty, prečo sa to o tom vôbec teraz bavíme. Proste bez 

toho, aby sme vedeli konkrétne veci, tak mi príde vôbec, nezmysel baviť sa o niečom, o čom 

neviem absolútne nič viac iba o tom, že sa chcú premenovať, to je všetko. 

 

p. Gut - to je nejaké nedorozumenie, nechcel som diskutovať už skutočne, pardon. 

 

p. Králová - ja mám niekoľko takých otázok, ktoré by som teda chcela prekonzultovať. 

Vysádzal sa brezový háj zhruba 80 % stromov som sa tam bola prejsť je myslím si, že po svojej 

životnosti. Chcela by som sa spýtať, že či bol odovzdaný do správy, kto sa o to má starať a čo 

s tým chceme ďalej robiť, pretože takto si výsadbu v meste naozaj nepredstavujem a myslím si, 

že ani obyvatelia ani mnohí poslanci. To bola prvá moja otázka. Druhá otázka to isté sa deje s 

výsadbou okolo bytového domu C 307 ja verím, že niektoré z tých stromov sa ešte na jar zoberú, 

ale vyzerajú tak dosť beznádejne podaktoré. Ďalej bavili sme sa to už v minulosti o blokovom 

čistení ulíc a nejak som nepostrehla, že by sme dostali to, čo sme žiadali a že by sa niekde 

propagovalo toto blokové čistenie ulíc aj naďalej, že by sa vykonávalo. Tak ma tiež zaujímala 

otázka, že či sa robí, sa nerobí, pretože aj na komisii sme dávali také uznesenie, doteraz sme to 

nedostali. Chcela by som sa vyjadriť ešte k stromom, ktoré boli vysádzané na pešej zóne. 

Trošku stromom rozumiem a ja by som sa chcela opýtať. Tie stromy tam boli vysádzané z toho 

dôvodu, že tam chceme priniesť zeleň a trošku tam priniesť aj tieň, že? Boli tam zasadené 

gledičie. Gledičia je strom, ktorý potrebuje dostatočne veľké miesto na vývoj svojej koreňovej 

sústavy a navyše má pomerne riedku korunu, čiže ten tieň až taký požadovaný neposkytne. Ja 

chápem, že sa citlivo vyberali stromy, ktoré sú vhodné do nádob, ale pýtam sa, koľko táto 

gledičia v tej nádobe bude môcť vegetovať. Podľa mojej informácie to dlhšie ako 3, 4 roky 
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nebude, pretože bude prekorenená a bude musieť ísť do voľnej pôdy. Aj keby tam bola 5 rokov, 

tak tú korunu naozaj nevytvoriť takú, aby nejakým spôsobom priniesla tieň sem. Keď som to 

konzultovala, teda aj na odbore, bolo mi povedané, že bude musieť ísť do voľnej pôdy a potom 

následne tam budú zasadené nové stromy. Aký má význam, že sme tam zasadili takúto zeleň, 

ktorá vlastne tú korunu aby poskytla tieň, čo vlastne na pešiu zónu chceme dať nevytvorí. Prečo 

sme tam nevolili napr. vertikálnu zeleň, prečo sa to muselo voliť takto? To ma naozaj veľmi 

zaujímalo, pretože tým, že tým stromom naozaj trošku rozumiem, tak mne je to tak trošička 

ľúto, lebo sa to asi minie účinku. My sme tam chceli vytvoriť korunu stromu, ktorý poskytne 

obyvateľom tieň. Myslím si, že pri tomto strome, no zagratulujem každému, keď ten tieň tam 

vytvorený bude a keď tam tie stromy vydržia dlhodobo. Kiežby to tak bolo, veľmi si to prajem, 

pretože ten tieň tam naozaj treba, ale myslím si, že toto riešenie nebolo. Odhliadnuc od toho, 

že tie gledičie robia dosť veľký neporiadok tí, čo to poznáte, majú také dlhé hnedé veľké struky, 

ktorý je taká oranžovo žltá tekutina, ktorá je zaujímavá tak, že to je druhý aspekt toho, že je to 

síce pekný strom, ale určite nie sem. Moja posledná otázka znie na parkled. Nebudem sa 

vyjadrovať k tomu, či sa mi to páči alebo sa mi to nepáči, ale na pešej zóne máme prevádzky, 

ktoré majú terasy. Všetky tieto terasy museli byť schválené, odsúhlasené, platia si za ne. 

Prípadne majú nejakú úľavu v prípade, keď urobia nejaké podujatie. Tak isto si tie terasy všetci 

museli vybudovať na vlastné náklady. Dokonca tak, aby sa páčili teda útvaru hlavného 

architekta, boli k tomu pripomienky. My sme teraz vytvorili nejaký parkled za peniaze mesta a 

ja sa pýtam už to tu dneska raz odznelo, aký je na tom prevádzkový poriadok? Hocijaká 

prevádzka si len tak za peniaze mesta vytiahne svoje stoly, stoličky a ich návštevníci tam budú 

sedieť, alebo ako to vlastne funguje? Lebo som nepostrehla, že by sa schvaľovala nejaká plocha, 

nejakej prevádzke, ktorá to môže prevádzkovať. Toto ma naozaj zaujíma, lebo ak to takto 

chceme robiť, že toto je to, čo sa nám páči, tak to urobme pre všetky prevádzky na pešej zóne. 

Odpustíme im nájom a najmä rovnaký meter a urobme to kompletne všetkým prevádzkam v 

meste. Takže toto ma naozaj veľmi zaujíma, že ako to vlastne funguje, lebo tomuto ja 

nerozumiem, prepáčte. Ale chcela by som vysvetlenie myslím si, že viacerí ďakujem. 

 

p. Štefek - mám tu 20 odrážok, čo chcem povedať. Ale pred takýmto plénom to odmietam 

urobiť. Pretože ja nás tu 10, 11, je to hanba. Polovica z toho samozrejme, že smeruje smerom 

k predsedajúcemu, tak vás pán Špoták nebudem zaťažovať. Lebo aj tak by sa mi nedostalo 

odpovedi, ale to jedno. K tomu, čo tu povedal Dano Balko, myslím, že je to náš majetok celý 

zimný štadión je náš majetok. V podstate by sme to nemali brať na vedomie, ale tento názov by 

sme mali schváliť. A vôbec tento názov je podmienený tým, že len za predpokladu, že sa tá 

aréna tak bude volať, dostanú ten balík peňazí? Neviem ako to hlasovanie dopadne, či to ešte 

vôbec dneska odhlasujeme, ale ja dávam teda pozmeňujúci návrh. Nie, že berieme na vedomie, 

ale schvaľujeme názov našej hokejovej arény na Tipsport aréna mestské zastupiteľstvo 

schvaľuje, neberie na vedomie schvaľuje.  

 

p. Gut - mám tu 2 veci, ktoré ma trápia 1 súvisí s Orechovým dvorom. Môže nám tu niekto 

zodpovedne povedať, v akom stave tam tá hygiena, ktorá je u tých obyvateľov? Lebo 

jednoducho všetci vieme, že chodia ku nám do školy, zachytil som ja také informácie, že sa tam 

chystá pomerne veľká dezinsekcia, že máme tam zase problémy s hygienou a so všelijakými 

akože teda hmyzom, parazitmi a všetkým možným. Toto by bolo dobré odkomunikovať nejako 
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aj verejnosti, že čo teda s tým chceme robiť, alebo ako chceme chrániť verejnosť a pokiaľ je to 

pravda, nemusí to byť pravda, čo je ten lepší ako prípad. Keby to nebola pravda, budem len rád, 

pokiaľ je to pravda, tak budem zase rád za obyvateľov aj nášho mesta, lebo však prakticky my 

nedokážeme izolovať obyvateľov tejto lokality, že nesmiete nikam chodiť na to nemáme ako 

taký dosah, ale jednoducho je treba tomu venovať zvýšenú pozornosť a hľadať možno aj 

represívne, nejaké spôsoby ako ich udržať, teda v tej lokalite. Pokiaľ sa to nevyrieši alebo 

nevylieči alebo nevyčistí. Takže toto je 1 bod a druhý bod dovolil som si dať pozmeňovací 

návrh, ak si pamätáte na samom začiatku našej tejto spoločnej púte. Som sa dopytoval na 

tabuľku po vzore iných miest, teda, ktorá bude hovoriť o našom odmeňovaní, nech aj verejnosť 

vie, koľko stojí mestský rozpočet táto naša činnosť tak dovolil som si navrhnúť alebo 

dovoľujem si navrhnúť požiadavku: „Mestské zastupiteľstvo ukladá prednostovi MsÚ 

zabezpečiť vypracovanie a zverejnenie prehľadnej tabuľky odmeny vyplatené poslancom a 

štatutárom mesta Nitra v rokoch 2019-2022 vo vzťahu ku všetkým funkciám v termíne 6. 10. 

pochopiteľne.“ Treba to do vysvetľovať, vysvetlím. Môžem vám poslať aj tabuľku, podľa 

ktorej môžete teda čerpať, že asi ako by to mohlo vyzerať. Lebo o tom sme sa rozprávali ešte v 

roku 2018, 2019. Ja som sa ku tomu iba vrátil. Lebo máme tam na webe, ktorá je teda len tak 

fixná a skúsme sa na to pozrieť aj z tejto druhej strany však sú to verejné financie. My za to 

nemáme žiadnu hanbu a určite každý teda bude vedieť vyhodnotiť aj prístup jednotlivých ľudí. 

 

p. Špoták - ideme na odpovede. Poprosím pána prednostu postupne vyzvať ľudí, ktorí majú 

odpovedať. Ďakujem veľmi pekne, Začnem teda od konca pán poslanec. Ja si myslím, mám za 

to, že na webstránke sú zverejnené. Je zverejnená tá tabuľka s odmenami všetkých poslancov. 

Minimálne bola za minulé roky, ak nie je aktuálna, tak ju aktualizujeme, kľudne. Toto uznesenie 

môže prejsť, ale mám za to, že to zverejnené je.  

 

p. Gut - to je úplne v poriadku, a to nerozporujem na webe je stránka, ktorá je statická. Je tam, 

ako je vlastne zadefinované, teraz verejnosť si to má vynásobiť alebo, čo má s tým spraviť 

vydeliť. Neviem tak skúste mi poslať tú tabuľku. lebo ja, čo som videl na webe, tak tam je 

trebárs poviem za Guta, tristo dvadsať štyri eura bodka. Hej alebo 332. Ale mňa zaujíma, koľko 

som stál toto mesto za 48 mesiacov. Ja neviem, čo je na tom akože zlé. Chápete plus som, akože 

predseda výboru mestskej časti, plus som členom dozornej rady plus som, ja neviem, čo všetko 

možné. Viete a toto by som chcel, pokiaľ máme s tým nejaký problém, povedzme si to ako na 

rovinu. Ja nebudem na to tlačiť, ale myslím  

 

p. Ágh – Mirko, prosím ťa ty, aby ti vyčíslili akože tvoju super hrubú mzdu? Že koľko si stál 

akože reálne, koľko z mestského rozpočtu odišlo na tvoj plat? To je pointa, alebo ti ide len o 

to, aby niekto napísal toto, čo tu je v tej tabuľke krát 12× 4 ? Prosím ťa upresni to, nech to dáva 

zmysel ďakujem. 

 

p. Gut - mne išlo čisto o to, že vieme určite urobiť tuná na pozadí od teda vyplácajúceho sumár, 

koľko peňazí, komu bolo ako vlastne za naše práce vyplatené. Skúste sa pozrieť možno                             

na trnavskú stránku z roku 2018 ako tam mali spracované alebo sa pozrite do Trenčína alebo 

niekam, lebo vždy používame nejaké podobenstvá, že tam to je nejako robené a skúsme sa                      

na to proste pozrieť, aj z tejto strany. Ja si myslím, že s týmto by sme nemali mať najmenší 
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problém. Ide mi o to proste, že keď Mirovi Gutovi bolo vyplatené odtiaľto 15 000, tak nech to 

je tam napísané a to je bodka, to je celé. Je to 1 z tiež takých markerov, že teda ako robíme, ako 

sa snažíme alebo, čo vlastne robíme, a to je to je cieľom vlastne toto poviem. 

 

p. prednosta - ja ešte upresním, že, že napr. odmeny z dozorných rád nie sú náklady mesta, 

takže toto musíme aj preveriť, ktoré z týchto informácií vôbec vieme a môžeme zo zákona 

zverejniť o poslancoch, ale akože tie odmeny poslancov sú zverejnené s tým tu nikto nemá 

problém. Takže čo budeme vedieť zverejniť, ako nemyslím si, že by niekto v tom bránil. Čo sa 

týka Orechového dvora pani Šimová. 

 

p. Šimová - no veľmi nerada, ale musím povedať, že všetko, čo sa šíri ulicami Nitry je pravda. 

Aj vši aj ploštice aj šváby. Dneska sme teda otvárali alebo vyhodnocovali ponuky za účasti 

pána vedúceho verejného obstarávania aj pána poslanca Holého a v pondelok nespustíme 

dezinsekciu na Orechovom dvore, pretože nám ako členom tej vyhodnocovacej komisie a teraz, 

ak to správne nepoviem, tak pán vedúci, nech má opraví, pán kolega Moravec, sa nám tá cena 

najnižšej ponuky javí ako neprimerane nízka. A ja za odbor sociálnych služieb som 

prezentovala, že chceme to urobiť poriadne a nechcem organizovať dezinsekciu Orechovho 

dvora každého pol roka, čiže my sme dneska v súlade so zákonom vyzvali nejakých tých, ktorí 

sa prihlásili, aby vysvetlili technické postupy a akým spôsobom chcú dezinsektovať celý ten 

priestor, ktorý je teda obrovský, pretože to je 61 nájomných bytov, je to priestor komunitného 

centra, materskej škôlky, materského centra následne ďalších priestorov a ešte sa teda k tomu 

pridal aj útulok pre matky s deťmi, kde aj dneska sa bavíme o plošticiach. Všetko máme 

organizačne pripravené zabezpečené, kde budú dočasne presťahovaný, zabezpečené jedno teplé 

jedlo denne. Kontakt na mestskú aj na štátnu políciu všetko, ale teda v pondelok to nie spustíme 

a musíme to odsunúť o pár dní. 

 

p. Gut - ja ďakujem za ozrejmenie, i keď nie som rád, že teda máme tento jav opäť u nás v 

katastri, ale priamo teraz na pána prednostu, či považuje za správne, že predseda výboru 

mestskej časti sa toto musel dozvedieť z ulice. Mali sme pritom aj zasadnutie výboru mestskej 

časti, kde teda by sme mali zaujať k tomu stanovisko a ako výbor mestskej časti. To ste pred 

nami akoby tajili alebo nechceli ste nám to povedať alebo nerozumiem tomu, toto ma 

znepokojuje preto, lebo ja to považujem za vážnu vec. Ku nám chodí každé ráno autobus, ktorý 

privezie niekoľko detí vlastne, ktoré sú trvalo vystavené týmto neduhom v mieste bydliska. 

Teraz odovzdajú svoje posolstvo ďalším deťom, ktoré to roznesú kúsok zase ďalej. Keď to len 

hypoteticky teraz rozprávam vy to nepovažujete za vážne pán prednosta? Nebolo na mieste toto 

povedať predsedovi výboru mestskej časti, akože toto tu máme, toto ideme riešiť a takéto sú 

kroky, ktoré urobíme, keď sa vás budú na to pýtať, tak im povedzte, že máme to pod kontrolou, 

takto čo máme? Skúste mi povedať váš názor na to, čo si o tom myslíte, ako by ste sa vy 

zachoval, keby toto máte na Klokočine. 

p. prednosta - teraz je tam relatívne vážna situácia, lebo je tam vážna situácia na Orechovom 

dvore. Zároveň ale, nie je to situácia, že, za normálnych okolností sa tam nič podobné 

nevyskytuje. Je tam teraz akurát, ako keby značne vyšší výskyt tohto prípadu, celé roky ako 

tam tieto zvieratá, hmyz a šváby atď. ploštice sa tam vyskytuje v zásade stále. Podľa tých 

informácií, ktoré mám, teraz je to vo väčšej miere. Takže, toľko k tomu poviem. Áno, ideme 
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robiť opatrenia, aby sa to vyriešilo v najlepšej možnej miere, ako sa to vylepšiť alebo teda 

zmeniť dá. Zároveň máme informácie, že vzhľadom na konštrukciu tohto ubytovania tam vždy 

nejaký výskyt bude, že nikdy sa to nedá na 100 % odstrániť. 

 

p. Laurinec Šmehilová - ja sa ospravedlňujem, ja som si prepožičala mikrofón pána poslanca 

Hollého, keďže nemám kartu, prišla som z online do prezenčnej formy. Pán poslane Gut, ja ťa 

úplne rozumiem. A je smutné, že si sa to dozvedel z ulice a pre mňa je ale smutné, že prvý mail, 

ktorý išiel na upozornenie a dostala som ho ja v kópii ako predsedníčka sociálnej komisie 

pánovi primátorovi aj pánovi prednostovi bolo 7. júla 2022. V auguste bola opätovne poslaná 

žiadosť o informáciu, čo sa koná. Boli sme informovaní, že zatiaľ sa v procese nepohli žiadne. 

24. augusta sme prejednávali túto urgenciu na komisii a dohodli sme sa, že ja a zástupcovia 

komisie a konkrétne nakoniec to bola iba pani poslankyňa Filipová, takže my 2 a s vedúcou 

odboru sociálnych služieb sme išli za pánom primátorom 25. augusta, kedy sme poukázali na 

to, že nie je možné, aby začal školský rok a z Orechovho dvora chodili deti z takej situácie, akú 

tam majú z hľadiska premnoženia. Tak primátor nás informoval, že on sa o tomto probléme 

dozvedá až teraz. Poviem popravde, nechcem to nejak rozpitvávať. Pre mňa to bolo zarážajúce 

to, že môže mať pán primátor veľa agendy a ušla mu komunikácia zo strany vlastne tejto 

urgencie. Tak nemyslím si, že by mala ujsť pánovi prednostovi, aj keď ja mám informáciu, že 

je na porade vedúcich. Síce to nehovorila pani vedúca odboru, ale zastupujúca vedúca na to 

upozorňovala vedenie mesta. Takže ja len, aby ste aj vy vedeli trošku, že to nie je, že pre mňa 

je ľúto, že sa teraz procesy naťahujú z toho dôvodu, čo povedala pani vedúca Šimová, ale oni 

sa mohli riešiť už v júli a to, že teda tá situácia ako pán prednosta povedal, že ten výskyt tam je 

ako keby permanentný, to je pravda, ale k premnoženiu k takémuto premnoženiu prišlo 

druhýkrát za existencie Orechového dvora. Prvýkrát už dezinfekcia bola realizovaná ešte v 

minulom volebnom období a na čo sme poukazovali pánovi primátorovi a na základe tejto 

urgencie, ktorú vlastne vyvolala komisia sociálna s vedúcou odboru sociálnych služieb sa 

začalo konať. 

 

p. Gut - ja sa v tomto kontexte potrebujem teraz fakt dozvedieť, čo mienite robiť s obyvateľmi 

Orechovo dvora, kam ich chcete presťahovať na dočasné bývanie? Či ste rokovali možnosť 

vojskom, možnosť niekým počas tej dezinsekcie, kde budú tí ľudia? Však to nemôžu byť v tých 

domoch, jednoducho kamsi, ich musíme dať. Leto sme premárnili, keď mohli bývať v stanovom 

tábore. Dneska máme už zhoršujúce sa počasie avizované. Čiže toto je vážna vec. Ja akože 

jednoducho neviem sa s tým stotožniť ako vy, že mňa sa to momentálne netýka, však budú odo 

mňa 10 km, ale u nás je reálne, že keď sa nasťahujú do tých domácností, kde majú teda svojich 

príbuzných, tak pochopte tých krškančanov, že čo ako sa majú tešiť z mesta, že sme súčasťou 

mesta, ktoré sa o nás, ako stará? Jednoducho, čo sme my tam nechcený alebo, čo skúste mi toto 

vysvetliť. Čo chcete urobiť? Ako teraz vážne. Nejaký plán musíte mať nejaké nasledujúce 

kroky, že máme tam štyristo obyvateľov a tých štyristo obyvateľov niekam chceme dať, aby 

sme to mali pod kontrolou. Nech sa páči, čakám na odpoveď.  

 

p. Šimová - aktuálne žije na Orechovom dvore cca 450 Rómov. Celá tá akcia nie je vôbec 

organizačne jednoduchá a ja, keďže mám teraz slovo na mikrofón, musím povedať, že celé je 

to na pleciach odboru a ja sa pýtam, kde je v celom tom, správca, ktorého sme z toho vynechali? 
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Ale samozrejme, my máme zoznam a musíme vedieť, kam sa tá rodina presunie, presne preto, 

aby sme vedeli predpokladať, kde je pravdepodobnosť, že sa môže objaviť výskyt. Podľa 

skúsenosti z roku 2018, lebo mnohí z vás si to pamätáte, že táto akcia v meste Nitra nie je 

prvýkrát, už sme ho u raz organizovali. Organizovali sme v roku 2018 ako mimoriadnu situáciu 

v spolupráci s vojskom a so štátnymi hmotnými rezervami a vtedy to bolo, tak, že podstatná 

časť odišla k svojim rodinám a známym a na mieste nám zostalo do 70 ľudí, o ktorých sme sa 

teda starali v stanovom mestečku. Vzhľadom na to, že to organizujeme v septembri sme oslovili 

k spolupráci základnú školu Krčméryho a dohodli sme sa s pánom riaditeľom, veľmi ústretovo 

a ochotne na tom, že nám prepožičia telocvičňu, kde vlastne jeden čas sme sa bavili aj o tom, 

že by to mohlo byť dočasné ubytovanie pre Ukrajincov, takže aj v tejto neľahkej situácii bol 

ochotný a požičia nám telocvičňu na to, aby sme ich tam vedeli ubytovať. Preto je nevyhnutná 

spolupráca mestskej a štátnej polície, aby sme vedeli, že Orechov dvor bude v tom čase prázdny. 

Je to oveľa jednoduchšie na celú organizáciu, pretože budeme strážiť prázdne objekty a 

nemusíme sa báť, že do tých zamknutých zaplynovaných bytov nám niekto vnikne 

neoprávnene. Takže budeme ich mať v meste, ale predpokladám, že aj v spolupráci s MOPS, 

keďže v roku 2018 ešte nefungovali, že to aj s terénnymi sociálnymi pracovníkmi aj s 

rehoľnými sestričkami, ktoré prisľúbili aktívnu pomoc to celé zvládneme a zabezpečíme tak, 

aby počas tých piatich dní firma, ktorá teda vyjde ako víťazná z celého verejné obstarávania 

bude mať dostatočný priestor na to, aby tá dezinsekcia prebehla úspešne. 

 

p. Hollý – no. A bolo povedané, ale treba povedať aj B. Čo je tohto dôsledkom. Dôsledkom je 

to, že hygiena je zanedbaná u tých obyvateľov, ktorí sú tam, že sa donedávna hospodárilo s 

vodou tak ako sa hospodárilo. Boli nedoplatky vysoké za vodu, teraz sa nastúpilo v takom štýle, 

že teda majú tie čipové karty na odber vody, čiže, nakoľko si nabije tú kartu, tak toľko vody 

bude môcť spotrebovať. A finančná situácia týchto osôb je, samozrejme veľmi nízka. Takže 

tým pádom, tá hygiena je potom pomimo, lebo potrebujú na základné živobytie, prežitie, takže 

tento problém je tu. Tu začína tento problém je v hygiene. 

 

p. Gut - ja už poslednýkrát sa teraz pýtam, lebo ja skutočne vnímam túto situáciu ako veľmi 

vážnu a nezávidím ani odboru sociálnych vecí alebo služieb riešenie tohto problému. Neviem, 

či armáda nám vie nejako pomôcť, alebo potom by som navrhoval skôr sa pýtať. Prenajaté 

priestory nejak komplexnenejšie, nech tí ľudia bývajú nejak na jednej kope, lebo tu sa bavíme 

o stovke a bavíme sa o 4 stovkách a tie 3 stovky kam pôjdu? Rozumieme si? Ja tam mám na 

jednej ulici koncentrovaných, ale nepodceňujeme toto však skutočne, keď to zoberiete to je 

vážny problém, tak hľadajme komplexné riešenie na to, aby sme niekde dali celú tú komunitu 

ako dočasne na tých 5 dní, lebo teraz, aký bude ten školský cyklus, čo budú bývať na Krčméryho 

a budú chodiť do Krškán druhým autobusom alebo čo? Čo vlastne s tým? Lebo do toho veľa 

vecí vstupuje takýchto, ktoré navzájom so sebou súvisia, tak oželieme týždeň nebudú chodiť 

do školy a nech žijú týždeň v Agrokomplexe alebo v kasárňach alebo kde a hotovo. Ale keď 

ich vyčistíme, tak potom nech idú do života, ale takto to máte aj v mestskej doprave, to je 

hocikde to nie je teraz, že len záležitosťou krškanskej školy alebo tých dvorov. Predsa migrujú 

po meste tí ľudia. Nemám s tým až také skúsenosti. Pamätám si prvýkrát, keď sme sa s týmto 

zaoberali, ale to bolo možno v inom ročnom období, takto sme si len privodili väčšie a väčšie 

starosti. 
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p. Šimová - prečo ich nemôžme všetkých presťahovať a dať do jedného priestoru? Pretože tá 

dezinsekcia musí prebehnúť na dobrovoľnej báze, tzn. nájomcovia tých 61 bytov nám 

dobrovoľne odovzdajú kľúče od tých bytov a my nemôžme ich násilím presťahovať na jedno 

miesto a zabezpečiť im takéto bývanie, pretože tam to nie sú všetko rodiny, ktoré sú naozaj 

sociálne neprispôsobivé. Áno, sú tam aj takí, ale sú tam aj rodiny, ktoré chodia do práce, tam 

sú tie rodiny naozaj rôzne, my nemôžme nejakým spôsobom prikázať, že teraz na týchto 5 dní 

pôjdete niekam do nejakého jednotného priestoru a všetci budete teda spávať. Už vôbec ako my 

samozrejme počítame s tým, že budú nejaké problémy, pretože my do jedného priestoru 

telocvične dáme spať všetkých pokope, ktorý naozaj nebudú kam mať ísť, ale preto ten časový 

úsek 5 dní je síce náročný pre tú firmu, ktorá to musí celé zvládnuť, ale nie sme schopní udržať 

ich dlhšie na tom jednom mieste ako tých 5 dní. A áno, aj vtedy aj dnes sa bavíme o tom, že 

podstatná časť využije svojich príbuzných, ktorých aj dneska navštevujú a jednoducho sú s nimi 

v kontakte a tých 5 dní tam musia prespať. A ešte, čo chcem povedať je, že oni nesmú odniesť 

z bytov žiadne svoje osobné veci. Oni môžu odísť len v tom, čo budú mať v tej chvíli na sebe 

a o nejakom náhradnom oblečení a ďalších osobných veciach budeme mať niečo zabezpečené 

pre nich a niečo si zabezpečia oni u svojich príbuzných, tzn. všetko musí zostať tích 

domácnostiach. Takže ak máme obavu z toho, že niečo prenesú, tak samozrejme to sa to 

nemôžme povedať, že to sa to nestane a vylúčiť to. Ale to riziko tam je, ale snažíme sa ho znížiť 

tým, že nedovolíme, aby so sebou niesli nejaké osobné veci. A nebudú chodiť do školy. 

Ďakujem, áno, v ten týždeň už som ja hovorila s pani riaditeľkou Novozámockej školy. Na ten 

týždeň budú oslobodení z vyučovania, veď je zastavené vozenie do školy autobusom a aj preto 

sme vybrali základnú školu Krčméryho, pretože my ich neudržíme v tej telocvični 24 hodín 

denne a aby ten pohyb zo školy do mesta bol v podstate bez využívania mestskej hromadnej 

dopravy. 

 

p. Králová - ja by som sa k tejto otázke možno chcela spýtať, že problém sa teda rieši už dlhšiu 

dobu a títo obyvatelia sa pohybujú po meste a pohybujú sa mestskou hromadnou dopravou 

nosia so sebou nejaké osobné veci. Ako sa dezinfikuje to vozidlo dajme tomu, ktorým chodia 

v najväčšej miere, je to nejakým spôsobom zabezpečené? Nie je? Lebo tam sa stýka aj s inými 

obyvateľmi a neviem no. 

 

p. Gut - ja som sa chcel spýtať ešte na možnosti využitia trebárs toho komunitného centra tam 

v lokalite, že tam začať možno vydezinsektovať to prvé ako objekt dať tam nejaké rodiny a 

takýmto spôsobom to nejako rozptýliť. No situácia z môjho pohľadu je nezvyčajne, je taká 

vážna, je z pohľadu tej komunikácie odkomunikovania, potom trebárs aj k verejnosti. Ja viem, 

že je to problém, že teraz, čo je lepšie, že keď to zatajíme, bude to lepšie? Nezatajíme to, lebo 

to sa ľudia jednoducho dozvedia, treba ich varovať informovať, že dávajte na seba väčší pozor 

alebo niečo. Lebo ja neviem, čo to potom ešte ďalej spôsobuje, nie som od toho odborník? Ale 

fakt nepodceňujeme to, držím palce, nech sa to dobre podarí a ešte by ma zaujímal ten časový 

horizont teraz, keď bolo dneska neúspešné vyberanie, teraz máme, kedy najbližšie, kedy by sme 

tu vedeli zrealizovať? 
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p. Špoták - ja len poviem, že tie najviac prenositeľné sú asi tie blchy a to sa dialo aj na iných 

základných školách a nehlásili sme to akože nejak extrémne. Tie deti majú zostať doma ešte 

pani Šimová.  

 

p. Šimová - časovo, no, ja by som bola veľmi rada, keby sme to boli v pondelok spustili, lebo 

naozaj všetko sme mali pripravené a už sme dneska teda museli mnohé zastavovať. Ak utorok 

nejakým spôsobom dokončíme vyhodnocovanie ponúk, tak od pondelku 26 by sme to radi 

zrealizovali. Čiže my to vlastne len odsunieme a keďže chceme využiť pracovný týždeň od 

pondelku do piatku, tak sa to snažíme vždy organizovať na ten pondelok. Čiže verím tomu, že 

26, ale ako to dopadne budúci týždeň budeme vidieť, ak budeme musieť vyhlásiť nové verejné 

obstarávanie, tak to odkladáme. 

 

p. Turba - by som položil jednu otázku ohľadom stráženia tých budov, že to bude strážiť polícia 

mestská a štátna, či to je odkomunikované? A či sú na to pripravení kapacitne. V roku 2018 to 

strážili vojaci, že či nebolo vhodnejšie osloviť ozbrojené sily Slovenskej republiky na stráženie 

daných objektov. Ďakujem. 

 

p. Šimová - keďže minulú stredu zasadala bezpečnostná rada, kde som ja teda členkou tej 

bezpečnostnej rady a bolo tam za účasti pána náčelníka Mestskej polície, pani riaditeľky, 

okresnej riaditeľky Policajného zboru a bol tam pán krajský riaditeľ hasičského zboru, takže 

vlastne všetky informácie odo mňa dostali, povedali sme si, aký bude celý proces s tým, že 

keby sme to v pondelok spustili, tak by bola dnes ešte k tomu krátka porada operatívna na 

doladenie nejakých detailov a dokonca aj teda pán riaditeľ od hasičov bol veľmi rád, pretože tá 

koncentrácia Rómov na inom mieste ako Orechov dvor taktiež bol vďační za túto informáciu, 

takže operatívne tú informáciu dostali a teraz ju budeme posúvať, keď budeme vedieť, že kedy 

ideme do toho. 

 

p. Špoták - bola tu ešte tá druhá časť otázky, či by nebolo lepšie osloviť ozbrojené sily na to 

stráženie tých objektov?  

 

p. Bakay - ja sa chcem len spýtať, pred chvíľkou ste hovorili, že v podstate pôjdu naľahko a na 

tú školu Krčméryho a realizovať sa to bude od dvadsiateho šiesteho, čo už vlastne pomaly 

mesiac beží škola a tie deti momentálne chodia do školy, že či sú nejaké aj opatrenia už, aby sa 

to teda nezačalo šíriť po školách. Lebo majú predpokladám nejaké oblečenie, nejaké tašky, 

nosia so sebou nejaké veci a že či sa pamätá aj na toto, aby to proste nedostalo sa to na tej škole, 

lebo tam už si potom neviem predstaviť, ako sa to bude celé riešiť. 

 

 

p. prednosta - k tomuto poviem. Keď sme riešili opatrenia, tak možno ma pani vedúca doplní, 

sme sa rozprávali o tom, že má byť aj priestor tejto telocvične na škole má byť, má prejsť 

nejakým vyčistením, dezinfekciou atď. Čiže, to opatrenie, že akonáhle sa tam skončí 

ubytovanie týchto osôb, tak bude aj tento priestor telocvične vyčistený. Prebehne aj tam teda 

takáto dezinfekcia. Dobre, čo sa týka cieľ cien elektrickej energie, venujeme sa, či už sme 

prehodnocovali s pánom, ako už som spomínal energetikom, sme prehodnocovali jednak 
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náklady na tržnici, na verejné osvetlenie atď. môžeme dať do budúceho zastupiteľstva 

informáciu k tým plánovaným opatreniam, čo požadoval pán Oremus. Ďalej, čo sa týka 

blokového čistenia, opakovane som sa pýtal v minulosti na blokové čistenie, bolo mi povedané, 

že komunikuje Stredisko mestských služieb s jednotlivými výbormi mestských častí, aby si 

určili miesta, že nedostalo stredisko žiadne informácie, takže tu mi to nesedí úplne tá 

informácia, ktorú mám ja a ktorú dávate vy pani poslankyňa. Čo sa týka parkletu tých zmlúv, 

tak to to preverím. Čo sa týka témy pána, teda na stromy zeleň C 307, brezový háj, pešia zóna, 

tak poprosím pána Lančariča. 

 

p. Lančarič - ja ďakujem za tieto otázky, lebo môžem na mikrofón zareagovať. Začnem 

brezovým hájom. Brezový háj je stavba, ktorá nie je ukončená momentálne, tzn. odbor 

životného prostredia, poviem to tu nahlas, opakovane upozorňovalo dodávateľa stromov na 

nevhodný agrotechnický termín výsadby, na zlú biotechniku výsadby, na zlé ošetrenie stromov 

pred výsadbu, tzn. ostrihanie konárov. Upozorňovali sme ho na to, že sadiť stromy máj, jún 

pred letom je zlý nápad v bežnom roku a nie ešte v takom extrémnom, ako je tento. Vedieme s 

ním siahodlhú polemiku o tom, keď to nie je ukončená stavba, kto sa má o tieto stromy starať. 

V rámci našich možností aj v spolupráci so Strediskom mestských služieb, odbor životného 

prostredia zabezpečil niekoľko zálievok, niekoľko kôl zálievok, týchto stromov, bavíme sa, aby 

to tu odznelo nahlas o viac ako tristo stromoch. Je to skoro štyristo stromov a ja predpokladám, 

že v rámci prevzatia stavby, resp. reklamačného konania bude zhotoviteľovi stavby trošku aj 

vystavený alebo nastavené zrkadlo k tomu, že ako a kedy tieto stromy sadil. Je zatiaľ taká 

dohoda, že počkáme si na jar, pretože to, že stromy zhodia list počas vegetačného obdobia, ešte 

neznamená, že úplne vyschli. Oni v podstate je to ich obranný mechanizmus voči deficitu vody 

a veľkému teplu zvlášť, keď ide o mladé výsadby, takže na jar jasne budeme vidieť, ktoré 

stromy obrašia, ktoré neobrašia a v rámci reklamačného konania sa toto bude riešiť so 

zhotoviteľom. Čo sa týka výberu druhov stromov na pešiu zónu do nádob gledičie boli vybrané 

kvôli tomu, že sa to takto vysúťažilo. Odbor životného prostredia definoval asi 5 druhov 

vhodných drevín do nádob, ktoré boli zapestované nie balom, lebo sa nesadilo mimo vegetačné 

obdobie, ale počas vegetácie, teda mali zapestovaný koreňový systém v rámci kvetináčov. 

Zúčastnilo sa, ak má informácie neklamú okolo 5 alebo 6 firiem tohto verejného obstarávania. 

Najvýhodnejšiu ponuku podala firma, ktorá ponúkla gledičie. Gledíčie sú vhodné, máme ju 

vysadenú napr. aj Na vŕšku, na Kupeckej ulici v tom vegetačnom otvore, tzn. oni budú fungovať 

a prosperovať zároveň chcem povedať nahlas, že nikto nepredstiera to, že tie dreviny sú tam 

ako cieľové, tzn, že naozaj tým, že sú v nádobách, že je to mobilná zeleň, že je to alternatíva k 

výsadbe v rastom teréne, tak naozaj tie dreviny tam budú len do určitého obdobia. Zároveň sme 

sa v rámci odboru životného prostredia snažili postarať o to, aby tie dreviny tam mali nejakú 

šancu prežiť dlhšie, tzn. obstarávali sa nádoby, ktoré sú väčšieho objemu, než je obvykle, sú to 

samo zavlažovacie nádoby sú izolované. Čo sa týka substrátu, nepoužili sme bežný buď 

kompost alebo zeminu, ale použili sme extenzívny strešný substrát, ktorý je obohatený o 

hnojivá, je obohatení aj o prvky, ktoré viažu vlahu a vodu, takže verím, že gledičie, ktoré sú 

tam použité, tak aspoň niekoľko rokov v danom prostredí budú fungovať. Zároveň majú 

pomerne významné prírastky, keď sú osadené vo voľnej pôde, tak uvidíme, ako budú fungovať 

teda v nádobách. Verím, že to dajú, že naozaj tú plochu pritienia a zároveň aj chcem povedať 

to, že naozaj, keď budeme vidieť, že dreviny po určitom období začínajú strádať a chradnúť, 
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tak budú tak, ako sa to deje všade Európe nahradené, tzn. dreviny z nádob pôjdu do rastlého 

terénu do voľnej pôdy a nahradia sa inými stromami. Čo sa týka listov voľnej koruny alebo teda 

malej koruny malých listov, tak je to v rámci pešej zóny nie nevýhoda, ale výhoda, pretože sa 

minimalizuje listový odpad v jesennom období a nemusíme sa báť, že sa ľudia povedzme 

šmyknú na veľkých listoch, ako sú platany, ako sú javory alebo ako sú niektoré druhé. Takže 

gledičia je v podstate voľba, ktorá je pomerne vhodná do tohto územia. Čo sa týka bytového 

domu na Dieloch, odboru životného prostredia in medias res bola zverená údržba výsadieb, 

ktoré opätovne sa realizovali v letnom období, tzn, že dreviny sú zalievané, my sme 

zabezpečovali aj údržbu porastov, kríkov a kvetov, ktoré sú tam vysadené na objednávku cez 

dodávateľov. Bude zaradená táto údržba v ďalšom roku do pravidelnej údržby, takže verím, že 

dreviny sa spamätajú, že zimu prežijú a budú fungovať tak, ako boli vysadené opätovne nahlas 

na mikrofón hovorím, že výsadba v lete stromov balovaných nie je vhodná voľba a nie je to 

moci odboru životného prostredia, ani povoliť ani zakázať, ak sa jedná teda o výsadby tretích 

strán. Len upozorňujeme, že je to nerozumné a potom nejakým spôsobom dedíme tieto starosti 

s tými stromami. 

 

p. Obertáš - ja by som len pánovi prednostovi, či nezabudol teda odpovedať na tie moje na 

začiatku položené otázky, tzn. tá pokuta, vlastne za pochybenie zamestnanca, monitoring 

kanalizácie, potom k zimnému štadiónu, teda by som veľmi rád vedel teda, či sa s HK rokovalo 

a teda v rámci tohto premostenia, tak nie sme síce nadšení s tým názvom asi predpokladám 

viacerí, ale teda chceme pomôcť asi všetci poslanci tomu športu a hokejovému klubu aj takouto 

formou, takže už nechám na rozhodnutie kolegov a teda zároveň ešte otázka bola položená 

Kreatívne centrum, keby mohlo oddelenie finančné vyčísliť, teda predpokladané ročné náklady 

aj s energiami so všetkým, nakoľko teda sa rozťahujeme aj na obchodnom centre na tržnici, 

teda aké sú náklady. 

 

p. Daniš - pristála mi otázka Kreatívne centrum. Kreatívne centrum Nitra je súčasťou rozpočtu 

mesta, ale je postavené na úroveň samostatne preddavkovej organizácie, niečo obdobné ako je 

Mestská polícia. Ale samozrejme jeho čísla vidíme a jeho činnosť ovplyvňuje aj samotný 

rozpočet. Celkový rozpočet momentálne tohto odboru je 2 022 000 z toho zo štvrťročného 

rozboru 1 221 000 má tvoriť dotácia. To hovorím o výdavkoch bežného rozpočtu, no realita je 

taká, že za pol rok, späť polrok. Toto je zaúčtovanie, ako pozerám do konca ôsmeho mesiaca 

za 8 mesiacov prišlo z dotačných prostriedkov 28.273 EUR a celkové výdavky predstavovali 

sú 500.684 EUR. Čiže momentálne nám nechodia príjmy zo štátu, ale v podstate financujeme 

ju z prostriedkov mesta, túto organizáciu. Predpokladá sa to konca rok zlepšiť, keď nie, tak na 

konci roka budem musieť požiadať o zmenu rozpočtu, kde časť prostriedkov bude musieť 

zakryť vlastnými prostriedkami lebo nemôžu byť nekryté.  

 

p. Petrík - z pohľadu, čo sa týka tokov financií, tak aktuálne na Ministerstvo kultúry máme 5 

žiadostí o platbu v celkovej výške 300 tisíc eur. Mali tam nejaké personálne nedostatky. V 

podstate apelujeme za účasti vedenia mesta, aby tieto, aby dodržiavali lehoty pri splatnosti 

žiadostí o platbu. Zároveň nám tam visia ešte nejaké zmeny, ktoré taktiež nemáme schválené, 

na ktoré sú naviazané ďalšie žiadosti o platbu, ktoré máme pripravené, čiže v podstate stačí, že 

máme akceptovanú zmenu a idú ďalšie žiadosti o platbu na refundáciu. 
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p. prednosta - čo sa týka pracovne právnych vecí, tak tie nikdy neriešime na mestskom 

zastupiteľstve, takže postupujeme podľa Zákonníka práce a preverím konkrétne kroky, aké tam 

boli teda urobené. Čo sa týka zimného štadióna, zatiaľ nie som si vedomý, že prečo by prebehlo 

s hokejovým klubom stretnutie týkajúce sa, že by sme plánovali odstaviť tento štadión, takže, 

podľa tohto. A požiadavka na obchodné centrum, áno, takáto požiadavka nám prišla minulý 

týždeň, ak si dobre pamätám. Veľmi neštandardným spôsobom od subjektu, ktorý nerešpektuje 

uznesenie Mestského zastupiteľstva, ktorý nerešpektuje vypovedanie zmluvy na základe 

uznesenia Mestského zastupiteľstva a naďalej podniká napriek tomu, že nemá na to podľa nášho 

názoru žiadny právny dôvod. Tak žiada, že teda by tam rád zostal a zobral si celé obchodné 

centrum. Takže áno, budeme sa tomu venovať podľa našich predpisov a podľa zákonov, 

zároveň, ale takáto je realita, máme tam schválené uznesenie Mestského zastupiteľstva, ktoré 

obchodné centrum plánovalo využívať iným spôsobom.  

 

p. Králová - áno, ja len chcem poďakovať vedúcom odboru životného prostredia za odpoveď 

a zároveň požiadať, aby situácia okolo brezového hája bola vhodným spôsobom 

odkomunikovaná príslušným odborom, pretože sa množia veľmi negatívne ohlasy na to, že tam 

tie stromy vyschýnajú. Takže bude fajn, keď obyvatelia budú o tejto situácii vedieť a ešte by 

som chcela naozaj poprosiť, nedostala som odpoveď na moju otázku ohľadne terás v meste a 

ohľadne toho parkletu. 

 

p. Balko - pokiaľ viem pán prednosta povedal, to dá prešetriť.  

 

p. Obertáš - ja na tú pokutu reagujem, pán prednosta. Ak si ja správne pamätám to, čo ste 

citovali teda, že bude samozrejme vymáhané táto škoda od bývalého zamestnanca. Teraz je to 

síce taká odpoveď nemastná neslaná, tzn. keď sa budem do toho ako poslanec akokoľvek 

formou bude mi teda vyslovená aj pravda na papier, teda ako to bolo, či sa to niekam pohlo, či 

vôbec sa vymáhalo. Lebo čo ste povedali je krásne, ale mestu vznikla škoda. Ja som na to 

upozornil niekoľkokrát dobre, viete aj vami išiel mail a mestu vznikla škoda. Bavíme sa o 

500 eur, ale vznikla škoda zanedbaním s tým, že zamestnanec dotyčný spôsobil škodu, tak preto 

sa pýtam, že tak bolo povedané, že budete postupovať a samozrejme, budete si teda uplatňovať. 

 

p. prednosta - čo sa týka otázky pani Šmehilovej ohľadne Službytu. Nie je tu pán Bielik, takže 

vyzveme ho, aby sa k tomu vyjadril, čo sa týka inkluzívneho detského ihriska na Topoľovej 

pán Ballay. 

 

 

p. Ballay - čo sa týka daného detského ihriska, od ministerstva sme mali schválený projekt, kde 

sme mali desaťpercentné spolufinancovanie vo výške 5 tisíc eur pri 50 tisíc eurách, avšak bolo 

to myslené len detské prvky, tzn, že je projektová dokumentácia iba na detské prvky, nie na 

osadenie dopadové plochy. Následne sme museli získať cenovú ponuku, lebo projektová 

dokumentácia neobsahovala kompletný výkaz výmer. V prvom kole sa nám cenové ponuky 

nedostali sme ani od jednej firmy, v druhom kole sme dostali cenovú ponuku od jednej firmy s 

tým, že dané firmy sú vybookované, lebo sa realizujú tieto ihriská v rámci celého Slovenska a 
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sú, ak si dobre pamätám z agátového alebo z dubového dreva, ktorého je nedostatok. Čiže 

následne sme zistili, že potrebujeme nejakých 27 tisíc minimálne na dopadové plochy, ktoré 

neboli vyčlenené v rozpočte mesta, takže danú akciu sme nevedeli realizovať. Z projektového 

tímu sme požiadali o presun týchto zdrojov do roku 2023, kedy sme dali návrh do rozpočtu na 

položku detské ihrisko Topoľová a vo výške 30 tisíc, aby sme ho mohli zrealizovať v budúcom 

roku. 

 

p. Refka - škoda, že som nedostal priestor aj pred uznesením, ktoré bolo prijaté vo štvrtok. 

Takže idem vysvetliť všetkým poslancom a poslankyniam daný postup, ktorý robí Nitrianska 

investičná a prečo nemôže zrealizovať platbu pre FC Nitra FC Nitra mládež. Takže, dostali sme 

z Mestského zastupiteľstva sumu 30 tisíc na šatne-kontajnery, ktoré sme mali zaobstarať a sme 

vysúťažili do konca roku 2022. Je to v sume 8. tisíc eur. Zbytok 22 tisíc eur sme poslali naspäť 

do mestského rozpočtu, lebo sme si vyžiadali s FC Nitra zmluvy o obstarávaní, no neboli žiadne 

iné dokumenty k danému dielu neboli. Preto hovorím dielo, lebo nie je to stavba. Nakoniec sme 

sa dozvedeli, že dané šatne sú čiernou stavbou, tak teraz momentálne sa to snažíme 

zlegalizovať. A zmluvu, ktorú momentálne ste schválili, ešte nie je síce podpísaná pánom 

primátorom, nie zmluvu, ale uznesenie, ktoré ste schválili, zas rieši len doplnok medzi 

Nitrianskou investičnou a mestom Nitra, ale chýba ten bod B, čiže nie je žiadne obstarávanie z 

FC Nitra na základe, ktorého by sme im mali poslať tie peniaze. Keď sme sa pýtali, že koľko 

potrebujú, tak len ústne sme dostali na začiatku 14 tisíc, potom 19,5 tisíc a máme si vybrať, akú 

sumu potom. Čo im máme poslať, lebo to takto s verejnými prostriedkami nemôžme 

postupovať.  

 

p. Oremus - ako môžeš takto klamať všetkých tuná. Ja som priložil k materiálu, ktorý som dal 

v júni zmluvu, ktorú má FC Nitra mládež, občianske združenie s tou firmou, ktorá dodala tie 

kontajnery, tie bielo červené, tuto ste to mali. Čo rozprávaš, o akom obstaraní, čo, aké obstaranie 

oni nie sú verejná osoba, že oni majú robiť obstaranie. Čo to tu rozprávaš aké sprostosti. Ty si 

v rámci uznesenia dostal jednoznačnú úlohu, prvý polrok vyriešiť, poslať peniaze FC Nitra 

občianske združenie a druhý polrok si mal vysúťažiť ty, lebo ty si verejná alebo eseročka, kde 

je vlastnená mestom, tzn. že ty musíš robiť aj verejné obstarávanie. Súkromná spoločnosť 

nemusí robiť obstarávanie. Čo to tu rozprávaš. A to si nenaplnil, pretože v júli si ešte nemal 

vysúťaženú spoločnosť. To si urobil teraz a neviem, či je už zmluva zverejnená. Čo tu zavádzaš 

o poslancov. Si neplníš úlohy, neplníš uznesenia. Keď máš nejaký problém, asi máš byť u pani 

Keselyovej, u pani Buranskej a mal si si veci riešiť. 2 mesiace si neurobil zmluvu medzi tebou 

a mestom až keď Marta Rácová volala aj ja, tak vtedy pani Buranská ti urobila to, čo si mal ty 

naháňať a teraz sme prijali uznesenie minulý týždeň, zase si neurobil ani čiarku si neurobil od 

minulého týždňa, kde sme prijali uznesenie, ktoré hovorí, že tá zmluva sa doplní o 4 slová, že 

môžeš použiť tú dotáciu aj na refundáciu. To čo povedal pán Daniš vo svojom príhovore, ale ty 

si za týždeň neurobil nič absolútne a vrátil si peniaze naspäť. Si sa zbavil zodpovednosti tak, 

ako to robíš vždy so všetkým.  

 

p. Obertáš - ja teda počúval som aj pána Refku aj Petra Oremusa. Vedela by k tomu dať nejaké 

stanovisko hlavná kontrolórka, prípadne pán Daniš, či je teda všetko v poriadku, alebo 



206 
 

neporiadku. Kto sa, čo bojí podpísať, kto sa, čo nebojí. Chyby, možno z ich pohľadu by som 

chcel počuť názor. 

 

p. Keselyová - pán poslanec, ja vám od stola neviem dať stanovisko. Ja som tie dokumenty 

futbalového klubu nevidela toho občianskeho združenia. 

 

p. Balko - mali sme tu otázku, kedy budú odovzdané byty, pani Šimovú poprosím.  

 

p. Šimová - keďže dneska bola schválená výška nájmu na meter štvorcový v C 307 podľa 

poslednej dohody s námestníčkou pani Valentovou sme sa bavili, že posledný septembrový 

týždeň by mohlo prísť k tomu, aby sme odovzdávali bytovku s tým, že sa tam budú na mieste 

odovzdávať nájomné zmluvy novým nájomníkom. Takže v piatok s ňou mám stretnutie priamo 

na C 307. Dohodneme detaily a následne budem informovať vedenie a budeme dohadovať 

nejaký termín spoločný, malo by to byť posledný septembrový, resp. prvý októbrový týždeň. 

 

p. Balko - dobre ďakujem, potom tu bola požiadavka, aby ste ako poslanci dostali telefónne 

čísla nového šéfa Mestských služieb, pošleme dobre. Všetko vidím tam to ste ešte prihlásený 

do diskusií. Pani Rácová, pán Štefek, ešte vidím vás tam, takže pokračujeme v diskusii. Pani 

Rácová, nech sa páči. 

 

p. Rácová - ťažko sa mi hovorí v takejto sále a za takejto prítomnosti poslancov. Jednoducho 

toto svedčí o prístupe zodpovednosti k poslaneckej práci. Ale napriek tomu sa vrátim teda k 

meritu veci, neviem a konkrétne či to bude mať nejakú odozvu, ale vrátim sa k problematike 

sociálnej a k Orechovmu dvoru. Mesto Nitra dlhodobo podceňuje sociálne problémy občanov. 

Sociálne problémy má veľmi veľa ľudí. Sú to ľudia, ktorí nebývajú len na Orechovom dvore. 

Sú to ľudia, ktorí majú najmä existenčné problémy so zaplatením nájmu. Musia zvažovať, či 

kúpia deťom obed v škole a či môžu chodiť do školského klubu. Lebo si to nemôžu dovoliť. 

Sociálne problémy našich obyvateľov nikto nemapuje a nerieši. Nemáme v systéme našej 

starostlivosti, sociálnej starostlivosti takúto službu. Aby sa niekto zapodieval, aby mohol občan 

požiadať o pomoc s niekým sa o tom porozprávať a poradiť. Najmä na sídlisku je veľká 

anonymita ľudí, ktorí sú bezmocní, z dôvodov finančných, zdravotných, alebo sú osamelí, sú 

starí. A toto nám uniká. Samostatnou kapitolou je Orechov dvor. Vieme, aké je to veľmi kritické 

a zraniteľné územie a tak ako povedal môj kolega Ferko Hollý, neriešime príčiny, my riešime 

dôsledky. Riešime to, čo sa teraz stalo. Ale aké máme preventívne páky, aby sa to neopakovalo. 

Ako to tam vlastne funguje? Ja obdivujem, skláňam skutočne svoj obdiv a vďaku Nadi Šimovej. 

Naďa Šimová robí čo môže. Ale Naďa Šimová nemôže toto celé zvládnuť. Orechov dvor 

potrebuje špeciálnu starostlivosť, špeciálny tím ľudí. Aspoň troch, alebo správcu, ktorý bude 

komunikačným kanálom medzi výborom mestskej časti, medzi obyvateľmi, medzi MÚ. Ktorý 

bude všetky tieto problémy riešiť, ale predovšetkým treba vymedziť finančné zdroje. Teraz táto 

dezinfekcia bude stáť povedzme odhadom 30 tisíc. Ďalšie náklady, ako sa o týchto ľudí postarať 

počas tej doby, keď budú mimo domova, môžu presiahnuť možno aj do 20 tisíc. Tieto peniaze 

by sme mohli, keby sa to nestalo investovať rozumnejšie a múdrejšie. Ja teda neviem, či máme 

zriadiť nejakú novú funkciu, alebo poveriť pána primátora, pána prednostu aby porozmýšľali, 

zvolali ľudí, ktorí v tejto oblasti sú zdatní. Akou metódou jednoducho riešiť Orechov dvor? Čo 
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všetko tam treba urobiť? Je tam komunitné centrum, je tam materské centrum. Napriek tomu, 

napriek tomu, sa stalo, čo sa stalo. Pretože tí ľudia, ak nemajú peniaze, nečerpajú vodu, za ktorú 

musia platiť. A tak, bola hygiena potlačená, výsledkom je stav, ktorý je. Ja by som chcela 

apelovať na poslancov a nielen na vedenie mesta, ale aj na poslancov, aby sme skutočne dali 

hlavy dokopy, aby sme našli jednoducho preventívne opatrenia, návrhy, ako ďalej spravovať 

Orechov dvor. Ako ďalej ho viesť, aby bol funkčný, aby tam ľudia žili normálne ako ľudia v 

ľudských podmienkach. Ja neviem, ako, čo si vy o tom myslíte, ale určite to treba riešiť 

koncepčne a nie, že dnes sme prehodili list, prešli sme na inú problematiku a už sme aj zabudli, 

čo nám tu Naďa Šimová, všetko porozprávala atď. To takto nemôže fungovať. Musíme k tomu 

zaujať stanovisko. Ja sa pýtam, kde sú všetci poslanci. Pán Balko, všetci sa ospravedlnili, každý 

mal vážny dôvod, že odišiel alebo sa odpojil? Ja vás žiadam, aby ste každého sa opýtali, prečo 

odišiel? Prečo bol odpojený a aby ste mi túto informáciu poskytli. My máme právo vedieť, 

prečo tu zostávajú stále tí istí ľudia a prečo tí istí sa nezúčastňujú rokovaní alebo odchádzajú 

skôr. Ja vás prosím, aby ste to zistili, prečo tu nie sú poslanci o niektorých vieme, prečo tu nie 

sú, ale tie dôvody musia byť vážne, prečo tu nie sú. Veľmi pekne ďakujem, že ste si ma 

vypočuli. 

 

p. Balko - keďže som nevedel, že budem predsedajúcim, tak mne sa ani neospravedlňovali, 

lebo ja som sedel o 3 stoličky ďalej. Ale určite pri poslednom hlasovaní zistíme, kto tu je, aj 

mňa to bude zaujímať, dobre. Pán Štefek dúfam, že nie všetkých 22 bodov či, koľko chcete ešte 

hovoriť. 

 

p. Štefek - načo by som to čítal, pre koho? Kde je Hattas? Čo ty hľadáš poslancov. Kde je 

primátor Hattas. Nebol to minulý štvrtok, nie je tu dneska. Pán Balko kto vám dal mandát viesť 

toto rokovanie zastupiteľstva?  

 

p. Balko - pán Špoták.  

 

p. Štefek - a jemu ho dal kto? Na mikrofón. 

 

p. Balko - pán primátor.  

 

p. Štefek - na mikrofón, na mikrofón. My tu nelegálne rokujeme teraz, to si uvedomujete? Tu 

sedia matky detí, akým je vzorom pán Hattas pre týchto ľudí, zamestnancov tohto mesta? Akým 

je vzorom? Ja viem, že na vás nemám, čo kričať. Odkážte mu to. Alebo mu to prehrajte ten 

záznam. Načo tu sedíme my a chceme riešiť veci od 7. júla? Takýto problém na Orechovom 

dvore? Tam, nech sa ide odfotiť. Tam nech sa ide odfotiť, tam mu postavme pódium, tam nech 

sa fotí. Pán prednosta, prosím vás, ja vám ja vás mám ľudsky veľmi rád, chopte sa tej situácie. 

Nenechávajte to na vedúcu odboru. Tak ona tu zvoláva zložky a každá otázka, vy tam za tým 

predsedaním stolom neviete nič. Vy sa pýtate len vedúcich odborov. Čo sa vy schádzate porady, 

čo vy robíte vôbec sa na tomto meste? Vy nie že kandidujete, vy sa vzdajte. Pre tých štyristo, 

tak urobme im stan. 450. Tak im postavme stan na tom parklete a konečne to bude využívané 

na 110 %. Toto je aký problém celomestský alebo VMČ? Koho je tento problém? A tridsaťtisíc 

tu súťažíme? Takýto vážny stav, to na to nie je v 25 zákone nejaký, tak teda vyskladajme 
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kandidáti na primátora. Ja som ochotný dať 5.000 EUR, vyzývam aj ostatných 6 × 5, je presne 

30 000 tak to tu vložme a za to kúpme tie dezinfekčné prostriedky, tak to budeme obstarávať 

do Vianoc. To tam nie je žiadny iný postup? A toto je však v prípade tohto to nie je havarijná 

situácia, je to mimoriadny stav. A aké obstarávanie? Čo ste transparentný sa tu nehrajte na 

transparentných. Ste tu pre prežrali 12. miliónov eur a teraz sa tu budete hrať na 

transparentných. Každá projektová dokumentácia je štvornásobne drahšia akoby mohla stáť, 

každá 1. Pán prednosta, prosím vás, teda chopte sa tej veci, neviem ja dávať žiadne odporúčania 

ani že, že schvaľujeme, ale zoberte to vy. Ja som bol svedkom viackrát, že ste mali záujem veci 

riešiť, či to bola Dvorčanská, či to bol COVID atď., takže nenechávajte to prosím na vedúcu 

odboru a ja nebudem to už ani radšej hovoriť, zbytočne sa budeme rozčuľovať, je to, je to hrach, 

je to hrach na stenu. A to, čo som doteraz povedal v tomto poslednom vystúpení, platí do bodky 

nekandidujte, vzdajte sa.  

 

p. Balko - odkážeme, odovzdáme dobre. Faktická poznámka pán Hollý. 

 

p. Hollý - musím podporiť tento tvoj názor, ktorý vyslovil kto je štatutárom mesta Nitra? Ja sa 

pýtam. Nesedí tu, kto je riaditeľom MÚ v Nitre? Kto je hlavným vyjednávačom v tomto 

probléme s inými zložkami Slovenskej republiky armáda, polícia a pod. hygiena. Dobre, takže 

fakt toto nemá obdoby, toto nemá obdoby. Tu sa kričalo, že Jožo Dvonč bol taký, lebo onaký, 

že Štefek bol viceprimátor taký, lebo onaký. Ale toto ja som v komunálnej politike od 

deväťdesiateho roku od deväťdesiateho roku. Ako poslanec, ako obyčajný občan, člen výborov 

mestských častí, alebo teda člena komisie, ale toto si nepamätám ani v roku 94 až 2002. Čo sa 

tu deje? Čiže dámy a páni aj do vlastných radov jediný krát som chýbal v mestskom 

zastupiteľstve, lebo som bol v kúpeľoch. Boli problémy s pripojením, zo začiatku som sa aj 

pripojil, ale potom zlyhalo pripojenie, takže už som nemohol pokračovať. Ja som nehlasoval za 

9 miliónový úver. Vtedy, keď sa schvaľoval a ani za päťmiliónový úver. A vtedy nám bolo 

povedané to, ale to musím povedať, že to nie je politická vôľa, chodníky, cesty, debarierizácia 

a nechceli ste 850 000 na námestie pri Sandokanovi, tak teraz budete mať 0 a nebyť Miloša 

Dovičoviča, tak tých 75-80 000, ktoré sme dostali a to sme dobiehali staré akcie, ktoré boli 

rozpracované, pripravené projektovo aj finančne ďakujem. 

 

 

61. Návrh na uznesenie 

 

Skúšobné hlasovanie č. 10  

  

 

 

prezentácia – 16 

za – 15 

proti – 1 

zdržal sa – 0 
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Hlasovanie č. 11 o návrhu na uznesenie p. Obertáša v bode „Diskusia“ – Mestské 

zastupiteľstvo v Nitre ukladá hlavnej kontrolórke predložiť stanovisko k postupu mesta pri 

uzatváraní Zmluvy o poskytnutí prostriedkov z mechanizmu na podporu obnovy a odolnosti na 

projekt Regionálne centrum podpory učiteľov 

                                                                       T: 06.10.2022 
                 

U z n e s e n i e    číslo 388/2022-MZ 

 

prezentácia – 16 

za – 14 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

p. Trojanovičová - až môžem k tomu, tak v zmysle zákona o obecnom zriadení § 11, ods. 4, 

písm. l. Mestskému zastupiteľstvu je vyhradené zriaďovať a zrušovať a kontrolovať rozpočtové 

a príspevkové organizácie obce a na návrh starostu vymenúvať a odvolávať ich vedúcich, 

riaditeľov. Zakladať a zrušovať obchodné spoločnosti a iné právnické osoby a schvaľovať 

zástupcov obce do ich štatutárnych a kontrolných orgánov, ako aj schvaľovať majetkovú účasť 

obce právnické osobe. Čiže, asi by bolo vhodnejšie, že Mestské zastupiteľstvo odporúča 

primátorovi mesta. 

 

Hlasovanie č. 12 o návrhu na uznesenie p. Obertáša v bode „Diskusia“ – Mestské 

zastupiteľstvo odporúča primátorovi predložiť na odvolanie riaditeľa Nitrianskej investičnej,                     

s. r. o. z funkcie a ukladá prednostovi úradu písať výberové konanie na miesto riaditeľa 

Nitrianskej investičnej, s. r. o.  

    T: 6.10.2022 

 

prezentácia – 16 

za – 5 

proti – 4 

zdržal sa – 7 

Návrh nebol schválený. 

 

Hlasovanie č. 13 o návrhu na uznesenie p. Oremusa v bode „Diskusia“ – Mestské 

zastupiteľstvo v Nitre ukladá prednostovi mestského úradu pripraviť informatívnu správu 

o úhrade energií vo všetkých mestských budovách do konca roka 2022, vrátane garantovaných 

cien a podpísaných zmlúv na dodávku energií.  

Následne predložiť rozpočtové opatrenie na vykrytie nárastu cien energií s dôrazom na budovy 
škôl a školských zariadení (do informatívnej správy žiadame uviesť aj návrh úsporných 
opatrení na šetrenie energií doporučených energetikom mesta pre organizácie a objekty Mesta 
Nitry). 
        T: 06.10.2022 
 

U z n e s e n i e    číslo 389/2022-MZ 
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prezentácia – 16 

za – 11 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 14 o návrhu na uznesenie p. Štefeka v bode „Diskusia“ – Mestské zastupiteľstvo 

v Nitre schvaľuje nový názov Zimného štadióna na Jesenského ul. „Tipsport Aréna“ 

 

U z n e s e n i e    číslo 390/2022-MZ 

 

 

prezentácia – 16 

za – 12 

proti – 0 

zdržal sa – 3 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 15 o návrhu na uznesenie p. Guta v bode „Diskusia“ – Mestské zastupiteľstvo 

v Nitre ukladá prednostovi mestského úradu zabezpečiť vypracovanie a zverejnenie prehľadnej 

tabuľky: „Odmeny vyplatené poslancom a štatutárom mesta Nitra v rokoch 2019 – 2022                        

vo vzťahu ku všetkým funkciám 

                                                   T: 06.10.2022 
 

U z n e s e n i e    číslo 391/2022-MZ 

 

prezentácia – 16 

za – 13 

proti – 0 

zdržal sa – 2 

Návrh bol schválený. 

 

 

 

 

 

 

62. Záver 

 

p. Balko – nakoľko sme prerokovali posledný bod programu, vyzývam predsedu návrhovej 

komisie, aby nás informoval, či bolo ku každému samostatnému bodu rokovania prijaté 

uznesenie.  
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p. Bakay – konštatujem, že ku každému jednému bodu dnešného zasadnutia bolo prijaté 

uznesenie.   

                              

p. Balko – vypočuli sme si predsedu návrhovej komisie. Má niekto k jeho vystúpeniu  

pripomienky? Ak nie, ďakujem predsedovi a členom návrhovej komisie za vykonanú prácu. 

Vážené mestské zastupiteľstvo! Nakoľko sme program dnešného rokovania vyčerpali, 

vyhlasujem 45. zasadnutie (riadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre za skončené.   

 

 

Nitra, 29. 9. 2022 

 

 

Zapísala: 

Lucia Vojtechová, v. r. 

ref. organizačný 

 

 

 

 

Marek Hattas, v. r.                                   Mgr. Martin Horák, v. r. 

   primátor                                                                               prednostu   

 mesta Nitry                                      Mestského úradu v Nitre 

    

 

 

O v e r o v a t e l i a :   

 

 

 

p. František Hollý, v. r.  

 

 

a 

 

 

 

p.  Jarmila Králová, v. r.  

 

 


	Mesto Nitra – Mestský úrad v Nitre
	U z n e s e n i e 			číslo 307/2022-MZ
	p. Balko - len poprosím, opravte ma, ak sa mýlim, ale ja som v tej textovej časti, ktorú si meniť nenašiel sumu, za ktorú sa to bude predávať, resp. odkaz, že to bude za aktuálnu cenu podľa znaleckého posudku, lebo tam prílohy síce máme, že to je 551 tisíc EUR, ale nevidím to v tej textovej časti, čiže potreboval by som vedieť odpoveď, že za akú cenu, akým spôsobom sa to predá. 
	p. Némová - áno, keďže ide o zámer, tak cena tam nebola daná, môže sa do tohto zámeru doplniť, že odpredaj bude za cenu podľa znaleckého posudku. V materiáli už máte aj uvedenú hodnotu tohto znaleckého. Čiže pri schvaľovaní už konkrétneho odpredaja bude tam cena tohto znaleckého posudku, teraz je to len zmena zámeru.
	p. Obertáš - ja by som sa položiť otázku. Predkupné právo za tú istú cenu v prípade, že sa nebude realizovať nič na pozemku? Lebo je tam len predkupné právo, ale či za tú istú cenu má mesto Nitra? Toto som tam nenašiel. A zároveň sa chcem spýtať, tam bol návrh, že desať rokov. Vlastne my si blokujeme desať rokov pozemok, keď teda v prípade, že ministerstvo nebude nič riešiť desať rokov, máme blokovaný, no my máme. Oni, keď odkúpia mne je to jasne, to je ich. My máme predkupné právo. Ale je tam vlastne blokácia pozemku na dosť dlhé obdobie, resp. možno nám páni povedia, aký je zámer toho, že dostať ja neviem priebehu piatich rokov príklad, že bude aj s povoleniami vlastne celé centrum vystavené. Možno toto by sme potrebovali ozrejmiť.
	p. Némová - ak je to vôľa poslancov, môže sa do uznesenia doplniť, teda aj to, ako som hovorila, že odpredaj bude realizovaný za cenu podľa znaleckého posudku, ktorý je uvedený v materiáli. Čiže číslo toho znaleckého a taktiež predkupné právo pre mesto Nitra v prípade, že iba v cene bude vybudované, môže sa zmeniť, prípadne aj počet rokov. A doplniť nakoniec uznesenia za tú istú cenu. 
	p. Mezei - chcem sa spýtať, že akým spôsobom vzhľadom na to, že sa jedná o dosť exponovanú polohu, bude zabezpečená nejaká architektonická kvalita, akým spôsobom bude garantovaná? 
	p. Štefek - samozrejme, že je to lokalita, kde by niekedy v budúcnosti mohol vyrásť aj bytový dom, takže verím, že si to tam toto územie nijako neobmedzíme touto stavbou. Nemám problém s tým materiálom, keď tam sa budú dopĺňať tie požiadavky, čo moji predrečníci teda navrhli. Chcem sa spýtať, kde je pán Hattas? Niežeby mi chýbal, ale prepáčte, zvolal zastupiteľstvo, má tu sedieť a keď teda má nejaké iné dôležitejšie, čo môže mať, tak ma povedať, prepáčte, ospravedlňujem sa z tohto rokovania a odovzdávam vedenie zastupiteľstva niekomu. To znamená, že ja by som mohol považovať túto časť, čo doteraz tu rokujeme za nelegálnu. Prepáčte, ale to toto káže elementárna slušnosť. Tak skúste na toto povedať, že čo.
	p. Špoták - pán primátor išiel na otvorenie myslím, že Ferát. O chvíľu príde späť. 
	p. Šinka - moje meno je Zoltán Šinka. Ja som riaditeľom centra podpory v Nitre, čiže za úsek za sekciou ekonomiky a vlastne nehnuteľnosti. Tak, ako to odznelo od slov pána riaditeľa policajného zboru. Bavíme sa o integrovanom bezpečnostnom centre, moderného radu. K tomuto zámeru a k zmene tých parciel alebo tej výmery by som chcel toľko povedať, že áno, pôvodný plán bol menšia parcelka, ale tam by sme rástli do výšky. Tu však zachytili sme tú históriu, že tam bola nejaká petícia, keď som sedel na na zastupiteľstve mestskej časť Klokočina. Kde vlastne bola tam petícia, že nemôže ísť do výšky, nakoľko by tam nebol výhľad na Zobor. My z toho dôvodu sme tam nastavil limit do výšky štyroch poschodí, ale tým, že tým, že je to na svahu a je to vlastne utopené na tom svahu, takže tie reálne štyri poschodia ani nebudú reálne štyri poschodia, ale bude to nižšie. Čiže vlastne týmto garantujeme, že výška nepôjde vyššie ako štyri poschodia reálne od toho prízemia. Preto tá plocha trošku narástla, aby sme tam všetky tieto zložky, či už sú to záchranné zložky, Policajný zbor, hasiči a pokiaľ viem tak ešte aj mesto tam bude mať teda Mestská polícia kamerové systémy z tých moderných autobusov a vlastne tie, ktoré tam monitorujete. Čo sa týka ceny toho pozemku tu odznela otázka, tak áno, bol tam spravený znalecký posudok, kde výšku vlastne poznáme s tým, ale že vlastne na mimoriadnom zastupiteľstve sa ešte o tej sume budeme baviť a rokovať. Je tam a nesmieme zabudnúť, že je tam prenesený výkon štátu, kde vlastne Ministerstvo vnútra, keď predáva pozemky pre obce a mesta, je tam určité percento z toho znaleckého posudku. O tom sa budeme baviť na to mimoriadnom. Ale ešte raz hovorím, že je to vlastne pre účel náš všetkých občanov a je to penzijný výkon štátu vlastne v tomto slova zmysle treba, tak potom aj toto brať ako na zreteľ. K predkupnému právu na predchádzajúcich výboroch sme sa bavili, áno, stanovili sme to na desať rokov. Ale ako to odznelo aj z úst pána riaditeľa Krajského policajného zboru v Nitre. My sme ohraničení časom na ten rok 2026 do toho roku, keď tá výstavba nebude realizovaná a nič sa tam nebude hýbať, tak vlastne my príde o veľký balík peňazí z plánu obnovy. Toto si Ministerstvo vnútra nemôže dovoliť. Takže preto hovorím, že ja sa od toho termínu alebo od toho času výstavby a dodržania tých termínov nebojím. A ešte možno k tým trom IBC. O presných sumách nechcem teraz hovoriť, lebo plán obnovy niekde hovorí o 52 miliónoch niekde hovorí o 48 miliónoch na celé Slovensko. Z toho sa majú vybudovať tri bezpečnostné centrá alebo dve. Ide o to, že Košice sú jasné, tam podarilo sa Ministerstvo vnútra odkúpiť pozemok od mesta Košice, kde vlastne už sa pracuje na projekte. A prečo sa teraz bavíme o tom, že Bystrica alebo Nitra. Nesmieme zabúdať na to, že v Bystrici pred dvoma alebo troma rokmi bola nemala investícia na rekonštrukciu integrovaného záchranného systému, ktorá momentálne už je vo výrazne modernizovanom štýle. A v Nitre oproti na Okresnom úrade máme integrovaný záchranný systém na veľmi, dá sa povedať možno na Slovensku na najnižšej úrovni, malé priestory, ľudia sa tam natlačení a hlavne celé tieto zložky, ktoré tu odzneli alebo sú v tomto projekte nie sú zahrnuté. To znamená, že minimálne policajný zbor sedí niekde inde v pod Kalváriou, hasiči, neviem, či tam sedia všetci záchranári. A takisto potom koordinácia týchto mimoriadnych udalosti, keď nastane nejaká havarijná situácia vážnejšia, tak tá kooperácia týchto ľudí je oveľa ťažšia. Takže vlastne je to lepšie určite výhodnejšie a ako aj ten projekt hovorí, alebo keď ste videli ten vizuál, takže keď sú tieto sily koordinované a vysielane tieto zložky, či už sú to hasiči, policajti z jedného miesta. Čiže jedná sa tu vlastne o tú integrovanú koordináciu.
	p. Mezei - ja sa vrátim teda k tej architektonické kvalite toho priestoru, pretože je to veľmi exponované miesto, ako ste teda mali možnosť aj vidieť a boli tam nejaké petície a pod. A myslím, že aj v súlade s nejakým zvyšovaním dôveryhodnosti verejných inštitúcií by bolo dobré zvážiť možno v spolupráci s komorou architektov nastreliť takzvané aurbanisticko-archeologickú súťaž, ktorá hľadá vždycky najvhodnejšie riešenie pre dané miesto a nie je to nejakým typizovaným riešením, ktoré je často nedôstojné a nevhodné najmä vo vzťahu k tomu danému prostrediu a tie typizované riešenia dopadajú často tak, že sú veľmi takým arogantným prístupom v danej lokalite. To, čo ste hovorili z hľadiska nejakého časového, tak ten priestor tam na to je a bol by to určite veľký krok vpred z hľadiska dôvery, jednak aj ministerstvo a jednak prinášanie nejaké kvality toho riešenia. A bolo by teda fajn si dať nejaké stretnutie na komore architektov, kde vám vysvetlia výhody takéhoto riešenia, čo vám to vie priniesť. My napr. ako mesto Nitra sme takto išli pri obnove kina Palace, ktoré vlastne včera bolo odovzdané aj realizátorovi. A prinieslo nám to, že pôvodne nejaké zázemia technické a sociálne mali byť na úrovni tej sály. A tým, že tí riešitelia prišli s možnosťou dať to do zeme, ktorú tam dovtedy nikto nevidel, tak pomohli tú sálu nafúknuť a doniesť tam ďalšiu variabilitu tých priestorov do budúcna. Čiže aj u vás môže dôjsť k niečomu, čo vám prinesie nejakú pridanú hodnotu, ale hovorím uverenej inštitúcie je to často ja o tej dôveryhodnosti. Takže určite toto odporúčam a viem v tomto byť nápomocný. 
	p. Šinka - možno k tomu projektu, čo ste naznačili a aj tieto súvislosti, tak určite na tom mimoriadnom zastupiteľstve projekt bude bližšie odprezentovaný aj zo sekcie krízového riadenia, ktorý dneska ráno nám ohlásili nejakú udalosť, kvôli čomu tu nemohli byť. A bude tam aj prezentácia nielen takáto worďácka, ale aj power pointe. A samozrejme samotný projekt, keď tento pozemok Ministerstvo vnútra získa a keď začne pracovať na projekte, tak ja pevne verím, že to bude komunikované s mestom aj so všetkými týmito konkrétnymi a dotknutými orgánmi a časťou mesta. Takže tam v tom problém nevidím. Ešte možno k tej sume, čo som nedokončil, že 42 alebo 48 alebo 52 miliónov. Tú pevnú sumu nepoznám, ale na Nitru to prichádza na 17-18 miliónov. Čiže vlastne o takúto investíciu bojujeme a vidíme v tom jedinečnú šancu z toho plánu obnovy a vôbec získať takúto investíciu a naozaj mať moderné pracovisko, ktoré musím podotknúť, že zároveň je aj záložňou pre Bratislavu. Tým, že Bratislava je metropola, všeobecne je známe, že metropole nemôžu z plánu obnovy nič takéto stavať to, asi všetci poznáte a viete. Čiže dostatočnej vzdialenosti od Bratislavy nechcú riešiť Trnavu, ale Nitru a je to taká vzdialenosť, že ani nie príliš ďaleko, ani príliš blízko, takže pre nich tá Nitra je naozaj záložňou aj pre Bratislavu. To znamená, že, ak sa niečo udeje, nejaké myslím, že prekopané káble optiky stratia spojenie, či v Bratislave, tak budeme my pre nich záložňou alebo naopak, čiže preto tá Nitra je v tomto prípade dostatočne privilegovaná v tomto projekte. 
	p. Obertáš - len taká otázočka, že vlastne vy tam plánujete urobiť dispečing pre tieto zložky, alebo tam sa presunú normálne celé skupiny ľudí vlastne všetci požiarnici, všetci policajti, že sa presunú do týchto priestorov? Pretože potom, čo bude s priestormi napr. požiarnici, čo majú na Klokočine dole, ktoré boli aj rekonštruované, kde je aj vybavenie, prístup blízko hneď na sídlisko, takisto polícia, ktorá je na Pieskovej ulici, myslím, že tam majú luxusné priestory. Že čo bude potom s týmito budovami?
	p. Polaček - toto centrum má v sebe zahŕňať len riadenie. To znamená príjem tiesňových liniek a vysielanie záchranných zložiek. Všetky zložky ostávajú tam, kde sú zložky z Kalvárie z nevyhovujúcich priestorov, zložky z Okresného úradu z nevyhovujúcich priestorov, zložky z Mestskej polície z nevyhovujúcich priestorov sa presťahujú do nových vyhovujúcich priestorov.
	p. primátor - je to pre nás riešenie momentálneho stavu aj na mestskej polícii, kde momentálne nemáme už priestor pre to, aby sme dávali ďalšie monitorovať ďalšie obrazovky, takže nám to rieši aj naše vlastné kapacitné problémy, ktoré máme na Mestskej polícii. Takže ja to kvitujem a podporujem.
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	p. Greššo - osvojujem si návrhy, ktoré predniesla pani Trojanovičová.
	p. Kretter - budem hovoriť dvom uzneseniam, ktoré sa tu kontrolujú. A to je uznesenie 1265, ktoré v máji uložilo konateľovi Nitrianskej investičnej, aby spracoval nadcenenie možnej úpravy šatní a detského kútika pod tribúnou za účelom, aby bol širší priestor pre deti, ktoré tam trénujú. V podstate pred chvíľou sme tu hovorili o tom, ako sú tu ihriská využívané, ako tie ihriská nestačia chvíľami určitých momentoch. Samozrejme tieto ihriská potrebujú aj šatne. A k tým nechcem hovoriť, je tiež veľa problémov a sme diskutovali. A jednému z návrhov je aj ten, ktorý som predložil. No a čítam uznesenie vyhodnotenie. Prosím vás, ja som takéto niečo ešte nevidel. Kým pozerám plnenie nič a pod tým je napísané, že uznesenie sa plní. Tak, čo sa urobilo za to uznesenie, že sa plní? Nič sa neplní. 3,5 mesiaca, mal konateľ pán Refka času na to, aby toto zabezpečil. Ja som tu dlho, ale ešte som sa nestretol s takou ignoranciou jedného konateľa hociktorej našej mestskej organizácie voči mestskému zastupiteľstvu. Toto je skutočne nonsens. Ja k tomuto prikladám návrh ešte uznesenia, ktoré by ste mohli vysvietiť 1265. A to prečítam "Mestské zastupiteľstvo konštatuje, že uznesenie Mestského zastupiteľstva v Nitre číslo 194/2022-MZ zo dňa 26. 5. 22 nie je splnené. A ukladá Františkovi Refkovi, konateľovi Nitrianskej investičnej predložiť jeho plnenie 27. 9. 22 na Mestskú radu a 6. 10. na Mestské zastupiteľstvo." No a druhý materiál sa týka trošku viac, poviem, uznesenia 1289, čiže návrhy zvýšenie úrovne kontroly výkonu prác, kvality prác, údržba verejnej zelene. Ja chcem povedať, toľko chcem tu niekoľko takých doplnkov dať a niekoľko myšlienok, stanovísk. Je to skutočne prvý raz, čo takýto komplexný materiál, aspoň teda v náznakoch komplexný sa objavuje, dostáva. Ja ďakujem za to, že sa vypracoval. To, že takýto materiál je aktuálny potvrdzuje i diskusia v ostatných zasadnutiach komisie životného prostredia. Kontrola sa vykonáva pri ich prác, no má rezervy ako v postupe, ale niekedy i prístupe príslušného zodpovedného referenta. Nechcem zdržovať, uvádzať konkrétne príklady iste, že by som ich vedel uviesť, ale aj možno niektorí ďalší poslanci. Navrhnutým opatrenia. Plán kontroly a jeho odpočet vedúcemu OŽP bude skutočne viesť k rešpektovaniu pokynov vedúceho. Nemôže byť tak, ako bolo pri tejto kosbe. Vedúci dá pokyn, aby sa prioritne kosilo okolo pieskovísk pri hlavných cestných ťahoch. No a samozrejme hlavným cestným ťahom je pravda aj Dlhá ulica v časti od Bajkalskej smerom na Janíkovce, no a tie sa kosili v podstate predvčerom, čiže štrnásty, trinásty kalendárny deň od tohto pokynu. Chýba mi trošku materiál, neberte to ako kritiku, ale odporúčam doplniť tam využitie elektronického denníka. Začal ale, aby mal tú účinnosť, to je výborné. Uplatňovanie voči dodávateľom za porušenie zmluvných podmienok sa za ostatné dva roky nevyskytlo a zrejme sa im bojíme dať tú sankciu alebo niečo iného. Na ďalšie posilniť, pýtať ďalšieho pracovníka len na trvalý celoročný úväzok, nie je jednoznačné skôr diskutabilné, čo bude robiť tento človek v tomto období, tým zaraďovaním napr. bolo by aktuálne v lete toto a v zimnom období môžu ísť aj do údržby zimnej jedna z týchto možností. Keď naposledy tí dvaja pracovníci boli kontrolóri jeden riadili našich postov a tiež opilovanie čiastočne o opilovanie stromov. Maximálne myslím si, s tým druhým sa dá tak naplno povedať nasadiť ho na tie tri, štyri mesiace v sezóne. To hádam by bola taká pomoc, ale nie trvalý úväzok. Pokiaľ sa týka dodávateľov ako, ktorí pýtajú peniaze. Chcú mať vyrovnané nejak ešte vylepšené tie ceny, tak v podstate možno im dať len jednu odpoveď takto. Ja som si urobil prepočet na porovnanie nákladov na tie hlavné práce na jednotlivé položky a môžem vám povedať, že vlastne u týchto súčasných položiek a predchádzajúcich je rozdiel 50, 80, 100, 150 aj 200 %. Čiže oni si tam a nehovorím o tom, nakoľko si navýšili tie ďalšie práce, čiže tu nie, čo diskutovať. Vedeli, že tá zmluva sa robí na 4 roky a že sa zvýšili ceny benzínu tým musí každý podnikateľ rátať. No a ešte jedna veta. Položka - kosenie, to je hlavná položka práce týchto. Doslova znie - kosenie trávneho porastu s naložením a odvozom do kompostárne. Súčasná prax plne toleruje a plne tolerovaná mestom je, že porast sa pokosí, tráva zostane ležať na zemi a tu zostáva natrvalo. To sa bežne už. I tu dodávatelia majú tiež úsporu v podstate na tom PHM, čiže platíme im aj viac než odpracujú. Isteže na takéto zmeny žiaľbohu budeme asi musieť si zvyknúť. Myslím tie, že to skosí a ostane tam. Nerobia to všetci, ale väčšina áno. Ale v podstate niektoré veci sa budú vyvíjať na rok bude robená nová zmluva, tak prosím, aby boli urobené zohľadnené, ako mnohokrát prezentoval na našej komisii vedúci odboru a plne budú zohľadnené. No a na záver predkladám ešte uznesenie - "Mestské zastupiteľstvo berie na vedomie návrh opatrení na zvýšenie úrovne kontroly výkonu kvality prác údržby, verejnej zelene s pripomienkami." To myslím ešte s tými pripomienkami realizácie uznesenia doplniť. 
	p. Obertáš - ja by som si dovolil dať dohromady viac tých bodov v rámci plnenia uznesení. V prvom rade, keď tam máme predkladané projekty, určite dôjde aj k úprave uznesenia, nakoľko nikde nemáme ani spomínané regionálne centrum podpory učiteľov. Je to projekt, ktorú podpísal zmluvu, primátor 725  tisíc s dopadom na mestský rozpočet. Žiadne dodatky zatiaľ neboli robené, tak to potom v rámci diskusie určite predložím návrh hlavnej kontrolórke na vykonanie kontroly, pretože podľa môjho názoru došlo k porušeniu zákona o obecnom zriadení podpisom tejto zmluvy, ale k tomu až v diskusii. Potom sa chcem spýtať opätovne uznesenie kontrola verejných obstarávaní obchodných súťaží. Prečo kreatívne centrum porušilo uznesenie a minimálne pri jednej súťaži bez poslancov vybralo zákazku? To je možno to na, ktorú dostanem odpoveď od pani riaditeľky. Nevidím tam žiadneho poslanca minimálne pri jednej súťaži nominovaného v rámci zákaziek. To by som poprosil odpoveď. Ideme ďalej, čo sa týka odvodnenia Červenovej, teraz to bude na investičné oddelenie po väčšinou. Odvodne Červeňovej teda bolo zrealizované, je v tabuľke v rámci vyplnenia investičných akcií, ale boli tam ohlasy, že či tam bola nejaká reklamácia vykonaná alebo opätovne tam voda stala aj po realizácii? Takže poprosím na záznam. Ďalej, rovnako mám skúsenosti. Odbor investičný, ja neviem odbor dopravy. Škultétyho, druhá etapa naháňame, naháňame aj peniaze sa našli. Pýtam sa priebežne teda aj u referenta na investičnom oddelení, čo je zo Škultétyho, teda pripomienkovali sa nejaké veci do projektu. Keď sa pýtam na investičnom, že teda či tie veci boli dopracované v rámci Škultétyho druhej etapy súvislá oprava, tak mi bolo oznámené 16. 8. odišiel mail pánovi Maruniakovi, aby sa potvrdila nejaká dokumentácia. Pán Maruniak preposlal Pánskemu. A keď som sa tento týždeň pýtal pána Panského, či sa vôbec tejto dokumentácii venoval samozrejme, že nie. To znamená, že takto nám tu stoja investičné akcie. Lebo predpokladám, že mal dosť úradníkov a sleduje nejaké lehoty a teda naháňa kolegov, zamestnancov úradu, aby teda, čo najrýchlejšie doručil nejaké vyjadrenie nie konečne aj tí poslanci za tie štyri roky niečo spravili a v rámci investičných akcií. Takže toto je moja skúsenosť. Bohužiaľ, že tu sa zabúda až by som povedal možno úmyselne na niektoré akcie, ale to je asi silné slovo. Ďalej by som chcel podotknúť Základná škola Škutétyho - rekonštrukcia jedálne. Medializované myslím, že aj TV Markíza, aj rodičia písali výpadok zo stravovania. Tá Tabuľka neviem, kedy sa predkladá, ale je tam tak smiešne uvedené, že začiatok rekonštrukcie 6. 2022 ukončenie rekonštrukcie 8. 2022. A teda máme deklarované, že 25. októbra ukončia práce. Tak neviem kto robil tabuľku na investičnom, ale teda poprosím nie Ctrl c a Ctrl v, ale vyslovene možno aktuálne veci. Keďže vieme o nejakých veciach a nech neklame a nezavádzame možno tými údajmi aj poslancov, keď realita je úplne niekde inde. Zároveň v tých projektoch. Borina tančiareň, bolo nám oznámené teda, že bude urobená súťaž. Chcem sa spýtať, prečo nebola tá tančiareň zahrnutá do projektovej dokumentácie, ak bola, prečo sa nevysúťažila v rámci celého projektu, prečo ideme na Borine tančiareň súťažiť znova a vyčleňovať na to nejaké finančné prostriedky? Poprosím odpoveď. Ďalej, či vôbec Tehelná - bytové domy už konečne došlo k podpisu nejakej zmluvy, alebo stále prebiehajú len rokovania? A teda vizualizácia vedenia mesta je postaví 220 bytov, ale my nemáme ešte ani zmluvu podpísanú. A posledná vec odkaz pre starostu. Máme teda plnenie uznesenia. A ja mám aj také informácie, že teda vyslovene zamestnanci napr. strediska Mestských služieb sú iniciovaní, že len venovať sa odkladom, resp. podnetom Odkazu pre starostu. Ja sa spýtam, keď nás kontaktuje občan ako poslanca, že má nejaký havarijný stav na detskom ihrisku, máme napísať na odkaz pre starostu aj my ako poslanci? Alebo nám teda zdvihne, či už vedúci, alebo referent Mestských služieb a budeme riešiť život ohrozujúce nejaké závady v našich mestských častiach normálne ako doteraz a nebude sa tu prezentovať, že odkaz pre starostu je prvoradý, až potom sú nejaké požiadavky poslancov. Požiadavky poslancov nejdú z roztopaše. Požiadavky idú na základe podnetov obyvateľov. Takže poprosím vážené vedenie mesta Odkaz pre starostu je fajn, ale pokiaľ sú nejaké život ohrozujúce veci, myslím, že stredisko Mestských služieb by malo byť v prvom rade kontaktované až potom čakať, kým dôjde mail odkaz pre starostu, niekto ho vybaví a pošle ho na stredisko Mestských služieb. 
	p. Špoták - zareagujem na dve veci. Jedna to, že predkladané projekty tam je napísané, že predkladané projektové dokumentácie. Tak boli doteraz predkladané projektové dokumentácie investičným akciám. A druhá vec to je síce procesná vec týkajúce sa skôr prednostu, ale napr. podnety poslancov zamestnancom úradu v zmysle právomoci Mestského zastupiteľstva nie je možné dávať, takže, musí to ísť buď cez Mestské zastupiteľstvo, alebo cez prednostu.
	p. prednosta - čo sa týka Odkazu pre starostu. Odkaz pre starostu je prioritný zdroj záznamov o podnetoch zo strany obyvateľov. A neviem pán poslanec, či narážate na konkrétny príklad, kedy život ohrozujúci stav vám niekto odmietol vyriešiť zo strediska Mestských služieb kvôli odkazu pre starostu. Som presvedčený stopercentne presvedčený, že nie, ale počkám si, či máte konkrétny príklad, pretože život ohrozujúce stavy, vždy sme komunikovali, že majú prednosť pred akýmikoľvek inými podnetmi. Zároveň Odkaz pre starostu nie je zoznam podnetov od zamestnancov MsÚ alebo od poslancov z ktorejkoľvek strany, ale je to zoznam podnetov od obyvateľov a ich váha je tým pádom podľa mňa úplne rovnaká, ako zoznam podnetov od obyvateľov cez členov výborov mestských častí, a tak ďalej. Čiže tieto podnety by sa mali zaraďovať za seba, pokiaľ nie sú život ohrozujúce. Tie vždy majú samozrejme prednosť pred akýmikoľvek inými podnetmi. Čo sa týka tančiarne. Neviem, či chce pán Jazvinský k tomuto. Pokiaľ si dobre pamätám, tak projekt na Borinu je staršieho dátumu príprava tohto projektu, čiže nevieme, prečo tam tančiareň nebola zahrnutá do pripravovanej projektovej dokumentácie. Zároveň, keď sa ide revitalizovať táto teda Borina ako taká nedáva veľký zmysel umiestňovať nové prvky na zničený povrch kvôli tomu sme sa rozhodli nechať z revitalizovať aj aj túto plochu tančiarne. Čiže ako keby vyasfaltovať ju nanovo a lebo, keď už tam dáme iné prvky, tak už sa to nebude dať urobiť. Nie je to životne dôležitá vec ta tančiareň, pán poslanec Oremus. A zároveň, keď tam ideme niečo, keď tam ideme revitalizovať tú plochu tak, keby sme to neurobili, keby sme dali naozaj tie prvky na starú asfaltovú plochu nepochybne by sa našiel niekto, kto by nám vytkol, že keď sa to robilo, prečo sa to neurobilo celé a bolo by to oprávnené. To je pravda. K ďalším otázkam, keď už odpovedáme. Pán Refka, prosím vás k šatniam na FC Nitra ku vašej kontrole plnenia uznesení.
	p. Refka - tento materiál bol spracovaný alebo podaný takto na základe toho, že bolo tam oveľa viacej vecí, ktoré bolo treba riešiť ohľadne detského kútika. Prvé bolo to, že keď sme prišli na tú tvaromiestnu obhliadku, tak celý detský kútik je bez všetkých sietí, čiže museli sa vytýčiť siete. Keď sa vytýčili siete, v akej sú vzdialenosti od detského kútika, ohlásili sme projektanta, ktorý spravil rozpočet. Ten do zberu materiálu ešte nebol na svete a momentálne tento rozpočet už je na svete. Preto dám v písomnej forme do ďalšieho mestského zastupiteľstva, mestskej rady. Pre zaujímavosť samotný projekt bude vychádzať okolo 7 tisíc euro a nakoľko celý detský kútik je bez hygienických zariadení, bez kanalizácie, bez vody, tak realizácia, aby vyšla cca okolo 200 tisíc euro. 
	p. Lančarič - ďakujem veľmi pekne za podnety. Opakovane sme sa na túto tému bavili na ostatných komisiách pre životné prostredie, takže v rámci možností tak, ako to spadá jednak do našej kompetencie a personálnych možností, tak budeme na tieto podnety reflektovať. 
	p. Matula - čo sa týka odvodnenia Červeňová, tak v tom prípade sa jednalo o prívalový dážď. Tá sakvácia na dážď je nastavená kapacitou štyroch metrov kubických v ostatných prípadov funguje perfektne. Takže možno ste vystihli prívalový dážď, kedy to naozaj nepostačovalo. Čo sa týka Škultétyho jedálne, tam sa to v podstate skladá z dvoch etáp. Prvá etapa bola vysúťažená ešte v roku 2020. Naďalej potom bola doprojektktovaná vzduchotechnika. A druhá etapa bola vysúťažená myslím si, že v júni, alebo máji v roku tohto roku. Realizácia začala alebo stavenisko bolo odovzdané myslím, že 25. júla. Bolo to z toho dôvodu, že sme museli ešte riešiť toho prvého dodávateľa, ktorý bol vysúťažený v roku 2020 a mal požiadavku na navýšenie niektorých cien, čiže to sme museli riešiť, aby nám neodstúpil. Čiže teraz v podstate sa realizuje celá tá investičná akcia s dvoma dodávateľmi. A všetko napovedá tomu, že bude od toho 25. októbra ukončená táto investičná akcia. To bolo nejaké zdržanie, že nezačali sme už v júni, ale začali sme v podstate až v tom júli. To, že tie tabuľky neopravili bolo asi nedopatrením. Ale tí, čo sú vlastne zainteresovaní, riaditeľka, aj odbor školstva tí boli informovaní o tom. Čo sa týka tančiarni už vlastne bolo povedané. Žiaľ, vtedy v podstate to bol zelený projekt, ktorý riešil hlavne výsadbu zelene a chodník. Tá plocha asfaltová bola riešená až v tomto roku v júni. Spracovať projektu dokumentáciu. Je tam ohláška. Bežalo verejné obstarávanie. Žiaľ, teraz aktuálne bola neúspešná budeme ju musieť opakovať. Je to malá plocha v podstate pre tie firmy nie je až taká zaujímavá. Ale je to dobre zrealizovať, lebo keď sa tam spraví chodník, už tam problém dostať z finišerom, preto to bolo zapojené teraz, aby sme to spravili potom už to nebude možné a samozrejme obyvatelia by sa dožadovali rekonštrukcie aj tej aj tej plochy. 
	p. Maruniak - čo sa týka parkoviska na Škultéty ulici. Návrh dopravného značenia, ktorý vlastne sme mali predložený, bol poslaný v zmysle cestného zákona na dopravný inšpektorát. Stade nám vlastne prišlo späť stanovisko, ktoré usmerňuje nás, aby sme vlastne projektovú dokumentáciu upravili. To išlo vlastne priamo projektantovi, tá úprava alebo požiadavka k úprave. Poslal nám zmenenú projektovú dokumentáciu a koncom budúceho týždňa by sa mal zastaviť. Takže nie je pravda, že sa s tým nič nerobí, ale pracujeme na tom. 
	p. Jazvinský - v rámci kontroly plnenia uznesení vám bola predložená správa, v akom stave sa nachádza projekt. Momentálne sme so spoločnosťou Dynamic Real riešení budúcej kúpnej zmluvy. Zo strany spoločnosti Dynamic Real bola vznesená zásadná požiadavka, a to sa týkala navýšenia ceny pri realizácii tejto výstavby bytových domov, 220 bytových jednotiek, ktoré sú teda nezlučiteľné s uznesením prijatým 10. februára tohto roku. My na základe predloženého návrhu rozpočtu, ktoré sme obdržali od spoločnosti Dynamic Real sme postúpili kroky, ktorými sa snažíme posúdiť oprávnenosť týchto nákladov a to tak, že sme oslovili rozpočtára cez odbor investičnej výstavby, ktorý spracováva aktualizáciu rozpočtu. Rovnako sme požiadali vzhľadom na to, že to bolo súťažené cez verejné obstarávanie úrad pre verejné obstarávanie so žiadosťou o metodické usmernenie. Ako sa vysporiada s touto otázkou navýšenia ceny a otázok týkajúcich sa valorizačnej doložky v navrhovanej budúcej kúpnej zmluve. A rovnako cez referát Štátneho fondu rozvoja bývania sme požiadali Ministerstvo dopravy a výstavby Slovenskej republiky a štátny fond rozvoja bývania o otázku rovnako valorizačnej doložky v budúcej kúpnej zmluve.
	p. Obertáš - poprosím ešte kreatívne centrum, aby sa vyjadrilo v rámci toho nedodržania uznesenia prizvaný poslanec pri obchodnej súťaži. A zároveň teda budem reagovať. Pán Špoták, je tam aj uznesenie, kde odbor projektového riadenia by mal predkladať zoznam všetkých projektov. Pani Glovňová mi odpísala, že konzultovala toto aj s odborom projektového riadenia. Nevidím tam tento projekt, to čo predkladajú oni. A zároveň hovorím, dám uznesenie v rámci diskusie potom k tomuto. Pán prednosta, odkaz pre starostu. Ja všetko akceptujem, ale teda túto odznela jedna vec, že kedykoľvek, keď dostane poslanec a od občana podnet na nejaký havarijný stav život ohrozujúci, nie je problém, môžeme zavolať a pán vedúci Strediska mestských služieb, alebo ktorýkoľvek referent na mestských službách dvihne ten telefón a bude sa snažiť doriešiť ten podnet. Ja nehovorím o nejakých lavičkách. Ale bohužiaľ, pán prednosta, na rovinu na záznam od viacerých zamestnancov sa dozvedám na Stredisku mestských služieb, takéto sú príkazy, príkazy od vás mám prednosta. Takže áno, nekrúťte stými očami teraz. Na rovinu vám to hovorím. Ja nebudem zneužívať Stredisko mestských služieb, ale keď sú nejaké podnety, kde teraz vyslovene je nejaký klinec na hracom prvku, tak bohužiaľ, musíme to doriešiť aj my cez stredisko mestský, cez telefonát. A čo sa týka pán Maruniak. Ja si vás vážim zatiaľ a tá realita bola taká, aká bola. Tento týždeň otvoril mail pán Panský a teda s čudovaním povedal, že pozrie sa na ten návrh projektovej dokumentácie, aby vám mohol odpovedať. Takže toto je to, kde by sa mohlo konečne začať sledovať ako dlho má kolega, úradník na úrade možno na vybavenie nejaké stanovisko. Ja viem, že lehota, KDI je jedna vec, ale druhá vec, že na úrade nejaké lehoty by nemuseli byť, lebo potom sa vyhovára odbor investičného, že nie je to dodané odboru dopravy, odbor investičného sa vyhovára, že je prvá na verejnom obstarávaní a takto sa tu naháňame a dva roky riešime niečo. 
	p. prednosta - pán poslanec, nemôžem nereagovať, pretože odkazujete na tretie osoby, ktoré vám nejakým spôsobom niečo povedali. Myslím, že už aj bývalý poverený vedúci Strediska mestských služieb tiež dostal informáciu a môže to potvrdiť, že životu ohrozujúce stavy majú riešiť prednostne. Platí to stále, takže, keď vám niekto povedal, samozrejme nebudete konkretizovať, lebo to by bolo príliš ako už pre vás na tenkom ľade, kto to bol a odkiaľ sa to k vám dostalo. Tak nie, nikdy som nepovedal, že odkaz pre starostu má prednosť pred život ohrozujúcimi stavmi a ktokoľvek, kto to šíri tak buď nastala nejaký posun v komunikácii alebo nehovorí pravdu.
	p. primátor - je zaujímavé, že to hovoríte práve vy, čo tu torpédujete zamestnancov, doslovne ich šikanujete. To, že ich častokrát krát tlačíte do kúta to, že častokrát prekračujete svoje právomoci poslanca to, že to hovoríte práve vy.
	p. Dovičovič - tak ako pán prednosta povedal, že nemôže nereagovať, nemôžem nereagovať, ani ja. Mohol by nám niekto prezradiť, kto dal pokyn pracovníkom Strediska mestských služieb kosiť a zametať cyklotrasu, ktorá mala byť slávnostne otvorená napriek tomu, že všetci dobre vedeli, že nie je skolaudovaná. Kto im dal ten pokyn? Prečo vtedy sa našiel čas na to, aby to spravili urgentne, od koho išiel ten pokyn prosím?
	p. primátor - dobre vrátime sa naspäť ku kontrole plnenia uznesení. Toto si môžeme dať kľudne v diskusii. 
	p. Vitek - ja by som chcel pána Obertáša spýtať, že či by vedel konkretizovať konkrétne verejné obstarávanie, lebo v podstate myslím teraz neviem presne, že podľa smernice o verejnom obstarávaní je povinnosť prizývať poslancov Mestského zastupiteľstva pripolimitných, nadlimitných zákazkách. Pokiaľ viem, kreatívne centrum teraz v blízkej dobe takéto zákazky nerealizovalo, čiže pokiaľ bola realizovaná, tak, čo si ja posledné pamätám bola na zhotoviteľa kina Palace a tam bol pán poslanec Mezei súčasťou komisie.
	p. Oremus - začnem najskôr tým, čo pán konateľ Nitrianskej investičnej hovoril pánovi Kretterovi ohľadne toho detského kútika. Podľa môjho názoru táto informácia, ktorú si podal pán Refka, je totálne od brucha strelená. Dole v tých šatniach, ktoré využívajú starí páni FC Nitra, normálne je prívod vody, kanalizácia. Hore je detský kútik bol postavený vlastne svojpomocne FC Nitra. A tá rekonštrukcia toho tej spodnej časti podľa mňa určite by nebola 200 tisíc euro. Takže pokiaľ si nesplníme svoje povinnosti, tak radšej to férovo priznajme a povedzme, že bol som vyťažený a teda pripravím to o dva týždne a nie takéto od brucha tu hádžeme informácie poslancom. Druhá vec. Chcem tu odpoveď, kedy konečne pošlete 19 tisíc euro občianskemu združeniu FC Nitra? Nebudem tu počúvať žiadne pingpongy, že ideme to riešiť tak a tak. Poprosím odpoveď pána Refku a pána Daniša, kedy Občianske združenie dostane tie peniaze, ktoré sme tu, ako poslanci 23. júna schválili v rozpočtovom opatrení. Je 2,5 mesiaca! Žiadam okamžitú odpoveď na toto!
	p. Gut - ja by som sa kratučko zastavil pri bode 10 z kontroly uznesení, kde máme teda ideový návrh na vyriešenie tej našej bývalej jedálne v Elitexte. Ja by som chcel v každom prípade z tohto titulu poďakovať spracovateľom za pomoc a za podporu pri hľadaní lepšieho využitia tejto dnes trošku schátralej budovy. Ale verím, že je v nás dostatočný potenciál rozvinúť túto myšlienku a posunúť ju v budúcnosti do realizácie, aby skutočne v každej mestskej časti sme mali aj takúto rozšírenú infraštruktúru. Takže verím, že ste si to preštudovali viacerí a tento ideový návrh dostane najväčšiu podporu. Ešte raz ďakujem spracovateľom, či už je to vedúci projektového odboru, alebo pani vedúca odboru sociálnych služieb, tak veľká vďaka aj za krškančanov. Verím, že sa nám to spoločne podarí.
	p. Košťál - ja budem skôr reagovať na zvýšenie úrovne kontrole výkonu prác verejnej zelene, kde návrh opatrení bod 4 hovorí - uplatňovanie sankcií vyplývajúcich z realizačných zmlúv voči dodávateľov pri opakovanom porušení zmluvných podmienok kvality prác, zodpovedných pracovníkov. Mám tu niekoľko sťažností, ktoré boli evidované na odbor životného prostredia doktorovi Lančaričovi. Poprosil by som, bolo to už niekoľkokrát ten istý človek, bola tam prizvaná Mestská polícia, je to zaevidované, boli po poškodené autá, neboli to urobené správne postupy, nemali byť plachty. Opakovane ma kontaktujú, nerobia si svoju prácu. Poprosím o vyvodenie zodpovednosti. 
	p. Dovičovič - takže ešte raz zopakujem otázku. Kto konkrétne menovite dal pokyn, aby pracovníci Strediska mestských služieb kosili a zametali cyklotrasu, ktoré jej otvorenie bolo avizované na 6. augusta, čo sa konať nemohlo a nakoniec ani nekonalo, pretože táto cyklotrasa nebola skolaudovaná.
	p. prednosta - myslím si, že budeme uplatňovať určite sankcie. Problém je v tom, že častokrát sa dozvedáte vy o tom, že niekto porušil zmluvu, ale my sa to dozvieme proste s odstupom niekoľkých dní. Neskôr vtedy sa to už ťažko uplatňuje, čiže áno, keď sa my dozvieme, že niekto porušil zmluvu, tak tie sankcie uplatňovať budeme.
	p. Lančarič - to, že opakovane jeden občan mal zafrkané auto trávou, sme sa dozvedeli včera z jeho mailu. My sme to riešili pri prvom upozornení zo strany občana, takže sme ho nakontaktovali na správcu daného rajóna, pretože správcovia majú povinnosť a majú na to poistky, že keď sa niečo stane, tak majú tú škodu nahradiť. A zároveň išlo plošné upozornenie na to, aby všetci dodávatelia zelene používali dôsledne takéto plachty na zabránenie škodám. To, že občan sa nevedel na správcu nakontaktovať, som sa dozvedel dnes od pána poslanca. Takže samozrejme budeme to riešiť. Neviem zareagovať inak, pretože polovica informácií, ktorá bola v rámci vyjadrenia povedaná, tak som sa ju dozvedel v reálnom čase práve teraz.
	p. prednosta - čo sa týka dotácie FC Nitra, resp. zaslania 19 tisíc euro od pána Daniša mám informáciu, že mesto Nitrianske investičné vyplatilo všetko, čo malo vyplatiť, takže teraz je otázka na pána Refku.
	p. Refka - takže postupne. Prvé je vlastne ten detský kútik, ako som spomínal, takže všetko to dostanete bude príloha rozpočtu od projektanta, kde to bude vyčíslené, koľko by to vyšlo s tým, že bude tam potom daná suma, čo projektanta písomne, že projekt by vyšiel 7 tisíc euro. Bod číslo 2 sú šatne. Šatne sa súťažili. Zmluva je podpísaná, vychádza teraz platiť 2 tisíc euro mesačne bez DPH, čiže 8 tisíc do konca roka bez DPH. Na základe tohto obstarania bola vlastne uzatvorená zmluva. Iné obstaranie nebolo, tak celý rozdiel 22 tisíc Nitrianska investičná poslala naspäť mestu a ten je momentálne na mestskom účte.
	p. Oremus - ešte raz. Sme tu schválili uznesenie v rámci rozpočtového opatrenia, kde sme dali dotáciu 30 tisíc na šatňové kontajnery s tým, že prvá polovica roka bude v zmysle priloženej nájomnej zmluvy, ktoré má spravené Občianske združenie FC Nitra s tou dotyčnou firmou, ktorá vlastní kontajnery zaplatí Nitrianska investičná prvý polrok a druhý polrok urobí ona si zmluvu s tým prevádzkovateľom šatňových kontajnerov. Ešte raz žiadam o naplnenie tohto uznesenia, ktoré sme prijali. To, že vy ste vysúťažili až teraz od 1. 9. šatňové kontajnery, tak to znamená, že zaplatí nám od 1. januára do 31. 8. Tú sumu, ktorú my v zmysle nájomnej zmluvy sme s touto spoločnosťou mali. A neviem, čo tu teraz vraciate zase peniaze naspäť. Vy ste dostali tú dotáciu, taká tu bola dohoda, tak sme sa dohodli a schválili to poslanci, čo teraz vymýšľate, zas to vraciate naspäť. Poprosím aj pána Daniša o vyjadrenie.
	p. Králová - ja nebudem dlho zdržiavať, lebo je pokročili čas, ale naozaj by som a nedá mi nezareagovať na mojich kolegov, ktorí sa tu vyjadrovali k údržbe verejnej zelene. V zmluvách sú napísané určité podmienky, ktoré sú. Ako predsedníčka komisie životného prostredia naozaj musím konštatovať, že nie je vo všetkých prípadoch, je to realizované v súlade so zmluvami. A, čo sa tu riešilo aj to, že majú ľudia poškodené vozidlá a pod. dostávam niekoľko podnetov, ktoré následne preposielam a komunikujem teda aj s vedením mesta. Bolo tam viac vecí, ktoré nie sú dodržiavané. Nie som spokojná napr. s kvalitou prekopávania pieskovísk v jednotlivých mestských častiach. Nie som spokojná s vyhrabávaním pokosenej trávy, ktorá zostáva na daných plochách, ktoré sú. Ja sa pýtam, ako je toto kontrolované, pretože jej niekoľko fotografi od obyvateľov, ktorí to zasielajú permanentne. A je zodpovedný pracovník, ktorý za túto činnosť zodpovedá. Ďalšia vec, ktorá sa mi nepáči, je to napr., že teraz bola vyhlásená kosba, je to v poriadku, my sme pripomienkovali, že teda nesúhlasíme s týmto termínom, mohol by sa posunúť dobre kosba, začala. Ja sa pýtam, prečo začala o jeden deň skôr, keď vyhlásená na daný dátum? Kto dodal k tomuto pokyn, kto dodal k tomuto podnet? Diskutovali sme to značne mailami, teda celá komisia. Dokonca začala. Termín kosby sme diskutovali, no a nakoniec začala o deň skôr. Naozaj, ako to už odznelo, bolo povedané, že majú byť primárne kosené plochy, ktoré sú prerastené a plochy v okolí detských pieskovísk. Boli tam pokyny, ktoré budú kosené, ja mám x videí, kde sú kosené plochy, na ktorých nie je absolútne žiadna tráva, absolútne sú tam holiny, normálne je tam suchá zem, ktorá práši. Ja mám tých videí kvantum, nebudem ich tu premietať nie je na to dostatok času, ale kto bude mať záujem aj kľudne ukážem. Ja sa pýtam, kto toto kontroluje a akým spôsobom sa toto rieši? Ja som tie videá posielala v ten istý deň a v tom momente, keď sa to dialo do hodiny, tam boli. Ako sa toto vyriešilo? Mňa to naozaj zaujíma, pretože riešime to dlhodobo verila som, že keď začne teda nové obdobie, kedy budú noví dodávatelia údržby verejnej zelene, že sa to zlepší. Sľubovali sme to obyvateľom a táto problematika naozaj nejakým spôsobom je v štádiu, v akom bola aj predtým, keď boli bývalí dodávatelia údržby verejnej zelene. Nechcela som to tu rozoberať v minulosti, ale naozaj my teraz už nedalo a musela som to povedať.
	p. Košťál - teraz k tomu ja nerozumiem, tam mi to prosím vás vysvetlite. Pán doktor Lančarič povedal, že mal jeden podnet a predsedkyňa komisie má x desiatok žiadostí, videí, ktoré automaticky preposiela na mesto Nitra. Tak teraz ja neviem, či rozumiem jednému alebo druhému. Kde je ten pes zakopaný, lebo na jednej strane tu hovorí pán Lančarič, že mal odo mňa jednu vec a teraz povie predsedníčka, že má desiatky podnetov, desiatky videí, ktoré promptne preposiela. A teraz vidíme, že niekde sa to stráca v meste.
	p. Králová - ja by som možno uviedla na správnu mieru, že preposielam to osobám, ktorých sa to priamo týka, hej. To znamená, že či už cez whatsapovú správu, či už cez SMS správu, proste nejakým spôsobom to riešim, prípadne telefonicky. Takže naozaj nejakým spôsobom informácie o tomto sú. Dokonca poslednú kosbu a nastavenie kosby sme naozaj intenzívne riešili mailami kompletne celá komisia. Myslím, že to dosvedčia členovia komisie.
	p. Oremus - žiadam odpoveď na moju otázku ohľadne nesplneného uznesenia Mestského zastupiteľstva ohľadne dotácie. 
	p. Daniš - k tej otázke ohľadom toho vracania príspevku a v podstate dôsledkom toho je materiály, ktoré máte teraz v zastupiteľstve, že žiadame, aby boli dotácie samostatne schvaľované materiálom, kde je popísaný presne ich účel, keďže tá dotácia predtým bola popísala všeobecne, že to je na kontajneri a nebol tam popísaný účel, že je to možnosť aj refundácia platieb, aj na nové. Takže bolo doporučené predkladateľovi minulého opatrenia pánovi Oremusovi, nech požiada prípadne o rozšírenie účelu dotácie, čo žiaľ my sme nedostali takúto požiadavku. Takže dá sa to vrátenie stopnúť tým, že sa rozšíri účel dotácie na refundovanie časti už vynaloženého nájomného. 
	p. Oremus - ak si dobre všetci spomínate, ja som dával ten materiál na základe toho bolo potom rozpočtové opatrenie ohľadne tých kontajnerov. Takže poprosím pána Refku, aby zmluvu, ktorú podpísal s mestom, aby rozšíril o tú vetičku refundácie a aby to okamžite zrealizoval, okamžite! Keď treba, tak idem dať uznesenie nato, alebo mi poviete, že to zagarantujete. 
	p. Králová - ešte som zabudla jednu vec v tom svojom predchádzajúcom príspevku. Chcela som sa spýtať na komisii životného prostredia sme dali uznesenie týkajúce sa čistenia obrubníkov. Vieme, že v meste teda máme obrubníky a ostrovčeky, ktoré patria Samosprávnemu kraju mestu Nitra, ale to obyvateľa nezaujíma jeho zaujíma to, že je tam proste vysoká burina, ktoré naozaj vyzerá zle. Dali sme tam uznesenie myslím, že na predchádzajúcom nie na po ostatnom zasadnutí komisie prednostovi, aby zvolal stretnutie správcov komunikácií, kde sa o tomto porozprávame nejakým spôsobom nájdeme riešenie, aby to mesto vyzeralo pekne a aby sme tam nemali také živé ploty a rôznu zeleň, ktorá tam naozaj žiaduca nie je. Doteraz to stretnutie nebolo zvolané. My by sme ako komisia na ňom radi boli. Ja sa chcem spýtať, či takéto niečo bude alebo to pôjde niekam do stratena?
	p. prednosta - k dvom veciam ohľadne kosby. Čo sa týka kosenia chodníkov priznám sa, že si nepamätám takéto uznesenie, že by sa ku mne dostalo, preverím si ho. Každopádne bez ohľadu na uznesenie komisie sme sa začali viac venovať práve o údržbe týchto obrubníkov a okrajov chodníkov, aby presne nevyzerali ako živé ploty. Čiže bez ohľadu na to naozaj toto riešime, máme na každý deň, na každý týždeň plán kosenia buriny na chodníkoch, resp. obrubníkoch. Takže naozaj zameriavame sa na to. Čo sa týka kosby, áno, bol som aj ja na komisii životného prostredia, kde sme sa tomuto venovali, riešili sme aj to, že preveríme, prečo sa začala kosba o deň skôr. Zároveň komisia žiadala posunúť kosbu o týždeň. Ja som bol celkom aj naklonení tomu, že tú kosbu môžeme posunúť na neskôr, lebo na Klokočine som napr. nevnímal potrebu začať kosiť teda hneď. Spätne o asi päť, sedem dní neskôr som si uvedomil, že bolo potrebné tú kosbu začať v ten deň, pretože trvala myslím pätnásť dní, ak si dobre pamätám. Za tých päť dní situácia na Klokočine z toho, že nebolo treba kosiť, sa zhoršila natoľko, že bolo treba kosiť urgentne, takže ja vnímam veľmi pozitívne ten termín začiatku kosby, ktorý bol ohlásený. Za toto by som chcel teda pochváliť zodpovedných zamestnancov, že naozaj podľa mňa ten termín zvolili veľmi vhodne. 
	p. Lančarič - len na vysvetlenie, čo sa týka podnetu poškodenia auta, ktorý sme dostali mailom, tak o tom jednom podnete som hovoril nie o všetkých stovkách, ktoré posiela pani poslankyňa. Čo sa týka podnetov, ktoré posielajú poslanci. Hospodári sa na dvesto sedemdesiatich piatich hektároch je nevyhnutné alebo vôbec nedá sa na 100 % ten výkon zabezpečiť v jednom čase na všetkých plochách. Keď prídu poslanecké podnety, ktoré upozorňujú na povedzme nejaké nedostatky alebo zníženú kvalitu, riešia sa operatívne. Poslanci sú vždy upovedomení o odstránení tohto nedostatku. Je to podporené buď mailom, alebo je to podporené fotodokumentáciou. Čo sa týka skorého termínu kosby, tzn, že firmy nastúpili na kosbu na výkon kosby. Myslím, že dve firmy o deň skôr. Tak v reakcii na to sme si dali spracovať právny výklad zmluvy, realizačnej, či takéto konanie podlieha alebo nepodlieha sankčnému konaniu v zmysle zmluvy. Odpoveď je taká, že zmluva nezakazuje nastúpiť skôr, keď je vyhlásený termín kosby a je známy a nepodlieha to sankčnému konaniu. Máme takýto právny výklad zmluvy, tzn. to, že dve firmy nastúpili o nejaký pol deň skôr, tak v podstate problém by nastal vtedy, keby nedodržali termín kosby, že by kosili po termíne. Myslím si. Ale to, že v podstate bola veľká diskusia na komisii životného prostredia a potom následne v ďalšom týždni dovolím si tvrdiť, že totožní poslanci sa pýtali, prečo niektoré plochy už nie sú pokosené a či budú pokosené, tak to hovorí len o tom, že ten termín bol zvolený vhodne.
	p. Králová - áno, ale pokiaľ chce nejaká firma nastúpiť skôr, možno by bolo korektné, keby to niekde bolo aspoň medzi poslancami, alebo pracovníkmi známe, pretože nás sa na to pýtajú obyvatelia. A pokiaľ nastúpi firma skôr bolo tam jasne napísané, že sa prednostne kosia prerastené plochy a plochy okolo pieskovísk. Kosila sa plocha mám z toho video, kde tráva takmer žiadna nebola. Naozaj sa mi veľmi ťažko obyvateľom vysvetľuje, že nie je vyhlásený ešte termín kosby, kosba začína od zajtra s takýmito podmienkami a nejakým spôsobom sa kosí holina. Ja naozaj neviem, ako sa mám potom k tomu postaviť, a čo im mám povedať.
	p. Kretter - ja sa len pripájam k slovám pani poslankyne, skutočne má pravdu. Tu darmo robiť, treba právny výklad, či môžu oni ho deň skôr chodiť, či môžu oni si robiť, čo chcú. Prosím vás, konečne nech máme s týmito dodávateľmi, ktorí s nami by som povedal robia temer, čo chcú a kedy chcú. Zásady, že prosím tu je zmluva, tu rešpektujte, majú tam 15 dní na to, vyhlásili sme úradne. Ale niekto nastúpi dva dni predtým presne, ako to povie a skosia sa dve tretiny plochy celej Chrenovej II. tráva. Čiže ja chcem, aby sme získali autoritu a nieže budú riadiť nás firmy. Ja len takú malú poznámku dám. Nehovorím, že aby sme sa vrátili k tomu, ale niekedy tí staršia vedia, že keď sa kosba spúšťala, tak bola zakaždým vystavená na to extra objednávka. Bola s nimi rámcová zmluva a následne každá kosba išla pod objednávkou. A stalo sa firme, ktorá bola lajdákom, že tú objednávku aj nedostala a prišiel iný to skosiť. To len toľko prosím. Konečne to chytiť, nemôže to riadiť nejaká firma zvonka, ktorá je bohato platená. Ale mesto má dosť peňazí, tak žiaden problém oni sú bohato platení. Keď niekto téza rozkopanie pieskovísk na dvoch sídliskách 6 tisíc euro a my to máme podpísané tak, ako okej.
	p. Lančarič - ja len možnože by som chcel trošku posunúť túto diskusiu. Ceny vyšli z verejného obstarávania z verejnej súťaže, bolo to medzinárodnom vestníku, tzn. neurčuje tú niekto cenotvorbu, tie ceny boli vysúťažené. Takže toto k tomu. Čo sa týka toho kosenia, kosila sa plocha, ktorej súčasťou bolo detské ihrisko. To znamená, že keď tam tá firma bola, tak kosila okolie detského ihriska od chodníka po chodník. Nevykosili dva metre od detského ihriska nešli preč. Toto sa stalo tam. A zároveň možnože v rámci toho posunutia diskusie naozaj aj na ostatnej komisii sme sa bavili aj o iných témach trošku o tom, že nám hrozí zvýšenie poplatku za komunálny odpad od budúceho roka. Priame náklady mesta vzhľadom na nové legislatívne povinnosti rozmedzí od 1,2 po 2 milióny. To, že platíme dažďovú vodu za viac ako 1 milión. Takže možnože od tej kosby, keby sme sa aj vedeli posunúť k takýmto témam, ktoré neúmerne zaťažujú mestský rozpočet. 
	p. Kretter - súhlasím s tým, čo povedal pán Ing. Lančarič. on nebol ešte ani pri tých výberoch, vtedy nebol v tejto funkcii. Ale treba povedať, bolo to výberové konanie, kde na každú lokalitu sa jedna firma prihlásila. Čiže to je výberové konanie monopolné.
	p. Oremus - v zmysle inštrukcie pána Daniša predkladám návrh uznesenia - "Mestské zastupiteľstvo ukladá riaditeľovi Nitrianskej investičnej doplniť zmluvu o dotácii s mestom Nitra na šatové kontajnery o možnosť refundácie nákladov občianskemu združeniu FC Nitra mládež. A zrealizovať okamžite platbu tomuto občianskemu združeniu v zmysle rozpočtové opatrenia schváleného 23. júna 2022." 
	p. primátor - zároveň toto uznesenie určite treba preveriť minimálne s pani hlavnú kontrolórku, keďže sa jedná o dotácie, ktoré budú použité takýmto nie úplne tradičným spôsobom. A zároveň sme si aj presne hovorili o tom občianskom združení, že nie je v rukách rodičov týchto mládežníkov, ale starých funkcionárov. To ja len na to, aby sme mali kompletnú informáciu, kam chceme posielať informácie, aby sme nezabudli na to. 
	p. Dovičovič - takže tretíkrát, kto nariadil pracovníkom Strediska mestských služieb kosiť a zametať cyklotrasu pred akciou slávnostné otvorenie cyklotrasy napriek tomu, že bolo jasné, že tá trasa nie je skolaudovaná? Kto to pracovníkom nariadil? Poprosím meno toho, kto z MsÚ tento pokyn dal.
	p. primátor - skúsim odpovedať. Ja neviem konkrétne, kto rozdával v týchto veciach rozkazy, ale bolo jednoznačné, že keď ideme teda slávnostne dať do užívania túto cyklotrasu obyvateľom, že ju dáme aj do poriadku. To, ako sa s tým vysporiadali naši zamestnanci. To už je druhé, ale môže to dať ešte preveriť. 
	p. Dovičovič - pevne verím, že sa to neudialo z vlastnej iniciatívy, lebo potom by to mali dostať tí pracovníci k náhrade. A druhá vec je. Počúvali sme o tom, že kto môže a kto nemôže dávať pokyny, kto, môže žiadať od zamestnancov. Poslanec, nemôže sme sa dozvedeli. Môže predpokladám zrejme, že nadriadený pracovník, áno. Takže dal tento pokyn, pán inžinier Muzika, ako poverený vedúci Strediska mestských služieb alebo ho dal niekto iný?
	p. primátor - pán poslanec nedisponujem týmito informáciami. 
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